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Αθήνα, σήµερα στις 25 Σεπτεµβρίου 2017, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 11.17’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟ-
ΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση  και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 68 πα-
ράγραφος 2 του Συντάγµατος και 144 επ. του Κανονισµού της
Βουλής, επί της προτάσεως που κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και οι
Βουλευτές του κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε τη διερεύνηση της εµπλοκής του Υπουργού Εθνι-
κής Άµυνας κ. Πάνου Καµµένου και άλλων στελεχών και
λειτουργών σε εκκρεµή δικαστική υπόθεση.

Η συζήτηση επί της προτάσεως για σύσταση Εξεταστικής Επι-
τροπής, διεξάγεται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 144
και µε ανάλογη εφαρµογή του άρθρου 137 παράγραφος 2 του
Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µε τη διαδικασία της γενικευ-
µένης συζήτησης επερώτησης.

Υπενθυµίζω ότι η συζήτηση της εν λόγω προτάσεως είχε προ-
γραµµατιστεί για την Παρασκευή 21 Ιουλίου και αναβλήθηκε µε
απόφαση του Προέδρου της Βουλής, κ. Νικόλαου Βούτση µετά
από επικοινωνία µε τον Πρωθυπουργό κ. Αλέξη Τσίπρα και σχε-
τικό αίτηµα του Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κυριάκου
Μητσοτάκη, λόγω του ισχυρού σεισµού στην Κω.

Ως προς τη διαδικασία, σύµφωνα µε την οµόφωνη απόφαση
της Διάσκεψης των Προέδρων, θα διεξαχθεί οργανωµένη συζή-
τηση, χωρίς εγγραφή οµιλητών. Ειδικότερα, η συζήτηση θα αρ-
χίσει µε έναν πρώτο κύκλο, εννέα κατά προτεραιότητα οµιλητών,
έναν από κάθε Κοινοβουλευτική Οµάδα και έναν Ανεξάρτητο
Βουλευτή, ξεκινώντας µε τον Βουλευτή του κόµµατος που υπέ-
βαλε την πρόταση, δηλαδή της Νέας Δηµοκρατίας. Και θα συνε-
χιστεί µε έναν δεύτερο κύκλο, δεκατεσσάρων οµιλητών, κατ’
εφαρµογή της διάταξης της παραγράφου 5 του άρθρου 65 του
Κανονισµού της Βουλής και κατ’ αναλογία της κοινοβουλευτικής
δύναµης των κοµµάτων.

Πιο συγκεκριµένα, σε αυτόν θα συµµετέχουν πέντε Βουλευτές
από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς, τρεις από τη Νέα
Δηµοκρατία και ένας Βουλευτής από τις υπόλοιπες Κοινοβου-
λευτικές Οµάδες.

Οι προτεινόµενοι χρόνοι οµιλιών είναι για τους εννέα κατά
προτεραιότητα οµιλητές από οκτώ λεπτά για τον καθένα και την
καθεµία χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας, για τους οµιλητές από
τον ενιαίο κατάλογο από έξι λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευτερολο-
γίας. Για τους Προέδρους των κοινοβουλευτικών οµάδων, όπως
προβλέπεται από τις διατάξεις του άρθρου 97 του Κανονισµού
της Βουλής, ο χρόνος της αγόρευσης του Πρωθυπουργού και
του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης θα είναι έως είκοσι
λεπτά και των Προέδρων των υπολοίπων έξι κοινοβουλευτικών
οµάδων έως δεκαπέντε λεπτά. Για τους αρµόδιους Υπουργούς
θα είναι δέκα λεπτά. Για τους Κοινοβουλευτικούς Εκπρόσωπους
θα είναι δέκα λεπτά, µε την επιφύλαξη του περιορισµού που
θέτει το άρθρο 167, παράγραφος 2 του Κανονισµού.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή αυτή η πρόταση; 
ΟΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς έχω την τιµή να σας ανακοινώσω τους οκτώ πρώτους οµι-
λητές που έχουν υποδείξει τα κόµµατα: Τον Βουλευτή κ. Νικόλαο
Παναγιωτόπουλο από τη Νέα Δηµοκρατία, τον Βουλευτή κ. Νι-
κόλαο Παρασκευόπουλο από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής
Αριστεράς, τον Βουλευτή κ. Θεόδωρο Παπαθεοδώρου από τη
Δηµοκρατική Συµπαράσταση ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ, τον Βουλευτή κ.
Ηλία Κασιδιάρη από τον Λαϊκό Σύνδεσµο - Χρυσή Αυγή, τον Βου-
λευτή κ. Ιωάννη Δελή από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, τον
Βουλευτή κ. Κωνσταντίνο Κατσίκη από τους Ανεξάρτητους Έλ-
ληνες, τον Βουλευτή κ. Μάριο Γεωργιάδη από την Ένωση Κεν-
τρώων, τον Βουλευτή κ. Γεώργιο Αµυρά από το Ποτάµι και τον
Ανεξάρτητο Βουλευτή κ. Ευστάθιο Παναγούλη. 

Επίσης, τα κόµµατα έχουν υποδείξει επί του ενιαίου καταλό-
γου τους κάτωθι οµιλητές: Η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ την κ. Παναγιώτα Κοζοµπόλη - Αµανατίδη, την κ. Μαρία
Τριανταφύλλου, τον κ. Ιωάννη Θεοφύλακτο, τον κ. Αριστείδη
Μπαλτά και τον κ. Βασίλειο Τσίρκα, η Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Νέας Δηµοκρατίας τον κ. Κωνσταντίνο Τζαβάρα, τον κ.
Ιωάννη Κεφαλογιάννη και τον κ. Σπυρίδωνα - Άδωνι Γεωργιάδη,
η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ τον κ. Αθανάσιο Θεοχαρόπουλο, η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή τον κ. Σαχι-
νίδη, η Κοινοβουλευτική Οµάδα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων τον
κ. Αθανάσιο Παπαχριστόπουλο, η Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Ένωσης Κεντρώων τον κ. Δηµήτριο Καβαδέλλα και η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του Ποταµιού τον κ. Γρηγόρη Ψαριανό.

Εκ µέρους της Κυβέρνησης θα µιλήσουν ο κ. Σταύρος Κοντο-
νής, Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων για δέκα λεπτά και ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος,
Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
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νων Δικαιωµάτων επίσης για δέκα λεπτά.
Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι είναι οι εξής: από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ ο κ. Σπυρίδων Λάππας, από τη Νέα Δηµοκρατία ο κ. Νικό-
λαος Δένδιας, από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ -
ΔΗΜΑΡ ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος, από τον Λαϊκό Σύνδεσµο -
Χρυσή Αυγή ο κ. Ιωάννης Λαγός, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας ο κ. Αθανάσιος Παφίλης, από τους Ανεξάρτητους Έλ-
ληνες ο κ. Γεώργιος Λαζαρίδης, από την Ένωση Κεντρώων ο κ.
Ιωάννης Σαρίδης και από το Ποτάµι ο κ. Γεώργιος Μαυρωτάς µε
χρόνο οµιλίας δέκα λεπτών. 

Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης, θα ακολουθήσει ονο-
µαστική ψηφοφορία επί της προτάσεως. Ευχόµαστε και παρα-
καλούµε η όλη διαδικασία να έχει περατωθεί έως τις 21.00’ το
αργότερο. 

Ταυτόχρονα, κάνω έκκληση, για να µην υποβαθµιστεί η διαδι-
κασία, να περιοριστούµε στο θέµα το οποίο υπάγεται στην ηµε-
ρήσια διάταξη, δεδοµένου ότι, όπως είπα ξανά στην αρχή, αυτό
το οποίο συζητάµε είναι η διερεύνηση της εµπλοκής του Υπουρ-
γού Εθνικής Άµυνας σε εκκρεµή δικαστική υπόθεση. Για όλα τα
άλλα υπάρχουν µέσα κοινοβουλευτικού ελέγχου για να αναζητη-
θούν τυχόν ευθύνες. 

Ξεκινάµε µε τον κ. Νικόλαο Παναγιωτόπουλο. 
Κύριε Παναγιωτόπουλε, έχετε τον λόγο, για οκτώ λεπτά, όπως

σας ανακοίνωσα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Με µια µικρή ανοχή, κύριε

Πρόεδρε. Θεωρώ ότι θα µπορούσατε να µου δώσετε τουλάχι-
στον τον µισό χρόνο από τον χρόνο συνοµιλιών του κ. Καµµένου
µε τον ισοβίτη, δεδοµένου ότι πρέπει να αναπτυχθεί η πρόταση
ενδελεχώς. Είκοσι ένα λεπτά είναι αυτά! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ξεκινάω, λοιπόν. 
Συζητούµε σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την πρό-

ταση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής κατά τα οριζόµενα στο Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής ως προς της διερεύνηση της εµπλοκής του Υπουρ-
γού Εθνικής Άµυνας, κ. Πάνου Καµµένου κι άλλων στελεχών και
λειτουργών σε εκκρεµή δικαστική υπόθεση. 

Η πρόταση που διατυπώνουµε είναι µια πρόσκληση σε όλες
τις κοινοβουλευτικές παρατάξεις για την αναζήτηση της αλή-
θειας σε µια υπόθεση µεγάλου δηµοσίου ενδιαφέροντος µε
πάρα πολλά ερωτηµατικά ως προς την ανάµειξη πολιτικών προ-
σώπων σε αυτή. Οπωσδήποτε δεν έχει να κάνει µε την ουσία της
υπόθεσης «NOOR 1» και τη διερεύνησή της από τη µόνη αρµόδια
να το πράξει ελληνική δικαιοσύνη. 

Θυµίζω ότι τεράστιο κύκλωµα διακίνησης και εµπορίας ναρ-
κωτικών είχε εξαρθρωθεί από τις διωκτικές αρχές ήδη από το κα-
λοκαίρι του 2014. Οι έρευνες είχαν παράξει αποτέλεσµα και η
ελληνική δικαιοσύνη έστειλε στη φυλακή µε καταδίκη σε ισόβια
κάθειρξη πρωτοδίκως πέντε από τους δεκατρείς συνολικά κατα-
δικασθέντες ένοχους. 

Προ ηµερών, οµολογουµένως µε µεγάλη καθυστέρηση, οι αρ-
µόδιες ανακριτικές αρχές εξέδωσαν εντάλµατα σύλληψης για
δύο Τούρκους λαθρέµπορους ναρκωτικών που εµπλέκονται στην
υπόθεση. Ευχής έργο είναι η υπόθεση να διαλευκανθεί πλήρως
και οι ένοχοι να αντιµετωπίσουν τις συνέπειες του νόµου. 

Σήµερα όµως βρισκόµαστε εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
για να αποφασίσουµε κάτι άλλο πολύ συγκεκριµένο. Η εµπλοκή
του Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ. Πάνου Καµµένου στην υπό-
θεση µε στόχευση να επηρεαστεί ουσιωδώς η έκβασή της απο-
τελεί ευθύτατη και απροκάλυπτη παρέµβαση στο έργο της
δικαιοσύνης. Πιθανολογώ ότι δεν έχει υπάρξει προηγούµενο πα-
ρόµοιας παρέµβασης σε παρόµοια υπόθεση από πρωτοκλασάτο
Υπουργό Κυβέρνησης. 

Όµως οι τηλεφωνικές συνοµιλίες του κ. Καµµένου µε τον ισο-
βίτη διάρκειας είκοσι ενός λεπτών, όπως είπα, δώδεκα τον
αριθµό, έχουν συνοµολογηθεί. Έχουν γίνει. Ο ίδιος ισχυρίστηκε
ότι το µόνο που έκανε ήταν να παροτρύνει στοργικά τον ισοβίτη
να πει την αλήθεια χωρίς να φοβάται. 

Ο Υπουργός Δικαιοσύνης υιοθέτησε πλήρως την εκδοχή Καµ-
µένου αξιολογώντας την περίπου ως αξιέπαινη συµπεριφορά.
Στελέχη της Κυβέρνησης θεώρησαν αυτονόητη την παρέµβασή

του και ο Πρωθυπουργός τον κάλυψε στην Βουλή. 
Ακόµα κι αν υιοθετήσουµε όµως αυτούσια αυτή την εκδοχή,

το θεσµικό ατόπηµα του Υπουργού Άµυνας και κατ’ επέκταση
αυτών που τον υπερασπίζονται υπάρχει κι είναι σοβαρό. Γιατί το
µόνο αυτονόητο, το µόνο που όφειλε να πράξει όταν έλαβε
γνώση της υπόθεσης ήταν να πληροφορήσει σχετικά τις αρµό-
διες εισαγγελικές αρχές, προκειµένου αυτές να επιληφθούν συν-
δράµοντας έτσι πραγµατικά τη δικαιοσύνη στο έργο της και
εξαντλώντας µ’ αυτόν και µόνο τον τρόπο τη συµµετοχή του στην
υπόθεση. Δεν είναι δουλειά του. Δεν είναι δουλειά κανενός
Υπουργού καµιάς Κυβέρνησης να κάνει τηλέφωνα στο κινητό κά-
ποιου ισοβίτη, να ανταλλάσσει µηνύµατα µαζί του, να διατηρεί
ανοιχτό κανάλι επικοινωνίας και τακτική επαφή εν είδει διαµεσο-
λαβητικής υπηρεσία υποστήριξης κρατουµένων. 

Υπάρχει όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µια άλλη εκ-
δοχή ως προς την εµπλοκή του, πιο περίπλοκη και πιο σκοτεινή
θα έλεγα. Στηρίζεται σε δηµοσιευθείσες στο διαδίκτυο ηχογρα-
φηµένες συνοµιλίες του ισοβίτη µε τον λιµενικό ανακριτικό υπάλ-
ληλο που τον επισκεπτόταν, ο οποίος του είχε ασκήσει πίεση να
εµπλέξει µε συµπληρωµατική κατάθεσή του άλλο πρόσωπο, αφ’
ενός µε κίνητρο και αντάλλαγµα την ευνοϊκή ποινική µεταχείριση
του ισοβίτη, αφ’ ετέρου µε απώτερο σκοπό την πολιτική εξόν-
τωση του Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κυριάκου Μητσο-
τάκη. Αυτά είναι πολύ σοβαρά πράγµατα. Η κατάθεση αυτή
βέβαια δεν προέκυψε ποτέ. Τα ερωτηµατικά όµως σχετικά µε τα
κίνητρα, την έκταση και την σκοπιµότητα της εµπλοκής του κ.
Καµµένου παραµένουν. 

Τι ακριβώς, λοιπόν, έχει συµβεί; Ποιο ακριβώς ήταν το περιε-
χόµενο δώδεκα τηλεφωνικών συνοµιλιών διάρκειας είκοσι ενός
λεπτών µεταξύ του Υπουργού Άµυνας και του ισοβίτη; Υπήρξε
επικοινωνία του κ. Καµµένου µε την εισαγγελική λειτουργό και
τον λιµενικό υπάλληλο; Στο πλαίσιο ποιας ακριβώς αρµοδιότητάς
του ενεπλάκη στην υπόθεση; Ποιο είναι το ζήτηµα εθνικής ασφά-
λειας για το οποίο έκανε λόγο από το Βήµα της Βουλής και επι-
καλέστηκε δηµόσια; Ήταν ενήµερος για όλα αυτά ο
Πρωθυπουργός; Και ποιος ο βαθµός εµπλοκής στην υπόθεση
του Υπουργού Δικαιοσύνης και άλλων λειτουργών της δικαιοσύ-
νης σε µια υπόθεση η οποία κατά το στάδιο που υπήρχε εκείνη
την εποχή, ανακριτική διαδικασία δηλαδή, προκαταρκτική εξέ-
ταση, διέπετο από την αρχή της µυστικότητας κι εποµένως απέ-
κλειε την οποιαδήποτε έξωθεν παρέµβαση; 

Εδώ, λοιπόν, υπάρχουν πάρα πολλά αναπάντητα ερωτήµατα. 
Προ ηµερών ο εισαγγελέας εφετών Πειραιώς, στο πλαίσιο διε-

νέργειας προκαταρκτικής εξέτασης µετά από δύο µηνυτήριες
αναφορές απολύτως σχετικές µε την υπόθεση, εξέδωσε πόρισµα
δυνάµει του οποίου αρχειοθετήθηκαν µηνυτήριες αναφορές ως
προς την εισαγγελική λειτουργό, εις την οποία αποδίδονται πει-
θαρχικές, αλλά όχι ποινικές ευθύνες κατά την εκτέλεση των κα-
θηκόντων της, ως προς τον δηµοσιογράφο Τριανταφυλλόπουλο
και ως προς τους δύο ακόµα µηνυθέντες επιχειρηµατίες. 

Ο κ. Καµµένος, βέβαια, εξέλαβε αυτήν την εξέλιξη, περίπου,
ως θριαµβευτική απαλλαγή του από κάθε ευθύνη και εµπλοκή.
Δεν είναι έτσι, όµως. Ως προς τον λιµενικό υπάλληλο Χριστοφο-
ρίδη και τον Υπουργό Άµυνας, Πάνο Καµµένο, δεν έχει γίνει καµ-
µία απολύτως αρχειοθέτηση της υπόθεσης. Για τον πρώτο, η
δικογραφία διαβιβάστηκε στο αρµόδιο να επιληφθεί Ναυτοδικείο
Πειραιά. Δεν µε εκπλήσσει, βέβαια, το γεγονός ότι για αυτή τη
δραστηριότητα του Λιµενικού δεν είχε καν διαταχθεί ΕΔΕ από
τον αρµόδιο Υπουργό Ναυτιλίας. Τα ανακλαστικά του τα διαπι-
στώσαµε προ ολίγων ηµερών. 

Επιπλέον, όµως, όσον αφορά τον κ. Καµµένο, η δικογραφία
διαβιβάστηκε στη Βουλή δια της εισαγγελέως του Αρείου Πάγου,
όπως ο νόµος ορίζει. Διαβάζω το έγγραφο που έστειλε στις 23-
6-2017 ο εισαγγελέας εφετών Πειραιά Παναγιώτης Μπρακουµά-
τσος προς την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου: «Κατά τη µελέτη
της δικογραφίας διαπιστώσαµε ότι στις µηνυτήριες αναφορές
και τα λοιπά έγγραφα αναφέρονται στοιχεία που αφορούν πολι-
τικά πρόσωπα, στην αξιολόγηση των οποίων δεν µπορούµε να
προβούµε δυνάµει των άρθρων 86 παράγραφος 1-3 του Συντάγ-
µατος, που έχουν να κάνουν µε την άσκηση ποινικής δίωξης από
τη Βουλή και του νόµου περί ευθύνης Υπουργών» κ.λπ..
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Συνεπώς ο εισαγγελέας εφετών Πειραιά διαβίβασε ως όφειλε
τη δικογραφία στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου και η εισαγγε-
λέας του Αρείου Πάγου την παρέπεµψε σε µας, στην Ολοµέλεια
της Βουλής, ως όφειλε, κατά τον νόµο και το Σύνταγµα, προκει-
µένου να αποφασίσουµε ως µοναδικό αρµόδιο όργανο για τη διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για τον κ. Καµµένο. 

Πρέπει να µην ξεχνάµε και το γεγονός, δε, ότι αυτή η δικογρα-
φία δεν αρχειοθετήθηκε από την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου,
όπως είχε συµβεί για παράδειγµα στην περίπτωση την αντίστοιχη
δικογραφίας για την επιβολή κεφαλαιακών περιορισµών, capital
controls, που η µηνυτήρια αναφορά είχε κριθεί προφανώς αβάσιµη
και είχε αρχειοθετηθεί η δικογραφία. Στην περίπτωση αυτή, όµως,
ήρθε εδώ. Αυτό δείχνει λοιπόν ότι για τις εισαγγελικές αρχές η εµ-
πλοκή του κ. Καµµένου στην υπόθεση πρέπει να διερευνηθεί και
πρέπει να διερευνηθεί από µας, τη Βουλή των Ελλήνων.

Απευθύνω λοιπόν σε όλους: Κύριε Πρωθυπουργέ -υποθέτω ότι
από κάπου παρακολουθείτε-, προφανώς η συµπόρευση µε τον κυ-
βερνητικό σας εταίρο είναι µονόδροµος για τη διατήρησή σας
στην εξουσία. Πού είναι, όµως -αναρωτιέµαι- το όριο της ανοχής
σας σε αυτήν, αλλά και σε άλλες παρόµοιες και πρόσφατες συµ-
περιφορές του; Σας καλύπτει αυτό το ύφος; Συµφωνείτε µε αυτόν
τον συνδυασµό αλαζονείας, επιπολαιότητας και τυχοδιωκτισµού -
τολµώ να πω- κατά την άσκηση εξουσίας, η οποία άλλοτε επιδιώ-
κεται µε τηλεφωνικές παρεµβάσεις σε ισοβίτες και άλλοτε µε
επισκέψεις σε πολυτελή ξενοδοχεία και καζίνο για λίγο παιχνιδάκι,
για να φύγουµε από τους µπελάδες της εξουσίας, αλλά πάντα -
και λέω πάντα- εκφράζει τη στάση ότι «εξουσία είµαι και ό,τι θέλω
κάνω»; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγο την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε. Τελειώνω.
Κύριε Υπουργέ της Εθνικής Άµυνας -κι εσείς δεν είστε εδώ, υπο-

θέτω ετοιµάζετε τα αντεπιχειρήµατά σας-, τον Ιούλιο που µας ρω-
τήσατε στη Βουλή µε το γνωστό γλαφυρό σας ύφος αν έχουµε τα
άντερα να ζητήσουµε σύσταση προανακριτικής επιτροπής ή πρό-
ταση µοµφής εναντίον σας, σας λέω ότι εµείς σήµερα ζητάµε τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής και ρωτάω το εξής: 

Εσείς, κύριε Καµµένε, έχετε τα άντερα να δεχθείτε την πρότασή
µας; Αν όπως ισχυρίζεστε, η σκευωρία εναντίον σας έχει καταπέ-
σει, τότε προφανώς δεν έχετε να φοβηθείτε τίποτα. Άλλωστε η
εξεταστική επιτροπή, καίτοι αποτελεί στη θεωρία δικαίωµα άσκη-
σης κοινοβουλευτικού ελέγχου από την κοινοβουλευτική Μειοψη-
φία, στην πράξη ελέγχεται, όταν συσταθεί, από την
κοινοβουλευτική Πλειοψηφία. Τι φοβάστε λοιπόν;

Επιπλέον, µας είχατε υποσχεθεί από το Βήµα της Ολοµέλειας
ότι θα καταθέσετε αυτούσιο το περιεχόµενο των συνοµιλιών σας
µε τον ισοβίτη. 

Δεχθείτε, λοιπόν, την πρότασή µας και πάµε στην εξεταστική.
Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ιδίως εσείς της κυβερνη-

τικής Πλειοψηφίας, λίγο πριν την πρώτη αναβληθείσα συνεδρίαση
του Αυγούστου, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ είχε απο-
φασίσει, δια ανακοινώσεώς της, να καταψηφίσει την πρότασή µας.
Αν τότε νοµίζατε ότι όλα αυτά δεν χρήζουν διερεύνησης, σήµερα
έχετε την ευκαιρία να αναθεωρήσετε. Σήµερα έχουµε µια ευκαιρία
να αποφασίσουµε να αναζητήσουµε ως Σώµα την αλήθεια σε µια
υπόθεση µε πολλές σκιές για τη δηµόσια ζωή του τόπου και ακόµα
περισσότερους κραδασµούς στο θεσµικό υπόβαθρο του κράτους
δικαίου, όπως αυτό ορίζεται µε την αρχή της διάκρισης των εξου-
σιών και τη λειτουργική ανεξαρτησία της δικαιοσύνης. 

Αν, όµως, τελικά σας καλύπτουν το ύφος και η συµπεριφορά
εξουσιοµανών που κάνουν ό,τι θέλουν και δεν λογοδοτούν που-
θενά, αν συνεχίζετε να καταπίνετε την κάµηλο, τότε κινδυνεύετε
να µετατραπείτε σε υποκριτική Πλειοψηφία συγκάλυψης. Εσείς
κρίνετε, εσείς αποφασίζετε. 

Αναµετρηθείτε, λοιπόν, ο καθένας και η καθεµιά µε τη συνεί-
δησή σας και αποφασίστε. Ζητώ την υπερψήφιση της πρότασης
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λόγο

έχει ο κ. Παρασκευόπουλος από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΣΥΡΙΖΑ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, προηγή-
θηκε δεινός οµιλητής και σας παρακαλώ, επίσης, για µια αντί-
στοιχη ανοχή χρόνου σε εµένα εάν µου χρειαστεί.

Η πρόταση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση
εξεταστικής επιτροπής για το συγκεκριµένο θέµα νοµίζω ότι εν-
τάσσεται σε µια αντιπολιτευτική τακτική. Πρόκειται περί τακτικι-
σµού. Δεν θέλω να µιλήσω µε κλισέ και να πω «τακτική του
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης» -είναι µάλλον ευρύ-
τερο το θέµα-, αλλά θα την περιγράψω. 

Η τακτική αυτή τι θέλει, τι προσπαθεί; Προσπαθεί χάριν της δη-
µιουργίας ενός κοµµατικού οφέλους να παραµερίζεται το δηµόσιο
συµφέρον. Πού τη βλέπουµε; Την είδαµε πολύ πρόσφατα. Δεν µας
ενδιαφέρει το περιεχόµενο ενός νόµου, εάν είναι καλός. Επειδή ο
νόµος απευθύνεται σε όλους τους πολίτες, δεν µας ενδιαφέρει
εάν ο νόµος είναι καλός για όλους τους πολίτες, µας ενδιαφέρει
µε τη ψήφο µας να διασαλεύσουµε την κυβερνητική συνοχή, επο-
µένως να γίνουµε εµείς κυβέρνηση, το καλό του τόπου ας µείνει
στην άκρη.

Δεν µας ενδιαφέρει αν η χώρα χρειάζεται σήµερα επενδύσεις.
Εµείς έµµεσα ή και άµεσα προτρέπουµε τους επενδυτές να περι-
µένουν να έρθουµε εµείς στην εξουσία ή να µας βοηθήσουν να
έρθουµε εµείς στην εξουσία, γιατί τότε θα µπορούν να επενδύ-
σουν επικερδέστερα.

Και φτάνουµε στο προκείµενο. Δεν µας ενδιαφέρει αν η πρό-
τασή µας βοηθά ή όχι τη διερεύνηση µιας υπόθεσης, η οποία είναι
εκκρεµής στη δικαιοσύνη -εδώ διαφωνώ µε τον προλαλήσαντα-
και η οποία σε πολλές πτυχές της και άγνωστη και σηµαντική και
βαρύτατη είναι για την ελληνική κοινωνία. Καθόλου δεν µας ενδια-
φέρει. Μας ενδιαφέρει το αν θα πλήξουµε έναν σηµαντικό
Υπουργό της Κυβέρνησης και την Κυβέρνηση στο σύνολό της.

Αυτή, λοιπόν, η περίπτωση τι κάνει; Διακινδυνεύει τη δικαιοσύνη
και την ασφάλεια, γιατί η απονοµή δικαιοσύνης σε µια υπόθεση
που αφορά δύο και τόνους ηρωίνης αφορά την ασφάλεια των πο-
λιτών, προκειµένου να πληγεί ένας Υπουργός. Και γιατί διακινδυ-
νεύει αυτή η υπόθεση την ηρεµία της δικαιοσύνης στην
προσπάθεια της να τη διερευνήσει; Μα, διότι σε ορισµένες ερευ-
νητικές, ανακριτικές πράξεις χρειάζεται µυστικότητα. 

Βεβαίως, να απαντήσω και εξειδικευµένα σε αυτό το οποίο ει-
πώθηκε ότι έκλεισε η υπόθεση. Βεβαίως και δεν έκλεισε η υπό-
θεση. Πρώτα απ’ όλα υπάρχει µια οριστική µόνο υπόθεση, πράγµα
που σηµαίνει ότι υπολείπονται στάδια ενδίκων µέσων, εφετείο, ενώ
πιθανότατα θα χρειαστεί και ακυρωτικό δικαστήριο.

Δεύτερον, η υπόθεση έχει ανοικτές πτυχές. Προς το παρόν, δεν
έχουν βρεθεί χρηµατοδότες, δεν έχουν καταδικαστεί. Έχει συµ-
φέρον η χώρα να φανούν οι χρηµατοδότες; Μα, αλίµονο! Ο χρη-
µατοδότης µιας τόσο µεγάλης επιχείρησης, που είναι προφανώς
ο εγκέφαλος, εάν σε αυτήν την περίπτωση µείνει χωρίς να πληγεί
και χωρίς να βρεθεί, θα έχει λυµένα τα χέρια να συνεχίσει. 

Να συνεχίσει ποιος; Αυτός ο οποίος έφερε δύο τόνους ηρωίνη.
Ξέρετε τι σηµαίνουν δύο τόνοι ηρωίνη. Ωστόσο, θα το θυµίσω για
όσους συνηθίζουν να ξεχνούν κάποια πράγµατα. Δεν σηµαίνει
µόνο άνθρωποι εξαρτηµένοι, σηµαίνει και θανάτους, διότι υπάρ-
χουν µετρηµένα µε στατιστικές ποσοστά θανάτων που αντιστοι-
χούν σε αυτούς οι οποίοι είναι εξαρτηµένοι από τα ναρκωτικά. Θα
πεθάνουν άνθρωποι από αυτήν την εισαγωγή της ουσίας.

Επιπλέον, θα δηµιουργηθούν παράνοµα κέρδη. Τα παράνοµα
κέρδη θα δηµιουργήσουν µια ισχυρή παραοικονοµία. Θυµίζω ότι
η παραοικονοµία θα έχει τους µπράβους της, δηλαδή θα παράξει
βία. Τα ναρκωτικά δεν θα σκορπίσουν αδιακρίτως. Σε ορισµένες
περιπτώσεις θα µπουν και σε χώρους. Ποιους; Δεν ξέρω, αλλά
έχουµε διεθνή παραδείγµατα, όπως είναι οι οπαδικοί, οι κατασταλ-
τικοί χώροι. Έχουµε και τέτοια παραδείγµατα που ναρκωτικά µπαί-
νουν σε όλον τον κόσµο, σε φυλακές, σε διάφορους χώρους.

Όλα αυτά θα συµβούν. Μόνο αυτά; Ούτε µόνο αυτά. Δεν θα
δηµιουργηθούν επιχειρήσεις για να ξεπλένουν το χρήµα, το
οποίο θα έχει προκύψει από τα ναρκωτικά; Στις επιχειρήσεις δεν
θα δουλέψει κόσµος; Δεν θα έχουµε την παραοικονοµία να εµ-
ποδίζει τη νόµιµη οικονοµία; Δεν µας ενδιαφέρει αυτό. Μας εν-
διαφέρει µήπως ένα τηλεφώνηµα δεν ήταν comme il faut, όπως
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πρέπει. Αυτό µας ενδιαφέρει µόνο και το άλλο ας διακινδυνευτεί. 
Βεβαίως, το να συζητηθούν σήµερα εδώ, ακόµα και στη σηµε-

ρινή Ολοµέλεια, ζητήµατα του τύπου «ποιος τηλεφώνησε σε
ποιον, µε ποιον τρόπο και τι είπε», σηµαίνει ότι ερευνητικές προ-
σπάθειες που πρέπει να γίνονται κατά τη νοµοθεσία -και µάλιστα
τη διεθνή- µε µια µυστικότητα για να είναι αποτελεσµατικές, θα
έρθουν στη δηµοσιότητα. Το να έρχονται αυτά τα θέµατα στη
δηµοσιότητα αποτελεί παγκόσµια πρωτοτυπία και εµφανίζουµε
το κλισέ γνωστού δηµοσιογράφου -δεν θυµάµαι το όνοµά του-
που µιλούσε συνέχεια για παγκόσµιες πρωτοτυπίες και τέλειωσε
στο καλαµπούρι. 

Δεν µπορεί παρά η διεθνής έννοµη τάξη να προβλέπει κάποια
εργαλεία για την προσπάθεια εξάρθρωσης του σοβαρού εγκλή-
µατος. Και µόνο γι’ αυτό, για το σοβαρό έγκληµα, η Σύµβαση του
ΟΗΕ του Παλέρµο για το οργανωµένο έγκληµα και η σύµβαση
για την τροµοκρατία προβλέπουν ειδικά εργαλεία. 

Τι προβλέπει; Προβλέπει την πριµοδότηση της παροχής πλη-
ροφοριών ακόµα και µε αναστολές και µε απαλλαγές, ακόµα και
µετά την καταδίκη την αµετάκλητη, πόσω µάλλον αν έχουµε µόνο
οριστική. Το λέω και πάλι για τον κ. Παναγιωτόπουλο που είπε
ότι έκλεισε η υπόθεση. Προβλέπει άρση του άδικου χαρακτήρα
πράξεων που θα γίνουν για τη διείσδυση και την προσπάθεια
εξάρθρωσης µιας συµµορίας. 

Ξέρετε τι σηµαίνει άρση του άδικου χαρακτήρα, όσοι δεν είστε
νοµικοί; Σηµαίνει ότι προκειµένου να εξαρθρωθεί µια συµµορία,
δικαιολογείται ακόµα και έγκληµα, πόσω µάλλον ένα τηλέφωνο,
το οποίο δεν είναι καν εγκληµατικό ως προς τον πολιτικό, ο
οποίος το έκανε. 

Προβλέπει η ίδια νοµοθεσία, η ειδική νοµοθεσία για τα ναρκω-
τικά, ότι το έργο αυτό το διερευνητικό της προσπάθειας λήψης
πληροφοριών, µπορεί να ανατεθεί και σε τρίτο. Γιατί σε τρίτο;
Διότι αυτός ο οποίος έχει την πληροφορία, µε βάση την οποία
µπορεί να σωθεί ο κόσµος από τα ναρκωτικά, µπορεί να µην
θέλει να τη δώσει στον αστυνοµικό, στον δηµόσιο λειτουργό γιατί
τον φοβάται και να τη δώσει σε έναν άλλο. Γιατί; Διότι τον θεωρεί
φίλο του, διότι τον εµπιστεύεται ότι για λόγους ισχύος µπορεί να
του δώσει µια προστασία την οποία χρειάζεται. Βεβαίως και προ-
βλέπεται από την ειδική νοµοθεσία και η προστασία των µαρτύ-
ρων. 

Όλα αυτά τα εργαλεία που προβλέπονται, προκειµένου να
µπορούν να υπάρχουν πληροφορίες για να εξαρθρωθεί µια
οµάδα, έχουν µάλιστα και µια µεγάλη γκάµα. Προβλέπονται και
για άλλες πράξεις, ακόµα και για ελεγχόµενες παραδόσεις που
χωρίς αυτήν την ειδική νοµοθεσία οι παρακολουθήσεις θα ήταν
παράνοµες. Μέχρι και στην παρανοµία τη µικρή φθάνει η έννοµη
τάξη η ελληνική, η διεθνής, προκειµένου να αντιµετωπίσει ένα
τόσο σοβαρό έγκληµα, όπως αυτό το οποίο βρέθηκε εδώ. 

Άλλο πρόβληµα είναι ότι η υπόθεση, το συγκεκριµένο θέµα,
βρίσκεται στη δικαιοσύνη. Μας είπε, βέβαια, ο εισηγητής της
Πλειοψηφίας: «Ξέρετε, η αρχειοθέτηση δεν αφορά τον πολιτικό.
Παραπέµφθηκε εδώ στη Βουλή το θέµα». Μπορούσε να κάνει αλ-
λιώς; Δεν µπορούσε. Υποχρεωτική είναι η παραποµπή στη Βουλή
την ώρα που µνηµονεύεται ένα όνοµα πολιτικού. 

Όµως η κατάχρηση εξουσίας ως φυσική αυτουργία έφυγε.
Εδώ φαίνεται να καλείται το πολιτικό πρόσωπο, ο Υπουργός, µε
την κατηγορία ηθικής αυτουργίας για µια φυσική αυτουργία, η
οποία έφυγε και τελείωσε. Καταλαβαίνετε ότι έχει ξεκαθαρίσει η
υπόθεση σε σηµαντικό βαθµό στο υλικό της και έρχεται στη
Βουλή, προκειµένου κι αυτή να κρίνει αν υπάρχει αξιόποινη ηθική
αυτουργία για µια πράξη η οποία δεν κρίθηκε αξιόποινη. Δεν κρί-
θηκε αξιόποινη επειδή δεν µπορείς να σταθµίσεις µε κανέναν
τρόπο το όφελος τού να διαλευκανθεί από τη µία πλευρά ένα
τόσο βαρύ έγκληµα κι από την άλλη πλευρά να έχει γίνει µια
ερευνητική προσπάθεια όχι από το προβλεπόµενο πρόσωπο,
αλλά από ένα τρίτο, που εδώ προβλέπονται και τρίτα πρόσωπα,
όπως σας είπα προηγουµένως. 

Άκουσα, βέβαια, ότι έγινε λόγος και για πίεση που ασκήθηκε
και από το Λιµενικό κ.λπ.. Πρέπει να πω ότι και αυτό καλύπτεται
από την αρχειοθέτηση, η κατάχρηση εξουσίας, δηλαδή η άσκηση
πίεσης. Κατά τον εισαγγελέα που έκανε την αρχειοθέτηση, τελι-
κώς δεν υπάρχει. 

Ξέρετε τι προκύπτει µέσα από αυτό το ιστορικό; Από αυτό το
ιστορικό προκύπτει ότι υπάρχει ένα ψυχολογικό θέµα. Η Αντιπο-
λίτευση τείνει να καταλογίζει στους άλλους τα δικά της ελαττώ-
µατα. Τα γνωρίζει και τείνει να τα καταλογίζει στους άλλους.

Καταλογίζει στους άλλους τι; Το κυνήγι της καρέκλας. Τι κάνει
η ίδια εδώ; Όπως σας είπα και προηγουµένως, προσπαθεί να κα-
τηγορήσει την Κυβέρνηση για εξουσιοµανία, τη στιγµή που η
ίδια, προκειµένου να µπορέσει να ανατρέψει την Κυβέρνηση, να
υποσκάψει την Κυβέρνηση, δυναµιτίζει τη διερεύνηση µιας πολύ
σηµαντικής υπόθεσης, φέρνοντάς της εδώ. 

Βέβαια, είναι κατάφωρη η παρέµβαση στη δικαιοσύνη. Είναι
το δεύτερο ψυχολογικό θέµα που σας έλεγα. Διαρκώς η Κυβέρ-
νηση βάλλεται ότι δεν υπολογίζει την ασφάλεια, ότι παρεµβαίνει
στη δικαιοσύνη. Όµως εδώ έχουµε ωµή παρέµβαση στη δικαιο-
σύνη, διότι όταν κατατέθηκε το αίτηµα για τη σύσταση της επι-
τροπής, ούτε καν είχαµε την αρχειοθέτηση. Ωµή παρέµβαση στη
δικαιοσύνη! Παρέµβαση και στην ασφάλεια, προκειµένου να
υπάρχει ένα κοµµατικό όφελος. 

Θα προσέξατε, µε βάση όσα σας είπα, ότι δεν αναφέρθηκα κα-
θόλου στα πράγµατα, στο τι έγινε και τι δεν έγινε, παρά µόνο στο
θεσµικό πεδίο. Νοµίζω ότι αυτή ήταν η µόνη οφειλόµενη απάν-
τηση σε αυτήν την πρόταση σύστασης εξεταστικής επιτροπής,
η οποία είναι απολύτως εκτός Κανονισµού Βουλής και νοµοθετι-
κού κλίµατος. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Παπαθεοδώρου από τη Δηµοκρατική Συµπαρά-
ταξη ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, από την πρώτη παρέµβασή µου

στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου στις 26 Ιουνίου 2017,
αναφέρθηκα στην ύπαρξη ενός παραπολιτικού κυκλώµατος µε
δικαστικές διαστάσεις, για µια απόπειρα χειραγώγησης της δι-
καιοσύνης µε πολιτικές µεθοδεύσεις. 

Φαίνεται ότι ο πολιτικός τζόγος, όπως και ο τζόγος γενικότερα,
δεν ευνόησε αυτήν τη φορά τον κ. Καµµένο. Από τότε, από τον
Ιούνιο, πολλά νέα στοιχεία είδαν το φως της δηµοσιότητας. Πολ-
λές αποκαλύψεις τεκµηριώνουν πλέον το πλαίσιο της πολιτικής
ευθύνης. 

Υπάρχουν, όµως, και ενδείξεις για την ποινική ευθύνη του κ.
Καµµένου. Συντίθεται ένα σκηνικό παρακράτους µε κυβερνητική
κάλυψη, αν όχι µε κυβερνητική καθοδήγηση. 

Ξεκινώ από τα βασικά, τα οποία αποδεικνύουν µη νόµιµη λει-
τουργία λιµενικών, σωφρονιστικών και δικαστικών αρχών, µη νό-
µιµες παρεµβάσεις -θα δούµε κατά πόσο αυτές είναι σοβαρές ή
όχι- της εκτελεστικής εξουσίας, παραβίαση του Ποινικού Κώδικα,
του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας και του Σωφρονιστικού Κώδικα. 

Όλα αυτά, φυσικά, δεν έγιναν για να λάµψει η αλήθεια, όπως
έχει πει ο Πρωθυπουργός, όπως έχει τονίσει ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας, όπως έχει επαναλάβει ο Υπουργός Δικαιοσύνης και
πολλά άλλα στελέχη της Κυβέρνησης. 

Το βασικό είναι, λοιπόν, ότι εδώ έχουµε µια οµάδα ανθρώπων
που συνεννοούνται µεταξύ τους για να διαπράξουν αδικήµατα -
τα αδικήµατα αυτά είναι για να λάµψει η αλήθεια;- στα οποία
συµµετέχουν ένας υπαξιωµατικός του Λιµενικού, στελέχη κρατι-
κών υπηρεσιών, στελέχη Υπουργείων, ένας Υπουργός και άλλα
ίσως ακόµα πρόσωπα, που επιδιώκουν να επηρεάσουν την εξέ-
λιξη µιας δικαστικής υπόθεσης, από την έκβαση της οποίας φαί-
νεται να έχουν όφελος. Πολιτικό όφελος; Άλλο όφελος; Θα το
δούµε. 

Υπάρχει σήµερα η απόδειξη ότι ο κ. Καµµένος συνοµίλησε µε
τον ισοβίτη Γιαννουσάκη δώδεκα φορές µεταξύ 17 και 18 Ιανουα-
ρίου 2017. Έχουν δηµοσιευτεί στο διαδίκτυο όλες οι συνοµιλίες
και ο χρόνος ο οποίος διετέθη γι’ αυτές τις συνοµιλίες, ακόµα
και σε ώρες προχωρηµένες. Τις καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Παπαθεοδώρου
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι θα µπορούσε να λέει ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας µε έναν
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ισοβίτη για εικοσιένα ολόκληρα λεπτά; Οι καταγεγραµµένες συ-
νοµιλίες από τον ίδιο τον ισοβίτη, οι οποίες δηµοσιοποιήθηκαν,
αποδεικνύουν ότι κατά τον µισό χρόνο οι δύο άντρες αναφέρον-
ται στην καθυστερηµένη άφιξη της  Τζίβα στο κατάστηµα κράτη-
σης του Αυλώνα –ενώ πριν είχε πάει από λάθος συνεννόηση στο
κατάστηµα του Κορυδαλλού- και κατά το άλλο µισό στις παρο-
τρύνσεις του Υπουργού Άµυνας στον ισοβίτη του τύπου «δώσε
εσύ στοιχεία στην κατάθεσή σου και εγώ θα έρθω µάρτυρας
υπέρ σου στο Πενταµελές Εφετείο Αναστολών.» Αυτά δεν είναι
τηλεφωνήµατα comme il faut Αυτά ενέχουν ενδείξεις για αδική-
µατα. 

Φαίνεται, όµως, ότι ο κατηγορούµενος είναι δύσπιστος και κα-
ταγράφει τις κλήσεις και τα µηνύµατα από και προς τον
Υπουργό, όπως κάνει και µε τον υπαξιωµατικό του Λιµενικού και
αγωνιά για την επίσκεψη της εισαγγελέως στον Αυλώνα. Ανησυ-
χεί τόσο πολύ που στέλνει αργά το βράδυ µήνυµα –έχει δηµοσι-
ευτεί- στον κ. Καµµένο ρωτώντας τον εάν είναι σίγουρο ότι θα
έρθει. Αυτό θα πει αµεσότητα επικοινωνίας µεταξύ κρατουµένου
και ενός Υπουργού Εθνικής Άµυνας.

Θέλω εδώ να σας πω το εξής: Πράγµατι αυτό επιβεβαιώνεται
και από το υπόµνηµα που έχει καταθέσει η κ. Τζίβα για την όλη
της εµπλοκή στη συγκεκριµένη υπόθεση. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Πού το ξέρετε; Για πείτε µας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Έχουν δηµοσιευτεί. Θα σας
απαντήσω, κύριε Υπουργέ.

Επειδή η εισαγγελέας είχε µπερδέψει τις φυλακές που της
είπαν να πάει, φτάνει στον Αυλώνα στις 23.30’ για να πάρει κα-
τάθεση. Εδώ υπάρχει και η βεβαίωση της φυλακής.

Σ’ αυτό το σηµείο, όµως, ακούστε ένα ουσιώδες στοιχείο του
παραπολιτικού κυκλώµατος που χρησιµοποιεί θεσµούς και υπη-
ρεσίες. Όταν φτάνει η εισαγγελέας, κανείς δεν ενηµερώνει την
διευθύντρια του καταστήµατος για την επίσκεψη της εισαγγε-
λέως. Ενηµερώνεται το Υπουργείο, ενηµερώνεται ο συντονιστής
φυλακών, που είναι κοµµατικό στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν ενηµε-
ρώνεται η επόπτρια εισαγγελέας του καταστήµατος του Αυλώνα,
ενώ αναζητείται ακόµα η αναφορά του αρχιφύλακα για την εν
λόγω επίσκεψη. Αυτά τα στοιχεία δεν αποτελούν πράξεις, οι
οποίες µπορούν να στοιχειοθετήσουν αδικήµατα;

Ερώτηµα: Ισχύει αυτό που καταγγέλλει ο κρατούµενος, ότι δη-
λαδή για να εισέλθει η κ. Τζίβα στη φυλακή χρειάστηκε να τηλε-
φωνήσει ο κ. Καµµένος στον αρχιφύλακα κ. Τάσση; Για να λάµψει
η αλήθεια έγινε αυτό.

Πάµε σε άλλα τηλεφωνήµατα, τα οποία δεν είναι τόσο comme
il faut. Ισχύει ότι η διευθύντρια των φυλακών –κύριε Υπουργέ, θα
ήθελα µια απάντηση, γιατί έχει σηµασία για τη λειτουργία των
θεσµών- µόλις πληροφορήθηκε την επόµενη µέρα την επίσκεψη
και έκανε αναφορά, ως όφειλε, για σοβαρές δικονοµικές παρα-
βάσεις, µετατέθηκε αµέσως σε άλλο κατάστηµα της βορείου Ελ-
λάδας; Για πόσο ακόµα η παρακµή αυτού του καθεστώτος και η
υπονόµευση των θεσµών θα δείχνουν ότι η κατάλυση κάθε έν-
νοιας κράτους δικαίου έχει γίνει καθηµερινή πρακτική;

Αυτές οι µέθοδοι είναι µέθοδοι παρακράτους και πάντως δεν
θυµίζουν ευρωπαϊκή χώρα, όταν εισαγγελείς µπαίνουν σχεδόν
κρυφά σε φυλακές –δεν έχει να κάνει µε τη µυστικότητα της δια-
δικασίας- τα µεσάνυχτα για να πάρουν κατάθεση από κρατουµέ-
νους.

Κατά τη διάρκεια της συνάντησης καταγγέλλεται από τον κρα-
τούµενο πάλι –και έχει δηµοσιευτεί- ότι η εισαγγελέας συνοµιλεί
µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης για ώρα και αυτό δεν φαίνεται να
ενοχλεί κανέναν, ούτε τον ίδιο τον Υπουργό µέχρι σήµερα.

Η εισαγγελέας, στις τρεις ώρες που παραµένει στη φυλακή,
µε βεβαίωση η οποία προέρχεται από το κατάστηµα Αυλώνα, ζη-
τάει από τον κρατούµενο να της δώσει κάτι συγκεκριµένο για να
ενοχοποιήσει άλλο πρόσωπο, έναν επιχειρηµατία.

Ερώτηση: Τι είδους καταθέσεις είναι αυτές που η εισαγγελέας
συζητά µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης κατά τον χρόνο λήψης της
υποτιθέµενης κατάθεσης; Ούτε εδώ βρίσκετε κάτι περίεργο,
φαντάζοµαι.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Έχει κριθεί πλέον αυτό.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Η αδράνεια του συστήµατος,

όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που υποσχέθηκε διάφορα
ανταλλάγµατα στον κρατούµενο, όπως η αναστολή της ποινής
του, φαίνεται ότι εκνευρίζει τον κρατούµενο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, δεν έχω τελειώσει, αλλά δεν θα χρειαστώ πα-
ραπάνω από ένα λεπτό από τον χρόνο που µου αποµένει.

Έτσι, στις 22 Ιανουαρίου του 2017, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ο κρατούµενος στέλνει µεταµεσονύχτιο µήνυµα στον κ. Καµ-
µένο και µε τη γνωστή πλέον οικειότητα των δύο αντρών όχι µόνο
κανονίζουν τη µεταγωγή του σε άλλη φυλακή, όχι µόνο προσδιο-
ρίζει τις καλύτερες ηµεροµηνίες που θεωρεί ότι τον βολεύουν,
την 1η και 2α Φεβρουαρίου, αλλά παροτρύνει τον Υπουργό να
καταθέσει για να πάρει ο κρατούµενος αναστολή, να βγει από τη
φυλακή και τότε να δώσει κατάθεση. Έτσι είναι, δούναι και λα-
βείν.

Είναι φανερό ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν υποχωρεί απλά σε µε-
θόδους παρακράτους, αλλά τις υιοθετεί ως κύρια πρακτική για
να συγκαλύψει τις αντιθεσµικές, παράνοµες και αντιδηµοκρατι-
κές παρεµβάσεις της. Τίποτα δεν έχει να κάνει εδώ µε το να λάµ-
ψει η αλήθεια. Εδώ έχει να κάνει όλη η διαδικασία µε το να
καθοδηγηθεί η δικαιοσύνη σε συγκεκριµένη απόφαση, σε συγ-
κεκριµένη κατεύθυνση. 

Ταυτόχρονα, σε αυτήν την υπόθεση κυρίαρχο ρόλο έχει ο υπα-
ξιωµατικός του Λιµενικού κ. Χριστοφορίδης, ο οποίος µέχρι σή-
µερα δεν ενοχλήθηκε από τους πολιτικούς και ιεραρχικούς
προϊσταµένους του και ιδιαίτερα από τον Υπουργό Ναυτιλίας,
τον κ. Κουρουµπλή, ο οποίος µου είχε απαντήσει ότι δεν θα τον
ενοχλήσει επειδή επιλαµβάνεται η δικαιοσύνη της συγκεκριµένης
υπόθεσης. Φαίνεται ότι σε αυτό το Υπουργείο υπάρχουν τελικά
πολλά ναυάγια. 

Ο εισαγγελέας εφετών παρέπεµψε ήδη τον υπαξιωµατικό του
Λιµενικού στο Ναυτοδικείο. Εµφανίζεται ο υπαξιωµατικός ως άν-
θρωπος του κ. Καµµένου. Έχει επισκεφθεί τον κ. Γιαννουσάκη
έξι φορές από τον Αύγουστο µέχρι τον Ιανουάριο του 2017 και
αυτό πάλι µε βεβαίωση του καταστήµατος κράτησης, περισσό-
τερες φορές τον Μάρτιο. Έχει ανταλλάξει δεκάδες µηνύµατα µε
τον κρατούµενο. Υποσχόταν µεταγωγές και συνεννοήσεις µε τον
κ. Καµµένο για αναστολή της ποινής, αν λάµβανε κατάθεση που
θα ενοχοποιούσε συγκεκριµένο επιχειρηµατία. 

Άρα το ερώτηµα το οποίο θα πρέπει να απαντήσουµε για τη
συγκεκριµένη υπόθεση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το
εξής: Από πότε γνώριζε ο κ. Καµµένος το σχέδιο για την επίµαχη
κατάθεση; Από τον Ιανουάριο του 2017 ή από τον Αύγουστο που
είχε αρχίσει να οργανώνεται η καθοδήγηση των ερευνών; Από
πότε γνώριζε ο κύριος Πρωθυπουργός αυτήν την παραδικαστική
σκευωρία και τι έκανε για να αποτρέψει και να προστατεύσει τη
δικαιοσύνη, τηρώντας τις δικονοµικές εγγυήσεις, τις οποίες είχε
ανάγκη ο κρατούµενος; 

Οι ευθύνες είναι υπαρκτές, όσο και αν προσπαθήσει η Κυβέρ-
νηση να συγκαλύψει το σκάνδαλο, όσο και αν πιέσει τους Βου-
λευτές να κλείσουν τα µάτια µπροστά στην κάλπη όταν θα
χρειαστεί να ψηφίσουν. Τώρα ξέρουν όλοι ότι ο Πρωθυπουργός
δεν επέλεξε απλά έναν εταίρο µε αντιθεσµικές συµπεριφορές για
τη Συγκυβέρνηση. Επέλεξε να κολυµπήσει µαζί του στα µολυ-
σµένα νερά του καθεστωτικού παρακράτους και όταν χρειάζεται,
να τον καλύπτει µε πλήρη συνείδηση αυτού που κάνει. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα συνεχίσει πλέον µε τη συναίνεσή σας, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές της Συµπολίτευσης, θα συνεχίσει µε τη συναίνεσή
σας να υποδουλώνει το όποιο αριστερό σας άλλοθι στην προ-
στασία του κ. Καµµένου. Και θα το αφήσετε και αυτό να περάσει. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)   
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω
τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι θέ-
λετε, κύριε Κοντονή; 
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ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θα ήθελα να µιλήσω για δέκα
δευτερόλεπτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχετε
τον λόγο για δέκα δευτερόλεπτα, αλλά να µη σταµατήσει η ροή
της συζήτησης. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ο εισηγητής της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης έκανε µία αναφορά. Κακώς τον διέκοψα. Του
υποβάλλω τώρα το ερώτηµα. Ανέφερε στοιχεία από το υπόµνηµα
της Εισαγγελέως κ. Τζίβα, το οποίο είχε καταθέσει ενώπιον του
εισαγγελέα εφετών, κ. Δρακουµάτσου. 

Τον ερωτώ: Με ποια διαδικασία και πώς έχει φτάσει το υπό-
µνηµα της κυρίας εισαγγελέως στα χέρια του; Απαιτώ τώρα
απάντηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, δεν προβλέπεται, βέβαια, τέτοια διαδικασία ερωτοα-
παντήσεων. 

Κύριε Παπαθεοδώρου, δεν ξέρω αν θέλετε να απαντήσετε. Εν
πάση περιπτώσει, να µην σταµατήσει η ροή των οµιλητών. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Προφανώς θέλω να απαν-
τήσω, κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, να ξεκινήσουµε από τα βασικά, αν έχετε την
καλοσύνη; 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Όχι, θέλω να µου απαντήσετε
σε αυτό. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Αυτό θα σας πω. Να αρχί-
σουµε από τα βασικά. Δεν θα κουνάτε το δάχτυλο όταν απευθύ-
νετε…

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εδώ το κουνάγατε εσείς! Θα
µας κάνει υποδείξεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν κα-
ταλάβατε, κύριε Παπαθεοδώρου. Από εµένα θα ζητήσετε άδεια. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Το δεύτερο, κύριε Υπουργέ.

Ακούστε την απάντηση. Να ανατρέξετε σε δηµοσιεύµατα του
τύπου των τελευταίων δεκαπέντε ηµερών. Έχει αναφερθεί.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Να µας πείτε ποια είναι τα δη-
µοσιεύµατα και να µας πείτε και τις εφηµερίδες που τα έχουν δη-
µοσιεύσει. Να µας πείτε πού βρήκατε το υπόµνηµα της κυρίας
εισαγγελέως.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Επιτρέπετε, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,

κύριε συνάδελφε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ.
Η αναφορά στο υπόµνηµα, όπως επίσης και στα άλλα στοιχεία

του φακέλου, έχει γίνει από τρεις εφηµερίδες τις τελευταίες δε-
καπέντε µέρες. Πολύ ευχαρίστως να τα καταθέσω, κατόπιν, για
τα Πρακτικά.

Όσο γι’ αυτό το οποίο λέτε, ότι εσείς δεν είχατε γνώση, νοµίζω
ότι είχατε γνώση. Διαβάζουµε τις ίδιες εφηµερίδες, κύριε
Υπουργέ. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εγώ δεν έχω καµµία γνώση της
δικογραφίας. Μου κάνει εντύπωση που έχετε εσείς, αλλά και ορι-
σµένες εφηµερίδες. Περιµένουµε να δούµε ποιες εφηµερίδες
έχουν δηµοσιεύσει στοιχεία της οµιλίας σας. Αναµένουµε.   

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Της οµιλίας µου; 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ναι, της οµιλίας σας. Αναφερ-
θήκατε στο υπόµνηµα της κ. Τζίβα και απ’ αυτά που είπατε, να
δούµε ποιες εφηµερίδες τα έχουν δηµοσιεύσει.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει.
Κύριε Παπαθεοδώρου, αν τις έχετε τις φέρνετε. Θα συνεχίσουµε,
όµως τον κατάλογο. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Θα πρέπει να απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όχι,
δεν χρειάζεται να απαντήσετε. Δεν σας είπε κάτι. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Πρέπει να απαντήσω. Είναι
προσωπικό. 

Κύριε Υπουργέ, είναι πολύ ευχάριστο ότι οι εφηµερίδες ανα-
φέρουν στοιχεία της οµιλίας µου. Δεν έχω κανένα πρόβληµα µ’
αυτό, γιατί είναι δηµόσια και τα δηµοσιοποιώ εγώ. Αυτό είπατε
προηγουµένως. 

Όσο για τα άλλα στοιχεία στα οποία αναφέρεστε, όπως επίσης
και όλες τις συνοµιλίες µεταξύ του κ. Καµµένου, του κ. Γιαννου-
σάκη και του κ. Χριστοφορίδη, έχουν τα πάντα δηµοσιευθεί και
όχι µόνο έχουν δηµοσιευθεί, αλλά έχουν δηµοσιευθεί εδώ και
µήνες.  

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Από το πόρισµα του κ. Δρακου-
µάτσου µπορείτε να µας πείτε το υπόµνηµα της κ. Τζίβα πώς βρέ-
θηκε στα χέρια σας;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Αναφορές ήταν, κύριε
Υπουργέ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Να µας πείτε από πού αντλείτε
τις αναφορές. Να µας το πείτε! 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Λοιπόν,

αναδείχθηκε ένα θέµα, το οποίο θα διερευνηθεί περαιτέρω. 
Ο κ. Κασιδιάρης από την Χρυσή Αυγή έχει τον λόγο. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Να µην κοροϊδευόµαστε, λοιπόν, και να

µην κοροϊδεύουµε και τον κόσµο που παρακολουθεί, που κόπτον-
ται δήθεν σε αυτήν την Αίθουσα για τη διαρροή ενός πορίσµατος.
Στη δικογραφία της Χρυσής Αυγής πρώτα έπαιζαν στα κανάλια τα
υποµνήµατα, οι αποφάσεις εισαγγελέων και ανακριτών και τα ευαί-
σθητα προσωπικά µας δεδοµένα και µετά υπογράφονταν στο εφε-
τείο και στο πρωτοδικείο. Μην κοροϊδευόµαστε και µην
κοροϊδεύετε τον κόσµο. Δεν είµαστε κορόιδα εµείς που ακούµε
και παρακολουθούµε αυτή την συζήτηση, ούτε η Νέα Δηµοκρατία
θίγεται και κάνει αγώνα για την ανεξάρτητη δικαιοσύνη. Ας γε-
λάσω! 

Η Νέα Δηµοκρατία, που είχα φέρει εδώ πέρα βίντεο και ηχη-
τικό υλικό µε εντολές του Σαµαρά προς τους εισαγγελείς και
έκανε ότι δεν άκουγε; Ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ βεβαίως και ο Καµµένος
την είδαν δίωξη ναρκωτικών. Στα γεράµατα ο Καµµένος την είδε
DEA και θα κυνηγάει τους εµπόρους ναρκωτικών. Αυτό που παί-
ζεται σήµερα είναι µια κοροϊδία, ένα στηµένο θέατρο και θα ανα-
δείξω και τους λόγους που γίνεται αυτή η συζήτηση. 

Επαναλαµβάνω, όµως, ότι είναι πραγµατικά τραγική ειρωνεία
και προσβολή στη νοηµοσύνη µας να έρχεται στην Αίθουσα της
Βουλής η Νέα Δηµοκρατία και να κάνει λόγο για ανεξάρτητη δι-
καιοσύνη, η Νέα Δηµοκρατία που ποδηγέτησε τα πάντα. Εµφά-
νισα βίντεο µε τον γενικό σας γραµµατέα, της κυβέρνησής σας,
να οµολογεί τον τρόπο µε τον οποίον είχαν πιάσει την εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου, είχαν στήσει τη δίωξη σε βάρος ενός κόµµα-
τος, είχαν καταλύσει κάθε έννοια διάκρισης των εξουσιών. 

Από την άλλη, βεβαίως, να µην παριστάνει και ο Καµµένος τον
διώκτη των εµπόρων ναρκωτικών, λες και είδε στην τηλεόραση
τη σειρά µε τον Εσκοµπάρ και πήρε έµπνευση και κάνει τον ντε-
τέκτιβ!

Στην πραγµατικότητα, αυτό που γίνεται σήµερα µέσα στη
Βουλή είναι η συνέχεια ενός πολέµου µεταξύ επιχειρηµατιών.
Είναι µια κόντρα µεταξύ επιχειρηµατικών οµίλων, τα φερέφωνα
των οποίων –διότι οι πολιτικοί είναι φερέφωνα επιχειρηµατιών
στην Ελλάδα, δυστυχώς, αυτός είναι και ο λόγος της κατάντιας
της χώρας µας- προσπαθούν να αναδείξουν µια κόντρα. 

Επειδή λέµε ονόµατα στη Χρυσή Αυγή, είναι η κόντρα µεταξύ
Μελισσανίδη - Σαββίδη εναντίον Μαρινάκη, από τη µία πλευρά η
πλευρά της Κυβέρνησης που εξυπηρετεί τα συµφέροντα Σαβ-
βίδη και από την άλλη η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ που εξυ-
πηρετούν τα συµφέροντα Μαρινάκη. Βεβαίως, υπάρχει
αλληλοκάλυψη. Είδαµε όλοι µε την εξαγορά του ΔΟΛ από τον
όµιλο Μαρινάκη πως τα συγκεκριµένα έντυπα, ο συγκεκριµένος
οργανισµός έχουν γίνει πλέον φερέφωνο της Νέας Δηµοκρατίας. 

Και επειδή βέβαια εµείς µιλάµε µε στοιχεία, αρκεί να δούµε τις
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διαπροσωπικές σχέσεις, τις κοινωνικές επαφές των κυβερνητι-
κών παραγόντων και των παραγόντων της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης µε αυτούς τους µεγιστάνες του χρήµατος, που ο Θεός
ξέρει πώς έκαναν τα λεφτά όλοι αυτοί!

Έχουµε την περίπτωση του ζεύγους Καµµένου εδώ σε κοινω-
νική εκδήλωση της πλευράς Σαββίδη. Συγκεκριµένα, στον γάµο
του γιου Σαββίδη είχαν πάει και κάποιοι νεοδηµοκράτες. Ήταν
αυτοί οι οποίοι δεν ήρθαν εδώ, για να καταψηφίσουν το σβήσιµο
των προστίµων της ΣΕΚΑΠ. 

Στην άλλη πλευρά, έχουµε σε κοινωνικές εκδηλώσεις Μαρι-
νάκη τη Ντόρα Μπακογιάννη και άλλους Βουλευτές, Βορίδη, Γε-
ωργιάδη, πρώτο τραπέζι πίστα, δίπλα στον Μαρινάκη. Αυτό
εξελίσσεται σήµερα. Η διαπλοκή που υπάρχει µεταξύ πολιτικής
εξουσίας και διεφθαρµένων οικονοµικών παραγόντων είναι η
αιτία της σηµερινής συζήτησης.

Ο Καµµένος είναι αυτός που είναι. Πάει στα καζίνο, τζογάρει,
κυκλοφορεί µε τζάγκουαρ, αλλά µην τον εγκαλεί η Νέα Δηµο-
κρατία του Σαµαρά και του Βενιζέλου µε τις τεθωρακισµένες
BMW, που έδιναν 6.000 ευρώ, για να αλλάξουν λάστιχα!

Ο Καµµένος και ο ΣΥΡΙΖΑ είναι η συνέχεια του αµαρτωλού κα-
θεστώτος Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Και επειδή το θέµα της
συζήτησης σήµερα είναι η ανεξαρτησία της δικαιοσύνης και δια-
βάζοντας εδώ από το έγγραφο που διανεµήθηκε, είναι η εµπλοκή
παραγόντων, στελεχών της Κυβέρνησης και λειτουργών σε εκ-
κρεµή δικαστική υπόθεση και επειδή είναι παρόντες εδώ ο
Υπουργός Δικαιοσύνης και ο Υφυπουργός κατά της διαφθοράς,
θέλω να πω απ’ αυτό εδώ το Βήµα ότι έχει υπάρξει συγκεκριµένη
δικογραφία, η οποία έφτασε στην Βουλή στις 28-3-2017, η οποία
αφορούσε το έγκληµα της προτροπής τέλεσης αδικήµατος από
τον πρώην Πρωθυπουργό Σαµαρά. 

Αυτή τη δικογραφία, λοιπόν, την οποία η Νέα Δηµοκρατία απο-
σιωπά –και είναι λογικό- την αποσιωπά και η Κυβέρνηση. Καλύ-
πτει και ο ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος φαίνεται σήµερα εδώ να έχει
αντιπαράθεση µε τη Νέα Δηµοκρατία και να ξιφουλκούν τα κυ-
βερνητικά του στελέχη µε τους νεοδηµοκράτες, αλλά από κοινού
µε τη Νέα Δηµοκρατία καλύπτει δικογραφία, η οποία αφορά την
παρέµβαση στη δικαιοσύνη συγκεκριµένων κυβερνητικών στελε-
χών. Ο εισαγγελέας πρωτοδικών έχει ζητήσει τη διερεύνηση των
ποινικών ευθυνών Σαµαρά για προτροπή σε τέλεση εγκλήµατος.
Αφορά την περίφηµη ηχογραφηµένη συνοµιλία µε τον εισαγγε-
λέα «παναθηναϊκάκια», που τον προέτρεπε να κλείσει στη φυλακή
Βουλευτές της Χρυσής Αυγής.

Τα παρουσίασα αυτά µέσα στη Βουλή, παρουσίασα και το βίν-
τεο Μπαλτάκου µέσα στη Βουλή. Ήταν εδώ τότε ο Παπαδηµού-
λης από τον ΣΥΡΙΖΑ και έλεγε ότι θα ζητήσουν προ ηµερησίας
διατάξεως συζήτηση και έκαναν «γαργάρα» και έγιναν Κυβέρ-
νηση και από κοινού µε τον Καµµένο καλύπτουν αυτά τα εγκλή-
µατα, αυτές τις παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη. Γιατί; 

Θα διαβάσω κάτι πολύ κρίσιµο. Δεν έχουν ακουστεί αυτά τα
πράγµατα σ’ αυτό εδώ το Βήµα και είναι ευκαιρία σήµερα, από
το να µιλάµε περί ανέµων και υδάτων και να εξυπηρετεί το πολι-
τικό σύστηµα συµφέροντα ολιγαρχών και οικονοµικών παραγόν-
των, να ακουστούν στοιχεία για τις πραγµατικές παρεµβάσεις
στη δικαιοσύνη, για τις οποίες είναι συνυπεύθυνο ολόκληρο το
πολιτικό σύστηµα, πρωτίστως η νυν συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ, που είναι σε αγαστή συνεργασία µε τη Νέα Δηµοκρατία
και συγκαλύπτει τα εγκλήµατά της.

Ο νυν προϊστάµενος της Εισαγγελίας Εφετών Αντώνιος Λιό-
γας, ο οποίος ήταν εισαγγελέας εφετών και είχε χειριστεί την
υπόθεση Μπαλτάκου, γράφει επί λέξει γι’ αυτή την υπόθεση που
είχε συγκλονίσει το πανελλήνιο και σήµερα και αυτή αποσιωπά-
ται, γιατί έχει στοχοποιηθεί η Χρυσή Αυγή ως µοναδική δύναµη
που αντιστέκεται στο ξεπούληµα της Ελλάδας. Διαβάζω τα λόγια
από το σχετικό πόρισµα, το οποίο οδήγησε και στην απαλλαγή
µου από το συµβούλιο εφετών. Πότε ξανακούστηκε στην Ελλάδα
να διώκεται πολίτης ή Βουλευτής, επειδή αποκάλυψε την αλή-
θεια; 

«Είναι εξάλλου γεγονός» -λέει ο εισαγγελέας- «ότι δεν προ-
έκυψε η αλήθεια ή η αναλήθεια των ισχυρισµών Παναγιώτη
Μπαλτάκου, διότι η διενεργηθείσα ανάκριση» –µε πιασµένους ει-
σαγγελείς και ανακριτές- «ικανοποιήθηκε από την επακολουθή-

σασα δηµόσια διάψευση των πιο πάνω ισχυρισµών. Κατά τη δική
µας άποψη, η ενέργεια αυτή του Παναγιώτη Μπαλτάκου ήταν και
αυτονόητη και αναµενόµενη και δεν προέκυψε, εάν το ως άνω
ζήτηµα ερευνήθηκε και στο πλαίσιο κάποιας άλλης αυτοτελούς
δικαστικής έρευνας µε τη σχολαστικότητα, την επιµονή και τη µε-
γαλύτερη δυνατή διαφάνεια και δηµοσιότητα που η υπόθεση
απαιτούσε.».

Δηλαδή, ο νυν προϊστάµενος της εισαγγελίας εφετών ζητά να
διερευνηθεί αυτή η υπόθεση µε σχολαστικότητα, επιµονή και µε
τη µεγαλύτερη δυνατή διαφάνεια. 

Όταν ήρθε η δικογραφία για τον Σαµαρά στην Βουλή, απέ-
στειλα µία επιστολή σε όλους τους Βουλευτές, για να µην έχει
κανείς το επιχείρηµα να λέει ψέµατα ότι δεν γνώριζε. Την έστειλα
στις θυρίδες όλων των Βουλευτών και ανταπεκρίθη µόνο ο κ. Νι-
κολόπουλος, πλην των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής. Όλοι οι
άλλοι σιώπησαν. 

Το γεγονός αυτό αποδεικνύει ότι στα ζητήµατα της διαφά-
νειας, της καταπολέµησης της διαφθοράς των παραδικαστικών
κυκλωµάτων, που δηµιουργούνται από πολιτικούς, υπάρχει αγα-
στή συνεργασία Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και Αντιπολίτευσης Νέας
Δηµοκρατίας. 

Και η σηµερινή συζήτηση γίνεται, µόνο και µόνο για τα µάτια
του κόσµου -δεν πρόκειται να οδηγήσει πουθενά- και για την εξυ-
πηρέτηση συγκεκριµένων επιχειρηµατικών συµφερόντων που
έχουν µετατρέψει τη Βουλή, στην κυριολεξία, σε χώρο εφαρµο-
γής των συµφερόντων αυτών, που έχουν µετατρέψει τα πολιτικά
κόµµατα, τους παράγοντες εξουσίας, αλλά και την Αντιπολίτευση
σε φερέφωνά τους. Διότι αυτό που γίνεται σήµερα –το ξαναλέω
και κλείνω µε αυτό- είναι η διαµάχη Σαββίδη - Μαρινάκη. Δεν είναι
διαµάχη πολιτικών για τη δικαιοσύνη, την οποία µε παράνοµες
αποφάσεις έχουν ποδηγετήσει και ποδοπατήσει. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Δελής από το ΚΚΕ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε αφορµή
τη σηµερινή πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής για τον Υπουργό Άµυνας ωφέλιµο θα ήταν –
για τον λαό, βέβαια- ο ίδιος ο λαός πρώτα απ’ όλα να ανατρέξει
στην πείρα του -υπάρχει πλούσια πείρα από δεκάδες εξεταστικές
επιτροπές παλαιότερες, αλλά και πρόσφατες- και να κάνει τον
δικό του απολογισµό γι’ αυτές. Και σε αυτό το γαϊτανάκι των εξε-
ταστικών δεν παίζει µόνο η εκάστοτε Κυβέρνησης, αλλά και η
κάθε φορά αξιωµατική αντιπολίτευση, όπως τώρα η Νέα Δηµο-
κρατία ή παλαιότερα ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Τι αφήνουν, όµως, πίσω τους αυτές οι εξεταστικές και κυρίως
πόσο στοχεύουν ή και εµποδίζουν την αντιλαϊκή πολιτική και σε
τι, τέλος πάντων, βελτιώνουν τη ζωή του λαού και τη σκληρή
πραγµατικότητα που αυτός βιώνει; Καθόλου, µα καθόλου, δεν
θα δυσκολευτεί τότε, µε βάση την πείρα, να βρει τις απαντήσεις. 

Δεν υπάρχει ούτε µία εξεταστική επιτροπή, που να µην ξεκί-
νησε µέσα στον µεγαλύτερο θόρυβο µε κατακλυσµό δηµοσιευ-
µάτων και εκποµπών, µε φανταχτερές δικοµµατικές
κοκοροµαχίες και µε τις γνωστές, βέβαια, πάντα δηλώσεις για το
µαχαίρι που θα φτάσει –τάχα- µέχρι το κόκαλο, για να καταλή-
ξουν σχεδόν όλες να σβήσουν τελικά σιγά-σιγά µέσα στην ελά-
χιστη δηµοσιότητα και συχνά στη σιωπή. Αυτός είναι ο κανόνας
της κατάληξης αυτών των εξεταστικών. Οι όποιες εξαιρέσεις
απλώς τον επιβεβαιώνουν. 

Όσο για το αν αυτές οι εξεταστικές στάθηκαν -έστω και για
λίγο- εµπόδιο στην αντιλαϊκή επίθεση, αυτό ούτε για αστείο δεν
το λέει κανείς. Το αντίθετο, ακριβώς, έγινε: αξιοποιήθηκαν και
χρησιµοποιήθηκαν και έτσι συνεχίζουν και σήµερα ως πολύτιµο
εργαλείο του λαϊκού αποπροσανατολισµού για την ένταση και
την κλιµάκωση της αντιλαϊκής πολιτικής. 

Παρακολουθώντας κανείς το ιστορικό τους, δεν είναι καθόλου
τυχαίο ότι οι κάθε λογής εξεταστικές επιτροπές εµφανίζονται και
πυκνώνουν ακριβώς τότε, όταν προετοιµάζεται ή εξελίσσεται µια
νέα κάθε φορά αντιλαϊκή επίθεση και καινούργια βάρη αντεργα-
τικών πακέτων µέτρων ετοιµάζονται να φορτωθούν στις λαϊκές
πλάτες. Όσο, δηλαδή, µε την πολιτική σας λιγοστεύει ο άρτος
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του λαού, τόσο πυκνώνουν τα αποπροσανατολιστικά θεάµατα
του εφήµερου εντυπωσιασµού. 

Βεβαίως, αυτές οι εξεταστικές δεν στήνονται στον αέρα, αλλά
πατούν πάνω σε πραγµατικά γεγονότα και τραβούν λιγάκι την
κουρτίνα του παρασκηνίου. Τότε είναι που πίσω από τη βιτρίνα
γίνονται κάποιες αποκαλύψεις για τις λειτουργίες ενός συστήµα-
τος καπιταλιστικού. Και τότε ξεσπάει η µπόχα της σαπίλας του,
που έχει φτάσει εδώ και καιρό ως το µεδούλι του, σαπίλα καπι-
ταλιστική που δεν έχει, βέβαια, γιατρειά και λύση για τον λαό δεν
υπάρχει άλλη, παρά µόνο η ανατροπή του. 

Έρχονται, λοιπόν, τα κόµµατα του συστήµατος, τα αστικά, και
βρίσκουν, όποτε χρειάζεται τους αποδιοποµπαίους τράγους
τους. Ενοχοποιούν κάποια πρόσωπα και αθωώνουν τον µεγάλο
ένοχο: το ίδιο το σύστηµα που εκτρέφει και αναπαράγει τέτοια
φαινόµενα.

Τέλος, οι εξεταστικές επιτροπές και ο κουρνιαχτός που σηκώ-
νεται πάντα γύρω από αυτές δεν αποτελούν µόνο ένα πεδίο για
το ξεκαθάρισµα, άγριο πολλές φορές, των ενδοαστικών λογα-
ριασµών του αστικού πολιτικού προσωπικού στο φόντο των αδυ-
σώπητων επιχειρηµατικών ανταγωνισµών. 

Αποτελούν αυτές οι εξεταστικές επιτροπές -και αυτό είναι το
κρίσιµο και να µην το προσπεράσει ο λαός- και το ανώτερο ίσως
στάδιο της κούφιας δικοµµατικής αντιπαράθεσης κοµµάτων τα
οποία, ενώ συµπλέουν στρατηγικά και συµπορεύονται στον ίδιο
δρόµο, τον καπιταλιστικό, και, όποτε χρειαστεί, ψηφίζουν µαζί
και τα µνηµόνια, όλο αυτό πρέπει να το κρύβουν υπερτονίζοντας
τις επιµέρους και δευτερεύουσες διαφορές τους, για να µπο-
ρούν βέβαια να εγκλωβίζουν και να παρασύρουν τον λαό στον
δικό τους δρόµο, ώστε να µην προσέχει ο λαός τις πινακίδες
αυτού του δρόµου που γράφουν καθαρά και σταθερά «καπιταλι-
στική εκµετάλλευση, επιχειρηµατικοί όµιλοι και ανάπτυξη των
κερδών τους». 

Έτσι και τώρα µε την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για την
εξεταστική, η επιλογή της και το αιτιολογικό σκεπτικό της συµ-
πυκνώνει όλα τα παραπάνω χαρακτηριστικά µέσα σε έναν άγριο
επιχειρηµατικό ανταγωνισµό που εξελίσσεται µπρος τα µάτια
µας, στην καπιταλιστική ζούγκλα της ελληνικής οικονοµίας που
αγκαλιάζει πολλούς τοµείς και κλάδους, από την ενέργεια και τις
µεταφορές µέχρι τον έλεγχο των µέσων µαζικής ενηµέρωσης,
τις εφηµερίδες, τα κανάλια, ανταγωνισµός κεφαλαιοκρατών και
επιχειρηµατικών οµίλων για το ποιος θα αποσπάσει τη µεγαλύ-
τερη µερίδα των κερδών της καπιταλιστικής εκµετάλλευσης. 

Βλέπουµε σε αυτόν τον ανταγωνισµό να συµµετέχουν και να
παίρνουν θέσεις µάχης όλα τα αστικά κόµµατα της Κυβέρνησης
και της αντιπολίτευσης, ως εκπρόσωποι διάφορων ανταγωνιστι-
κών µεταξύ τους µερίδων του ελληνικού κεφαλαίου. Βλέπουµε
σε αυτόν τον ανταγωνισµό να συµµετέχουν ακόµη και ισχυρά
κράτη, όπως οµολόγησε και η κυβερνητική εφηµερίδα για το
σχετικό ενδιαφέρον των ΗΠΑ γύρω από τη σηµερινή υπόθεση. 

Και ξαφνικά αυτή η υπόθεση του «NOOR 1», που είναι γνωστή
εδώ και χρόνια, αυτή η εξαιρετικά σοβαρή ποινική υπόθεση, που
αφορά σε µεγαλεµπόριο ναρκωτικών τόνων ηρωίνης και η οποία
πρέπει να διαλευκανθεί οπωσδήποτε και απόλυτα και να κατα-
λογιστούν όλες οι ευθύνες, βλέπουµε να έρχεται στο κέντρο της
πολιτικής αντιπαράθεσης και να γίνεται η κορυφή του παγόβου-
νου των αδίστακτων επιχειρηµατικών αντιπαραθέσεων. Και µά-
λιστα, κι ενώ παράλληλα εξελίσσεται η δικαστική έρευνα για το
σοβαρό αυτό θέµα, να βγαίνουν στη δηµοσιότητα παράξενες,
επαναλαµβανόµενες επαφές του Υπουργού Άµυνας που δηµι-
ουργούν πολλά ερωτηµατικά για τη σκοπιµότητά τους και σί-
γουρα δεν βοηθούν αυτή τη δικαστική διερεύνηση.

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, για τον Υπουργό Άµυνας είναι πολλά
και πρέπει να απαντηθούν καθαρά, ενώ η πρωθυπουργική
ασπίδα προστασίας που στήνεται γύρω από τις περίεργες πρα-
κτικές του κυβερνητικού εταίρου, στην πραγµατικότητα είναι
οµολογία ότι και αυτή η Κυβέρνηση παίρνει κανονικά µέρος στις
άγριες επιχειρηµατικές κόντρες και, παρά τα µεγάλα της λόγια
ενάντια στη διαφθορά και στη διαπλοκή, δεν έχει σκοπό να πάει
πιο βαθιά από τις προηγούµενες, αφού κι αυτή η Κυβέρνηση κο-
ρώνα στο κεφάλι της έχει το καπιταλιστικό σύστηµα το ίδιο, που
γεννάει αδιάκοπα τα σκάνδαλα, τη διαπλοκή και τη διαφθορά,

µαζί µε την εργατική εκµετάλλευση, τους πολέµους και τα ναρ-
κωτικά. 

Και ας σταµατήσει, επιτέλους, αυτή η κακόγουστη όσο και
αποπροσανατολιστική κόντρα γύρω από τη δικαιοσύνη για την
ανεξαρτησία της οποίας, όσο σκίζετε τα ρούχα σας τόσο τη σφι-
χταγκαλιάζετε, αφού, βέβαια, διορίσετε την ηγεσία της. 

Και η Κυβέρνηση να µην θαρρεί πως, επειδή κάνει κριτική στις
δικαστικές αποφάσεις, ξεπλένεται κιόλας και από τις ευθύνες
της.

Τους νόµους που διατηρεί και τους νόµους που ψηφίζει εφαρ-
µόζουν οι δικαστές και αν είναι ειλικρινής και όχι υποκριτική η
στάση της, τότε ας τους αλλάξει αυτούς τους νόµους. Τα πολλά
λόγια εδώ, εκτός από φτώχεια, είναι και υποκρισία. Μετρούν τα
έργα.

Κλείνοντας, µε βάση όλα τα παραπάνω και χωρίς την παραµι-
κρή ψευδαίσθηση, λόγω ακριβώς της προηγούµενης πείρας, για
τον πραγµατικό ρόλο αυτών των εξεταστικών επιτροπών, χωρίς
να συµφωνούµε, βέβαια, µε το σκεπτικό της πρότασης της Νέας
Δηµοκρατίας και θέλοντας, ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας,
να αξιοποιηθεί κάθε µέσο για την πλήρη διερεύνηση της υπόθε-
σης, ψηφίζουµε θετικά στην πρόταση για τη σύσταση της εξετα-
στικής επιτροπής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Κατσίκης από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συχνότητα

µε την οποία η παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας ζητά από την
Κυβέρνηση τη σύσταση εξεταστικής επιτροπών τείνει να λάβει
επιδηµικό χαρακτήρα.

Η στόχευση, όµως, της σηµερινής πρότασης είναι πασιφανής.
Μέσω του προσώπου του Προέδρου των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
στοχεύεται η συνεργασία δύο µη συγχρωτιζόµενων ιδεολογικά
Κοµµάτων, που, όµως, η ενσυνείδηση και των δύο στον πολιτικό
πολιτισµό τα έχει καταστήσει παραδειγµατικούς ιστορικά εταί-
ρους.

Κι αυτό σας ενοχλεί, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας -κυρίως της
Νέας Δηµοκρατίας, µιας και εσείς κάνατε την πρόταση για σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής-, και η ενόχλησή σας αυτή είναι
τόσο µεγάλη, που θα έλεγα ότι σας ξεστρατίζει, σας οδηγεί σε
απερίγραπτα παραληρηµατικά µονοπάτια, κινδυνεύοντας να χα-
ρακτηριστείτε υποστηρικτές ενόχων µάλλον ανθρώπων στη µε-
γαλύτερη ίσως υπόθεση εµπορίας και διακίνησης ναρκωτικών
των τελευταίων δεκαετιών, που µέχρι στιγµής µετρά επτά νε-
κρούς κάτω από αδιευκρίνιστες συνθήκες.

Στην απέλπιδα προσπάθειά του ο µοναδικός επιζών Γιαννου-
σάκης να µην αριθµηθεί ως ο όγδοος νεκρός –αυτό προσπά-
θησε- αυτής της ιστορίας έκανε χρήση του συνταγµατικά
κατοχυρωµένου δικαιώµατός του στην ελευθερία της επικοινω-
νίας, µια ελευθερία την οποία εσείς αποκαλείτε θέµα που επιφέ-
ρει τη δυνατότητα τόσο σ’ εσάς όσο και στους κύκλους σας να
προκαλείτε σήµερα συζήτηση για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής.

Είστε εσείς οι ίδιοι οι υπέρµαχοι των ανθρωπίνων δικαιωµάτων,
όταν ψηφίσαµε το σύµφωνο συµβίωσης, όταν ψηφίσαµε για το
µουσουλµανικό τέµενος, όταν ψηφίσαµε για την ιθαγένεια, όταν
ψηφίσαµε για τις βελτιώσεις του συµφώνου συµβίωσης των οµο-
φυλόφιλων, οι οποίοι ως υπέρµαχοι των ανθρωπίνων δικαιωµά-
των -έτσι κρίνατε, έτσι κάνατε, καλά κάνατε- υπερψηφίσατε όλα
αυτά τα νοµοσχέδια. 

Όµως, είστε οι ίδιοι σήµερα που, ως δάσκαλος που δίδασκε
και λόγο δεν εκράτει, άλλο προσπαθείτε να τηρήσετε, κάτι ξέ-
χωρα και πέρα από οποιοδήποτε µέτρο ισότητας, διότι παραβιά-
ζεται, κατά τα δικά σας πρότυπα, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ, στο πεδίο της ισότητας η επικοινωνία οποιουδή-
ποτε ανθρώπου µε οποιονδήποτε άνθρωπο. Διότι το έγκληµα του
ενός είναι ότι είναι Υπουργός και το παραστράτηµα του άλλου
είναι ότι είναι ισοβίτης και δεν µπορεί να επικοινωνεί µε έναν
Υπουργό, µε έναν πολιτικό. 

Άραγε, αλήθεια, αν ανατρέξουµε στις δικές σας επικοινωνίες
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υπό ιδιότητα πολιτικού, έχετε επικοινωνήσει ποτέ, κύριοι, µε φυ-
λακισµένο; Εξηγήστε µας, λοιπόν, πού επικεντρώνετε την κατη-
γορία κατά του Προέδρου των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.

Μέχρι σήµερα λέµε να γίνει εξεταστική επιτροπή, για να δούµε
πώς εµπλέκεται ο Πάνος Καµµένος σε αυτή την υπόθεση του
«NOOR 1». Όµως, δεν λέτε τι προσπαθείτε να προσπορίσετε από
µία τέτοια εξεταστική επιτροπή. Πού το πάτε; Δηλαδή, που εµ-
πλέκεται; Δεν το λέτε ευθαρσώς. Και ξέρετε γιατί; Γιατί φοβάστε.
Και για έναν ακόµη λόγο: γιατί δεν έχετε τα στοιχεία, για να µπο-
ρέσετε να προσδώσετε ποινικά κολάσιµες πράξεις στον Πρό-
εδρο των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. 

Το ότι ο Πάνος Καµµένος σεβάστηκε το δικαίωµα ενός ανθρώ-
που, ευρισκόµενου ακόµη και υπό αυτό το καθεστώς ειδικής σχέ-
σης µε την πολιτεία, να επικοινωνεί µε όποιον εκείνος επιθυµεί,
για εσάς, είναι έγκληµα. 

Η στρατολόγηση δηµοσιογραφικών «παπαγαλίσκων» µε τα λι-
βελλογραφήµατά τους θεωρείτε ότι θα εξωραΐσει την άθλια ει-
κόνα που παρουσιάζετε. Πλανάσθε, λοιπόν, πλάνην οικτράν! Η
Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ θα δώσει πολιτική απάντηση.

Άλλωστε –και επιτρέψτε µου να υπεισέλθω λίγο σε νοµική ορο-
λογία- το απόρρητο της επικοινωνίας και της καθ’ οιονδήποτε
τρόπο ελευθερίας ανταποκρίσεως αποτελεί εγγύηση της εν γένει
προσωπικής ελευθερίας, διότι συνδέεται άµεσα µε την ιδιωτική
ζωή, προστατεύει την ελεύθερη και εµπιστευτική εκδήλωση και
ανακοίνωση των στοχασµών, ιδεών και συναισθηµάτων και έτσι
µετέχει και της πνευµατικής ελευθερίας και διακίνησης. 

Απόρρητο είναι το απολύτως µυστικό. Το απόρρητο αφορά
στο περιεχόµενο των ανταποκρίσεων και όχι στα εξωτερικά στοι-
χεία της επικοινωνίας. Το περιεχόµενο της τηλεπικοινωνίας δεν
µπορεί να χρησιµοποιηθεί έγκυρα ως νόµιµο αποδεικτικό στοι-
χείο ενώπιον δικαστηρίου ή άλλης αρχής, ούτε να θεµελιώσει
οποιαδήποτε ευθύνη ή να έχει δυσµενή ή επιζήµια συνέπεια για
τον φορέα του ασκηθέντος ατοµικού δικαιώµατος. 

Το Σύνταγµα ανέθεσε την κρίση και την ενέργεια της παραβία-
σης του απορρήτου κατ’ αποκλειστικότητα στη δικαστική αρχή
και όχι στη Βουλή. Η δικαστική αρχή δεν δεσµεύεται εκ του
απορρήτου για λόγους εθνικής ασφάλειας και προς διακρίβωση
ιδιαιτέρως σοβαρών προβληµάτων. 

Το απαραβίαστο του απορρήτου δεσµεύει τον νοµοθέτη και
τη διοίκηση εν γένει. Η ελευθερία των ανταποκρίσεων και της εν
γένει επικοινωνίας σηµαίνει ότι κάθε άτοµο είναι ελεύθερο να επι-
λέγει το είδος, το µέσο και τον τρόπο της επικοινωνίας. 

Η επικοινωνία µπορεί να απευθύνεται σε οποιοδήποτε µέρος
της επικράτειας ή το εξωτερικό και να γίνεται και µε πρόσωπα
υπό καθεστώς ειδικών σχέσεων εξουσίασης, για παράδειγµα
πρόσωπα που υπηρετούν τις Ένοπλες Δυνάµεις ή ακόµη και φυ-
λακισµένους. Αποτελεί υποχρέωση της κρατικής εξουσίας να
διασφαλίζει το απόρρητο της ελεύθερης ανταπόκρισης και επι-
κοινωνίας. 

Αυτά σχετικά µε το άρθρο 19 του Συντάγµατος, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. 

Στην αιχµή του δόρατος, λοιπόν, αυτής της απάντησης βρί-
σκεται η κάθαρση και η διαφάνεια. Και οι δύο αυτές θα απαιτή-
σουν έρευνα και η έρευνα θα φέρει στην επιφάνεια πράγµατα
και τότε να είστε σίγουροι πως οι εξεταστικές θα γίνουν για εσάς. 

Σε µία παράταξη µε την ιστορική διαδροµή της Νέας Δηµο-
κρατίας, δεν περιποιεί τιµή ο σηµερινός σας λόγος. Οι δυνάµεις
της διαφθοράς, της διαπλοκής και του οργανωµένου εγκλήµα-
τος, οι οποίες ελέγχουν έναν αριθµό των µέσων ενηµέρωσης,
προσπαθούν να συγκαλύψουν τη µεγαλύτερη υπόθεση εµπορίας
ναρκωτικών.

Παράλληλα, προσπαθούν να δηµιουργήσουν ένα κλίµα εκφο-
βισµού και τροµοκρατίας προς τη δικαιοσύνη, αποσκοπώντας
στην ατιµωρησία υψηλά ιστάµενων προσώπων και την αποστα-
θεροποίηση των θεσµών της δηµοκρατίας. 

Προσπαθείτε, κύριοι της Αντιπολίτευσης, να αντιστρέψετε
τους ρόλους και τις ιδιότητες των κατηγορουµένων και υπόπτων
σε καταγγέλλοντες. Προ ολίγου, από αυτό το Βήµα, ως δηµόσιος
κατήγορος, εξεφράσθη ο οµιλητής της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης κ. Παπαθεοδώρου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα δύο λεπτά ακόµα, σας παρακαλώ. 
Προσπαθείτε να συγκαλύψετε έναν επιχειρηµατία, του οποίου

εξετάζεται η εµπλοκή στην υπόθεση της εγκληµατικής οργάνω-
σης µε τα στηµένα παιχνίδια στο ποδόσφαιρο, σε υπόθεση λα-
θρεµπορίας πετρελαίου και ξεπλύµατος βρώµικου χρήµατος. 

Πρόσφατα, µάλιστα, αποκαλύφθηκαν εµβάσµατα εταιρειών
συµφερόντων του προς τη ναυλώτρια εταιρεία του πλοίου
«NOOR 1» και τηλεφωνικές συνοµιλίες του µε εµπλεκόµενο στην
υπόθεση, την ώρα της σύλληψης της συµµορίας και της κατά-
σχεσης των ναρκωτικών. 

Τρία χρόνια µετά τη σύλληψη του «NOOR 1» έρχονται στοιχεία
που πρέπει να ερευνηθούν και εµφανίζεται η Αντιπολίτευση να
προστατεύει κάποιον, για τον οποίον προκύπτουν αυτά τα στοι-
χεία. 

Το µοναδικό πράγµα που έπραξε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων ήταν να προτρέψει
τον καταδικασµένο σε ισόβια Γιαννουσάκη να πει την αλήθεια και
να αποκαλύψει απευθείας όσες πληροφορίες είχε προς τη δι-
καιοσύνη. 

Η παρέµβαση του κ. Πάνου Καµµένου ήταν θεσµική. Αυτό που
προβλέπεται, ο ποινικός κολασµός αυτής της ενέργειας, κύριοι
έγκριτοι νοµικοί της Νέας Δηµοκρατίας, αυτό το πρωτοφανές γε-
γονός της ποινικοποίησης του αυτονόητου, πώς το αντιλαµβά-
νεται η Νέα Δηµοκρατία; Το αντιλαµβάνεται ως ένα ζήτηµα
φθοράς της Κυβέρνησης, αναδεικνύοντάς το σε µείζον πολιτικό
θέµα; 

Άξιο απορίας αποτελεί το γεγονός ότι η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, αντί να αντιληφθεί το τι διακυβεύεται σε αυτή την υπό-
θεση, εξαντλείται σε µικροπολιτικές αναφορές. Αντί να
ασχοληθείτε µε την πολιτική, ασχολείστε µε την παραπολιτική
και τα παραπολιτικά. 

Σκεφθείτε µόνο πως αν αυτό το φορτίο είχε διοχετευθεί σε Ελ-
λάδα και Ευρώπη, χιλιάδες νέα παιδιά, αγόρια και κορίτσια, θα
βρίσκονταν αντιµέτωπα µε τον θάνατο και οι οικογένειές τους µε
την απελπισία. Η θέληση και η γενναιότητα του Προέδρου των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων να αποκαλυφθεί το κύκλωµα και να προ-
στατευθούν τα υποψήφια θύµατα από τη µάστιγα των ναρκωτι-
κών καταδεικνύει την ευαισθησία του. 

Οι κορώνες του Αντιπροέδρου σας, κύριοι, του κ. Άδωνι Γεωρ-
γιάδη περί σπείρας θα καταπέσουν πανηγυρικά. Η υπόθεση του
«NOOR 1» αφορά την εθνική ασφάλεια και η ιδιότητα του Προ-
έδρου των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνου Καµµένου ως Υπουρ-
γού Εθνικής Άµυνας τον υποχρεώνει να συνδράµει στη
διερεύνηση της υπόθεσης. 

Αν η συνοµιλία Καµµένου - Γιαννουσάκη υπέκρυπτε πράγµατα
περίεργα και διαφορετικά από αυτά που πραγµατικά έχουν συµ-
βεί, γιατί ο Πάνος Καµµένος να ενηµέρωνε τον Υπουργό Δικαιο-
σύνης, προκειµένου εκείνος να ενεργήσει λόγω αρµοδιότητάς
του; 

Όµως, κύριοι, σε εσάς βρήκε την απόλυτη εφαρµογή της η θυ-
µοσοφία του λαού µας, «η βιάση ψήνει το ψωµί, µα δεν το καλο-
ψήνει». Η απόφαση της δικαιοσύνης µετά από ενδελεχή έρευνα
µηνών να θέσει στο αρχείο την υπόθεση για το σύνολο των εµ-
πλεκοµένων σάς αιφνιδίασε. Γνωρίζετε πως όλο αυτό που προ-
καλέσατε είναι ένα σόου µε πυροτεχνήµατα, όπως, επίσης,
ξέρετε πως τα πυροτεχνήµατα έχουν µεν λάµψη, αλλά δεν έχουν
διάρκεια. Και τα δικά σας είχαν πράγµατι ελάχιστη διάρκεια και
ξαναβυθιστήκατε στο σκοτάδι και ξαναγίνατε σκιές. 

Όµως, κύριοι, εµείς δεν τις φοβόµαστε τις σκιές. Οι σκιές είναι
απόδειξη πως υπάρχει φως και είµαστε αποφασισµένοι να τις
διαλύσουµε, φέρνοντάς τα όλα στα φως, κάτι που, κύριοι, τόσο
εσείς της µείζονος, όσο και της ελάσσονος Αντιπολίτευσης δεν
κάνατε ποτέ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Κατσίκη, ολοκληρώστε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Τελειώνω σε µισό λεπτό, κυρία
Πρόεδρε. 

Ποτέ δεν έπεσε φως στην τραγική περίοδο του Χρηµατιστη-
ρίου. Ποτέ δεν µάθαµε τη διαδροµή των χρηµάτων για τις προ-
µήθειες των εξοπλιστικών. Ποτέ δεν ακούσαµε πειστικές
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δικαιολογίες για την εκποίηση της δηµόσιας περιουσίας σε ευ-
τελείς τιµές και την επανεκκίνησή τους σε υψηλότατες. Ας µη µι-
λήσουµε για το σκάνδαλο της «SIEMENS», τη λεηλασία των
ασφαλιστικών ταµείων, το πανηγύρι των ολυµπιακών έργων και
πόσα ακόµα. Πράγµατι, ων ουκ έστιν αριθµός. 

Μήπως, όµως, κυρία Πρόεδρε και κύριε Πρόεδρε, κύριε Βού-
τση, θα πρέπει το Σώµα να εξετάσει την αναγκαιότητα τροποποί-
ησης του άρθρου 144 του Κανονισµού της Βουλής περί
σύστασης, συγκρότησης και λειτουργίας των εξεταστικών επι-
τροπών; Μήπως θα πρέπει να προβλεφθεί αξιολόγηση των προ-
τάσεων για σύσταση εξεταστικής, ώστε να αποφευχθούν
φαινόµενα, όπως το σηµερινό, όπου συζητούµε επί υπαγορευ-
µένων δηµοσιευµάτων; Κινδυνεύουµε τα επιχειρηµατικά συµφέ-
ροντα να καθοδηγούν ενέργειες κοινοβουλευτικών κοµµάτων. 

Τέλος, πιστεύω ότι η πλειοψηφία των συναδέλφων θα αντιλη-
φθεί το κατασκευασµένο και ψευδές της υπόθεσης και θα απορ-
ρίψει την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για σύσταση
εξεταστικής επιτροπής εις βάρος ενός Υπουργού που έπραξε το
ορθό και σύννοµο. 

Ευχαριστώ πολύ και ευχαριστώ και για την ανοχή σας, κυρία
Πρόεδρε. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Η ανοχή

µου εξαντλείται στα δέκα λεπτά. Εσείς µιλήσατε δεκατρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητάω συγγνώµη

και ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Μά-

ριος Γεωργιάδης είναι ο επόµενος οµιλητής από την Ένωση Κεν-
τρώων. 

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο. 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-

ριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Μη λέµε και ανακρίβειες, δεν στηρίξατε το σύµφωνο συµβίω-

σης, αγαπητοί συνάδελφοι των ΑΝΕΛ. Εµείς το στηρίξαµε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Είπα αυτό το πράγµα εγώ; 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Βε-

βαίως. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Είπα ότι στήριξα εγώ το σύµφωνο

συµβίωσης; 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Στην

οµιλία σας είπατε «στηρίξαµε το σύµφωνο συµβίωσης». Μάλλον
εννοείτε ως Κυβέρνηση γενικότερα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Εννοεί το «σύµφωνο συµβίωσης»
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 

ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Μπο-
ρεί να εννοεί αυτό, κύριε Τασούλα, βεβαίως. 

Αγαπητοί συνάδελφοι Βουλευτές, εµείς στην Ένωση Κεντρώων,
αλλά και κάθε δηµοκρατικός και υπεύθυνος πολίτης δεν αρεσκό-
µεθα στο σπορ της ανθρωποφαγίας και γενικότερα του δηµόσιου
κανιβαλισµού συγκεκριµένων προσώπων. 

Εµείς ανέκαθεν ψάχναµε την αιτία της διαπλοκής, ώστε να µην
δηµιουργούνται παρόµοια φαινόµενα στο µέλλον. Όσα, όµως,
µέσα µαζικής ενηµέρωσης στο εξωτερικό έχουν αναφερθεί τους
τελευταίους µήνες στη συγκεκριµένη περίπτωση, στάθηκαν στην
ιδιότητα του Υπουργού και στην προσπάθεια της Κυβέρνησης για
κουκούλωµα, δηµιουργώντας άσχηµες εντυπώσεις, τόσο για την
Ελλάδα, όσο και για τον στρατό µας. Καταθέτω στα Πρακτικά σχε-
τικό δηµοσίευµα. Είναι στα αγγλικά. Όσοι δεν µπορείτε να το δια-
βάσετε, αναθέστε στους συµβούλους σας να το µεταφράσουν.

(Στο σηµείο αυτό ο Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Μάριος Γε-
ωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσί-
ευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αν περιστασιακά βρίσκουµε έναν ή δύο ενόχους και τους φυ-
λακίζουµε, ξεπλένουµε σίγουρα τα αµαρτήµατα του πολιτικού συ-
στήµατος και της διαπλοκής, που συστηµατικά εγκληµατεί στις
πλάτες του πολίτη. Αν, όµως, κόβουµε ένα κεφάλι και ξεφυτρώ-
νουν άλλα δέκα σαν τη Λερναία Ύδρα, τότε απλώς κάνουµε µία
τρύπα στο νερό. 

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει πως η δικαιοσύνη δεν πρέπει να κάνει
τη δουλειά της κάθε φορά που υπάρχουν συγκεκριµένα στοιχεία

που ενοχοποιούν οποιοδήποτε πολιτικό πρόσωπο. Η ασυλία του
νοµοθέτη και της εκτελεστικής εξουσίας δεν πρέπει να χρησιµο-
ποιείται για την τέλεση παράνοµων ενεργειών. Επίσης, όµως, δεν
πρέπει να παίζονται πολιτικά παιχνίδια στις πλάτες της δικαιοσύ-
νης. Δεν γίνεται, δηλαδή, να κατηγορείται κάποιος µε αβάσιµα
στοιχεία µόνο και µόνο για να αποκοµίσει κοµµατικό όφελος η
άλφα ή η βήτα παράταξη. Η δικαιοσύνη πρέπει πάντα να στέκεται
ανεξάρτητη, αµερόληπτη και τυφλή. Αυτό επιτάσσει η διάκριση
των εξουσιών. Είναι το τελευταίο προπύργιο της δηµοκρατίας και
έτσι πρέπει να παραµείνει. 

Για σύσσωµη την Αντιπολίτευση το πιο εύκολο είναι να ασκεί
κριτική στα πρόσωπα της Κυβέρνησης. Το έχουµε συνηθίσει τόσα
χρόνια. Στο «blame game» είστε όλοι διδάκτορες. Εκεί που υστε-
ρούµε, όµως, πάντα, αγαπητοί συνάδελφοι Βουλευτές, είναι στην
εναλλακτική αντιπρόταση. Ο ένας βρίζει τον άλλον εδώ µέσα λες
και είµαστε στο γήπεδο και περιµένουµε να µετατραπεί το Κοινο-
βούλιο σε αρένα. Δεν βρισκόµαστε, κύριοι, σε αρένα ούτε σε θέ-
ατρο. Δεν κάνουµε παράσταση εδώ µέσα. Αν ο κ. Καµµένος και ο
κάθε πολιτικός συνοµιλεί µε ισοβίτες, είναι µία ένδειξη προς διε-
ρεύνηση. Τελεία και παύλα. Τόσο απλά.

Η οποιαδήποτε εξεταστική επιτροπή και η δικαιοσύνη εκείνο
που οφείλουν να διερευνήσουν είναι εάν οι αποδεδειγµένες πρά-
ξεις του κ. Καµµένου σηµαίνουν κάτι άλλο, κάτι που να αφορά πα-
ράνοµη ή παράτυπη πράξη.

Και ερωτώ: Άλλαξε κάτι στις ενέργειες της δικαιοσύνης µετά τις
ενέργειες του κ. Καµµένου; Επωφελήθηκε κανείς χωρίς να
έπρεπε; Παρενέβη ο κ. Καµµένος στο έργο της δικαιοσύνης;
Υπήρξαν υπόγειες διαδροµές που έβλαψαν το κράτος δικαίου και
την κοινωνία; 

Αυτά πρέπει να ερευνήσουµε, κυρίες και κύριοι. Όλα τα άλλα
είναι πολιτικές κινήσεις εντυπωσιασµού και µικροπολιτικός παλαι-
οκοµµατισµός. Η Νέα Δηµοκρατία κοιτάζει σαν ξερολούκουµο
αυτήν την υπόθεση µόνο και µόνο για να ξηλώσει τους ΑΝΕΛ,
µήπως και έρθει στην εξουσία. 

Η πτώση του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, όµως, κυ-
ρίες και κύριοι, όσο και αν βιάζεστε να έρθετε στην εξουσία, πρέ-
πει να γίνει µε θεµιτά και δηµοκρατικά µέσα. Η δικαιοσύνη δεν
πρέπει να ενδιαφέρεται αν ο κ. Μητσοτάκης βιάζεται να στρογγυ-
λοκάτσει στην καρέκλα του πρωθυπουργού. Οι θεσµοί είναι θε-
σµοί και ο κοινοβουλευτισµός απαράβατη αξία στη δηµοκρατία. 

Επί της ουσίας ο Υπουργός κ. Καµµένος, παρ’ ότι το παραδέ-
χεται, δεν µας διαφωτίζει ιδιαίτερα. Στην απάντησή του µάλιστα
στη Βουλή σε σχετική επίκαιρη ερώτηση στις 26 Ιουλίου του
2017 επέλεξε να συσκοτίσει ακόµη περισσότερο µε ανεπαρκείς
εξηγήσεις, που δεν ταιριάζουν σε πρόσωπο που έχει τέτοια
υψηλή θέση. Ο αποπροσανατολισµός ήταν ο ορισµός των απαν-
τήσεων. Ψέλλιζε κάτι για οµόλογα, για Κοσκωτά, για το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, για ξαπλώστρες στη Μύκονο, για την εκποµπή «Η Δίκη της
Δευτέρας», για τον Σηµίτη και άλλες τόσες ασυναρτησίες που
δεν είχαν καµµία σχέση µε τη σχετική επίκαιρη ερώτηση.

Κατάφερε, όµως, τελικά να παρασύρει και τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης προς υπεράσπισή του, µήπως και επωµισθεί κάποιος
κάτι από τα δικά του βάρη. 

Αν εδώ υπάρχει θέµα παράβασης καθήκοντος -η σύγχυση των
εξουσιών- οφείλουµε, όπως είπα και στην αρχή, να το διερευνή-
σουµε εξονυχιστικά. Και αν πράγµατι υπάρχουν ενδείξεις για κάτι
τέτοιο, είναι απαράδεκτο που οι υπεύθυνοι δεν συναισθάνονται
το µέγεθος των κατηγοριών και δεν συναινούν στη σύσταση
οποιασδήποτε εξεταστικής επιτροπής.

Αντιλαµβανόµαστε, βέβαια, ότι τα ρουσφέτια είναι πολλά, η
καρέκλα ζεστή και πολλές φορές ίσως να είναι και πιο γλυκιά από
το φιλότιµο. Αν τελικά υπάρχει αδίκηµα, αυτό πρέπει να επιβα-
ρύνει αποκλειστικά και µόνο τον κ. Καµµένο και µόνο ο ίδιος να
υποστεί τις συνέπειες.

Σύµφωνα µε πρόσφατη δηµοσκόπηση της κοινής γνώµης, ο
στρατός είναι στην κορυφή των θεσµών που εµπιστεύονται οι
Έλληνες πολίτες. Αυτό συµβαίνει επειδή ο στρατός δεν έχει δια-
συρθεί µέχρι στιγµής σε τέτοιο επίπεδο όσο έχουν διασυρθεί οι
άλλοι θεσµοί λόγω αναξιοκρατίας και διαπλοκής. Ας σώσουµε,
λοιπόν, κι έναν θεσµό. Καλό θα µας κάνει.

Έχω εδώ έναν σχετικό πίνακα όπου ο στρατός είναι στην
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πρώτη θέση της εµπιστοσύνης των θεσµών. Στις τελευταίες θέ-
σεις ξέρετε τι φιγουράρει; Η Κυβέρνηση, το Κοινοβούλιο, τα πο-
λιτικά κόµµατα, τα µέσα µαζικής επικοινωνίας και οι
συνδικαλιστικές οργανώσεις. Αυτά δεν εµπιστεύεται ο Έλληνες
πολίτης. Εµάς εδώ δεν µας εµπιστεύονται! Καταθέτω στα Πρα-
κτικά τον σχετικό πίνακα.

(Στο σηµείο αυτό ο Θ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Μάριος
Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εσείς τώρα επί χρόνια, κύριοι της Κυβερνήσεως, κατηγορού-
σατε ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία ότι χρησιµοποιούσαν και κοµ-
µατικοποιούσαν το στράτευµα προς το συµφέρον τους. Και τώρα
οι ίδιοι προσπαθείτε να το χρησιµοποιήσετε ως κολυµβήθρα του
Σιλωάµ για τον κ. Καµµένο. 

Ευτυχώς που τουλάχιστον υπάρχουν και τα στελέχη των ενό-
πλων δυνάµεων σε γη, αέρα, θάλασσα, αυτοί οι ηρωικοί πιλότοι
µας που σώζουν την τιµή των Ενόπλων Δυνάµεων, αφού ο αρµό-
διος Υπουργός περί άλλων τυρβάζει, για να µην αναφερθώ τώρα
στα πρόσφατα δηµοσιεύµατα για ταξιδάκια αναψυχής, τζόγους
κλπ.. Δεν είναι της παρούσης.

Αν, λοιπόν, µε το καλό –και προσωπικά εγώ το εύχοµαι- απο-
δειχθεί ότι ο κ. Καµµένος δεν έχει διαπράξει το παραµικρό, µπο-
ρεί να παραµείνει στη θέση του σώος και ασφαλής. Το αν θα
αποµακρυνθεί ή όχι από την Κυβέρνηση είναι θέµα του Πρωθυ-
πουργού. Το αν ήταν αποτελεσµατικός ή όχι στο έργο του, θα το
κρίνει η κάλπη και ο Έλληνας πολίτης. 

Αν δεν έχει διαπράξει αδίκηµα, αν η έρευνα δεν βρει τίποτα
επιβαρυντικό για εκείνον και τις ενέργειές του, εµείς ως νοµοθε-
τικό σώµα και ως αντιπολίτευση, δεν έχουµε κανένα δικαίωµα να
τον κατηγορήσουµε και να ζητάµε την παραίτησή του. Δεν λει-
τουργεί έτσι η δηµοκρατία ούτε οι θεσµοί και το γνωρίζετε όλοι
στην Αίθουσα πάρα πολύ καλά αυτό. Κανείς δεν είναι ένοχος
µέχρι αποδείξεως του εναντίου, αλλά το αντίθετο.

Συµπερασµατικά, είµαστε πάντα υπέρ της διερεύνησης επί
οποιωνδήποτε αληθινών και εξακριβωµένων στοιχείων τα οποία
καταδεικνύουν έκνοµες πράξεις ή παραλείψεις. Όλα στο φως,
δηλαδή. Το αν θα στηρίξουµε ή όχι την εν λόγω εξεταστική, θα
φανεί από τη διάρκεια της συζήτησης και από το αν θα πειστούµε
ότι πρέπει στο τέλος να γίνει η εν λόγω εξεταστική. Αυτόν που
καλούµε, όµως, είναι τον ίδιο τον κ. Καµµένο, που θα έπρεπε από
µόνος του εξαρχής να το κάνει, να δείξει γενναιότητα και να συ-
ναινέσει προς αυτή την κατεύθυνση. 

Θα κλείσω µε το εξής. Κύριοι συνάδελφοι, αν ήµουν ο Αρκάς
θα έκανα best seller το επόµενο βιβλίο της σειράς του «Ισοβίτη»
και θα γλεντούσα την Κυβέρνηση µέχρι δακρύων.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Αµυρά, είστε ο επόµενος. 

Τον λόγο έχει ο κ. Αµυράς από το Ποτάµι.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, µου επιτρέ-

πετε για ένα λεπτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Θα ήθελα να καταθέσω τα

δηµοσιεύµατα. Δεν κάνω διαφήµιση σε εφηµερίδες και δεν ανα-
φέρω το όνοµά τους, κύριε Υπουργέ.

Θέλω να εκφράσω µία µόνο απορία. Εσείς δεν είχατε διαβάσει
την εφηµερίδα του κ. Βαξεβάνη που παρουσιάζει την κατάθεση,
το έγγραφο υπόµνηµα της κ. εισαγγελέως; Αυτό δεν είναι κακό.
Το ζήτηµα είναι πώς έφτασαν στα χέρια του από 22 Αυγούστου
τα συγκεκριµένα έγγραφα και ενώ η δικογραφία δεν είχε ακόµη
κλείσει.

Παρακαλώ, καταθέτω για τα Πρακτικά δύο δηµοσιεύµατα, το
πρώτο στις 22 και το δεύτερο αργότερα από άλλο site. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Παπαθεοδώρου
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω

τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχει

ανέβει ο οµιλητής στο Βήµα, αλλά αν θέλετε, πείτε αυτό που θέ-
λετε, για να µη χάσετε τον ειρµό σας.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, εµένα µου
κάνει εντύπωση πώς προσκοµίζονται αυτά τα έγγραφα τα οποία
προέρχονται από ρεπορτάζ και εσείς αντλείτε από αυτήν τη δη-
µοσιογραφική έρευνα, ενώ δεν µπορείτε να ξέρετε αν είναι
αληθή ή όχι, και λέτε «όπως έχει πει η εισαγγελέας». Μα, δεν
κρατάτε καµµία επιφύλαξη; Δεν κρατάτε καµµία επιφύλαξη;

Και όχι µόνο αυτό, αλλά είπατε και κάτι άλλο, κύριε συνά-
δελφε. Είπατε ότι η Κυβέρνηση µετέθεσε, µετά την επίσκεψη ει-
σαγγελέως, τη διευθύντρια των φυλακών στη βόρεια Ελλάδα.
Σας λέω ότι αυτό που είπατε δεν θα το χαρακτηρίσω ψευδές,
γιατί µπορεί να µην έχετε συναίσθηση. Είναι απολύτως ανακρι-
βές και παραπληροφορείτε, κύριε συνάδελφε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Δείτε τα δηµοσιεύµατα,
κύριε Υπουργέ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θα τα δούµε, αλλά σας λέω και
πάλι: Αν εσείς βασίζετε τις οµιλίες σας σε στοιχεία ρεπορτάζ,
χωρίς να ξέρετε αν αυτά είναι διασταυρωµένα ή όχι, τότε εκτί-
θεστε εσείς. Διότι είναι έγγραφα τα οποία είναι απολύτως απόρ-
ρητα, τα οποία δεν µπορεί να γνώριζε κανένας. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Αθανασίου, αφήστε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Αθανασίου, δηλαδή αν
κάνω εγώ µνεία σε κάποιο ρεπορτάζ, σε κάποιο δηµοσίευµα, τότε
τεκµαίρεται ότι αυτό είναι αληθές;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ήρεµα, κύριε Κοντονή. Δεν
αποδίδουµε σε εσάς... 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Να το πείτε αυτό για να κατα-
γραφεί.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ ξανά
τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όχι,
κύριε Παπαθεοδώρου, δεν έχει νόηµα. Αν υπάρχει κάτι, θα το
συµπληρώσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Δεν έχει νόηµα
τώρα αυτή η ανταλλαγή απόψεων συνεχώς.

Κύριε Αµυρά, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αγαπητή κυρία Πρόεδρε, πρέ-

πει να αναρωτηθούµε -και σας ερωτώ και εσάς- ο κ. Καµµένος
πού βρίσκεται. Δεν θα έπρεπε να είναι στην Αίθουσα; Συζητάµε
για σύσταση εξεταστικής επιτροπής ή όχι για δική του υπόθεση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θα
έρθει, κύριε Αµυρά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Θα έρθει. Πότε θα έρθει, στην ψηφοφο-
ρία µόνο;

Εν πάση περιπτώσει, πάµε παρακάτω. Όλα στο φως! Αλήθεια
πείτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πόσες φορές έχουµε
ακούσει τον κ. Τσίπρα σε αυτή την Αίθουσα τα τελευταία δυόµισι
χρόνια να το λέει και να το ξαναλέει, «όλα στο φως»; Αµέτρητες
φορές. Πόσες φορές έχουµε ακούσει τον κ. Τσίπρα και τον κ.
Καµµένο να κατηγορούν το λεγόµενο «παλαιό πολιτικό σύστηµα»
για συγκάλυψη των πεπραγµένων του;  Άπειρες φορές. Πόσες
φορές ο Πρωθυπουργός έχει διαβεβαιώσει τους πολίτες ότι δεν
θα αφήσει τίποτα να πέσει κάτω, όλα θα είναι στο φως, όλα θα
βγουν στον αέρα για τη διαλεύκανση της αλήθειας, της όποιας
αλήθειας; Χιλιάδες φορές. 

Πείτε µου, όµως, πόσες φορές, από τη Μεταπολίτευση και
µετά, έχει εντοπιστεί ένας Υπουργός να συνοµιλεί µε ισοβίτη
ναρκωτικών στη φυλακή διά υπόθεσίν του; Ούτε µία. Ούτε µία. 

Ήρθε, λοιπόν, η ώρα για όλους µας να αποδείξουµε ότι αυτό
το «όλα στο φως» το εννοούµε, και πρώτη από όλους η Κυβέρ-
νηση σας, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 

Επίσης, να σκεφτούµε και το άλλο. Ο κ. Καµµένος ως γνωστόν
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είναι συνεχώς στα δικαστήρια. Καταθέτει αγωγές-εγκλήσεις δεν
αφήνει και εκείνος τίποτα να πέσει για δικές του υποθέσεις κάτω.
Τώρα, δεν θα του δώσουµε την ευκαιρία να υπερασπιστεί τον
εαυτό του; «Ζητήστε εξεταστική αν τολµάτε», έλεγε ο κ. Καµµέ-
νος από αυτό εδώ το Βήµα πριν από τρεις µήνες. Λοιπόν, ευκαι-
ρία και για τον Υπουργό Άµυνας να αποδείξει ότι το εννοούσε
και για εσάς τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ ότι τον
στηρίζετε. Ψηφίστε υπέρ της εξεταστικής, ούτως ώστε ο κ. Καµ-
µένος αυτό που έλεγε µε στεντόρεια φωνή στην Αίθουσα, «κάντε
εξεταστική αν τολµάτε», να γίνει πραγµατικότητα.

Επίσης, ακούσαµε το επιχείρηµα του κ. Τσίπρα ότι δεν χρει-
άζεται εξεταστική, διότι η δικαιοσύνη έχει αναλάβει την υπόθεση.
Δύο είναι οι λόγοι, για τους οποίους δεν στέκει αυτό το επιχεί-
ρηµα: Στην Αίθουσα 151, στον 1ο όροφο, συνεδριάζει η Εξετα-
στική Επιτροπή για την Υγεία. Δεν είναι η υπόθεση για το
«ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ» στη δικαιοσύνη; Εκεί δεν είναι ασύµβατη η
επιτροπή µε το ότι τρέχει στη δικαιοσύνη µια υπόθεση; Δεν µπο-
ρεί, λοιπόν, στη µία περίπτωση οι Βουλευτές ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ
να συγκροτούν εξεταστική εν µέσω δικαστικής έρευνας και στην
άλλη να την απορρίπτουν µε το άλλοθι της δικαιοσύνης. Από τη
στιγµή που λειτουργεί η Εξεταστική για την Υγεία το ίδιο µπορεί
να γίνει και εδώ. 

Ο δεύτερος λόγος για τον οποίο θα έλεγα ότι το επιχείρηµα
του κ. Τσίπρα ότι δεν χρειάζεται εξεταστική, γιατί η δικαιοσύνη
έχει αναλάβει την υπόθεση, δεν στέκει, είναι ο εξής: Η δικαιο-
σύνη έχει στείλει το φάκελο στη Βουλή. Ο Εισαγγελέας Εφετών,
ο κ. Μπρακουµάτσος, µας έστειλε στην Ολοµέλεια το πόρισµά
του και αναφέρει, κατά το µέρος που αφορά πολιτικά πρόσωπα,
ότι η µήνυση διαβιβάστηκε στη Βουλή των Ελλήνων. Άρα, εµείς
καλούµαστε για να αποφασίσουµε για τον κ. Καµµένο και κανείς
άλλος.

Όσο δε για τις εξεταστικές επιτροπές, οι ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, τις
εξεταστικές επιτροπές τις έχετε σαν φιστίκια. Να σας θυµίσω την
εξεταστική επιτροπή που αποφάσισε εδώ το Κοινοβούλιο, για το
πώς υπήχθη η χώρα στο πρώτο και δεύτερο µνηµόνιο; Τι απέγινε
αυτή η εξεταστική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, των ΣΥΡΙΖΑ και
των ΑΝΕΛ; Πήγε άκλαυτη. Ούτε πόρισµα έβγαλε, ούτε συνέχισε
τις εργασίες της, ούτε τίποτε. 

Επίσης, µήπως πρέπει να εµπλουτίσουµε το παλµαρέ των εξε-
ταστικών και µε την περίοδο Βαρουφάκη, όπως ο ίδιος ο κ. Βα-
ρουφάκης προτείνει και ζητάει και εµµέσως απειλεί; 

Και φανταστείτε να είχε κάνει τη συνοµιλία µε τον ισοβίτη για
τα ναρκωτικά ο Σταύρος Θεοδωράκης. Φανταστείτε να είχε ση-
κώσει το τηλέφωνο, ο συνάδελφος κ. Γιώργος Μαυρωτάς που
βλέπω εδώ και να συνοµιλούσε δώδεκα φορές µε έναν ισοβίτη.
Αντιλαµβάνεστε τι θα είχε γίνει εντός και εκτός της Αίθουσας.

Αλλά το θέµα είναι ένα: Έπρεπε ο Υπουργός Άµυνας να έχει
διαδοχικές τηλεφωνικές συνοµιλίες µε έναν ισοβίτη για εµπόριο
ναρκωτικών; Κάθε πολίτης έχει δικαίωµα να απευθυνθεί σε κρα-
τικούς λειτουργούς για να ζητήσει τη δικαίωσή του, ακόµα και
εάν πρόκειται βεβαίως για έναν καταδικασθέντα από τα απεχθέ-
στερα εγκλήµατα. Αυτό, όµως, που διακρίνει τη δηµοκρατία από
τον απολυταρχισµό είναι οι κανόνες, οι κανόνες που πρέπει να
τους τηρούν όλοι, ιδίως οι έχοντες οποιαδήποτε µορφή εξου-
σίας. 

Η διάκριση των εξουσιών εδώ έχει γίνει λάστιχο στη συγκεκρι-
µένη περίπτωση Καµµένου. Σηµειώνω εδώ τη θέση του κ. Σταύ-
ρου Τσακυράκη, το επιστηµονικό κύρος του οποίου πιστεύω δεν
θα βρεθεί κάποιος στην Αίθουσα να το µειώσει, εκτός ενδεχοµέ-
νως από τη σηµερινή νοµική σύµβουλο του Υπουργού. Απαντάει,
λοιπόν, ο κ. Τσακυράκης στον κ. Τζανακόπουλο, τον Κυβερνητικό
Εκπρόσωπο, ο οποίος είχε πει: «Δεν υπάρχει κανένας νόµος που
να απαγορεύει στον κ. Καµµένο να µιλήσει µε έναν υπόδικο». Η
απάντηση, λοιπόν, διά στόµατος κ. Τσακυράκη, λέει: «Φυσικά και
υπάρχει. Το απαγορεύει η συνταγµατική διάταξη της διάκρισης
των εξουσιών. Από τη στιγµή που κάποιος είναι φυλακισµένος
και εάν όχι φυλακισµένος, ακόµη και απλά κατηγορούµενος, η
εκτελεστική εξουσία πρέπει να απέχει από οποιαδήποτε επαφή
µαζί του, από οποιαδήποτε ανάµειξη στο έργο της δικαιοσύνης.
Η Κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ διαπράττει θεσµικά σκάνδαλα,
που ποτέ δεν είχαν ξαναγίνει.» Αυτά επισηµαίνει ο κ. Τσακυράκης

για την υπόθεση. 
Και εάν κάτι πρέπει να εξαχθεί από τη σηµερινή συζήτηση είναι

να διαφυλάξουµε ως κόρη οφθαλµού τη διάκριση των εξουσιών.
Όσο ανεχόµαστε νταραβέρια -για να το πω έτσι στη λαϊκή- µε-
ταξύ εκτελεστικής και νοµοθετικής εξουσίας, εκτελεστικής και
δικαστικής εξουσίας, τόσο πιο απροστάτευτοι αισθάνονται οι πο-
λίτες.

Κανείς δεν έχει ασυλία. Κανείς δεν είναι υπεράνω του νόµου.
Κανείς Υπουργός, που δεν έχει σχέση µε την υπόθεση, δεν γίνε-
ται να σηκώνει το τηλέφωνο και να συνοµιλεί µε έναν ισοβίτη.
Αυτά είναι απλά πράγµατα, έτσι τα αντιλαµβάνεται ο καθηµερι-
νός πολίτης, που έχει πολύ καλά µέσα του –πιστεύω- διαµορφω-
µένη την αίσθηση του δικαίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Γι’ αυτούς, λοιπόν, τους λόγους καλώ εσάς τους Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ να κάνετε το χατίρι στον κ. Καµµένο,
που µας έλεγε «κάντε εξεταστική αν τολµάτε» και να ψηφίσετε
υπέρ της εξεταστικής. Εµείς, στο Ποτάµι, λέµε όλα στο φως, όχι
στο ηµίφως! Λέµε ναι στην εξεταστική, όχι στη συγκάλυψη.

Και ένα µικρό υστερόγραφο, επειδή έχει γίνει πάρα πολύς ντό-
ρος, έχει γίνει ο χαµός –να το πω έτσι απλά- µε τη ρουλέτα του
κ. Καµµένου. Έχουµε ευχάριστα νέα για τον κ. Καµµένο:

Κύριε Καµµένε, δεν θα χρειάζεται από εδώ και στο εξής να
τρέχετε στα «Λονδίνα» τα βροχερά, τα καταθλιπτικά, για να παί-
ζετε ρουλέτα. Η Κυβέρνησή σας, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ,
µε την απόφαση 225/25-10-2016, Επιτροπή Παιγνίων, αποφάσισε
ότι µπορούν -και ήδη ανοίγουν- καζίνο οπουδήποτε στην Ελλάδα
χωρίς κανέναν περιορισµό. Η µόνη προϋπόθεση για να παίξεις
είναι να είσαι άνω των δεκαοκτώ ετών, χωρίς καν να δείξεις ταυ-
τότητα.

Εποµένως, κύριε Καµµένε, τέρµα τα ταξίδια στο Λονδίνο. Θα
µπορείτε να παίζετε ρουλέτα και στο Κουκάκι. Και καλά κέρδη
εύχοµαι στην Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τελευ-
ταίος οµιλητής είναι ο Ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Ευστάθιος Πα-
ναγούλης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µισό λεπτό, σας πα-
ρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι θέ-
λετε, κύριε Λαζαρίδη;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ειπώθηκαν πράγµατα για τον Πρό-
εδρό µας. Ο κ. Αµυράς, δηλαδή, ξεπέρασε τα εσκαµµένα. Οι
άδειες για τα καζίνο δεν δόθηκαν τώρα. Δόθηκαν επί της κυβέρ-
νησης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν έχει
νόηµα αυτή η συζήτηση τώρα. Έχω κάνει και στην έναρξη της
συνεδρίασης έκκληση να µην υποβαθµιστεί η συζήτηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να απαντήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Καθί-

στε, κύριε Αµυρά. Δεν χρειάζεται.
Κύριε Παναγούλη, έχετε τον λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για την εξεταστική

επιτροπή δυστυχώς δεν θα έχει κανένα απολύτως αποτέλεσµα.
Θα εξηγήσω πιο κάτω τι εννοώ.

Η φαντασία του κ. Καµµένου οργιάζει, γιατί βλέπει στον εαυτό
του τον Έλληνα Ηρακλή Πουαρό, που παρακάµπτοντας τη δι-
καιοσύνη, θέλει να εξιχνιάσει ένα ποινικό αδίκηµα, τη γνωστή
υπόθεση του «NOOR 1» και παρακάµπτει τις δικαστικές αρχές.

Κύριε Κοντονή, θα σας πω το εξής: Όταν πριν πολλά χρόνια,
µου ζήτησε ένας κρατούµενος από τις φυλακές Κορυδαλλού να
τον επισκεφθώ, ξέρετε τι έκανα; Πήγα στον Υπουργό Δικαιοσύ-
νης –ήταν ο αείµνηστος Θανάσης Κανελλόπουλος- και του είπα:
«Κύριε Υπουργέ, µου έχει ζητήσει ο τάδε να τον επισκεφθώ».
Είναι γνωστό όνοµα, δεν θέλω να το πω γιατί δεν βρίσκεται και
στη ζωή σήµερα. 

Μου είπε: «Αν θέλεις να πας, να τηλεφωνήσω στον διευθυντή
των φυλακών». Πράγµατι, τηλεφώνησε µπροστά µου στον διευ-
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θυντή των φυλακών. Ο διευθυντής των φυλακών είπε: «Μπορώ
να µιλήσω στον κ. Παναγούλη;». Και µου είπε: «Αν θέλετε τη
γνώµη µου, να µην έλθετε γιατί µπορεί να σας µπλέξει σε ιστο-
ρίες». Και δεν πήγα. Αυτό έπρεπε να είχε κάνει και ο κ. Καµµένος.
Όµως ο κ. Καµµένος είναι αναξιόπιστο πρόσωπο. Είναι µυθοπλά-
στης και µυθοµανής. 

Πριν από είκοσι πέντε χρόνια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –
εγώ έχω καλό µνηµονικό- έγραψε το βιβλίο «Τροµοκρατία, Θεω-
ρία και Πράξη», που το παρουσίασε σαν δικό του, ενώ του το είχε
γράψει ο µακαρίτης κυβερνητικός εκπρόσωπος της χούντας, ο
Γιώργος Γεωργαλάς. Μάλιστα είχαν και µια αντιδικία, γιατί του
έστειλε εξώδικο ο Γεωργαλάς ότι δεν τον είχε εξοφλήσει. 

Και τώρα, εκτός από Ηρακλής Πουαρό, φαίνεται ότι έχει δει
πολλές φορές την ταινία «Ο Νονός» µε τον Μάρλον Μπράντο.
Σαν νέος Ντον Κορλεόνε έχει αντιγράψει από την ταινία αυτό που
έλεγε ο Ντον Κορλεόνε, ότι πρέπει να ελέγχουµε τη δικαιοσύνη,
την αστυνοµία και τον Τύπο.

Ένα διάστηµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να πούµε
ότι ο κ. Μαρινάκης -τον οποίο δεν γνωρίζω, εκτός από φωτογρα-
φίες- είχε ένα φλερτ µε την Κυβέρνηση και ιδιαίτερα στις περα-
σµένες περιφερειακές εκλογές. 

Είδαν, φαίνεται, ότι δεν µπορεί να έχουν του χεριού τους τον
κ. Μαρινάκη, όπως είχαν τον Καλογρίτσα και σκόπευσαν µε άτιµο
τρόπο. Γιατί είναι ατιµία να πηγαίνεις να επηρεάσεις έναν ισο-
βίτη, έναν κρατούµενο λέγοντάς του «Βοήθησε, πες ότι ο Μαρι-
νάκης ήταν ναρκέµπορος κι εµείς εδώ είµαστε». Είναι η
µεγαλύτερη ατιµία να παρουσιάζεσαι σε ένα δικαστήριο και να
κατηγορείς έναν άνθρωπο για κάτι που ενδεχόµενα δεν το έχει
κάνει. Παρουσιάζεται τώρα εκτός από Ηρακλής Πουαρό και ως
Δον Κορλεόνε.

Κυρία Πρόεδρε, µας είπατε το πρωί ότι σε δέκα λεπτά θα έρθει
ο κ. Καµµένος. Θέλω να σας θυµίσω ότι σε εκείνο το βιβλίο, που
του είχε γράψει πριν από είκοσι πέντε χρόνια ο Γεωργαλάς και
είχε βάλει την υπογραφή του «Θεωρία και Πράξη», όπως σας
είπα, εµφάνιζε τον αείµνηστο Ανδρέα Παπανδρέου σαν αρχηγό
της «17 Νοέµβρη». 

Ενέπλεκε δηµοσιογράφους, όπως την κ. Λίνα Αλεξίου, τον κ.
Γιώργο Οικονοµέα και πρόσωπα του ευρύτερου δηµοκρατικού
και αριστερού φόρουµ. Και για εσάς αναφερόταν, κυρία Χριστο-
δουλοπούλου. Συµπαθούσατε τη 17 Νοέµβρη, αλήθεια; Τη συµ-
παθούσατε; 

Ενέπλεκε, τον φίλο µου και συγκρατούµενό µου –δεν τον
βλέπω εδώ- τον Νίκο τον Μανιό, τον Περικλή τον Κοροβέση και
πολλούς άλλους, σε εκείνο το βιβλίο, που έλεγε ότι ήταν µέλη
και στελέχη της «17 Νοέµβρη».

Το σηµερινό θέµα που συζητάµε είναι σοβαρό, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Προκαλεί ζήτηµα κυρίως ηθικής τάξεως και πο-
λιτικής αναξιοπιστίας. Με λίγα λόγια, το περιλάλητο διακύβευµά
σας περί ηθικού πλεονεκτήµατος πάει περίπατο. Αυτό το θέµα
θέτουν οι πολίτες έξω, που κυκλοφορούν. Γιατί εσείς προσπα-
θείτε µε κάθε µέσο να επηρεάσετε τα µαζικά µέσα ενηµέρωσης. 

Δεν είναι τυχαίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εδώ και
χρόνια µε έχουν αποκλείσει τα κανάλια. Από τη δεκαετία του
2000 και πριν, ήµουν ο µοναδικός, όπως και ο πρώην Πρόεδρος
της Βουλής, ο Απόστολος Κακλαµάνης, που είχαµε ονοµάσει
τους καναλάρχες «η χούντα των καναλαρχών».

Θέλησε, λοιπόν, ο κ. Καµµένος να ποδηγετήσει τον κ. Μαρι-
νάκη. Δεν µπόρεσε και βρήκε τον πιο άτιµο τρόπο, να εµπλέξει
έναν άνθρωπο σε µια υπόθεση, πράγµατι, σκοτεινή. Και υποσχό-
ταν στον Γιαννουσάκη «Εδώ είµαστε εµείς. Εµείς έχουµε ριζώσει.
Θα µείνουµε πολλά χρόνια στην εξουσία και σε ένα, σε δύο, σε
τρία χρόνια, εσύ θα εξέλθεις από τις φυλακές». 

Υπάρχουν οι µαγνητοταινίες που όταν δοθούν στη δηµοσιό-
τητα -εγώ δεσµεύοµαι γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αυτήν τη στιγµή- θα φρίξει ολόκληρος ο ελληνικός λαός µε αυτά
που υποσχόταν ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας στον υπόδικο Γιαν-
νουσάκη, τις επαφές που είχε µε τον άλλον, τον Χριστοφορίδη –
πώς τον έλεγαν- κι όλα αυτά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα των εξεταστικών επι-
τροπών έχει δηµιουργήσει πολλά προβλήµατα. Ο κόσµος δεν
µας πιστεύει πλέον. Έχει εξαγγελθεί και από την προηγούµενη

και από αυτήν την Κυβέρνηση η αναθεώρηση του Συντάγµατος,
που θα καταργηθεί αυτό το προνόµιο των Υπουργών, ο νόµος
περί ευθύνης Υπουργών.

Το σηµαντικότερο, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και
καλούνται σήµερα εδώ τα κόµµατα να το δηλώσουν ευθαρσώς-
είναι ό,τι αφορά τη Βουλευτική ασυλία. Θα πρέπει να δεσµευτούν
τα κόµµατα για ό,τι έρχεται από εδώ και πέρα. Εκκρεµούν δεκά-
δες υποθέσεις και µηνύσεις για τον κ. Καµµένο και θα µπορούσε
κάλλιστα να αρθεί η ασυλία του και να πάει στους φυσικούς του
δικαστές ο κ. Καµµένος.

Τα κόµµατα, όµως, δεν δεσµεύονται γι’ αυτό το θέµα. Τα κόµ-
µατα πρέπει να δεσµευτούν σήµερα ότι όταν πρόκειται για ποι-
νικά αδικήµατα -και δεν µιλάω για κάποιο άρθρο Βουλευτή ή για
κάποιο λόγο Βουλευτή, που ο καθένας µπορεί να του κάνει µή-
νυση- πρέπει να έρχεται η υπόθεση στη Βουλή και να ψηφίζουµε
όλοι. 

Και θα σας εξοµολογηθώ κάτι. Δεν έχω έρθει ποτέ στη Βουλή
να ψηφίσω για άρση ασυλίας, γιατί το θεωρώ πλέον κωµικό. Πριν
από δύο µήνες ζητήθηκε η άρση ασυλίας για το πρόσωπό µου,
για συκοφαντική δυσφήµιση σε κάποιο πρόσωπο. Παρουσιά-
στηκα στην επιτροπή της Βουλής και είπα: «Κύριοι, ζητώ να αρθεί
η βουλευτική µου ασυλία». Το είπα και στην Ολοµέλεια της Βου-
λής. Για λίγες ψήφους δεν ήρθη, γιατί δεν πέρασε η γραµµή του
ΣΥΡΙΖΑ. Πολλοί συνάδελφοι από τον ΣΥΡΙΖΑ δεν ψήφισαν. 

Γι’ αυτόν τον λόγο, κύριοι εκπρόσωποι της Νέας Δηµοκρατίας,
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, του Ποταµιού, του
ΠΑΣΟΚ, των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, «ιδού η Ρόδος, ιδού και το
πήδηµα». Να αίρεται η βουλευτική ασυλία, όταν έρχεται µια υπό-
θεση σε αυτήν την Αίθουσα. Άλλως ξέρετε τι λέει ο κόσµος έξω;
«Είστε όλοι ίδιοι» και το πιστεύει αυτό. Μπορεί να µην είµαστε
όλοι ίδιοι, αλλά µε τη συµπεριφορά µας εδώ στο Κοινοβούλιο,
γινόµαστε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καίτοι δεν πιστεύω ότι θα απο-
δώσει αυτή η εξεταστική επιτροπή, εγώ θα ψηφίσω υπέρ της σύ-
στασης εξεταστικής επιτροπής. Και ποιο θα είναι το αποτέλεσµα;
Μετά από δυο, τρεις µήνες όταν τελειώσει, το κάθε κόµµα θα
βγάλει το δικό του πόρισµα, ο ΣΥΡΙΖΑ θα βγάλει ότι δεν έχει καµ-
µία ευθύνη ο κ. Καµµένος, το κόµµα του κ. Καµµένου ότι δεν έχει
καµµία ευθύνη και τα άλλα κόµµατα θα βγάλουν ανάλογα πορί-
σµατα.

Τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω ότι η περίπτωση
του κυρίου Υπουργού Εθνικής Άµυνας δεν χρειάζεται εξεταστική
επιτροπή, γιατί δεν ανήκει στη σφαίρα αυτή ο κ. Καµµένος. Χρει-
άζεται ειδικούς ψυχολόγους!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ολο-

κληρώθηκε ο κύκλος των οµιλητών. Μπαίνουµε τώρα στον ενιαίο
κατάλογο οµιλητών. 

Ξεκινάµε µε την κ. Παναγιώτη Κοζοµπόλη - Αµανατίδη από τον
ΣΥΡΙΖΑ και ο χρόνος πλέον γίνεται έξι λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σηµερινή διαδικασία, που δρο-
µολογήθηκε µε πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας είναι µια κί-
νηση απελπισίας της για την έλλειψη προγραµµατικού λόγου, µια
κίνηση αποπροσανατολισµού της κοινής γνώµης από την πορεία
ανάπτυξης και ανάκαµψης της χώρας, µια κίνηση άκρως υποκρι-
τική. 

Δεν εξηγείται αλλιώς πώς επί τρία χρόνια η Νέα Δηµοκρατία
και τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, που λειτουργούν ως γραφεία
τύπου της, δεν ανέφεραν ούτε µια λέξη για µια από τις µεγαλύ-
τερες υποθέσεις ναρκεµπορίου στη χώρα, ίσως και στον κόσµο
και σήµερα να διαρρηγνύει τα ιµάτιά της όχι για την υπόθεση
αυτήν καθεαυτή, αλλά για θέµατα διαδικασίας που διερευνώνται
από τη δικαιοσύνη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η διάταξη του άρθρου 144 του
Κανονισµού της Βουλής προβλέπει τη σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής προκειµένου να εξεταστούν ζητήµατα δηµοσίου ενδια-
φέροντος. 

Μελέτησα προσεκτικά την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας,
αναζητώντας εκείνα τα πραγµατικά περιστατικά, που συνιστούν
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το ζήτηµα δηµοσίου ενδιαφέροντος. Ιδού τα ευρήµατα. 
Διαβάζω ακριβώς όπως είναι στην πρόταση της Νέας Δηµο-

κρατίας το πρώτο πραγµατικό περιστατικό: «Συνοµιλία κ. Καµµέ-
νου µε τον καταδικασθέντα σε ποινή ισόβιας κάθειρξης
Γιαννουσάκη». Αυτό είναι το πραγµατικό περιστατικό. Όλα τα
υπόλοιπα είναι κρίσεις και αξιολογήσεις, όπως για παράδειγµα
ότι καταρρίπτεται ο ισχυρισµός του Υπουργού Άµυνας ότι η συ-
νοµιλία αφορούσε αποκλειστικά σε παρότρυνση του καταδικα-
σµένου για να αποκαλύψει την αλήθεια και όχι για λόγους
ουσίας, αλλά γιατί δηµοσιοποιήθηκαν –λέει- δώδεκα τηλεφωνι-
κές συνοµιλίες συνολικής διάρκειας είκοσι ενός λεπτών. Είδαµε
και µια επιµονή στους προλαλήσαντες συναδέλφους για τη διάρ-
κεια, λες και το θέµα είναι η διάρκεια και το πόσα λεπτά ήταν η
συνοµιλία και όχι αυτή καθ’ αυτή η συνοµιλία. 

Δεύτερο πραγµατικό περιστατικό: Τηλεφωνικό µήνυµα του κα-
ταδίκου προς τον Υπουργό Άµυνας, «είναι σίγουρο ότι θα έλθει;».
Και η επίσκεψη εισαγγελικού λειτουργού στο κατάστηµα κράτη-
σής του αυτόµατα, µετά από αυτό το µήνυµα, έγινε ζήτηµα δη-
µοσίου ενδιαφέροντος. 

Αυτά είναι τα δύο πραγµατικά περιστατικά για τα οποία ζητεί-
ται η σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Γιατί τα επόµενα δύο
πραγµατικά περιστατικά που περιγράφονται, δεν αφορούν αυτόν
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας. 

Το τρίτο περιστατικό είναι τα τηλεφωνικά µηνύµατα του ισο-
βίτη προς τον δηµοσιογράφο Τριανταφυλλόπουλο. Τώρα, γιατί
εµπλέκεται ο Υπουργός σε αυτά; Δεν ξέρω. 

Το τέταρτο περιστατικό είναι η δηµοσιοποίηση στο διαδίκτυο
συνοµιλιών λιµενικού υπαλλήλου: «εξολοθρεύουν κατευθείαν την
οικογένεια του Μητσοτάκη» κ.λπ.. Τα λέει αυτά ο λιµενικός υπάλ-
ληλος. Τέλος, αυτά είναι τα πραγµατικά περιστατικά. 

Ας αφήσουµε, όµως, τις αυθαίρετες ερµηνείες των συντακτών
της πρότασης και να δούµε σε τι ακριβώς συνίσταται το δηµόσιο
ενδιαφέρον. Παραλείπω ότι ζητείται η σύσταση µιας κοινοβου-
λευτικής επιτροπής µε βάση δηµοσιεύµατα, παραλείπω το γεγο-
νός ότι δεν απασχολεί τους ευαίσθητους συντάκτες του
εγγράφου της πρότασης ο τρόπος µε τον οποίο διέρρευσαν τα
δηµοσιεύµατα, παραλείπω την αποσιώπηση της σοβαρής εγκλη-
µατικής υπόθεσης και τη µεταφορά του κέντρου βάρους στα τη-
λεφωνήµατα αντί στους τρεις τόνους ηρωίνης και ταξινοµώ τα
δεδοµένα. 

Από το ένα µέρος έχω τα πραγµατικά περιστατικά που προ-
ανέφερα, τις συνοµιλίες και το εάν θα έρθει αυτό το sms και από
την άλλη έχω τις απαντήσεις των τριών Υπουργών, δηλαδή Άµυ-
νας, Δικαιοσύνης και Νησιωτικής Πολιτικής σε κοινοβουλευτικό
έλεγχο, σύµφωνα µε τις οποίες οι συνοµιλίες έγιναν για τη δια-
λεύκανση της αλήθειας, ότι το ισχύον νοµοθετικό πλαίσιο προ-
βλέπει συγκεκριµένες διαδικασίες για τη διαλεύκανση σοβαρών
εγκληµάτων και εντοπισµού εγκληµατικών οργανώσεων και
ακόµη ότι για τον τρόπο που η αρµόδια εισαγγελέας εφετών λει-
τούργησε, υπάρχει ήδη πόρισµα του αρµόδιου εισαγγελέα µε το
οποίο τίθενται οι συγκεκριµένες καταγγελίες στο αρχείο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί κατηγορείται ο Υπουργός
Εθνικής Άµυνας; Για ηθική αυτουργία στην κατάχρηση εξουσίας.
Μα, αυτές οι καταγγελίες πήγαν ήδη στο αρχείο. Για τις ουσια-
στικές, λοιπόν και νοµικές πτυχές της υπόθεσης αυτής, ο αρµό-
διος εισαγγελέας εφετών άµεσα ή έµµεσα απεφάνθη, θέτοντας
στο αρχείο µε εισαγγελική διάταξη τις καταγγελίες για τα ζητή-
µατα της αρµοδιότητάς του. 

Έκρινε ότι είναι παντελώς αβάσιµες οι καταγγελίες για κατά-
χρηση εξουσίας της Εισαγγελέως κ. Τζίβα. Κρίνοντας έτσι, έµ-
µεσα αποφαίνεται ότι ο Υπουργός Άµυνας δεν ενήργησε
παρατύπως και ότι πράγµατι συνοµίλησε µε τον ισοβίως καταδι-
κασθέντα µόνο για να συµβάλει στη διαλεύκανση της όζουσας
υπόθεσης. 

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, σήµερα που έχετε
λάβει γνώση της εισαγγελικής διάταξης, επιµένετε στα πυροτε-
χνήµατα; Αποδέχεστε την εν λόγω κρίση; Οι συντάκτες της πρό-
τασης, που διαρρηγνύουν τα ιµάτιά τους βαπτίζοντας
παρέµβαση στη δικαιοσύνη την κριτική των δικαστικών αποφά-
σεων –οι οποίες παρεµπιπτόντως δηµοσιεύονται στα νοµικά πε-
ριοδικά- σχολιάζονται και κρίνονται από τους νοµικούς, από τον

νοµικό κόσµο και από όλους τους πολίτες. 
Αυτοί, λοιπόν, οι ίδιοι που µας κατηγορούν γιατί σχολιάζουµε

τις δικαστικές αποφάσεις, παρεµβαίνουν στη δικαστική έρευνα
µε σκοπό τη χειραγώγηση της δικαιοσύνης. Γιατί αυτό ακριβώς
είναι παρέµβαση στο έργο της δικαιοσύνης, η όποια ανάµειξη
πριν τη δικαστική κρίση. Συµπερασµατικά, είναι φανερό ότι δεν
υπάρχει ζήτηµα δηµοσίου ενδιαφέροντος. 

Εποµένως, όχι µόνο δεν συντρέχει λόγος σύστασης εξεταστι-
κής των πραγµάτων επιτροπής, αλλά η σύστασή της θα παρεµ-
ποδίσει τη δικαστική διερεύνηση και θα συµβάλλει στη
συγκάλυψη µιας τόσο σοβαρής υπόθεσης…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης της οµιλίας της
κυρίας Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε. Τελειώνω.
…εκτός κι αν αυτός είναι ο στόχος ή και άλλοι. Ο στόχος µπο-

ρεί να είναι η αποσταθεροποίηση της χώρας που µετά τις κατα-
στροφικές πολιτικές που ακολουθήθηκαν από Νέα Δηµοκρατία
και ΠΑΣΟΚ βρίσκει ξανά τον βηµατισµό της, ο αποπροσανατολι-
σµός της κοινής γνώµης, γιατί η καταστροφολογία δεν συνάδει
µε τη θετική πορεία όλων των οικονοµικών δεικτών και τη µείωση
της ανεργίας, η ανάγκη συγκάλυψης, µιας και το αταλάντευτο
µέτωπο της Κυβέρνησης ενάντια στη διαφθορά ανοίγει όζουσες
υποθέσεις µε εµπλοκή στελεχών και µελών και των δυο κοµµά-
των που διακυβέρνησαν τη χώρα επί σαράντα χρόνια.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας, Βουλευτής της Νέας Δη-
µοκρατίας για έξι λεπτά. 

Μετά θα κάνουµε µια παράκαµψη και θα µιλήσει ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος, Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Η µόλις κατελθούσα του Βήµατος εκλεκτή συνάδελφος,
καθώς και ο προλαλήσας πρώην Υπουργός Δικαιοσύνης και έγ-
κριτος καθηγητής της Νοµικής Σχολής του Πανεπιστηµίου της
Θεσσαλονίκης ήδη µας έχουν δώσει τον τρόπο µε τον οποίον η
Πλειοψηφία αντιµετωπίζει τη συγκεκριµένη αίτηση. 

Προσπαθεί να εγκλωβίσει το ζήτηµα, που εγείρεται µέσω της
αιτήσεως αυτής σε ποινικολογίες, σε ηθικολογίες και εν πολλοίς
και σε κάποιες άλλες πτυχές, που ενδεχοµένως να µην έχουν
τόση σηµασία, όταν αναλογίζεται κάποιος, σοβαρός και υπεύθυ-
νος Βουλευτής, ότι µε τη συγκεκριµένη αίτηση η Νέα Δηµοκρα-
τία σήµερα δεν κάνει τίποτα άλλο από το να θέτει το ζήτηµα της
δύναµης που πρέπει να έχει ο λόγος της αντιπολίτευσης σε µια
δηµοκρατία που σέβεται τον ρόλο της και την αποστολή της. 

Κύριε συνάδελφε, µην γελιόµαστε. Σήµερα εδώ ένα είναι το
ζήτηµα. Δέχεστε ή δεν δέχεστε τον ρόλο της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης ως φορέως της κριτικής και του ελέγχου τον οποίο
αποκαθιστά όχι µόνο το συγκεκριµένο Σύνταγµα του 1975, όχι
µόνο η επιστήµη του συνταγµατικού δικαίου, όχι µόνο η νοµολο-
γία όλων των διεθνών δικαστηρίων; 

Κυρίως αυτό που πρέπει να ξέρετε είναι ότι αγωνιζόµενοι κατ’
αυτόν τον τρόπο για την απόρριψη της αίτησης, δεν κάνετε τί-
ποτα άλλο από τα συρρικνώνετε αυτόν τον διάλογο, που σήµερα
πρέπει να αναπτυχθεί εδώ, σε µια προσπάθεια αντιδηµοκρατικής
εµπέδωσης ενός κλίµατος αυθαιρεσίας. Η αυθαιρεσία έχει να
κάνει µε την παντοδυναµία, που ασκεί σε ένα τυραννικό καθε-
στώς η πλειοψηφία απέναντι στη µειοψηφία. 

Δεν τα λέω εγώ αυτά. Οι περισσότεροι από εσάς και κυρίως ο
κύριος καθηγητής γνωρίζει ότι από το 1834, από τότε που δηµο-
σιεύθηκε ο πρώτος τόµος του µεγάλου και σοβαρού έργου του
Αλέξις Ντε Τοκβίλ για τη δηµοκρατία στην Αµερική, όλοι πλέον
οι πολιτικοί, όλοι πλέον οι συνταγµατολόγοι, όλοι πλέον οι δηµο-
σιολόγοι έχουν υπ’ όψιν τους ότι, αν υπάρχει κάποιος κίνδυνος
στη λειτουργία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, είναι ο τρόπος
µε τον οποίον ασκεί η πλειοψηφία τα δικαιώµατά της. Και όταν
αυτά τα δικαιώµατα ασκούνται κατά τρόπο τέτοιο που να εγκα-
θιστούν ένα καθεστώς παντοδυναµίας, τότε το πολίτευµα αυτό
παρ’ όλο που είναι δηµοκρατικό, καταντά τυραννικό. 
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Γι’ αυτό, λοιπόν, συνάδελφοι, όλες µα όλες µέχρι σήµερα οι
προσπάθειες αναθεώρησης ή εµπλουτισµού µε δηµοκρατικές
αξίες όλων των συνταγµάτων δεν κάνουν τίποτα άλλο από το να
προσπαθούν αυτή τη σχέση να την εξορθολογήσουν µε δυο
µέσα. 

Το πρώτο µέσο είναι η κοινοβουλευτική σχέση, η σχέση δη-
λαδή που συνδέει τη µειοψηφία, την αντιπολίτευση, µε την πλει-
οψηφία. Αυτή η σχέση είναι µια σχέση εµπιστοσύνης, που όσο
την απολαµβάνει η Κυβέρνηση δικαιούται να είναι Κυβέρνηση.
Γιατί προφανώς αντιλαµβάνεστε ότι δεν έχει κανένα νόηµα να
είναι κοινοβουλευτικά δρώσα και ενεργός µια κυβέρνηση, όταν
έχει µόνο την εµπιστοσύνη της πλειοψηφίας. 

Αυτό που αξίζει να έχει είναι και η εµπιστοσύνη της µειοψη-
φίας. Γι’ αυτό ακριβώς, το δεύτερο µέσο είναι ο κοινοβουλευτι-
κός έλεγχος. Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, εκτός από τα συνήθη
µέτρα, έχει ένα κορυφαίο, που είναι το άρθρο 68, παράγραφος
2, για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Και δεν είναι µόνο το
Σύνταγµα του 1975 που το κάνει αυτό. Για πρώτη φορά το έκανε
το Σύνταγµα του 1927. Σε µια τόσο ταραγµένη εποχή στην Ελ-
λάδα, αυτοί που τότε ως αντιπρόσωποι του ελληνικού λαού είχαν
συντάξει το συγκεκριµένο Σύνταγµα, είχαν συµπεριλάβει στη διά-
ταξη του άρθρου 55 την υποχρέωση της Βουλής να συνιστά εξε-
ταστική επιτροπή, εάν το ζητήσει αυτό το 1/3 των µελών του
Κοινοβουλίου.

Το ίδιο ακριβώς λέει και το Σύνταγµα του 1975. Λέει αυτό για
το οποίο εσείς είστε κάθε λέξη από το κείµενό του, ότι δηλαδή
είναι υποχρεωµένη η Βουλή να συνιστά εξεταστικές των πραγ-
µάτων επιτροπές, όταν το ζητήσουν εξήντα Βουλευτές και όταν
το ψηφίσουν εκατόν είκοσι Βουλευτές.

Εδώ, λοιπόν, για σας ανοίγεται πεδίο δηµοκρατικής δόξης
λαµπρό! Θα αντέξετε σήµερα να είστε τόσο δηµοκράτες, όσο
επιβάλλει το Σύνταγµά µας; Θα δεχθείτε, λοιπόν, ότι εάν η συγ-
κεκριµένη πρόταση συγκεντρώσει τους εκατόν είκοσι Βουλευτές
που προβλέπει το άρθρο 68 του Συντάγµατος, θα πρέπει να συ-
σταθεί αυτή η επιτροπή; 

Αν ανατρέξετε ακριβώς στο παρελθόν, υπάρχει και ένα προ-
ηγούµενο. Το 1987, ο αείµνηστος Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, ως
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης τότε, είχε θέσει ξανά
το συγκεκριµένο ζήτηµα. Είχε απευθύνει επιστολή και ερώτηµα
στους εννέα κορυφαίους συνταγµατολόγους της χώρας, οι
οποίοι απήντησαν µε υποµνήµατα και γνωµοδοτήσεις, που πρέ-
πει να φυλάσσονται στο αρχείο της Βουλής. Μεταξύ αυτών ήταν
ο Μάνεσης, ο Τσάτσος, ο Βερβερής, ο Ράικος. Όλοι αυτοί, µε
µία φωνή, εκτός από τον κ. Κασιµάτη, που τότε ήταν νοµικός
σύµβουλος του τότε Πρωθυπουργού, είπαν ότι το συγκεκριµένο
µέτρο της συστάσεως εξεταστικής επιτροπής είναι µέσο κοινο-
βουλευτικού ελέγχου. Είναι µέσο που ανήκει στην κυριαρχική
εξουσία της Αντιπολίτευσης να το χρησιµοποιεί και γι’ αυτό, αν
συγκεντρώσει εκατόν είκοσι ψήφους, θα πρέπει η Βουλή να δεχ-
θεί ότι το συγκεκριµένο µέσο υπάρχει στη διάθεση της Αντιπολι-
τεύσεως. 

Διαφορετικά, κύριοι συνάδελφοι –και τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε- εάν η άσκηση αυτού του µέσου κοινοβουλευτικού ελέγχου
που ανήκει στην Αντιπολίτευση εναπόκειτο ή εξηρτάτο από τη
διάθεση της πλειοψηφίας για να το χρησιµοποιεί και για να το
έχει στη διάθεσή της, τότε αντιλαµβάνεστε ότι βρισκόµαστε προ
µιας πελώριας περιπτώσεως φαλκιδεύσεως του δηµοκρατικού
πολιτεύµατος.

Εγώ πιστεύω ότι εσείς, που όπως µας λέτε εδώ πιστεύετε στη
δηµοκρατία και έχετε δηµοκρατικές ευαισθησίες, δεν θα αφή-
σετε αυτήν την περίπτωση να περάσει χωρίς να επιβεβαιώσετε
το πόσο δηµοκράτες είστε. Οψόµεθα, λοιπόν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ.

Τζαβάρας µας καλεί να κάνουµε πρωτότυπες ερµηνείες τώρα.
Τώρα θα έχει τον λόγο ο κ. Παπαγγελόπουλος. Ενδιάµεσα

µπορούν να γράφονται και Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, αν δεν
παρεµβληθεί και κάποιος Αρχηγός. 

Ορίστε, κύριε Παπαγγελόπουλε, έχετε τον λόγο για δέκα
λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Κυρία Πρόεδρε, επικαλούµαι τη γνωστή σε όλους επιείκειά σας,
ζητώντας προκαταβολικά συγγνώµη. Παρακαλώ για παρέκκλιση
του χρόνου κατά δύο λεπτά, γιατί από λάθος µου νόµιζα ότι είχα
δύο δεκάλεπτα, ενώ σήµερα έµαθα ότι έχω ένα. Συνέπτυξα τον
λόγο µου όσο µπορούσα, αλλά θα χρειαστώ την ανοχή σας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, στη δηµοκρατία είναι απόλυτα θεµιτό η εκά-

στοτε Αντιπολίτευση να ελέγχει σκληρά και να κρίνει αυστηρά
την εκάστοτε κυβέρνηση. Όµως, δεν πρέπει να ξεπερνά κάποια
όρια, γιατί τότε πλήττεται βάναυσα η ίδια η δηµοκρατία. 

Σήµερα, λοιπόν, δεν χρειάζονται κραυγές ή πιασάρικες επικοι-
νωνιακές ατάκες, αλλά νηφαλιότητα, νοµικά και λογικά επιχειρή-
µατα, γιατί το θέµα δεν είναι αµιγώς πολιτικό, αλλά άπτεται και
της λειτουργίας της ανεξάρτητης δικαιοσύνης. 

Σήµερα µου δίνεται ο λόγος µε την ιδιότητα του Υπουργού,
αλλά επειδή τα θέµατα της σηµερινής συζήτησης είναι καθαρά
νοµικά, επέλεξα να µιλήσω όχι ως πολιτικός –που άλλωστε δεν
τα καταφέρνω και πολύ καλά- αλλά κυρίως ως πρώην εισαγγε-
λέας και εν µέρει ως απλός πολίτης, που έχει βιώσει την πολιτική
ζωή του τόπου για πάρα πολλά χρόνια. 

Πριν, όµως, εκθέσω τις απόψεις µου ως απλός πολίτης, θέλω
να αναφερθώ σε κάτι, που µε αφορά προσωπικά. Το τελευταίο
διάστηµα υπήρξαν δηµοσιεύµατα σχετικά µε την έρευνα σε
βάρος του κ. Μαρινάκη, µε ευθεία αναφορά στο πρόσωπό µου.
Ενδεικτικά σας διαβάζω δύο: «Η έρευνα της Τζίβα ξεκίνησε µετά
από παραγγελία του Παπαγγελόπουλου στην Ξένη Δηµητρίου
του Αρείου Πάγου. Από τα όσα αναφέρει το πόρισµα Μπρακου-
µάτσου προκύπτει ότι η όλη σκευωρία στην υπόθεση Γιαννου-
σάκη, Χριστοφορίδη, Καµµένου, είχε ως αφετηρία το γραφείο
του Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης Δηµήτρη (Μίµη) Παπαγ-
γελόπουλου, ο οποίος αξιολόγησε ως άκρα ενδιαφέρουσα µια
ανώνυµη επιστολή, ένα δελτίο Τύπου, δύο ανυπόγραφες κατα-
θέσεις του ισοβίτη και τις προώθησε στην Εισαγγελία του Αρείου
Πάγου». 

Κυρίες και κύριοι, σας διαβεβαιώνω -και αυτό µπορούν να το
επιβεβαιώσουν όσοι µε γνωρίζουν- ότι οι συνοµωσίες και οι
σκευωρίες δεν µου αρέσουν καθόλου. Απεναντίας, µάλιστα, τις
απεχθάνοµαι. Έτσι, λοιπόν, προτιµώ να τις αποκαλύπτω και να
τις εξουδετερώνω.

Έχουµε λοιπόν και λέµε: Τέλη Νοεµβρίου, αρχές Δεκεµβρίου
του 2016, έφτασε στο γραφείο µου µια καταγγελία σε βάρος του
κ. Μαρινάκη. Η καταγγελία αυτή πρωτοκολλήθηκε στις 6 Δεκεµ-
βρίου 2016 και έλαβε αριθµό πρωτοκόλλου 2220. Την καταγγελία
αυτή, όπως εύκολα αντιλαµβάνεστε όλοι, λόγω της πληθώρας
των καταγγελιών, παραπόνων, αιτηµάτων και λοιπών εγγράφων,
που κατακλύζουν το γραφείο µου ούτε τη διάβασα ούτε ενηµε-
ρώθηκα γι’ αυτήν. Τη διεκπεραίωσαν οι συνεργάτες µου και µετά
από έναν µήνα περίπου τη διαβίβασαν, σύµφωνα µε την πάγια
τακτική του γραφείου µου, στην κυρία εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου. 

Το διαβιβαστικό έγγραφο δεν φέρει την υπογραφή µου. Αυτή
είναι άλλη µία απόδειξη ότι αγνοούσα µέχρι τέλους τη σχετική
καταγγελία. Σας διαβάζω -γιατί έχει µεγάλη σηµασία- λέξη προς
λέξη το σχετικό διαβιβαστικό, µε αριθµό πρωτοκόλλου που σας
είπα, ηµεροµηνία Αθήνα, 3-1-2017, µε θέµα τον αριθµό πρωτο-
κόλλου που είχε πρωτοκολληθεί στο γραφείο µου και «σας δια-
βιβάζουµε τη συνηµµένη αναφορά του ώστε να ενηµερωθείτε και
να προβείτε σε τυχόν ενέργειές σας». Υπογραφή δική µου δεν
φέρει. Την υπέγραψε η διευθύντρια του γραφείου µου. Άλλη µία
απόδειξη ότι αγνοούσα µέχρι τέλους τη σχετική καταγγελία. Η
εισαγγελέας του Αρείου Πάγου παρέλαβε τη σχετική καταγγελία,
τη µελέτησε, την αξιολόγησε και κατά την ανέλεγκτη, ανεξάρ-
τητη, δικαστική κρίση της παρήγγειλε στην κ. Τζίβα τη διενέργεια
προκαταρκτικής εξέτασης, όπως προκύπτει από το πόρισµα
Μπρακουµάτσου, το οποίο -για να µην παρεξηγηθώ- το βρήκα
αναρτηµένο στο διαδίκτυο.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική έδρα καταλαµβάνει ο Θ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ)

Θα καταθέσω στα Πρακτικά και τα δηµοσιεύµατα -δεν θα ανα-
φερθώ σε εφηµερίδες- ώστε όποιος θέλει να µπορεί να τα βρει,
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γιατί δεν µου αρέσει να στοχοποιώ ούτε έντυπα ούτε ανθρώ-
πους. Επίσης, καταθέτω για τα Πρακτικά και το έγγραφο που
έστειλα στην κυρία εισαγγελέα του Αρείου Πάγου.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Δηµήτριος Παπαγγελό-
πουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μετά από τα παραπάνω, θέλω να κάνω δύο επισηµάνσεις. 
Επισήµανση πρώτη: Η καταγγελία παρέµεινε στο γραφείο µου,

πριν διαβιβαστεί στην κ. Δηµητρίου, περίπου έναν µήνα. Αν είχα
στήσει ή συµµετείχα στη σκευωρία, δεν θα την έστελνα πολύ πιο
σύντοµα για να ξεκινήσουν οι διαδικασίες; 

Επισήµανση δεύτερη: Δεν παρήγγειλα εγώ τη διενέργεια της
έρευνας, αλλά η κ. Δηµητρίου. 

Είναι προφανές, λοιπόν, ότι τα δηµοσιεύµατα για στήσιµο της
σκευωρίας από εµένα, δεν µε αγγίζουν.

Κυρίες και κύριοι, έρχοµαι τώρα στην ουσία της υπόθεσης. Ο
ελληνικός λαός εδώ και επτά χρόνια υποµένει τα πάνδεινα από
τα εγκλήµατα άλλων χωρίς να ευθύνεται ούτε ο ίδιος ούτε βέβαια
η σηµερινή Κυβέρνηση. Παρ’ όλα αυτά, ο λαός άντεξε τον τυ-
φώνα των µνηµονίων και σε λίγο θα βρει ασφαλές καταφύγιο στη
µεταµνηµονιακή εποχή. Αυτό το ελπίζουµε και το ευχόµαστε
όλοι. Δεν αρκεί, όµως, µόνο η ευχή και η ελπίδα. Χρειάζεται συλ-
λογική προσπάθεια όλων µας και την ευρύτερη δυνατή συναί-
νεση των πολιτικών δυνάµεων.

Όµως, αντί της συναίνεσης και της οµόνοιας για να ξεφύγει ο
τόπος και ο λαός µας από το παρελθόν και να πάει µπροστά, κά-
ποιοι ανόητοι θερµοκέφαλοι ονειρεύονται ειδικά δικαστήρια. Εν-
δεικτικά θα αναφέρω ότι διακεκριµένος αρθρογράφος -δεν θα
αναφέρω το όνοµά του, επαναλαµβάνω ότι δεν µου αρέσει να
στοχοποιώ ανθρώπους ή εφηµερίδες- προσπαθεί επανειληµµένα
να τροµοκρατήσει την Κυβέρνηση, να χειραγωγήσει τη δικαιο-
σύνη και να ποινικοποιήσει την πολιτική ζωή του τόπου.

Γράφει συνεχώς ότι η Κυβέρνηση θα φύγει σύντοµα, αλλά οι
δικαστές θα συνεχίσουν να δικάζουν. Και για όσους δεν πιάνουν
το υπονοούµενο, επανήλθε και έφτασε στο σηµείο να γράψει ότι
οι συριζαίοι θα δικάζονται για παράνοµο παρκάρισµα και οι δι-
καστές θα τους ρίχνουν ισόβια.

Προσέξτε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, να µην παρκάρετε παράνοµα.
Εκτός από αυτά τα ενδεικτικά αναφερόµενα δηµοσιεύµατα,

υπήρξαν και άλλα, που αφορούσαν το πρόσωπό µου. Θα υπο-
κύψω να αναφέρω ορισµένα για να δείξω το ποιόν µου. Χαρα-
κτηρίστηκα ως ο «Πολάκης των πλουσίων», χαρακτηρίστηκα ως
«σιδερένια γροθιά στο βελουδένιο γάντι της αριστερής Κυβέρ-
νησης», χαρακτηρίστηκα ως «το καυτό µαχαίρι που σκίζει το µα-
λακό βούτυρο της δηµόσιας διοίκησης». Επειδή αυτά δεν
έπιασαν τόπο, τώρα αρχίζουν και γράφουν ότι είµαι σε δυσµέ-
νεια, ότι θα µε αποµακρύνει ο Πρωθυπουργός από την Κυβέρ-
νηση. Τίποτα από όλα αυτά δεν µε αγγίζει.

Ας επανέλθουµε, όµως, στην ουσία.
Εκτός από τα παραπάνω που ενδεικτικά ανέφερα, υπάρχει µια

συνολική προσπάθεια ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής του
τόπου, εφευρέσεως και αναδείξεως ανύπαρκτων σκανδάλων, κα-
θοδηγήσεως ή ακόµα χειρότερα χειραγωγήσεως της δικαιοσύ-
νης. Ο στόχος είναι προφανής, να πληγεί η Κυβέρνηση µε κάθε
τρόπο, να µειωθεί όσο γίνεται το µεγάλο ηθικό πλεονέκτηµα, που
διαθέτει έναντι του παλαιού πολιτικού συστήµατος. Στο πλαίσιο
αυτά εντάσσεται και η σηµερινή συζήτηση.

Πριν έρθουµε τώρα στο αίτηµα για την εξεταστική επιτροπή
που συζητάµε, θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι και στο παρελθόν
υπήρξαν προσπάθειες ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής του
τόπου και τα αποτελέσµατα υπήρξαν οδυνηρά για τη δηµοκρα-
τία, για το πολιτικό σύστηµα, τη δικαιοσύνη. Μάλιστα, αρκετοί
άνθρωποι εξοντώθηκαν είτε ηθικά ή -ακόµα χειρότερα- βιολο-
γικά. 

Κύριε Αρχηγέ της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, θα γνωρίζετε
ασφαλώς ότι ο αείµνηστος πατέρας σας υπέστη τα πάνδεινα και
αυτός και στενοί του συνεργάτες προκειµένου να τους αποδο-
θούν ποινικές ευθύνες µε πρωταγωνιστές ακόµα και δικαστικούς
λειτουργούς. Ευτυχώς, υπήρξε το άριστο πολιτικό αισθητήριο,

και γιατί όχι και η µεγαλοθυµία του Ανδρέα Παπανδρέου, ο
οποίος, µολονότι είχε ταλαιπωρηθεί προηγουµένως και αυτός
από Ειδικά Δικαστήρια, έβαλε τέλος στα σχέδια των επικίνδυνων,
για τη δηµοκρατία, νοσηρών εγκεφάλων. Η φράση του Κωνσταν-
τίνου Καραµανλή ότι τους πολιτικούς ηγέτες δεν τους βάζεις στη
φυλακή, αλλά απλά ο λαός τους στέλνει στο σπίτι τους, εφαρ-
µόστηκε πλήρως.

Μετά δε την πτώση του ΠΑΣΟΚ το 2004, ένας από τους πρω-
ταγωνιστές της επιχείρησης κατασκευής ποινικών ευθυνών στην
κυβέρνηση Μητσοτάκη αλλαξοπίστησε και µε την ίδια ευκολία
στράφηκε κατά του ΠΑΣΟΚ. Οι παλιότεροι θα το θυµούνται, οι
νεότεροι ας φροντίσουν να το µάθουν.

Ο ίδιος πάλι µετά το 2009 άλλαξε και πάλι στρατόπεδο και
πρωταγωνίστησε στην ποινικοποίηση των πεπραγµένων της Κυ-
βέρνησης Καραµανλή.

Χθες, µάλιστα, διάβασα στην εφηµερίδα «ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ ΔΗ-
ΜΟΚΡΑΤΙΑ» ότι σε δίκη που είναι σε εξέλιξη υπήρξε κατηγορού-
µενος, που είπε στην απολογία του ότι του ζήτησαν να πει
συγκεκριµένα πράγµατα και ονόµατα, γιατί αλλιώς θα µπλέξει
άσχηµα. Συγκεκριµένα του είπαν: «Ένα ονοµατάκι µόνο θέλουµε.
Πες το και έφυγες».  Δεν το είπε το ονοµατάκι. Δεν είπε αυτά που
ήθελαν να ακούσουν κάποιοι, δεν υπέκυψε στον εκβιασµό και
πράγµατι έχει µπλέξει. 

Αυτά, κυρίες και κύριοι, είναι τραγικά για τη δηµοκρατία και
για το πολιτικό σύστηµα και δεν πρέπει να επιτρέψουµε να εµ-
φανιστούν ποτέ ξανά τέτοια φαινόµενα.

Ας έρθουµε τώρα στο αίτηµα για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής που συζητάµε σήµερα. Η δικαστική έρευνα είναι σε εξέλιξη
και αν σεβόµαστε τη δικαιοσύνη, πρέπει να περιµένουµε τα απο-
τελέσµατα της έρευνας αυτής. Ο εισαγγελέας εφετών, έµπειρος
εισαγγελικός λειτουργός, µε το εµπεριστατωµένο πόρισµά του -
που επαναλαµβάνω έχει αναρτηθεί στο διαδίκτυο και δεν είχα
πρόσβαση παράτυπη, παράνοµη- ολοκλήρωσε την έρευνα που
του είχε αναθέσει εισαγγελέας του Αρείου Πάγου. 

Ας δούµε, λοιπόν, προσεκτικά την πράξη αρχειοθέτησης του
κ. Μπρακουµάτσου. Μεταξύ άλλων ο κ. Μπρακουµάτσος απο-
φάνθηκε ότι η κ. Τζίβα δεν πρέπει να διωχθεί ποινικά για από-
πειρα ή τετελεσµένη κατάχρηση εξουσίας. Η δικογραφία κατά
το µέρος, που αφορά πολιτικά πρόσωπα διαβιβάστηκε στη
Βουλή µέσω εισαγγελίας του Αρείου Πάγου. Τρίτον, η δικογρα-
φία κατά το µέρος που αφορά τον λιµενικό, Παναγιώτη Χριστο-
φορίδη, θα διαβιβαστεί στον εισαγγελέα του Ναυτοδικείου
Πειραιά λόγω αρµοδιότητας. Και τέταρτον, θα διενεργηθεί αρ-
µοδίως πειθαρχικός έλεγχος ως προς το πειθαρχικό σκέλος της
υπόθεσης.

Στο σηµείο αυτό πρέπει να σηµειωθεί ότι η κ. Τζίβα δεν έχει
ασκήσει ποινική δίωξη σε βάρος του κ. Μαρινάκη. Και ο κ. Μπρα-
κουµάτσος αποφάνθηκε ότι η κ. Τζίβα δεν πρέπει να διωχθεί ποι-
νικά. 

Όµως, όπως γνωρίζουν και οι πρωτοετείς φοιτητές της νοµι-
κής, για να υπάρξει ηθικός αυτουργός, πρέπει να υπάρξει αυ-
τουργός. Επίσης, οι πρωτοετείς φοιτητές της νοµικής γνωρίζουν
ότι η ηθική αυτουργία σε απόπειρα δεν υπάρχει και απαιτείται
τετελεσµένη πράξη. Σε ποια, λοιπόν, πράξη της κ. Τζίβα είναι ηθι-
κός αυτουργός ο κ. Καµµένος;

Δεν είναι πρόωρο, λοιπόν, το αίτηµα για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής δεδοµένου ότι οι ποινικές ευθύνες του Λιµενικού δεν
έχουν ακόµα αξιολογηθεί από τον αρµόδιο εισαγγελέα του Ναυ-
τοδικείου; Οι πειθαρχικές ευθύνες στην υπόθεση, σύµφωνα µε
το πόρισµα του κ. Μπρακουµάτσου, θα ερευνηθούν από τα αρ-
µόδια πειθαρχικά όργανα, τα στοιχεία της δικογραφίας κατά των
πολιτικών προσώπων δεν είναι ακόµα γνωστά. 

Είναι προφανές, λοιπόν, ότι κανένα στοιχείο δεν έχει προκύψει
µέχρι τώρα που να δικαιολογεί τη σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής. Δηλαδή, θα συσταθεί εξεταστική επιτροπή µολονότι εκκρε-
µεί η πειθαρχική έρευνα, η ποινική έρευνα κατά του Λιµενικού
είναι σε εξέλιξη, η κ. Τζίβα δεν διώκεται ποινικά, η δικογραφία
κατά των πολιτικών προσώπων δεν έχει τεθεί στη διάθεση των
Βουλευτών για να ερευνηθεί εάν υπάρχουν στοιχεία που να δι-
καιολογούν την έρευνα; Σχήµα οξύµωρο και πρωθύστερο.

Δεν είναι ασφαλέστερο, λοιπόν, νοµικά και απολύτως ορθό θε-
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σµικά να περιµένουµε να ολοκληρωθούν οι προαναφερθείσες
διαδικασίες; Δεν αποδεικνύουµε µε αυτόν τον τρόπο εµπράκτως
την εµπιστοσύνη µας στη δικαιοσύνη; 

Εκτός και αν η πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής
δεν αποσκοπεί στην αναζήτηση της αλήθειας, αλλά υποκρύπτει
πολιτικές σκοπιµότητες, εντάσσεται σε ένα ευρύτερο σχέδιο ποι-
νικοποίησης της πολιτικής ζωής της χώρας και επιχειρεί να προ-
καταλάβει τη δικαιοσύνη και να τη χειραγωγήσει. Αυτό, όµως,
είναι θεσµική εκτροπή και η Εθνική Αντιπροσωπεία µπορεί και
πρέπει να το αποτρέψει. Ευκαιρία, λοιπόν, να δείξουµε ποιοι
πραγµατικά σέβονται και εµπιστεύονται τη δικαιοσύνη και ποιοι
υποκρίνονται ότι τη σέβονται, ενώ στην πραγµατικότητα προσπα-
θούν απροκάλυπτα να την εκµεταλλευτούν και να την χειραγω-
γήσουν.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τα προεκτεθέντα πρέπει να απορριφθεί
το αίτηµα συστάσεως της εξεταστικής επιτροπής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα κάτω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι δύο µέλη της υποεπιτροπής για τις συγ-
κρούσεις µεταξύ των κρατών – µελών του Συµβουλίου της
Ευρώπης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή αρχίζουν και οι Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι κι έχουν ζητήσει τον λόγο και οι Πρό-
εδροι των κοµµάτων, θα παρακαλούσα να είµαστε όσο πιο
ακριβείς γίνεται στον χρόνο για να µπορέσουµε να ολοκληρώ-
σουµε τη συνεδρίαση το συντοµότερο δυνατόν, µε βάση τους
χρόνους που σας έχουν διανεµηθεί. 

Τον λόγο έχει η κ. Μαρία Τριανταφύλλου από τον ΣΥΡΙΖΑ για
έξι λεπτά. 

ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ: Είναι πλέον κατανοητό ότι κάθε
εκλογική αναµέτρηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ακόµα κι αν δεν
είναι ντέρµπι, δηµιουργεί νέα δεδοµένα. Και την τελευταία χρονιά
έχουµε πολλά τέτοια νέα δεδοµένα που έχουν εκπλήξει πολλούς,
αλλά όχι όλους, όπως το Brexit και η άνοδος της ακροδεξιάς.

Γίνονται πολλές αναλύσεις για το πώς εν τέλει διαµορφώνεται
και συγκροτείται µια κοινωνία, αλλά σπάνια ακούγεται ότι οικο-
νοµικά συµφέροντα στηρίζουν διαχρονικά την ακροδεξιά, κυρίως
εν µέσω κρίσης, σπάνια ακούγεται ότι ένα κοµµάτι του κεφα-
λαίου χειροκροτεί κι έχει απαντοχή σε σοβαρές «χρυσές αυγές»
και σπάνια ακούγεται ότι σοβαρή Χρυσή Αυγή υπάρχει και σιγον-
τάρεται σε δηµοκρατικά τόξα. 

Ακονίζονται, λοιπόν, οι ξιφολόγχες στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Οι γερµανικές εκλογές ανέδειξαν, ως αναµενόταν, την Άνγκελα
Μέρκελ νικήτρια. Ήταν ωστόσο µια λυπηµένη νικήτρια. Ήταν
λίγο καλύτερα από τον Σαµαρά το 2012. Τούτων δοθέντων είναι
τεράστιο ζήτηµα ποια πολιτική θα υιοθετεί και θα υλοποιηθεί στα
µεγάλα ευρωπαϊκά και διεθνή ζητήµατα, το µεταναστευτικό, τις
σχέσεις µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, τη Ρωσία, τη
διαχείριση της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένωσης και βέβαια κατά
πόσο θα επηρεαστεί η χώρα µας απ’ αυτές τις εξελίξεις. Και
κάτω από το βάρος των εκλογικών αποτελεσµάτων και την άνοδο
της ακροδεξιάς, θα επηρεαστεί όχι µόνο η ρητορική, αλλά κυ-
ρίως η πολιτική σε όλα αυτά τα ζητήµατα. 

Γιατί τα λέω όλα αυτά; Διότι θεωρώ ότι το επίκαιρο και το µεί-
ζον είναι ότι σήµερα αποδοµούνται πολιτικά κατεστηµένα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα απολογιστεί το πώς και το γιατί, όπως
και το τι αναδύεται. Όµως, αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και νο-
µίζω ότι µέσα σε αυτό το πλαίσιο θα πρέπει να γίνει και η σηµε-
ρινή συζήτηση, δηλαδή στην αδυναµία της Αντιπολίτευσης να δει
αυτές τις αλλαγές –ξαναλέω- την αποδόµηση των πολιτικών κα-
τεστηµένων και όχι του κατεστηµένου. Και βέβαια, πρέπει να
πούµε ότι χρησιµοποιεί παλιά υλικά και ερµηνευτικό πλαίσιο που

δεν ανταποκρίνονται πλέον στο κοινωνικό µοµέντουµ, όπως τη
σκανδαλολογία ή τα fake news, τις ψευδείς ειδήσεις. 

Απέναντί µας έχουµε ένα εξαιρετικά επεξεργασµένο πλαίσιο
λαϊκισµού. Ξεκινάει πάντοτε από τη θεωρία ότι η Αριστερά είναι
ή ολοκληρωτισµός ή ουτοπία κι έτσι κι αλλιώς ανίκανη για οτιδή-
ποτε, µία θεωρία επεξεργασµένη προ πολλού και ενισχυµένη από
«επιστηµονικές» απόψεις «διεθνείς» οντότητες και οργανισµούς
και άρα, οι αριστερές κυβερνήσεις είναι αυταρχικές, είναι κατα-
χρηστικές, εσαεί κολληµένοι στην καρέκλα. Και αυτό υιοθετείται
και από κάποιους αριστερούς, άρα, υπάρχει διπλή προσπάθεια
για εξηγήσεις. 

Χάνεται το µέτρο. Τι θα γινόταν ας πούµε µε ένα αντίστοιχο
ζήτηµα «σπίτι Βολταίρου» αν αφορούσε στον ΣΥΡΙΖΑ. Για τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ θα ήταν τουλάχιστον πανουργία, για τη Νέα Δηµοκρατία
είναι αξιοσύνη. Κουβέντα για τα χρέη των κοµµάτων ή για τα
χρέη του ίδιου του Προέδρου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
στην εφηµερίδα «ΚΗΡΥΚΑΣ» Χανίων», που αρχίζουν τέλος πάν-
των µε κάποιο τρόπο και δροµολογούνται. Τι θα γίνονταν όλα
αυτά αν συνέβαιναν µε τον ΣΥΡΙΖΑ; Γι’ αυτό υπάρχει ανάγκη να
επιµηκύνεται η κοινωνική ζωή µας είδησης, που διαφορετικά θα
είχε διαλυθεί στην εφήµερη ύπαρξή της. 

Πολλές φορές κατηγορούµε και στηλιτεύουµε τον τρόπο εκ-
φοράς και αναπαραγωγής των ειδήσεων από κάποια ΜΜΕ.
Όµως, είναι η Νέα Δηµοκρατία, είναι η δεξιά και είναι και το επα-
ναστατηµένο της αδερφάκι, το ΠΑΣΟΚ, που δεν έχουν κανέναν
ενδοιασµό γι’ αυτόν τον βρώµικο πόλεµο που αυτοί τόσα χρόνια
ευτελίζουν και ευτέλιζαν τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Βρισκόµαστε, λοιπόν, µπροστά σε µια πολιτική εκστρατεία από
τη Νέα Δηµοκρατία αποπροσανατολισµού και όχι υλοποίησης
του πολιτικού σκηνικού που δεν κάνει καλό σε κανέναν κι ούτε
καταλήγει κάπου. Πιο πολύ θα έλεγα ότι ακούγεται όπως και σή-
µερα, σαν φασαρία. Πάντως, προσπαθεί να εµπεδώσει την ει-
κόνα ότι «όλοι βράζετε στο ίδιο καζάνι». 

Ένα είναι σίγουρο, ότι η Νέα Δηµοκρατία δεν έχει πολιτική
ατζέντα. Απουσιάζει παντελώς από τα πολύ σοβαρά ζητήµατα.
Συνεχώς αναπροσαρµόζει την τακτική της και, βέβαια, η µόνη
της επιδίωξη είναι να συντηρήσει µία τύπου ένταση. Νοµίζω ότι
έτσι µπορεί να αποδοµήσει ό,τι µικρό ή µεγαλύτερο επιτυγχάνε-
ται από την Κυβέρνηση. 

Η σηµερινή συζήτηση είναι άκρως αποπροσανατολιστική και
µακριά από τα κρίσιµα διεκυβεύµατα της εποχής. Δεν θα έπρεπε
να γίνεται µε αυτόν τον τρόπο για αυτόν τον λόγο. 

Θα µπορούσε να γίνει ουσιαστική συζήτηση για το εµπόριο
ναρκωτικών. Όχι µόνο γιατί υπάρχει πολύ «µαύρο» εµπόριο και
χρήµα. Ενδεικτικά µπορούµε να δούµε τι έχει εντοπιστεί τα τε-
λευταία χρόνια στα τελωνεία. Και, βέβαια, να πούµε ότι δεν πρό-
κειται για απλό εµπόριο. Έχει τους δικούς του άγραφους
κανόνες. Βέβαια, και το συγκεκριµένο θέµα, όπως και κάθε πα-
ρόµοιο, άπτεται πάντοτε οικονοµικών συµφερόντων. 

Σήµερα, ξανακούσαµε ρεπορτάζ για τις αντιθεσµικές παρεµ-
βάσεις µίας υπόθεσης διακίνησης ναρκωτικών, όχι οποιασδήποτε
υπόθεσης, βέβαια. Μιλάµε για τη µεγαλύτερη ποσότητα ηρωί-
νης, που βρέθηκε ποτέ σε ευρωπαϊκό έδαφος. Οχτώ θάνατοι.
Παραίτηση της προέδρου, που κληρώθηκε να διεξάγει τη δίκη,
για λόγους υγείας. 

Η όλη συζήτηση πρέπει και µπορεί να γίνει στη βάση ότι κά-
ποια καρτέλ µεταφοράς και εµπορίας ναρκωτικών διαµέσου Ελ-
λάδας από τη Μέση Ανατολή προς την Ευρώπη, αλλά και καρτέλ
όπλων από την Ευρώπη προς τη Μέση Ανατολή βρίσκονται σε
έντονη διαδικασία ανακατατάξεων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ζητώ την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
Πάντως, είναι άξιο απορίας γιατί η Νέα Δηµοκρατία, αλλά –ξα-

ναλέω- και το όψιµα επαναστατηµένο της αδερφάκι, το ΠΑΣΟΚ,
δεν διερωτήθηκαν τόσα χρόνια για τα σουλάτσα τέτοιων πλοίων
στα χωρικά µας ύδατα. Ή µήπως δεν γίνονταν; 

Ποιοι είναι οι λόγοι που, ενώ µε µεγάλη ευκολία ήταν πολύ
άξιοι να φτιάχνουν τροµονόµους, που µε αφορµή την τροµοκρα-
τία περιέστειλαν δικαιώµατα προληπτικά, δεν µπόρεσαν να φτιά-
ξουν νόµους τόσα χρόνια -και να µην ακούσω για τα τρία χρόνια
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ΣΥΡΙΖΑ- ώστε να µην πηγαινοέρχονται «κάτω από τη µύτη τους»
καραβιές τύπου «NOOR 1» στο Αιγαίο, µετατρέποντας τη χώρα
σε ξέφραγο αµπέλι και τις εκάστοτε κυβερνήσεις σε υποχείρια
των µαυραγοριτών; Εδώ, ας αφήσουµε τις ευχές για πλήρη δια-
λεύκανση και ας δούµε τι µπορούµε να κάνουµε. 

Τέλος, θα έλεγα ότι πρέπει να γίνει ξεκάθαρο ότι υπάρχει µία
αναµέτρηση του παλιού και του νέου. Αυτή η αναµέτρηση δεν
πρόκειται να κριθεί στα πρωτοσέλιδα και τα δελτία των ειδήσεων,
αλλά στα πεδία της πραγµατικής πολιτικής, της πραγµατικής οι-
κονοµίας και της πραγµατικής επικοινωνίας. 

Η στοχοποίηση του Υπουργού Εθνικής Άµυνας, όταν συµβαί-
νουν όσα συµβαίνουν µε την Τουρκία, προκαλεί από µόνη της
ερωτηµατικά. Μπορεί να θεωρηθεί ίσως ευαίσθητος κρίκος ο
ΥΠΕΘΑ για τη συνοχή της Κυβέρνησης ή για κάτι άλλο. Είναι σί-
γουρο ότι είναι βασικός πυλώνας της Κυβέρνησης και είναι σί-
γουρο ότι ο καθένας έχει περπατήσει τον δικό του δρόµο. 

Ίσως, όµως, θα έλεγα στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, πριν
επιλέξει να στοχοποιήσει τον ΥΠΕΘΑ, θα έπρεπε να σκεφτεί
µήπως αυτά τα χρόνια της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, ο µι-
κρός Αλέξης έµαθε στον Πάνο Καµµένο να γράφει και µε το αρι-
στερό.

Ευχαριστώ.  
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε την κ.

Τριανταφύλλου. 
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Θεοχαρόπουλος από τη Δηµο-

κρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ και αµέσως µετά ακο-
λουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ.
Λαγός. 

Θα σας παρακαλέσω για άλλη µία φορά να τηρείτε όσο µπο-
ρείτε τους χρόνους. Έχει ξεφύγει ήδη ο χρόνος. 

Ορίστε, κύριε Θεοχαρόπουλε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευ-

τές, τα απόνερα του «NOOR 1» ξέβρασαν την εµπλοκή του
Υπουργού Εθνικής Άµυνας Πάνου Καµµένου σε εξωθεσµικές επι-
κοινωνίες µε ισοβίτη σε µία υπόθεση διακίνησης ναρκωτικών,
αλλά, όπως αποδεικνύεται µέχρι και σήµερα, και την πλήρη συγ-
κάλυψη της Κυβέρνησης σε αυτές. 

Είναι πραγµατικά αδιανόητο η Κυβέρνηση να «βυθίζει» στα
απόνερα αυτά τους δηµοκρατικούς θεσµούς. Ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός δήλωσε ότι «είναι άστοχο να συστήσουµε εξεταστική
επιτροπή». 

Δεν είναι η πρώτη φορά που ο ΣΥΡΙΖΑ δεν δέχεται για θέµα
που αφορά την Κυβέρνηση να διερευνηθούν οι ευθύνες. Φορά
το «κοστούµι» του ηθικού, την ίδια στιγµή που «κουκουλώνει» αν-
τιθεσµικές ενέργειες του συγκυβερνήτη του. 

Μιλά ο κ. Τσίπρας για «το παλιό, το φθαρµένο και διεφθαρµένο
σύστηµα εξουσίας», ενώ ο συγκυβερνήτης του είναι ο πιο γνή-
σιος εκπρόσωπος όλων αυτών και, κυρίως, πιο παλιός από το
παλιό. Άκουσα µάλιστα και τον κ. Παπαγγελόπουλο πριν από λίγο
να µιλάει για το παλιό πολιτικό σύστηµα. Θα τρελαθούµε! Αγα-
πητοί συνάδελφοι, θα τρελαθούµε. Και σε µία υπόθεση που µι-
λάµε για τον κ. Καµµένο και τον κ. Παπαγγελόπουλο, η
προηγούµενη Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ µίλησε κι αυτή για το παλιό
πολιτικό σύστηµα. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν µπορώ να διανοηθώ γιατί κάποιος
να φοβάται τη διερεύνηση. Αν ίσχυε το «καθαρός ουρανός
αστραπές δεν φοβάται», την πλήρη διαλεύκανση θα έπρεπε κα-
νονικά να τη ζητάει ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ σήµερα και ο ίδιος ο κ. Καµ-
µένος. 

Οφείλετε, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, να δώσετε εξη-
γήσεις, να απαντήσετε σε όλα τα ερωτήµατα. Με ποια ακριβώς
αρµοδιότητα ένας Υπουργός Εθνικής Άµυνας εµπλέκεται σε εξω-
θεσµικές επικοινωνίες µε ισοβίτη, για µια υπόθεση που αφορά
διακίνηση ναρκωτικών. Τι ακριβώς ειπώθηκε στις συνοµιλίες, εί-
κοσι ένα ολόκληρα λεπτά, µε τον ισοβίτη, αλλά και σε τυχόν
άλλες σχετικές συνοµιλίες; 

Ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας έχει ξεφύγει σε όλα τα επίπεδα,
καταχράται την εξουσία, λειτουργεί προκλητικά. Τα παραδείγ-
µατα πλέον είναι καθηµερινά. Οι ευθύνες, όµως, είναι συλλογι-
κές. Ο κ. Τσίπρας έπρεπε ήδη να έχει αποπέµψει τον κ. Καµµένο

από τη θέση του Υπουργού Άµυνας. Πόσα ακόµη παραδείγµατα
χρειάζονται για να γίνει κατανοητό ότι είναι επικίνδυνος για τη
χώρα;  

Η διακυβέρνηση της χώρας, µιας χώρας που βάλλεται από τη
βαθιά οικονοµική και κοινωνική κρίση, µιας χώρας που υποφέρει,
δεν είναι παιχνίδι της ρουλέτας. Δεν µπορεί να εξαρτάται από το
πού θα καθίσει κάθε φορά η µπίλια και τα πονταρίσµατα. Απαι-
τείται σχέδιο, υπευθυνότητα, σοβαρότητα, ανάληψη ευθυνών,
άµεσα αντανακλαστικά.  

Αν και σήµερα παρέχετε στήριξη, αυτό µάλλον θα οφείλεται
σε δύο λόγους. Πρώτον, γιατί επικρατεί ο κυνισµός, η λογική «ο
σκοπός αγιάζει τα µέσα», µε σκοπό την παραµονή στην εξουσία
και µέσα, έκνοµες ενέργειες, που πολλές φορές θυµίζουν παρα-
κράτος. Δεύτερον, γιατί υπάρχει µία ώσµωση µεταξύ ΣΥΡΙΖΑ και
Ανεξαρτήτων Ελλήνων. Τρίτο λόγο δεν µπορώ να βρω. 

Και επιτέλους, αφού ο Πρωθυπουργός προστατεύει και καλύ-
πτει πλήρως τον κυβερνητικό του εταίρο και άρα, ταυτίζεται πλή-
ρως µε της ενέργειές του, να µας απαντήσει: Ήταν εις γνώσιν
του οι συγκεκριµένες συνοµιλίες και το περιεχόµενό τους;  Είχε
εγκρίνει και ο  ίδιος την πρωτοβουλία του κ. Καµµένου; Να απαν-
τήσει αρνητικά, τουλάχιστον, σε αυτά τα ερωτήµατα, εφόσον θε-
ωρεί ότι δεν ήταν σε γνώση του. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, αναφέροµαι ιδιαίτερα στους συναδέλ-
φους του ΣΥΡΙΖΑ, όλη αυτή η κάλυψη, όταν θα περάσουν τα χρό-
νια –κι αυτό θα πρέπει να το πούµε σήµερα- θα είναι µαύρη
κηλίδα για τον χώρο του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή είναι η δική µου εκτίµηση.
Και δυστυχώς, δεν θα είναι η µόνη. Γιατί σας καλώ να αναρωτη-
θείτε τι κάνετε καλύπτοντας τέτοιες αντιθεσµικές, τουλάχιστον,
ενέργειες. Οι συγκαλύψεις, συνειδητά ή ασυνείδητα, επιβεβαι-
ώνουν όχι µόνο ανευθυνότητα και αποτελεσµατικότητα, αλλά και
µια παρακµή, όταν οι ίδιοι οι θεσµοί διαβρώνονται. 

Η Δηµοκρατία δέχεται ισχυρά χτυπήµατα. Για τον χώρο µου,
το κράτος δικαίου και η ενίσχυση των ανεξάρτητων αρχών απο-
τελούν τον πυρήνα της πολιτικής µας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο κ. Τσίπρας µε τον πιο απροκά-
λυπτο τρόπο ξεκαθάρισε πρόσφατα στη ΔΕΘ ότι έχει ταχθεί µε
τον εθνολαϊκιστή εταίρο του κ. Καµµένο, ο οποίος σύµφωνα µε
τον κ. Τσίπρα είναι η πατριωτική κεντροδεξιά. Ας χαίρεται, λοι-
πόν, την πατριωτική κεντροδεξιά. 

Είπε ότι ο Πρόεδρος των ΑΝΕΛ δεν δηµιουργεί προβλήµατα,
εννοώντας ότι µαζί ψηφίζουν µνηµόνια και µέτρα. Παρουσιάζεται
ως υπερασπιστής του Καµµένου, αγνοώντας αρχές και αξίες της
Αριστεράς, αλλά και θεµελιώδη δικαιώµατα του ανθρώπου, κα-
τοχυρωµένα σε όλη την Ευρώπη. Δεν µας αφορά, όµως, αν Τσί-
πρας και Καµµένος έχουν µία έντιµη και ειλικρινή συνεργασία,
όπως είπε ο Πρωθυπουργός στη ΔΕΘ. Μας αφορά µόνο η χώρα
και δεν θα επιτρέψουµε σε κανέναν να τη θέσει σε κίνδυνο. Εδώ
και τώρα πρέπει να µπει ένα τέλος στον κατήφορο. Να πέσει
άπλετο φως στην υπόθεση. Να µπει ένα τέλος σε έκνοµες ενέρ-
γειες που θυµίζουν παρακράτος και που, προφανώς, δεν µπο-
ρούν να έχουν καµµία σχέση µε την Αριστερά. 

Αγαπητοί συνάδελφοι-Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, σας καλώ να
αποδείξετε ότι έχει αποµείνει κάτι από τις αρχές και τις αξίες της
Αριστεράς. Ότι δεν θυσιάζετε τα πάντα στο βωµό της εξουσίας.
Δεν το πράξατε όταν ο συγκυβερνήτης σας επέβαλε την απο-
ποµπή του Υπουργού Παιδείας και έβαλε βέτο σε οτιδήποτε
αφορά τον αναγκαίο διαχωρισµό των σχέσεων κράτους και Εκ-
κλησίας. Δεν το πράξατε, όταν µε οµοφοβικές και ρατσιστικές
θέσεις δεν ψήφισε το σύµφωνο συµβίωσης και το τέµενος, για
να υπάρχει δυνατότητα άσκησης των θρησκευτικών ελευθεριών.
Φθάσατε µάλιστα να επιβραβεύσετε για µία θέση εξουσίας έναν
ακόµη Καµµένο στη θέση του Αντιπροέδρου της Βουλής. Ανέχε-
στε να καταψηφίζονται από τον συγκυβερνήτη σας τροπολογίες
που αφορούν θεµελιώδη ανθρώπινα δικαιώµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σήµερα, έχετε µία ακόµη ευκαιρία. Εάν δεν δεχθείτε ούτε καν
τη διερεύνηση για µία τέτοια υπόθεση, θα αποδείξετε ότι πλέον
ισχύει για τη σχέση σας µε τους ΑΝΕΛ το «όµοιος οµοίω αεί πε-
λάζει».

Σας ευχαριστώ.

11876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Θεοχαρόπουλο.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Λαγός
έχει τον λόγο για δέκα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ξεκινήσουµε πάλι σήµερα να πούµε κάποια πράγµατα για

να βάλουµε σε µία σειρά τα όσα έχουν προηγηθεί. 
Πρώτον, εάν ο Υπουργός Καµµένος και οι συν αυτώ ήταν κα-

θαροί και δεν είχαν κάνει κάτι κακό και παράτυπο, θα έπρεπε από
µόνοι τους, µετά από τόσα που έχουν ακουστεί εις βάρος τους,
να ζητήσουν να συσταθεί αυτή η εξεταστική επιτροπή και να
δούµε, επιτέλους, εάν ο Καµµένος είναι αθώος, εάν εµπλέκεται
ή εάν οτιδήποτε άλλο. Αυτή η εµµονή της συγκυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ –αυτών που είναι δήθεν υπέρ της δικαιοσύνης, υπέρ
της διαφάνειας, υπέρ όλων αυτών, αλλά όταν αφορά τους υπο-
λοίπους, όχι αυτούς- στο να κρύβεται, δείχνει από µόνη της την
ενοχή. 

Να έρθει, λοιπόν, ο Πάνος ο Καµµένος, που είναι λαλίστατος
σε άλλες περιπτώσεις και να ζητήσει να συσταθεί εξεταστική επι-
τροπή, να τον χειροκροτήσουµε όλοι, να δούµε εάν είναι ο άν-
θρωπος αθώος και να του ζητήσουµε συγγνώµη. Επειδή, όµως,
δεν είναι αθώος και επειδή εµπλέκεται σε αυτό το σκάνδαλο, σί-
γουρα θα βρεθεί εκτεθειµένος. 

Εδώ, έχουµε να κάνουµε µε ένα τεράστιο σκάνδαλο που δεν
εµπλέκει µόνο τον Πάνο Καµµένο. Εµπλέκει ασφαλώς όλη την
Κυβέρνηση. Εµπλέκει τον Πρωθυπουργό, ο οποίος τον καλύπτει
τόσο καιρό µετά µανίας και εµπλέκει άµεσα και τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, τον κ. Κοντονή. Γιατί εάν όλο το θέµα έχει ξεκινήσει
από τις καταγγελίες του Γιαννουσάκη, ο οποίος έλεγε ότι συνο-
µιλούσε µε τον Πάνο Καµµένο και ότι δεχόταν ενοχλήσεις και
απειλές, δεν µπορώ να καταλάβω πώς για την υπόθεση Καµµέ-
νου ακούµε την καταγγελία του Γιαννουσάκη, αλλά για την υπό-
θεση του Γιαννουσάκη που καταγγέλλει, δεν ακούµε για τον
Κοντονή. Διότι, ο Γιαννουσάκης αναφέρει χαρακτηριστικά ότι και
η εισαγγελέας που µπήκε παράνοµα 23.30’ τη νύχτα και η οποία
δεν δέχθηκε να δώσει ούτε τα στοιχεία της, ούτε την ταυτότητά
της, συνοµιλούσε εν συνεχεία στις 3.30’ το πρωί µε τον Υπουργό
Δικαιοσύνης, τον κ. Κοντονή. Αυτά λέει. Γιατί αυτά τα βγάζουµε
έξω και µιλάµε µόνο για τον Καµµένο; Ο Καµµένος είναι σίγουρο
ότι έχει εµπλοκή. Αλλά εδώ πρέπει να δούµε εάν έχει και ο Κον-
τονής εµπλοκή.

Επίσης, λέει ότι δέχθηκε απειλές και από τον κ. Κοντονή, όπως
επίσης δέχθηκε και µία µεταγωγή που είχε να κάνει µόνο µε ρε-
βανσιστικούς λόγους εις βάρος του Γιαννουσάκη. Λέει ο Γιαν-
νουσάκης ότι µετά την άρνησή του στις πιέσεις που δέχθηκε από
εισαγγελέα, από Καµµένο, αλλά και από Κοντονή, να κατηγορή-
σει έναν αθώο άνθρωπο, όπως λέει για τον Μαρινάκη –εγώ δεν
ξέρω εάν είναι αθώος ή ένοχος ο Μαρινάκης, αν είναι ένοχος να
καταδικαστεί για όλα αυτά που έχει κάνει, δεν το συζητάµε, εδώ
συζητάµε για την παρέµβαση που έχουν κάνει κάποιοι- να δώσει
επιβαρυντικά στοιχεία ψεύτικα για τον Μαρινάκη, τον µετέφεραν
σε άλλες φυλακές για να τον εκδικηθούν γι’ αυτή τη διαδικασία.
Άρα δεν καταλαβαίνω, πώς η Νέα Δηµοκρατία δεν εµπλέκει σε
αυτή τη συζήτηση και τον Κοντονή. Τι συµβαίνει εδώ;

Επίσης, να πούµε ότι η Νέα Δηµοκρατία έρχεται δεύτερη στην
υπόθεση, γιατί εµείς από Βήµατος Βουλής είχαµε αναφέρει από
τις 6 Ιουνίου το τι έχει συµβεί, είχαµε πει τις καταγγελίες που εί-
χαµε στα χέρια µας και είχαµε δώσει συγκεκριµένα στοιχεία στα
οποία απ’ ό,τι είδαµε µετά βασίστηκε και η Νέα Δηµοκρατία και
όλοι οι υπόλοιποι. Ακόµη και διάφορα µέσα µαζικής ενηµέρωσης
και εφηµερίδες άρχισαν να ασχολούνται µε το θέµα και µάλιστα,
να στηλιτεύσουµε τη θέση της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί την ηµέρα
που ήµουν εδώ πάνω στο Βήµα της Βουλής και έκανα τη συγκε-
κριµένη καταγγελία, Προεδρεύων ήταν ο κ. Κακλαµάνης, εξέχον
στέλεχος της Νέας Δηµοκρατίας. Στις καταγγελίες αυτές που κά-
ναµε εµείς σαν Χρυσή Αυγή, ο κ. Κακλαµάνης είχε πάρει όχι απλά
αποστάσεις, αλλά είχε πει ότι όλα αυτά δεν ευσταθούν και ότι όλα
αυτά δεν πρέπει να συζητηθούν και δεν απασχολούν τη Βουλή.
Αυτά τα έλεγε στις 6 Ιουνίου και προκαλώ όποιον θέλει να τα δει.

Σήµερα, ο κ. Κακλαµάνης βάζει την υπογραφή του φαρδιά
πλατιά για να κάνουµε σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Για να
δούµε, λοιπόν, ποιοι ασχολήθηκαν µε το θέµα και ποιοι είπαν για
άλλη µία φορά, την αλήθεια.

Επίσης, γιατί κανείς δεν ενδιαφέρεται για το ποιοι ήταν αυτοί
που µεσολάβησαν, προκειµένου ο Πάνος ο Καµµένος να έχει τις
επαφές µε τον Γιαννουσάκη. Γιατί το ό,τι υπήρχαν επαφές, αυτό
δεν αµφισβητείται από κανέναν, το έχουν παραδεχθεί όλοι. Από
µόνη της η παραδοχή αυτή είναι φυσικά ενοχοποιητική και επι-
βαρυντική για εσάς.

Θέλετε, όµως, να µας πείτε τώρα µε διάφορες δικονοµικές δι-
καιολογίες ότι δεν είναι έτσι και ότι µπορούσε να µιλήσει και ότι
το έκανε για καλό. Αυτά όλα δεν ευσταθούν και το ξέρετε πολύ
καλά. Προσπαθείτε βάσει µιας κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας
που έχετε και η οποία είναι πλαστή –γιατί στην πραγµατικότητα
είστε µία θλιβερή µειοψηφία στον ελληνικό λαό αυτή τη στιγµή-
να καλυφθείτε πίσω από το δάχτυλό σας.

Γιατί, λοιπόν, δεν βλέπουµε ποιοι άλλοι εµπλέκονται; Πώς ξαφ-
νικά έφτασε να έχει κινητό τηλέφωνο ο Γιαννουσάκης µέσα στις
φυλακές και µπορούσε να συνοµιλήσει ανά πάσα ώρα και στιγµή
µε όποιον ήθελε; Μήπως εµπλέκονται, λοιπόν, και άλλοι όπως εί-
χαµε πει εµείς από την αρχή; Γιατί εµείς είχαµε ζητήσει από τη
πρώτη στιγµή να γίνει άρση τηλεφωνικού απορρήτου σε συγκε-
κριµένα άτοµα και είχαµε πει ότι πρέπει να είναι ο Ευτύχης Φυ-
τράκης, Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου Δικαιοσύνης, ο
οποίος είναι επιφορτισµένος µε θέµατα σωφρονιστικών καταστη-
µάτων και ο οποίος έχει άµεση εµπλοκή. Να γίνει άρση τηλεφω-
νικού απορρήτου του κ. Κοντονή, του κ. Καµµένου και της κ.
Τζίβα. 

Εκεί θα βλέπαµε ποιος, πού, πόσο, είναι µπλεγµένος. Εκεί θα
βλέπαµε εάν υπάρχει µία εγκληµατική οργάνωση που έχει γίνει
προκειµένου να εµπλέξει ανθρώπους σε µία διαδικασία και να
βγάλει την ουρά της απ’ έξω για κάποια άλλα ζητήµατα. Να το
δούµε, λοιπόν, αυτό εάν είσαστε καθαροί.

Γιατί, εµείς σαν Χρυσή Αυγή, όταν µας πηγαίνατε µέσα για εγ-
κληµατικές οργανώσεις, για πράγµατα που δεν είχαµε καµία
συµµετοχή, είχαµε πει από την πρώτη στιγµή –εµείς θελήσαµε
και το ζητήσαµε- να γίνει άρση τηλεφωνικού απορρήτου. Είχαν
γίνει σε εµάς άρσεις τηλεφωνικού απορρήτου, επειδή το ζητή-
σαµε. Δυστυχώς για όλους εσάς αποδείχτηκε ότι δεν υπήρχαν
ούτε εντολές, ούτε οδηγίες, απλά βγάζατε στην επιφάνεια και
στη δηµοσιότητα το ότι συζητάγαµε µε τους γονείς µας τι φα-
γητό θα φάµε το µεσηµέρι σπίτι µας. Εκεί ήταν η κατάντια σας.
Για βγάλτε το, λοιπόν, εσείς εδώ –που σας το ζητάµε όλοι, γιατί
εµπλέκεστε µε ένα τεράστιο σκάνδαλο που έχει γίνει.

Εδώ, επίσης, θα ήθελα να δώσω στα Πρακτικά δύο φωτογρα-
φίες. Απεικονίζουν τον Πάνο Καµµένο. Στην πρώτη φωτογραφία
είναι σε έναν αγώνα πόλο, Ολυµπιακός-Βουλιαγµένη. Έχει πάει,
λοιπόν, αυτός που παριστάνει τον Υπουργό και κάνει µία απρεπή
χειρονοµία προς τους οπαδούς του Ολυµπιακού για συγκεκρι-
µένο λόγο, ενώ αυτή η υπόθεση που συζητάµε είναι σε εξέλιξη.

Έχουµε και µία άλλη δεύτερη φωτογραφία. Κάνει µία κίνηση
µε τα χέρια του που δείχνει ότι θα βάλει φυλακή τον Πρόεδρο
του Ολυµπιακού, Βαγγέλη Μαρινάκη. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Λαγός καταθέτει για
τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες φωτογραφίες, οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πείτε µου, λοιπόν, εσείς τώρα εδώ εάν αυτός ο άνθρωπος
µπορεί να είναι αντικειµενικός και µπορεί να λειτουργήσει όπως
πρέπει θεσµικά για να δώσει –εάν ήθελε- λύση σε αυτό το ζή-
τηµα. Αυτός ο άνθρωπος µε τις κινήσεις του και την εµπάθειά
του φαίνεται καθαρά ότι έχει εµπλακεί στη συγκεκριµένη υπό-
θεση µόνο και µόνο για να βάλει στην φυλακή έναν άνθρωπο.

Επειδή εµείς ξέρετε, το έχουµε ζήσει αυτό, έχουµε ζήσει στο
πετσί µας πώς είναι να µας παίρνουν µε απαγωγές στο σπίτι µας
και να µας βάζουν φυλακή επειδή δήθεν ήµασταν ένοχοι, δεν επι-
θυµούµε να συµβεί το ίδιο σε κανέναν. Επιθυµούµε για όποιον
είναι ένοχος να καταδικαστεί, για όποιον είναι ένοχος να µπει
βαθιά µέσα στα κελιά της φυλακής. Το να στήνονται, όµως, τέ-
τοια πράγµατα είναι απαράδεκτο.
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Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι µε αυτή τη συµπεριφορά που έχει
ο Καµµένος αποκλείεται να λειτουργήσει θεσµικά και να λειτουρ-
γήσει ουδέτερα στη συγκεκριµένη υπόθεση. 

Θα τελειώσω λέγοντας και κάτι άλλο. Εδώ και σαράντα πέντε
χρόνια λέτε όλοι εσείς για ανεξάρτητη δικαιοσύνη και η Νέα Δη-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ που συγκυβερνήσατε, όπως επίσης και
η σηµερινή εκτρωµατική συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, που έχει
να κάνει µε τους ακροαριστερούς και µε τους δήθεν ακροδεξι-
ούς. Τι συγκυβερνήσεις είναι αυτές τώρα, µόνο εσείς ξέρετε.
Έχετε µία συγκυβέρνηση µόνο για το όφελος της κουτάλας και
της εξουσίας. Τίποτα άλλο δεν σας ενώνει, µόνο το όφελος για
να γαντζωθείτε στην καρέκλα.

Γιατί, λοιπόν, όλοι εσείς  που ασχολείστε και µιλάτε για ανε-
ξάρτητη δικαιοσύνη, δεν έχετε κάνει πράξη αυτό που ευαγγελί-
ζεστε, σαράντα τρία χρόνια οι προηγούµενοι και δυόµισι χρόνια
εσείς, προκειµένου η εκτελεστική εξουσία να µην έχει καµµία
σχέση και καµµία επέµβαση πάνω στη δικαιοσύνη και στις δικα-
στικές αρχές; 

Γιατί λοιπόν, η ηγεσία της δικαιοσύνης να µην εκλέγεται από
τους ίδιους του δικαστικούς; Εδώ είναι το ερώτηµα. Γιατί ξέρετε
πολύ καλά ότι όλοι σας θέλετε να απλώνετε το χέρι και να έχετε
άµεση εµπλοκή. Γιατί όλοι σας θέλετε να έχετε µία χειραγωγού-
µενη δικαιοσύνη, µία δικαιοσύνη και δικαστές που θα φοβούνται,
µία δικαιοσύνη και δικαστές οι οποίοι θα άγονται και θα φέρονται
από εσάς. Γιατί ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι όλα όσα έχετε κάνει
είναι παράνοµα και εάν υπάρχουν αξιοπρεπείς και ελεύθεροι δι-
καστές, µία µέρα θα σας κρίνουν όλους εσάς και οι συνέπειες
θα είναι πάρα πολύ βαριές. 

Θα ήθελα να τελειώσω κάνοντας κατ’ αρχάς µία ερώτηση στον
κ. Καµµένο, ο οποίος απουσιάζει για άλλη µία φορά. Του είχα
κάνει αυτή την ερώτηση και στην πρώτη συζήτηση που κάναµε.
Γνωρίζει κάποιον Μανώλη Χατζησάββα; Δεν µας είχε απαντήσει.
Έχουµε πολλά να πούµε για τη συγκεκριµένη υπόθεση. Δεν µας
επιτρέπει ο χρόνος σήµερα. Θα τα πούµε και σε άλλες συζητή-
σεις µας.

Να πω ότι στην ανθελληνική και αντιχριστιανική συγκυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ δεν θα επιτραπεί να περάσει. Ακούσαµε πάλι πριν
από λίγες ηµέρες ένα στέλεχος του Υπουργείου Εσωτερικών, κά-
ποιον Πουλάκη που δεν τον ήξερε ούτε η µητέρα του µέχρι πριν
από λίγο, αλλά µε τις δηλώσεις αυτές που έκανε τον µάθαµε, να
µιλάει πάλι εναντίον του χριστιανισµού και εναντίον της ορθοδο-
ξίας. 

Για να µην καταπατάτε, λοιπόν, συνεχώς το Σύνταγµα εσείς οι
δηµοκράτες και οι ανθρωπιστές, το Σύνταγµα της Ελλάδος στο
άρθρο 3 µιλάει για Ελλάδα χριστιανική, ορθόδοξη, που πρέπει
να τη σέβεστε. Τηρήστε αυτά που κάνετε, γιατί άθεοι είστε, ας
είστε τουλάχιστον δηµοκράτες, όπως λέτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Τον λόγο έχει ο κ. Θε-

οφύλακτος από τον ΣΥΡΙΖΑ για έξι λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, η εποχή της

«οµερτά» έχει τελειώσει, η εποχή του θαψίµατος των σκανδάλων
έχει περάσει ανεπιστρεπτί. Όλα στο φως και εµείς είµαστε αυτοί
που θα τα βγάλουµε όλα στο φως, όλα στη δικαιοσύνη. Τήρηση
των νόµων υπέρ του συµφέροντος του ελληνικού λαού. Αυτή
είναι η υποχρέωσή µας και αυτό υλοποιήσαµε και υλοποιούµε.
Όλα τα σκάνδαλα θα διερευνηθούν και διερευνώνται. «Θα κάτσει
ο κάθε κατεργάρης στον πάγκο του» και κάθεται ήδη. Θα απο-
δοθούν ευθύνες σε όσους κατέστρεφαν και καταστρέφουν τη
χώρα και ήδη αποδίδονται. Αυτά τα σκάνδαλα, που διερευνούµε
εµείς µε τις δικές µας εξεταστικές, οδήγησαν στη χρεοκοπία της
χώρας, στη µείωση µισθών και συντάξεων, σε στρατιές ανέργων.
Αυτά δεν τα διερευνούσε κανείς. Εµείς τα διερευνούµε.

Χρησιµοποίησα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία σκληρή
λέξη από τον κόσµο της µαφίας, «οµερτά», γιατί περί αυτού πρό-
κειται. Σιωπή για την πλήρη διαλεύκανση των δυόµισι τόνων
ηρωίνης και αν κάποιος σπάσει την «οµερτά», βρίσκεται µπλεγ-
µένος, κατηγορούµενος, εξεταζόµενος, και στη δικογραφία προ-
κύπτει ότι κάποιοι βρέθηκαν και νεκροί. Ο κόσµος, οι πολίτες, ο
λαός θέλει να ψάχνουµε την ουσία των σκανδάλων. Εµείς το κά-

νουµε, η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ όχι. 
Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη διαφορά. Εµείς κά-

ναµε εξεταστική για τα δάνεια στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και
στα πολιτικά κόµµατα ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. Αυτή είναι η
ουσία των σκανδάλων, αυτά θέλει να µάθει ο ελληνικός λαός. Τα
ψάξαµε, τα στείλαµε στη δικαιοσύνη και ήδη έχουν απαγγελθεί
κατηγορίες. Λέγανε τότε οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης: «Τι
ψάχνουµε τώρα; Οι συµβάσεις είναι νόµιµες. Πέσαµε έξω» κ.λπ..
Δικαιολογούσαν και τους καναλάρχες και τους εαυτούς τους φυ-
σικά. 

Εµείς, όµως, βρήκαµε µε ενδελεχή έρευνα –είχα την τιµή να
είµαι και µέλος στην επιτροπή αυτή- στοιχεία από τις δανειακές
συµβάσεις που ήταν καραµπινάτες παρανοµίες και στείλαµε εµ-
περιστατωµένο πόρισµα στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου που
ήδη έχει ασκήσει δύο διώξεις σε δύο µεγαλοεκδότες. 

Ταυτόχρονα έχουν µείνει έκθετα τα δύο µεγάλα κόµµατα για
τα 200 εκατοµµύρια που χρωστάει ακόµα το καθένα και δεν βγαί-
νουν να διαψεύσουν ότι έχουν κάνει συµφωνία µε τα funds για
να µπορέσουν να ξεχρεώσουν. 

Αυτό κάνουµε και µε την εξεταστική στην υγεία. Διερευνούµε
τα σκάνδαλα που τριάντα χρόνια στην υγεία έγιναν σε βάρος του
ελληνικού λαού. Βούλιαξαν τα ασφαλιστικά ταµεία, έγινε πάρτι
σε βάρος των ασφαλισµένων και βρέθηκε η υγεία να είναι σε
άθλια κατάσταση από τα σκάνδαλα επί σκανδάλων που έγιναν.
Η εξεταστική για την υγεία λειτουργεί και θα αποδώσει. Κάποιοι
έκλεψαν και πρέπει να τους βρούµε και θα τους βρούµε. Έχει
διπλό σκοπό αυτό, δηλαδή και να τιµωρηθούν οι υπεύθυνοι και
να σταµατήσουν να κάνουν τις ίδιες ενέργειες. 

Τι συµβαίνει στην παρούσα υπόθεση; Ποια είναι η ουσία της
υπόθεσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Πιάστηκε ένα πλοίο µε
δυόµισι τόνους ηρωίνης. Έγιναν κάποιες έρευνες, κάποιοι µπή-
καν στη φυλακή. Όµως, δεν βρέθηκε ο εγκέφαλος της εγκληµα-
τικής σπείρας –το είπε ο εισηγητής µας- ο αρχηγός, τα αφεντικά
αυτής της ιστορίας. 

Περιήλθαν στον Υπουργό Άµυνας κάποιες πληροφορίες µε τις
οποίες µπορεί, αλλά µπορεί και όχι – αυτό δεν το ξέρουµε- να
βρίσκαµε και να πιάναµε και την αρχηγική οµάδα αυτής της σπεί-
ρας. Το θέλουµε ή όχι; Συµφωνούµε σε αυτό ή όχι; Θέλουµε να
βρεθεί ο εγκέφαλος των δυόµισι τόνων ηρωίνης µε τις οποίες θα
πέθαιναν χιλιάδες ελληνόπουλα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ή όχι;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ)

Θέλουµε να βρεθεί ο εγκέφαλος των δυόµισι τόνων ηρωίνης,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ή όχι, µε τις οποίες θα πέθαιναν
χιλιάδες ελληνόπουλα; Θέλουµε να βρούµε τον εγκέφαλο; Γιατί,
όπως είπε ο εισηγητής µας, αυτός θα τα ξανακάνει, ο όποιος
είναι, και µπορεί από µία πληροφορία να βρεθούν σοβαρά στοι-
χεία. Προφανώς όλοι θέλουµε και το βασικό είναι ότι ο ελληνικός
λαός το θέλει. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ: Ε, τότε µην κατηγορείτε λέγοντας

«Όποιος θέλει πληροφορίες, στη δικαιοσύνη». Γιατί αυτό έκανε
ο Υπουργός Άµυνας, πήρε τις πληροφορίες και ειδοποίησε τη δι-
καιοσύνη. Δεν πήγε ο ίδιος να πάρει κατάθεση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μην του βάζετε ιδέες!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ: «Παρεµβαίνει», λέει, στη δικαιο-

σύνη. Εσείς τα κάνετε αυτά προφανώς, κύριε συνάδελφε. Τι
έπρεπε να κάνει, να τον αποτρέψει; 

Θέλετε άρθρα; Ακούστε τα λοιπόν: στον ν.3875/2010, µε τον
οποίο κυρώθηκε η Σύµβαση Ηνωµένων Εθνών κατά του διεθνούς
οργανωµένου εγκλήµατος, το άρθρο 24 προβλέπει για την προ-
στασία µαρτύρων, το άρθρο 9 του ν.2928/2001 προβλέπει την
«προστασία µαρτύρων κατά εγκληµατικών οργανώσεων», τα πε-
ριβόητα ευνοϊκά µέτρα του άρθρου 27 του Κώδικα Ναρκωτικών.
Δεν τα ξέρουµε; Όλοι τα ξέρουµε αυτά. Επίσης, το άρθρο 45Β’
του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας αναφέρει «αποχή από ποινική
δίωξη µαρτύρων για υποθέσεις δηµοσίου συµφέροντος». 

Αυτά όλα καταδεικνύουν αυτό που και ο εισηγητής µας κ. Πα-
ρασκευόπουλος είπε, ότι όταν σε υποθέσεις ευρύτερου δηµο-
σίου συµφέροντος έχουµε πληροφόρηση, πρέπει όλοι να
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ενεργοποιούµεθα και να διοχετεύουµε στη δικαιοσύνη τις πλη-
ροφορίες και να προστατεύουµε αυτούς τους µάρτυρες, ώστε
να βρίσκουµε αυτούς τους εγκεφάλους των οργανωµένων εγ-
κληµατικών οµάδων.

Προσέξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι έλεγαν όλα αυτά
τα χρόνια όσοι δεν ήθελαν να διερευνηθούν τα σκάνδαλα: «είµαι
αναρµόδιος» -και ακούστηκε τώρα από τους συναδέλφους- «δεν
ήταν αρµόδιος», λέει, ή «παραγράφηκε», «κάνε επώνυµη καταγ-
γελία», «…αλλά µήπως παραβιάζει προσωπικά δεδοµένα;» και
πόσα άλλα τερτίπια που θάψανε σκάνδαλα επί σκανδάλων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σήµερα, η Νέα Δηµοκρατία δεν θέλει στην ουσία να διερευνη-
θεί ένα τεράστιο σκάνδαλο, δηλαδή να βρούµε τους εγκεφάλους
της σπείρας των δύο τόνων ηρωίνης, και θέλει να κάνουµε εξε-
ταστική εναντίον αυτών που ψάχνουν τον εγκέφαλο των δύο
τόνων ηρωίνης! Να καταπιούµε δηλαδή την κάµηλο των δύο
τόνων ηρωίνης και να διυλίζουµε τον κώνωπα. Αυτός είναι ο κώ-
νωπας, η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας, ποιος µίλησε, τι sms,
πόσο διήρκεσε η οµιλία, ποιος µπήκε, τι ώρα µπήκε κ.λπ.. Έτσι,
να ασχολούµαστε µε επουσιώδη ζητήµατα και να ξεχνάµε τους
δυόµισι τόνους ηρωίνης. 

Η Νέα Δηµοκρατία προσπαθεί να αποπροσανατολίσει από τα
πραγµατικά σκάνδαλα, αλλά δεν θα της περάσει. Προσπαθεί να
συµψηφίσει τις εξεταστικές µε τις οποίες είναι µε την πλάτη στον
τοίχο, δάνεια, υγεία, µε ανύπαρκτες φαντασιώσεις, όπως η ση-
µερινή και όπως η, όντως γελοία νοµικά, πρόταση για εξεταστική
για το τι είχε στο µυαλό του ο κ. Βαρουφάκης. Αυτό ούτε ο Όρ-
γουελ δεν το είχε σκεφτεί, κύριοι συνάδελφοι!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ συντοµεύετε,
κύριε συνάδελφε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας λοιπόν θέλω να πω πως πρέπει να απορριφθεί από

το Σώµα η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής διότι, πρώτον, είναι αποπροσανατολιστική,
δεύτερον, προσπαθεί να συµψηφίσει τα πραγµατικά σκάνδαλα
που εµείς ερευνούµε µε φαντασιώσεις δικές της και, τρίτον, προ-
σπαθεί να διώξει αυτούς που συνδράµουν στη διερεύνηση µιας
τεράστιας εγκληµατικής πράξης. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας
για δεκαπέντε λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι η τέταρτη φορά µέσα σε λί-
γους µόλις µήνες που η Βουλή συζητά πάνω σε µία πρόταση για
σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Μετά τις εξεταστικές για τα δά-
νεια των κοµµάτων και των τραπεζών, την υπόθεση Παπαντω-
νίου, τα σκάνδαλα στην υγεία, σήµερα συζητάµε για σύσταση
εξεταστικής επιτροπής σχετικά µε την υπόθεση Καµµένου, αυτή
τη φορά µε πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας. 

Δεν θα σταµατήσει εδώ αυτό το γαϊτανάκι. Πρόσφατα, µέσα
στο καλοκαίρι, είχαµε την κόντρα για τον Βαρουφάκη, η οποία
προφανώς και θα αναζωπυρωθεί πάλι τώρα τον Οκτώβρη µε την
ελληνική έκδοση του βιβλίου του. Συνολικά υπάρχει µία πλειοδο-
σία σε προτάσεις για εξεταστικές επιτροπές ανάµεσα στην Κυ-
βέρνηση και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Σε λίγο θα αρχίσουµε
να µετράµε και σκορ. 

Βεβαίως, αυτό το έργο το έχουµε ξαναδεί. Κάθε φορά που τα
αστικά κυβερνητικά κόµµατα συγκλίνουν στην πολιτική τους
γραµµή, στη στρατηγική τους, όπως σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα
Δηµοκρατία, όπως παλαιότερα το ΠΑΣΟΚ µε τη Νέα Δηµοκρατία,
η συζήτηση πήγαινε στα της διαχείρισης των σκανδάλων. 

Το ίδιο συµβαίνει και τώρα. Από την στιγµή που στα κεντρικά
στρατηγικά ζητήµατα συµπίπτετε, πράγµα που έγινε ακόµα πιο
φανερό µε τις πρόσφατες εµφανίσεις σας στη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης, τότε µοιραία η αντιπαράθεση πάει εκεί. Το πολύ
πολύ να τσακώνεστε για το ποιος θα υπηρετήσει καλύτερα επι-

χειρηµατικά συµφέροντα, την αντιλαϊκή καπιταλιστική ανάκαµψη,
να δίνετε διαπιστευτήρια στο µεγάλο κεφάλαιο, να ανταγωνίζε-
στε για το ποιος µπορεί να φέρει σε πέρας καλύτερα τις µεταρ-
ρυθµίσεις, που αυτό απαιτεί για το συµφέρον του.

Εµείς, όπως ξέρετε, θέλουµε να διερευνώνται όλες οι υποθέ-
σεις και προσπαθούµε όσο µπορούµε και µε τις δυνάµεις που
έχουµε να αναδείξουµε τις πραγµατικές, τις βαθύτερες αιτίες
των σκανδάλων, της διαφθοράς, της διαπλοκής, που κατά τη
γνώµη µας είναι και µέσα στο ίδιο το DNA, στον τρόπο λειτουρ-
γίας αυτού του σάπιου εκµεταλλευτικού συστήµατος. 

Κάνουµε, λοιπόν, ό,τι µπορούµε για να ενηµερωθεί ο ελληνικός
λαός. Όµως, δεν έχουµε και αυταπάτες. Γνωρίζουµε ότι στο
πλαίσιο αυτών των επιτροπών οι πραγµατικές αιτίες, οι πραγµα-
τικοί λόγοι αποκρύβονται, αποσιωπώνται, κουκουλώνονται και τε-
λικά οι διάφορες εξεταστικές επιτροπές που συγκροτούνται, το
µόνο που κάνουν είναι να εξαντλούνται το πολύ πολύ -και αν-
στην ενοχοποίηση κάποιων συγκεκριµένων, µεµονωµένων προ-
σώπων και να αξιοποιούνται βεβαίως για µπόλικο αποπροσανα-
τολισµό. Να αποσπούν, δηλαδή, τη συζήτηση από πραγµατικά
προβλήµατα που βιώνει ο ελληνικός λαός. Το πιο σηµαντικό, να
αποδίδονται όλα τα προβλήµατα που ζούµε τα τελευταία χρόνια,
µε την κρίση, µε τα µνηµόνια, µε τα απανωτά αντιλαϊκά µέτρα,
στην κακοδιαχείριση µόνο κάποιων προσώπων, κάποιων κυβερ-
νήσεων και όχι στις πολιτικές που συνειδητά υπηρέτησαν και
υπηρετούν και οι προηγούµενοι και οι σηµερινοί κυβερνώντες
προς όφελος της µεγάλης καπιταλιστικής κερδοφορίας.

Έτσι, η προσφυγή στη σκανδαλολογία, η συζήτηση για τη δια-
φθορά και τη διαπλοκή είναι µια εύκολη λύση για όλους σας.
Πάρτε, για παράδειγµα, το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε µε τη
ρύπανση του Σαρωνικού, οι ευθύνες της οποίας προσωποποι-
ούνται και στον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, στον κ. Κουρουµ-
πλή.

Αναµφίβολα, οι ευθύνες της πολιτικής ηγεσίας του Υπουρ-
γείου και προσωπικά του κ. Κουρουµπλή είναι τεράστιες και δεν
µπορούν να κρύβονται, επιρρίπτοντας ανέντιµα, θα λέγαµε, ευ-
θύνες στο Λιµενικό. 

Όµως, δεν είναι µόνο αυτό. Ευθύνες έχουν και οι συγκεκριµέ-
νοι εφοπλιστές για τα καράβια τους. Υπάρχουν ευθύνες, επίσης,
στη διακίνηση των πετρελαιοειδών. Έχουν ευθύνες διαχρονικά
και οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και η ση-
µερινή των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, που τους έκαναν και τους κάνουν
πλάτες µε τους νόµους που ψηφίζουν σχετικά µε τον έλεγχο των
πλοίων. Μήπως δεν έχουν ευθύνες όλες αυτές οι κυβερνήσεις,
που ενώ τόσα χρόνια καµαρώνουν για τον Πειραιά ως πύλη ει-
σόδου και διεθνή κόµβο, δεν έχουν εξασφαλίσει ακόµη τη στοι-
χειώδη υποδοµή άµεσης απορρύπανσης; 

Συνεπώς δεν είναι µόνο η ανικανότητα του ενός ή του άλλου
προσώπου, Υπουργού ή υπηρεσιακού παράγοντα, αλλά η ίδια η
ταξική πολιτική που υπηρετεί το κράτος σας και το πολιτικό του
προσωπικό, µαζί και από κοινού, που οδηγεί σε τέτοια φαινό-
µενα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητώντας για τη σηµερινή υπό-
θεση, πρέπει να δούµε τη µεγάλη εικόνα. Η µεγάλη εικόνα έχει
να κάνει µε έναν σφοδρό πόλεµο επιχειρηµατικών συµφερόντων
που εξελίσσεται αυτή την περίοδο για το ποιος θα επικρατήσει
σε µία σειρά τοµείς και κλάδους της οικονοµίας, ποιος θα βρεθεί
σε καλύτερη θέση, ποιος θα αποκτήσει τα µεγαλύτερα κέρδη και
οφέλη. 

Η αντιπαράθεση που υπήρχε το προηγούµενο διάστηµα και
συνεχίζεται σε σχέση µε τις τηλεοπτικές άδειες και συνολικά τις
εξελίξεις στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και η κυβερνητική προ-
κλητική τροπολογία, που κατατέθηκε πριν από λίγους µήνες και
έγινε και εκεί αντιπαράθεση, για τη ΣΕΚΑΠ και τώρα αυτό το γε-
γονός επιβεβαιώνουν την παραπάνω εκτίµηση. 

Σ’ αυτήν την αντιπαράθεση, σ’ αυτόν τον πόλεµο επιχειρηµα-
τικών συµφερόντων έχει από την αρχή εµπλοκή και η συγκυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ.

Έχουν εµπλοκή και άλλα κόµµατα, όπως η Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση της Νέας Δηµοκρατίας. Φυσικά, έχουν εµπλοκή και άλλα
ισχυρά κράτη. 

Δεν είναι τυχαίο, όπως έγραψε άλλωστε και η εφηµερίδα του

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 25 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2017 11879



κυβερνώντος κόµµατος η «ΑΥΓΗ», ότι µε την υπόθεση αυτή
ασχολούνται ινστιτούτα που απηχούν απόψεις της αµερικάνικης
Κυβέρνησης, τα οποία καλούν τις υπηρεσίες ασφαλείας των ΗΠΑ
να εµπλακούν πιο ενεργά, αφού, όπως λένε, η υπόθεση αυτή δεν
είναι απλά ελληνικό ζήτηµα. 

Ο ίδιος ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας τόνισε πρόσφατα σε δη-
λώσεις του την ανάγκη να αναπτυχθεί το Πολεµικό Ναυτικό στο
πλευρό του Πολεµικού Ναυτικού των ΗΠΑ από την Κρήτη µέχρι
το Σουέζ για να αντιµετωπιστεί -λέει- το λαθρεµπόριο ναρκωτι-
κών, καυσίµων και όπλων. Με πρόσχηµα την αντιµετώπιση του
λαθρεµπορίου, η Κυβέρνηση εµπλέκει τη χώρα όλο και βαθύτερα
σε πολεµικά σχέδια σε ποικίλους τυχοδιωκτισµούς. 

Με την ευκαιρία αυτή, τι θα γίνει µε το ζήτηµα του εκσυγχρο-
νισµού, εκτός της συντήρησης των υποδοµών του Άραξου, προ-
κειµένου να καταστούν ξανά κατάλληλες για τη µεταφορά
πυρηνικών κεφαλών εκεί; Αλήθεια, πώς προχωράνε; Τι ακριβώς
σας λένε οι φίλοι σας οι Αµερικάνοι που κλιµάκιά τους, συχνά
πυκνά, περιδιαβαίνουν για έλεγχο εκεί; Εκτός αν δεν τους ρω-
τάτε πλέον καν ή αν θεωρούν ότι δεν είναι και υποχρεωµένοι να
σας ενηµερώνουν. Το έχουµε καταγγείλει µε τον πιο επίσηµο
τρόπο, αλλά µέχρι τώρα όλοι σας δεν βγάλατε κιχ. 

Έτσι κι αλλιώς, η πείρα δείχνει ότι αυτές οι κόντρες, όπως
τώρα για το «NOOR 1» συνήθως λήγουν µε κάποιο πάρε-δώσε,
µε το αλισβερίσι που κάτι πιέζει να δώσει ο ένας και κάτι να πάρει
ο άλλος. Οι κόντρες αυτές οδηγούν συχνά σε νέες συµφωνίες
µεταξύ κρατών, συµµαχιών, επιχειρηµατικών οµίλων, αλλά πάντα
σε βάρος των λαών. 

Το τι τελικά παίρνει και τι δίνει κάθε φορά ο εκάστοτε εµπλε-
κόµενος επιχειρηµατίας, Υπουργός, Κυβέρνηση, στην οποία ανή-
κει, είναι θέµα προς διερεύνηση το οποίο, µάλλον, θα αποτελέσει
πάλι αντικείµενο κάποιων εξεταστικών επιτροπών, όπως όλα δεί-
χνουν. 

Το γεγονός ότι µια σοβαρή ποινική υπόθεση, που αφορά εµ-
πορία ναρκωτικών, όπως είναι η υπόθεση αυτή του «NOOR 1»,
εξελίσσεται και µπαίνει στο επίκεντρο της πολιτικής αντιπαράθε-
σης επιβεβαιώνει ακριβώς τις παραπάνω εκτιµήσεις µας. 

Από εκεί και πέρα, η στάση του Υπουργού Εθνικής Άµυνας
είναι σίγουρα προβληµατική. Διότι είναι άλλο ζήτηµα η διαλεύ-
κανση µιας πολύ σοβαρής υπόθεσης, που πρέπει να γίνει έτσι κι
αλλιώς και να αποδοθούν ευθύνες σε όλους τους φυσικούς, ηθι-
κούς αυτουργούς και συνεργούς και είναι άλλο η εµπλοκή ενός
Υπουργού -και µάλιστα του Υπουργού Εθνικής Άµυνας- οι πε-
ρίεργες συνεννοήσεις και επαφές, που το µόνο που κάνουν είναι
να δηµιουργούν σκιές και να πλήττουν την αξιοπιστία της όποιας
δικαστικής έρευνας.

Υπάρχει, για παράδειγµα, ένα ερώτηµα που το έχουµε ξανα-
θέσει: Γιατί ασχολήθηκε τώρα τελευταία τόσο δραστήρια µε το
«NOOR 1» ο κ. Καµµένος, όταν αυτή η υπόθεση είναι γνωστή εδώ
και δύο χρόνια;

Αυτά λοιπόν, κατά τη γνώµη µας, είναι τα µεγάλα και αναπάν-
τητα ερωτήµατα για τα οποία η Κυβέρνηση προτιµάει να µη µιλά
και όχι βέβαια η γόβα στιλέτο της «τάδε» κυρίας που δεν θα χρη-
σιµοποιηθεί για να λιώσει τα σκουλήκια που µας είπε προχθές ή
τα ακριβά κοσµήµατα και η επίσκεψη σε καζίνο του εξωτερικού,
που έγραψε ο Τύπος για να γίνεται τελικά αυτή η αντιπαράθεση
-σικέ, κατά την άποψή µας- µεταξύ των άλλων κοµµάτων. 

Θα ξαναπούµε ότι η γυναίκα του Καίσαρα πρέπει και να είναι
και να φαίνεται τίµια. Και ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας, µε την κά-
λυψη προφανώς του Πρωθυπουργού, προβαίνει σε πρακτικές
που αποδεικνύουν ότι αυτή η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν είναι απο-
φασισµένη να διερευνήσει τις σοβαρές υποθέσεις, να αντιµετω-
πίσει τα σκάνδαλα, τη διαφθορά, που άλλωστε ξαναλέµε είναι
σύµφυτα µε αυτό το σύστηµα που υπηρετεί, αλλά µετέχει ενεργά
και δραστήρια σε διάφορες επιχειρηµατικές κόντρες που διεξά-
γονται αυτήν την περίοδο και µε όλους τους τρόπους, παίρνον-
τας το µέρος ενός έναντι του άλλου. 

Επίσης, θα ξαναπούµε για µία ακόµη φορά ότι αυτός ο κόσµος
της σαπίλας είναι όλος δικός σας. Οι πόλεµοι, το λαθρεµπόριο,
τα ναρκωτικά είναι παιδιά και όχι αποπαίδια του συστήµατος που
υπηρετείτε µέχρι τα µπούνια. 

Είναι η σαπίλα του συστήµατος που ξερνάει τη µπόχα του, που

µε όλους τους τρόπους επιζητά το µέγιστο δυνατό κέρδος, πα-
τώντας στην κυριολεξία επί πτωµάτων. 

Δεν θεωρούµε τυχαίο ότι ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας πρωτα-
γωνίστησε για την πρόσκληση της αρµάδας του ΝΑΤΟ στο Αι-
γαίο ή ότι αναπτύσσει τη δραστηριότητα που αναφέραµε, την
ώρα που οξύνονται οι αντιθέσεις ανάµεσα σε διεθνή ιµπεριαλι-
στικά κέντρα για τον έλεγχο των ενεργειακών πηγών των οδών
µεταφοράς στην ευρύτερη περιοχή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε αφορµή τη σηµερινή υπό-
θεση, αλλά και άλλες αυτή την περίοδο, που προέκυψαν και µέσα
στο καλοκαίρι, αναζωπυρώθηκε η αντιπαράθεση µε επίκεντρο
πάλι τη δικαιοσύνη, µία αντιπαράθεση βολική για τα κόµµατα των
µνηµονίων, αφού δίνει τη δυνατότητα από τη µια στον ΣΥΡΙΖΑ να
κρύβει την αντιλαϊκή µνηµονιακή του πολιτική, εµφανιζόµενος
µάλιστα ως θύµα κέντρων του κατεστηµένου που δήθεν τον πο-
λεµούν, ενώ από την άλλη δίνει τη δυνατότητα στη Νέα Δηµο-
κρατία να κρύβει τη συµφωνία της µε βασικές αντιλαϊκές
κατευθύνσεις που προωθεί η σηµερινή Κυβέρνηση και να εµφα-
νίζεται ως αντίπαλος δήθεν πρακτικών σε σχέση µε τη δικαιο-
σύνη, που και η ίδια βέβαια ακολούθησε ως Κυβέρνηση κατά
κόρον στο παρελθόν. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ µάλιστα προσπαθεί να κρύψει πίσω από κάποιες
όντως κακές και αντιδραστικές αποφάσεις τις δικές του ευθύνες
για την πολιτική που υλοποιεί. Είναι αφορµή να ξεκαθαρίσουµε
για µία ακόµη φορά ένα ζήτηµα. Κατά τη γνώµη µας, είναι δια-
φορετικό πράγµα οι επιθέσεις συχνά προσωπικές και χυδαίες
που γίνονται από κάποιους επιχειρηµατίες, µέσα ενηµέρωσης,
αλλά και πολιτικές δυνάµεις για ιδιοτελή µικροκοµµατικά οικο-
νοµικά συµφέροντα και µέσα από τις οποίες προσπαθούν να επι-
βάλλουν ωµά στη δικαιοσύνη τις επιλογές τους και πρέπει
φυσικά όλες αυτές οι παρεµβάσεις να είναι απόλυτα κατακριτέες
και καταδικαστέες. 

Είναι εντελώς διαφορετικό πράγµα ο αναγκαίος σχολιασµός,
η κριτική αποφάσεων της δικαιοσύνης που γίνεται στη βάση
αρχών, απέναντι σε δικαστικές αποφάσεις που γίνεται από τη
σκοπιά της υπεράσπισης των εργατικών λαϊκών συµφερόντων,
αποφάσεις δηλαδή οι οποίες εφαρµόζουν ή ερµηνεύουν κι
ακόµη χειρότερα το υπάρχον αντιλαϊκό νοµοθετικό πλαίσιο,
όπως παραδείγµατος χάριν πρόσφατα του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου για την απόλυση συµβασιούχων, του Δικαστηρίου Ανηλί-
κων στο Ρέθυµνο για επιβολή κοινωφελούς εργασίας σε µαθητές
που συµµετείχαν σε µία κινητοποίηση ή του Εφετείου Χαλκίδας
για οµαδικές απολύσεις εργαζοµένων κ.λπ.. 

Είπατε, για παράδειγµα, για την απόφαση του Πενταµελούς
Εφετείου της Αθήνας που εµµένει σε αυτή την άδικη φυλάκιση
της Ηριάννας χωρίς κανένα σοβαρό αποδεικτικό στοιχείο, απορ-
ρίπτοντας την αίτηση αναστολής της ποινής της. Είναι όντως µία
απόφαση απαράδεκτη, προκλητική απέναντι στο κοινό περί δι-
καίου αίσθηµα και επικίνδυνη και για τις λαϊκές ελευθερίες. 

Εσείς, όµως, κύριοι της Κυβέρνησης, που το παίζεται προστά-
τες των λαϊκών ελευθεριών, είσαστε µήπως άµοιροι ευθυνών;
Αλήθεια, δεν έχετε ευθύνες όταν όχι µόνο διατηρείτε άθικτο το
αυταρχικό, κατασταλτικό νοµοθετικό πλαίσιο προηγούµενων κυ-
βερνήσεων που τυλίγει ανθρώπους σε µία κόλλα χαρτί, αλλά και
το εµπλουτίζετε κιόλας µε τη δικαιολογία της προσαρµογής της
ελληνικής νοµοθεσίας σε αντιδραστικές ευρωενωσιακές κατευ-
θύνσεις; Μήπως είστε άµοιροι ευθυνών όταν ενισχύετε τον αυ-
ταρχισµό, την καταστολή, όταν ετοιµάζεστε να βάλετε χέρι
ακόµα και στον συνδικαλιστικό νόµο και το απεργιακό δικαίωµα
εν όψει και της τρίτης αξιολόγησης από το κουαρτέτο; 

Μετά θα σας φταίνε πάλι οι δικαστές που θα βγάζουν τις απερ-
γίες παράνοµες, θα ρίχνετε τις ευθύνες πάλι µόνο στους δικα-
στές, αφού εσείς θα έχετε νοµοθετήσει σχετικά. 

Αντί, λοιπόν, να το παίζετε επαναστάτες του διαδικτύου και του
facebook µε συνεχείς αναρτήσεις που έχουν φτάσει τα όρια του
γελοίου, αλλάξτε τη νοµοθεσία που αποτελεί τη βάση για τέτοιες
απαράδεκτες δικαστικές αποφάσεις. Εκεί, όµως, δεν τολµάτε.  

Βεβαίως, δεν περιµέναµε και κάτι διαφορετικό. Εδώ έφθασε
σε σηµείο η «ΑΥΓΗ» να αρθρογραφεί υπέρ του περιορισµού του
δικαιώµατος στην απεργία και να διαφηµίζει ατόφια τη θεωρία
των δύο άκρων.
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Αρκετά, όµως, σας λέµε µε την υποκρισία και τη θρασυδειλία.
Ο λαός σάς έχει πάρει πλέον χαµπάρι και όσοι ακόµα σας δικαιο-
λογούν εν ονόµατι της ύπαρξης της Ακροδεξιάς, της Κεντροδε-
ξιάς, της Νέας Δηµοκρατίας, της υπόλοιπης Κεντροαριστεράς,
του ΠΑΣΟΚ και βάλε -που ακόµα προκαλούν, βέβαια, δικαιολο-
γηµένη αλλεργία για τις προηγούµενες πολιτικές που ακολούθη-
σαν οι κυβερνήσεις τους σε τµήµα του λαού, πολιτικές
πραγµατικής εξόντωσης, δηλαδή, του λαού µας- δεν αργεί η
στιγµή που θα σας γυρίσουν οριστικά και τελεσίδικα την πλάτη
και θα πάρουν θαρραλέα τις αποφάσεις τους.

Όλη αυτή η αντιπαράθεση περί της δικαιοσύνης και της ανε-
ξαρτησίας της είναι ψεύτικη. Από κοινού ψηφίζετε µνηµόνια, αν-
τιλαϊκούς νόµους, που καλείται να εφαρµόσει η δικαιοσύνη, ενώ
η υποκρισία σας φαίνεται και από το γεγονός ότι η ηγεσίας της
-µε ό,τι αυτό, βέβαια, συνεπάγεται- επιλέγεται από εσάς, από την
εκάστοτε κυβέρνηση. Την πρακτική αυτή υποστήριξαν και ακο-
λούθησαν όλες οι µέχρι σήµερα κυβερνήσεις, συµπεριλαµβανο-
µένου και του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος ως Αντιπολίτευση της ασκούσε
κριτική.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε βάση όλα τα παραπάνω και
σε συνδυασµό, φυσικά, µε το ότι θέλουµε να φτάσει όσο βαθύ-
τερα γίνεται η αποκάλυψη της αυθαιρεσίας της κρατικής εξου-
σίας, χωρίς να τρέφουµε ψεύτικες ελπίδες, αυταπάτες δηλαδή
ότι θα βγει επιτέλους κάτι ουσιαστικά, πέρα από κάποιες διαρ-
ροές και τυχαίους τίτλους στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, θα ψη-
φίσουµε την πρόταση για την εξεταστική επιτροπή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ τον συνάδελφο

κ. Κουτσούµπα.
Παρακαλώ πολύ τον λόγο έχει για είκοσι λεπτά ο κ. Κυριάκος

Μητσοτάκης, Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριε Πρόεδρε, η συζήτηση
έχει ξεκινήσει στις 11.20’. Τώρα είναι 14.30’, έχουν περάσει δη-
λαδή τρεις ώρες και δέκα λεπτά και ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας,
εξ όσων γνωρίζω, έχει εισέλθει στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου
για λίγα µόλις λεπτά. Το επισηµαίνω διότι είναι τουλάχιστον πα-
ράδοξο να εγκαλείται ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και να ζητεί-
ται η σύσταση εξεταστικής επιτροπής για την περίπτωσή του και
να µη βρίσκεται στην Αίθουσα καθ’ όλη τη διάρκεια της συνε-
δρίασης και να παρακολουθεί όλους τους οµιλητές. Ελπίζω του-
λάχιστον στην πορεία της δικής µου οµιλίας να παραβρεθεί ή
έστω να την παρακολουθεί από το κλειστό κύκλωµα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την πρόταση για σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής η Νέα Δηµοκρατία θέτει ένα αυτονόητο ζή-
τηµα, αυτονόητο τόσο πολιτικά όσο θεσµικά όσο και τελικά
ηθικά. Μιλάµε για µία υπόθεση για την οποία προκύπτουν σοβα-
ρές ενδείξεις υπέρβασης αρµοδιότητας όσο φυσικά και παρα-
βίασης της αρχής της διάκρισης των εξουσιών, σοβαρές
ενδείξεις για κατάχρηση εξουσίας µε χειραγώγηση της δικαιο-
σύνης µε πιθανό σκοπό την εξυπηρέτηση σκοτεινών πολιτικών
και άλλων επιδιώξεων.

Ως Νέα Δηµοκρατία δεν σπεύδουµε να καταδικάσουµε κανέ-
ναν εκ των προτέρων. Ζητούµε, όµως, να µη µείνει τίποτα χωρίς
διερεύνηση. Ζητάµε να ελεγχθούν σε βάθος πρακτικές θεσµικά
απαράδεκτες και επικίνδυνες. Ζητάµε να µην κακοποιηθούν άλλο
οι δηµοκρατικές λειτουργίες για χάρη πολυσυζητηµένων και αµ-
φιλεγόµενων ενδοκυβερνητικών ισορροπιών. Ζητάµε πολύ απλά
να µπουν οι προβλέψεις του Συντάγµατος µπροστά από τις πο-
λιτικές σκοπιµότητες.

Η κυβερνητική Πλειοψηφία έχει τοποθετηθεί απέναντι στο αυ-
τονόητο. Προτιµά τη συσκότιση από τη διερεύνηση. Προτιµά µε
άλλα λόγια την καρέκλα της εξουσίας από την προστασία του
κύρους των θεσµών και της οµαλής λειτουργίας τους. Προτιµά
να υπερασπιστεί πάση θυσία την πολιτική συµπαιγνία ανάµεσα
στον ΣΥΡΙΖΑ και τους ΑΝΕΛ, µια συµπαιγνία µε κόστος, που πλη-
ρώνει ακριβά η χώρα και µάλιστα µε ορίζοντα που υπερβαίνει τη
θητεία της συγκυβέρνησης. 

Όµως, ακόµα και µία πολιτική συµπαιγνία έχει τα όριά της,
όπως φάνηκε πρόσφατα µε την τροπολογία που αναγκάστηκε να

αποσύρει ο κ. Κοντονής. Το έκανε όταν αντιλήφθηκε ότι θα την
καταψήφιζαν οι ΑΝΕΛ, αλλά ότι θα την καταψήφιζαν και τα άλλα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, όχι κατ’ ανάγκη γιατί διαφωνούσαν
µε την τροπολογία, αλλά για να αναδείξουν την πολιτική ευτέλεια
της ετερόκλητης κυβερνητικής Πλειοψηφίας. 

Ξέραµε ότι είστε ικανοί για πολλά και ότι θεωρείτε φυσιολογικό
να παρεµβαίνετε στο έργο της δικαιοσύνης ή το να επιτίθεστε
στη δικαιοσύνη, όταν οι αποφάσεις της δεν σας εξυπηρετούν. 

Ξέραµε ότι δεν έχετε καµµία δυσκολία να στοχοποιείτε όποιον
σας ενοχλεί µέσω του φιλικού σας τύπου και παραδηµοσιογρα-
φικών µηχανισµών και κυκλωµάτων.

Ξέρουµε ότι κατασκευάζετε όχι µόνο fake news, αλλά και ψεύ-
τικες δηµοσκοπήσεις στα υπόγεια του Μαξίµου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το οµολόγησε, εξ άλλου, µε κυνικό τρόπο ο Υπουργός κ. Βερ-

ναρδάκης, καθώς και ότι διακινείτε αυτές τις δηµοσκοπήσεις,
µέσα από ένα παρασύστηµα που τρέφεται µε κρατικό χρήµα και
µε διορισµούς στο δηµόσιο.  

Κάπως έτσι φθάσαµε στο σηµείο οι Υπουργοί σας να υβρίζουν
χυδαία τη δικαιοσύνη και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός να θεωρεί τη
διάκριση των εξουσιών θεσµικό εµπόδιο. 

Θέλω να σας θυµίσω ότι στην πρώην Πρόεδρο του Αρείου
Πάγου δώσατε κυβερνητική θέση, πριν καλά καλά κατέβει από
την έδρα της! Δεν τηρήσατε ούτε καν τα στοιχειώδη προσχή-
µατα. Πριν από λίγες ηµέρες προχωρήσατε σε νέες επιλογές για
την ηγεσία του Αρείου Πάγου, παραλείποντας άξιους δικαστι-
κούς, που κοσµούν το δικαστικό Σώµα. 

Έχω πει ξανά και αισθάνοµαι την ανάγκη να υπενθυµίσω για
άλλη µία φορά ότι η δικαιοσύνη είναι το τελευταίο καταφύγιο του
αδύναµου πολίτη, ο θεµατοφύλακας των ατοµικών και κοινωνι-
κών δικαιωµάτων. Είναι τελικά η εγγύηση του πολιτεύµατος. Εάν
κλονισθεί η εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη, κλονίζεται η εµπιστο-
σύνη στις ίδιες τις δοµές της κοινωνίας µας. Καµµία χώρα δεν
µπορεί να προχωρήσει µπροστά χωρίς στοιχειώδη εµπιστοσύνη
στους θεσµούς και σε όλα όσα διασφαλίζουν µία ευνοµούµενη
κοινωνία. 

Εµείς είµαστε κοντά στη δικαιοσύνη µε το να είµαστε µακριά
της, µε το να αφήνουµε, δηλαδή, τους δικαστές απερίσπαστους
να κάνουν τη δουλειά τους, αντί να παρεµβαίνουµε στο έργο
τους ή φυσικά να κάνουµε ότι δεν καταλαβαίνουµε, όπως κάνετε
εσείς, όταν τα ονόµατα δικαστών και εισαγγελέων αναρτώνται
σε διάφορες ιστοσελίδες που κάνουν βρώµικα και σκοτεινά παι-
χνίδια. 

Ποια σκοπιµότητα, άραγε, εξυπηρετούν όλα αυτά και τι δεί-
χνουν τελικά; Είναι απολύτως προφανές και το καταλαβαίνει και
η συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών. Δείχνουν την
αγωνία σας να κρατηθείτε στην εξουσία, ελέγχοντας κάθε πτυχή
της δηµόσιας ζωής. 

Εδώ και τρία χρόνια λέτε διαρκώς ψέµατα, βουλιάζοντας τη
χώρα όχι µόνο σε οικονοµική ύφεση, αλλά και σε πολιτική πα-
ρακµή. Δυστυχώς, το ίδιο επιλέγετε να κάνετε και σήµερα: Τραυ-
µατίζετε το δηµοκρατικό πολίτευµα και αυτός είναι ένας ακόµα
λόγος που η ετυµηγορία του ελληνικού λαού, όταν θα έρθει, θα
είναι πολύ σκληρή µαζί σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε τέτοια νοοτροπία είναι λογικό

η Κυβέρνηση να θεωρεί φυσιολογικό το να συνοµιλεί ο Υπουργός
Άµυνας της χώρας επανειληµµένως µε ισοβίτη για εµπόριο ναρ-
κωτικών και να επαίρεται επιπλέον γι’ αυτό και να µην ιδρώνει το
αυτί κανενός όταν προκύπτουν στοιχεία που δείχνουν ότι επιχει-
ρήθηκε χειραγώγηση της δικαστικής έρευνας, για να εξυπηρε-
τηθούν πολιτικές σκοπιµότητες.

Εµείς ζητάµε κάτι απλό: Θέλουµε η παρέµβαση του κ. Καµµέ-
νου να εξεταστεί σε βάθος, προκειµένου να δούµε αν πρόκειται
απλά για µία επιπόλαιη αντίδραση ενός παρορµητικού Υπουρ-
γού, όπως λένε τώρα κάποιοι από εσάς, ή για συνειδητή παρέµ-
βαση στη δικαιοσύνη, ή µήπως –το χειρότερο- για µία
πρωτοφανή σκευωρία µε σοβαρές και σκοτεινές πολιτικές προ-
εκτάσεις. O µόνος τρόπος για να το µάθουµε αυτό είναι να γίνει
µια έρευνα µέσω µιας εξεταστικής επιτροπής. 

Άλλωστε, όπως γνωρίζετε –φαντάζοµαι- κύριε Υπουργέ και
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όπως θα γνωρίζουν και ο κ. Καµµένος και ο Πρωθυπουργός, η
σχετική δικογραφία έχει διαβιβαστεί από τον αρµόδιο εισαγγε-
λέα στη Βουλή, προκειµένου να αποφασίσει το Κοινοβούλιο,
βάσει του Συντάγµατος, για τα επόµενα βήµατα, καθώς έκριναν
οι εισαγγελικές αρχές ότι αυτές οι κατηγορίες δεν µπορούν να
ελεγχθούν. Δεν έθεσαν, όµως και την υπόθεση στο αρχείο, όπως
έχουν κάνει για άλλες υποθέσεις. 

Είναι µονόδροµος, λοιπόν, κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, αν
θέλουµε να µάθουµε την αλήθεια, να στηρίξετε την πρότασή µας
και να µην αφήσετε αυτήν τη σκιά να πλανάται πάνω από τον
Υπουργό της δικής σας Κυβέρνησης, να µάθουµε ακριβώς τι
είπαν δώδεκα φορές –επαναλαµβάνω, δώδεκα φορές!- στο διά-
στηµα µιας εβδοµάδος ο κ. Καµµένος µε τον ισοβίτη, τι είπαν σε
αλλεπάλληλες επικοινωνίες συνολικής διάρκειας εικοσιενός λε-
πτών ο Υπουργός Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας µε έναν
καταδικασµένο έµπορο ναρκωτικών και ποιος είναι, επιτέλους, ο
ρόλος αυτού του λιµενικού υπαλλήλου που µίλησε για πολιτικό
σχέδιο για να κυβερνά δέκα χρόνια ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Τσίπρας. Για
λογαριασµό ποιου λειτούργησε ακριβώς; Ποιος κρύβεται από
πίσω τους; 

Όλα αυτά πρέπει να εξεταστούν, όπως πρέπει επιτέλους να
απαντηθούν και τα τρία ερωτήµατα, τα οποία από την πρώτη
µέρα έχω θέσει στον κ. Τσίπρα και ακόµα απάντηση δεν έχω
λάβει. Τα επαναλαµβάνω, µήπως τυχόν φροντίσει ο κ. Τσίπρας
να απαντήσει σήµερα: 

Είχε ο κ. Τσίπρας προηγούµενη ενηµέρωση από τον κ. Καµ-
µένο για τις επαφές του µε τον ισοβίτη; Είχε την έγκρισή του ο
κ. Καµµένος για να το πράξει; Είχε ο κ. Τσίπρας γνώση τού τι ει-
πώθηκε µεταξύ τους; Ναι ή όχι; Είναι τρία απλά ερωτήµατα στα
οποία αναµένω απλές απαντήσεις. 

Ο κ. Τσίπρας οφείλει να απαντήσει αν γνώριζε ή όχι. Το οφείλει
και στους Βουλευτές του –σε εσάς- αλλά το οφείλει και στον ελ-
ληνικό λαό. Εάν γνώριζε, είναι απολύτως συνυπεύθυνος σε µία
βαριά θεσµική εκτροπή. Εάν δεν γνώριζε τόσο καιρό που έχει
αποκαλυφθεί η απαράδεκτη στάση του Υπουργού Άµυνας, θα
έπρεπε ήδη να τον έχει αποπέµψει. 

Ο κ. Καµµένος µάς είχε πει -µε τη γνωστή ποιότητα του πολι-
τικού λόγου που τον χαρακτηρίζει- αν έχουµε τα άντερα, να κά-
νουµε αίτηµα για προανακριτική επιτροπή ή πρόταση µοµφής.
Του επιστρέφουµε την πρόκληση! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πράγµατι, θα ήθελα πολύ να είναι εδώ και να ακούει. Αν αυτός

αισθάνεται καθαρός, ας ζητήσει ο ίδιος εξεταστική των πραγµά-
των επιτροπή, για να φωτιστεί κάθε πτυχή αυτής της σκοτεινής
υπόθεσης. 

Ειδικά τώρα, κύριε Υπουργέ, που η δικογραφία βρίσκεται στη
Βουλή, γιατί δεν το κάνει; Ο ίδιος θα έπρεπε πρώτος να θέλει,
να επιδιώκει να διερευνηθούν όλα αυτά και να µην µείνει καµµία
σκιά, αλλά, βέβαια, αυτός είναι ο κ. Καµµένος. Υβρίζει και συκο-
φαντεί εκ του ασφαλούς, οχυρωµένος πίσω από τη βουλευτική
του ασυλία.  

Εσείς, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί
τον καλύπτετε; Γιατί δεν θέλετε να απαντηθούν όλα αυτά; Δεν
θέλετε να µάθετε αν ο κυβερνητικός σας εταίρος κινήθηκε εκτός
του θεσµικού του ρόλου; Θέλετε να ακολουθεί και εσάς µία σκιά
συγκάλυψης για κάποιον ο οποίος στο κάτω κάτω της γραφής
δεν ανήκει και στο δικό σας κόµµα;

Αναγκάζεστε, όπως λέτε µεταξύ σας, να τον «φορτωθείτε». Να
τον «φορτωθείτε» στο ζήτηµα των θρησκευτικών, όταν ο κ. Καµ-
µένος πρωτοστάτησε στην αποποµπή του κ. Φίλη. Να ανέχεστε
τις κακόγουστες φιέστες και τις διάφορες γραφικότητές του. Να
ανέχεστε τον προκλητικό τρόπο ζωής του. Το να καταπιείτε,
όµως, υπόνοιες για εµπλοκή του σε απόπειρα χειραγώγησης της
δικαιοσύνης και ανάµειξη σε πολιτική σκευωρία, ε αυτό, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πάει πολύ. 

Είµαι πραγµατικά περίεργος αν τελικά θα εµφανιστεί σήµερα
ο κ. Τσίπρας να υπερασπιστεί τον κυβερνητικό του εταίρο ή αν
θα κρυφτεί και πάλι, όπως παραµένει κρυµµένος δύο εβδοµάδες
τώρα και δεν τολµά καν να επισκεφτεί τις περιοχές του Σαρωνι-
κού, που επλήγησαν από µία πρωτοφανή οικολογική κατα-
στροφή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έχω παρακολουθήσει αρκετές φορές τον κ. Τσίπρα να παρέ-

χει κάλυψη στον κ. Καµµένο. Ίσως συµβεί και σήµερα πάλι. Έδει-
χνε πάντα φοβισµένος και αµήχανος. Τι φοβόταν, όµως; Δεν έχει
λόγο να φοβάται. Άλλωστε, ο ίδιος ο κ. Καµµένος έχει πει  ότι
«µε τον Τσίπρα θα πάµε µέχρι τέλους». Κατά συνέπεια, από εδώ
και στο εξής δεν θα αναφέροµαι σε Κυβέρνηση Τσίπρα – Καµµέ-
νου, αλλά σε Κυβέρνηση Καµµένου – Τσίπρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Παρακολουθώ επίσης τον κ. Τσίπρα να παρέχει κάλυψη, διά

της σιωπής του και της απουσίας του, στον Υπουργό Ναυτιλίας,
στον κ. Κουρουµπλή, ενώ βοά το πανελλήνιο για τις παραλείψεις
και τα απανωτά δηµόσια ψέµατα που έχει πει για την οικολογική
τραγωδία στον Σαρωνικό. 

Γιατί, άραγε, είναι ο κ. Κουρουµπλής τόσο πολύτιµος και πρέ-
πει να στηριχθεί πάση θυσία; Ή µήπως, µεταξύ άλλων, είναι και
η εµπλοκή του κ. Κουρουµπλή στην υπόθεση Καµµένου που εµ-
ποδίζει τον Πρωθυπουργό να κάνει το αυτονόητο, να τον θέσει
εκτός Κυβέρνησης; Θα επανέλθω σε αυτό το ζήτηµα στη συνέ-
χεια.

Πριν, όµως, φτάσουµε σε αυτό και επειδή το µόνο που ξέρετε
να κάνετε είναι να πετάτε λάσπη και να αφήνετε υπονοούµενα –
φαντάζοµαι ότι το ίδιο θα κάνει και ο κ. Καµµένος σήµερα, όταν
κάποια στιγµή εµφανιστεί στην Ολοµέλεια-, σας λέω για να τε-
λειώνουµε τα εξής: Η έρευνα για την υπόθεση του «NOOR 1»
πρέπει να συνεχιστεί και να φτάσει µέχρι το τέλος. Σας υπενθυ-
µίζω ότι το κύκλωµα αυτό εξαρθρώθηκε το 2014, επί δικών µας
ηµερών στην κυβέρνηση. Είναι κάτι το οποίο συστηµατικά ξε-
χνάτε να πείτε. Όπου υπάρχουν ευθύνες, αυτές να αποδοθούν,
όπως και αν λέγονται, όσο ισχυροί και αν είναι αυτοί οι οποίοι εµ-
πλέκονται. Στις δηµοκρατικές χώρες, όµως, τις αποφάσεις αυτές
τις παίρνει η δικαιοσύνη. Δεν τις παίρνει ούτε ο Τσίπρας ούτε ο
Μητσοτάκης ούτε ο Καµµένος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνησή σας µας λέει ότι

εφόσον µία υπόθεση εξετάζεται από τη δικαιοσύνη, δεν µπορεί
–δεν πρέπει ενδεχοµένως- να εξετάζεται από τη Βουλή. 

Γνωρίζετε κι εσείς, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό είναι και ψευδές
και παραπλανητικό. Το Σύνταγµα προβλέπει την εξεταστική επι-
τροπή ως µέσο κοινοβουλευτικού ελέγχου και απόδοσης πολιτι-
κών και όχι ποινικών ευθυνών. 

Σας θυµίζω ότι η ελληνική δικαιοσύνη εξέταζε και τον δανεισµό
των κοµµάτων και τον δανεισµό των µέσων ενηµέρωσης.

Η ελληνική δικαιοσύνη εξέταζε και εξετάζει τις υποθέσεις του
«Ερρίκος Ντυνάν» και του ΚΕΕΛΠΝΟ. Ο Γιάννος Παπαντωνίου
ελεγχόταν και εξ όσων γνωρίζω, ελέγχεται ακόµη από την ελλη-
νική δικαιοσύνη. Σε όλες αυτές τις περιπτώσεις, όµως, η δικαιο-
σύνη είχε επιληφθεί των υποθέσεων. Συγκροτήθηκαν
ταυτοχρόνως εξεταστικές και προανακριτικές επιτροπές και
καλώς συγκροτήθηκαν.

Τα επιχειρήµατά σας, λοιπόν, δείχνουν πόσο εκτεθειµένοι
είστε και πόσο ευάλωτοι αισθάνεστε. Είστε επίσης και πολιτικά
ανέντιµοι, γιατί ενώ εµείς έχουµε ψηφίσει όλες τις προτάσεις για
σύσταση εξεταστικής επιτροπής, εσείς δεν έχετε ψηφίσει καµµία
δική µας πρόταση και αυτό τα λέει όλα. 

Η διερεύνηση όλων των θεµάτων είναι το καθήκον της αλή-
θειας που έχω και που έχουµε όλοι απέναντι στον ελληνικό λαό
και αυτό δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε κανένα είδος ρε-
βανσισµού, το οποίο δεν πρόκειται να επιτρέψω σε κανέναν να
υιοθετήσει. Τα επιχειρήµατά σας, λοιπόν, είναι προφάσεις εν
αµαρτίαις και λειτουργείτε –επαναλαµβάνω- µε δύο µέτρα και
δύο σταθµά. 

Εµείς υπερψηφίσαµε όλες τις προτάσεις σας και αυτές που
αφορούσαν περιόδους διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας,
διότι δεν φοβόµαστε κάτι. Θέλουµε να χυθεί φως παντού. Δεν
έχουµε τίποτα να κρύψουµε και αν κάποιο στέλεχός µας είναι
αναµεµειγµένο σε οποιαδήποτε επιλήψιµη πράξη, ας υποστεί τις
συνέπειες. Γιατί δεν κάνετε κι εσείς το ίδιο; Θεωρείτε ότι δεν
υπάρχει ζήτηµα; Λέτε σοβαρά ότι δεν υπάρχει ζήτηµα; 

Οι συνοµιλίες, οι οποίες είδαν το φως της δηµοσιότητας, προ-
καλούν ρίγος σε κάθε δηµοκρατικό σκεπτόµενο πολίτη. Ο λιµε-
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νικός ανακριτικός υπάλληλος λέει ευθέως ότι επιδίωξη δική του
είναι να πληγεί ο Μητσοτάκης και να κυβερνά δέκα χρόνια ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ο αρµόδιος Υπουργός Ναυτιλίας δεν έχει καν –προ-
σέξτε- διατάξει τον πειθαρχικό του έλεγχο.

Πρόκειται, βέβαια, κατά διαβολική σύµπτωση για τον ίδιο κ.
Κουρουµπλή που παραµένει κολληµένος στην καρέκλα του και
ας έχει µαυρίσει τη θάλασσα και τις ακτές της Αττικής!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Σας ρωτώ, λοιπόν, ευθέως: Δεν πρέπει να διερευνηθεί αυτή η

υπόθεση για να µην υπάρχει ίχνος υποψίας ότι οποιοσδήποτε
µπορεί να σχεδίαζε µια τέτοια αθλιότητα; Μπορούµε να αφή-
σουµε να επικρέµεται και η παραµικρή υποψία; 

Εγώ σας το λέω τελείως ειλικρινά: Αν ακουγόταν κάποιος να
λέει ότι όλα αυτά τα έχει οργανώσει ο Μητσοτάκης για να κυ-
βερνά για δέκα χρόνια, θα ήµουν ο πρώτος που θα ζητούσα σε
βάθος διερεύνηση αυτής της υπόθεσης, για να µην µείνει καµµία
σκιά να κρέµεται πάνω µου!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θα στρεφόµουν πρώτος εγώ εναντίον εκείνου που θα το έλεγε

για να προστατέψω όχι µόνο τη δική µου τιµή, αλλά και την τιµή
ολόκληρου του πολιτικού κόσµου, για να µην δίνεται η αίσθηση
ότι η πολιτική στον τόπο µας εµπλέκεται σε υποθέσεις του βα-
θέως υποκόσµου.

Εσείς, κύριε Τσίπρα και κύριε Καµµένε –φαντάζοµαι ότι ακούτε
από κάπου αυτά τα οποία λέω- γιατί δεν κάνετε το ίδιο; Γιατί δεν
ζητάτε να χυθεί άπλετο φως σε αυτήν την αθλιότητα που ακού-
στηκε; 

Εσείς, τελικά, κυρίες και κύριοι της κυβερνητικής Πλειοψη-
φίας, γιατί δεν το ζητάτε; Πού χάθηκε στην πορεία το δήθεν
ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς;

Φυσικά, «ο κόσµος το έχει τούµπανο». Αν υπερψηφίσετε την
πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, ενδεχοµένως η
κυβερνητική συνοχή να δοκιµαστεί, ενδεχοµένως η Κυβέρνηση
να πέσει, να χάσετε τις εκλογές και πάνω από τους µισούς να
πάτε σπίτια σας!

Έχετε γίνει όµηροι ο ένας του άλλου. Δεθήκατε τόσο πολύ που
τραβάτε ο ένας τον άλλον στον βυθό. Αυτό που µπορώ να σας
διαβεβαιώσω είναι ότι σε αυτόν τον µοιραίο εναγκαλισµό εµείς
δεν θα σας προσφέρουµε σωσίβιο. Διπλές πλειοψηφίες, όπου θα
παριστάνετε εκ του ασφαλούς οι µεν τους προοδευτικούς, οι δε
τους υπερπατριώτες, να τις ξεχάσετε!

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας) 

Από εδώ και εµπρός, ό,τι φέρνετε προς ψήφιση θα πρέπει να
έχει την έγκριση και τη στήριξη όλης της κυβερνητικής Πλειοψη-
φίας. Αν δεν την έχει, εµείς δεν θα µπαίνουµε στην ουσία της συ-
ζήτησης. Αφού διαλέξατε Καµµένο, θα πάτε µέχρι τέλους µε τον
Καµµένο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κλείνω µε την εξής επισήµανση:
Η χώρα –το έχουµε πει πολλές φορές, αλλά δυστυχώς επιβεβαι-
ωνόµαστε συνέχεια- βρίσκεται σε έναν πρωτοφανή, επικίνδυνο
θεσµικό κατήφορο. Η Ελλάδα πέρασε πολλά για να γίνει µία στέ-
ρεη, προηγµένη ευρωπαϊκή δηµοκρατία. Είναι χρέος όλων µας
να µη γυρίσουµε στο σκοτεινό παρελθόν. Είναι χρέος όλων µας
να προστατεύσουµε τη νοµιµότητα και τους δηµοκρατικούς θε-
σµούς και να δείξουµε την προσήλωσή µας στο ότι η Ελλάδα θα
συνεχίσει να είναι µια ευνοµούµενη χώρα, όπου θα πρυτανεύουν
το κράτος δικαίου και η διάκριση των εξουσιών. Πρέπει να δεί-
ξουµε ότι υπάρχει ισχυρό Κοινοβούλιο και ανεξάρτητη δικαιο-
σύνη και ότι δεν γίνονται συνταγµατικές εκπτώσεις.

Η υπόθεση Καµµένου δεν µπορεί και δεν επιτρέπεται να δηλη-
τηριάζει άλλο τον δηµόσιο βίο. Οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ έχουν
µια µοναδική ευκαιρία να αποδείξουν ότι θέλουν να επανορθώ-
σουν τη βλάβη που προκλήθηκε στους θεσµούς απ’ αυτή την
υπόθεση. Τους καλώ να συµφωνήσουν µε το αίτηµά µας και να
δείξουν εµπράκτως ότι επιθυµούν τη διερεύνηση αυτής της υπό-
θεσης και την αποκάλυψη της αλήθειας. 

Δείξτε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, ότι έχετε ευαι-
σθησία για τη νοµιµότητα, για την ηθική τάξη. Δείξτε πολιτική
αξιοπρέπεια. Μη γίνεστε συνένοχοι σε µια σκοτεινή µεθόδευση.
Μην εκτίθεστε ηθικά στα µάτια των πολιτών. 

Ξέρετε, όσο και αν κρύβεται κανείς από την αλήθεια, κάποια
στιγµή αυτή τον συναντάει. Αυτή η συνάντηση δεν θα είναι ευ-
χάριστη. Σας επισηµαίνω πως όταν θα γίνει αυτό, εµείς πάλι εδώ
πέρα θα είµαστε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-

θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Σταύρος Κοντονής για δέκα λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήταν φανερό από την αρχή της

συνεδρίασης ότι η συζήτηση, θα περιστραφεί γύρω από άλλα θέ-
µατα διότι νοµίζω ότι έχει γίνει συνείδηση σε όλους εκείνους που
κατέθεσαν την πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής ότι
βρίσκονται στο κενό και µάλιστα «µε τη βούλα» της δικαιοσύνης.

Κακιά µέρα, όµως, διάλεξε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης να µιλήσει για το ναυτικό ατύχηµα, διότι πριν από
λίγες ώρες ο Δήµαρχος του Ελληνικού - Αργυρούπολης –που
φαντάζοµαι ότι είναι προσκείµενος στο κόµµα σας- µίλησε για
αισθητά αποτελέσµατα στη διαδικασία της απορρύπανσης. Δη-
λαδή ένας δήµαρχος ο οποίος δεν είναι φιλικά προσκείµενος
στην Κυβέρνηση, αναγνωρίζει τις εργώδεις προσπάθειες που
έχουν καταβληθεί, ούτως ώστε να αρθούν οι συνέπειες αυτού
του ατυχήµατος.

Όµως το σοβαρό ζήτηµα που ανακύπτει, κύριοι συνάδελφοι,
είναι το εξής: Εάν βρισκόµασταν σ’ αυτή την Αίθουσα και κάναµε
αυτή τη συζήτηση πριν από την έκδοση του πορίσµατος του Ει-
σαγγελέα Εφετών κ. Δρακουµάτσου, θα µπορούσα να καταλάβω
και να δικαιολογήσω υπερβολές, αστοχίες και παραπλανητικά
σχόλια.

Μάλιστα, άκουσα από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Χρυσής Αυγής ότι και εγώ έχω συνοµιλήσει µε τον ισοβίτη Γιαν-
νουσάκη. Να δούµε τι άλλο θα ακούσουµε! Τι άλλο θα ακού-
σουµε από τους κατά σύστηµα ψευδόµενους της Χρυσής Αυγής.
Nα δούµε.

Το πόρισµα, όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχει κοµβική
σηµασία για την παρούσα συζήτηση και για το αίτηµα που έχετε
υποβάλει για εξεταστική επιτροπή, διότι το πόρισµα βάζει στο
αρχείο τη µήνυση του ισοβίτη, κατά φυσικών προσώπων και µά-
λιστα κατά της Εισαγγελέως κ. Τζίβα, αποδεχόµενο ότι δεν υπάρ-
χει φυσικός αυτουργός για τα αδικήµατα για τα οποία ο
συγκεκριµένος κρατούµενος τους κατηγορεί. Δεν υπάρχει!

Ερχόσαστε, λοιπόν, εσείς σήµερα και λέτε ότι υπάρχει θέµα
που πρέπει να εξετάσει η Βουλή σχετικά µε τους ηθικούς αυ-
τουργούς. Καταλαβαίνετε σε τι απόλυτη παρανόηση -για να µην
πω τρέλα- βρισκόµαστε; Δεν υπάρχουν φυσικοί αυτουργοί, αλλά
µας λέτε να εξετάσουµε θέµα ηθικών αυτουργών. Μα, αφού δεν
υπάρχουν φυσικοί αυτουργοί! Δεν το καταλαβαίνετε; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Το αδίκηµα η εξεταστική επι-
τροπή το καθορίζει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Λέτε και κάτι άλλο το οποίο
είναι εξίσου παράλογο. Λέτε ότι η υπόθεση δεν µπήκε στο αρχείο
για τον κ. Καµµένο και για τον λιµενικό υπάλληλο. Δεν µπήκε. Μα,
καταλάβατε, λοιπόν, ότι ο εισαγγελέας εφετών…

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Καθορίζεται στην επιτροπή το
αδίκηµα. Η Βουλή το καθορίζει.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Αθανασίου, έπονται
οµιλητές της παράταξής σας. Παρακαλώ µην ξαναδιακόψετε.
Υπάρχουν οµιλητές. Θα εξελιχθεί όλη την ηµέρα συζήτηση. Ό,τι
θέλετε θα το ανασκευάσετε. Σας παρακαλώ πάρα πολύ.

Με συγχωρείτε, κύριε Υπουργέ. Προχωρήστε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Για τον Υπουργό και Βουλευτή
κ. Καµµένο, είχε αρµοδιότητα να εξετάσει ο εισαγγελέας εφετών
τα περαιτέρω ή έπρεπε να κάνει αυτό που έκανε, µε βάση το Σύν-
ταγµα, δηλαδή να παραπέµψει την υπόθεση στη Βουλή, διά
µέσου της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου και του Υπουργείου
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Δικαιοσύνης, ώστε να αποφανθεί η Βουλή, αν θα αρθεί η ασυλία
του και τα λοιπά;

Όσον αφορά τον λιµενικό υπάλληλο, είχε καµµία αρµοδιότητα
ο εισαγγελέας εφετών, καθ’ ην στιγµήν αυτός ο λιµενικός υπάλ-
ληλος είναι στη  δικαιοδοσία του ναυτοδικείου να προχωρήσει
στα περαιτέρω; 

Τι είναι αυτά που ακούµε; Τι είναι αυτά τα περίεργα νοµικά που
ακούµε σε αυτή την Αίθουσα; Επιτέλους ευθυγραµµιστείτε µε
την πραγµατικότητα! Και η πραγµατικότητα λέει το απλό, ότι η
ψευτοµήνυση του Γιαννουσάκη πήγε στο αρχείο. Το καταλάβατε
ή δεν το καταλάβατε ακόµα;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Υπουργέ, τα φυσικά πρό-
σωπα…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εσείς συνεχίζετε. Συνεχίζετε,
λοιπόν, και σας ξαναλέω.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Τα πολιτικά πρόσωπα…
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Τι θέλετε, κύριε Αθανασίου; Εί-
σαστε ένας έγκριτος νοµικός. Μην κατεβαίνετε «στου κακού τη
σκάλα».

Όταν δεν υπάρχουν φυσικοί αυτουργοί, πώς να υπάρξουν ηθι-
κοί αυτουργοί; Επιτέλους, µπορώ να µάθω; Δηλαδή υπήρχε ηθι-
κός αυτουργός χωρίς φυσικό αυτουργό; Έχουµε τρελαθεί
εντελώς;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Κοντονή. 
Παρακαλώ, µην κάνετε διάλογο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Η πρόκληση τέλεσης αδικήµα-

τος. Άλλο το αδίκηµα.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εσείς είσαστε εκτός τόπου και
χρόνου. Δεν σας καταλαβαίνω καθόλου. 

Αρµοδίως την έστειλε, σας το εξήγησα, διότι αυτή τη δουλειά
θα πρέπει να την κάνει η Βουλή ή ο προϊστάµενος του ναυτοδι-
κείου. Δεν καταλαβαίνετε τα στοιχειώδη; Δεν είχε αρµοδιότητα. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ. Διά του

Προέδρου γίνεται η συζήτηση. Δεν γίνεται από την Αίθουσα και
από τον Υπουργό. Παρακαλώ πολύ, ησυχάστε.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Είπε, όµως, και κάτι άλλο ο
αξιότιµος Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, σχετικά µε µια ερ-
µηνεία για το Σύνταγµα και τη σύσταση των εξεταστικών επιτρο-
πών. Εύλογο είναι το ερώτηµα. 

Αυτή την ερµηνεία που µας παρουσίασε σήµερα, πότε την ανα-
κάλυψε; Την ανακάλυψε στα έδρανα της Αντιπολίτευσης; Διότι
εγώ θυµάµαι από τα κυβερνητικά έδρανα ότι δεν ενστερνίζετο
αυτές τις ερµηνείες. Εποµένως, εδώ έχουµε µετατόπιση και «οβι-
διακή µεταµόρφωση».

Για να µην πω το άλλο, κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι πολύ εύκολο να λέτε από τη θέση της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης ότι εσείς υπερψηφίσατε όλες τις προτάσεις που κατέ-
θεσε η Κυβέρνηση. Δεν θα κριθείτε από αυτό, θα κριθείτε από
το εάν υπερψηφίζατε τις προτάσεις που κατέθετε ο ΣΥΡΙΖΑ ως
αντιπολίτευση, όταν ήσασταν εσείς κυβέρνηση και είχατε τότε
τη δυνατότητα συστάσεως εξεταστικής επιτροπής. Διότι σήµερα
είτε τις ψηφίσετε είιτε δεν τις ψηφίσετε, οι εξεταστικές επιτροπές
που προτείνει η Κυβέρνηση θα προχωρήσουν και θα παραγά-
γουν το έργο που πρέπει να παραγάγουν. Εποµένως αφήστε τα
αυτά τα υποκριτικά στην άκρη.

Θέτετε, όµως, κάποια ερωτήµατα για τη σύσταση των εξετα-
στικών επιτροπών και της συγκεκριµένης. Μας λέτε, για παρά-
δειγµα, ότι πρέπει αυτή η εξεταστική επιτροπή -είναι στην
παράγραφο 2 της πρότασής σας- να διερευνήσει τι πραγµατικά
ειπώθηκε. Κοιτάξτε, εάν δεν καταλαβαίνετε τι ρωτάτε, εγώ σας
λέω ότι στην καλύτερη περίπτωση είναι κάτι εντελώς αναπόδει-
κτο, ό,τι θέλει ο καθένας µπορεί να πει. Εάν µάλιστα λάβουµε υπ’
όψιν µας αυτά εδώ τα τερατώδη, τα οποία έχουµε ακούσει από
τον Γιαννουσάκη, για τα οποία υπήρξε κρίση του εισαγγελέα
εφετών, τι άλλο θέλουµε να ακούσουµε από εσάς, παρά µόνο να

βάλουµε τα γέλια;
Άλλο ερώτηµα: Υπήρχαν, λέει, άλλες συζητήσεις και επαφές

πέραν των δώδεκα τηλεφωνικών συνδιαλέξεων; Αυτά τα πράγ-
µατα έχουν απαντηθεί. Έχει πει κανένας ότι ειπώθηκε κάτι δια-
φορετικό; Δεν καταλαβαίνουµε, δηλαδή, τα ερωτήµατα αυτά,
αναπάντητα από τη µια και από την άλλη πεδίο συκοφάντησης.
Και µας κάνει εντύπωση ότι εµµένετε σε αυτές τις αιτιάσεις και
σε αυτά τα αιτήµατα συνεχώς. 

Σας ξαναλέω: η δικαιοσύνη µίλησε. Τελικά τη δικαιοσύνη τη
λαµβάνετε υπ’ όψιν σας ή την επικαλείστε όποτε εσείς θεωρείτε
ότι ευνοούνται οι απόψεις σας ή την χαϊδεύετε όπου εσείς νοµί-
ζετε ότι η Κυβέρνηση βρίσκεται σε µια τριβή µαζί της; 

Αυτή είναι η πραγµατική συνεισφορά της Κυβέρνησης: να σέ-
βεται τις αποφάσεις της δικαιοσύνης. Και σας καλούµε να κάνετε
το ίδιο. Μην χτίζετε, λοιπόν, παλάτια στην άµµο, διότι η δικαιο-
σύνη απεφάνθη και απεφάνθη οριστικά και αµετάκλητα επί του
θέµατος αυτού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρουµε πολύ καλά αυτή την
υπόθεση. Ξέρουµε για τους δύο και πλέον τόνους καθαρής ηρωί-
νης, που αυτό σηµαίνει ότι θα πολλαπλασιάζετο η ποσότητα. Ξέ-
ρουµε ότι αυτή η ποσότητα θα σκορπούσε το θάνατο σε νέα
παιδιά, αγόρια και κορίτσια. Ξέρουµε ότι δεν ήταν µόνο για εδώ.
Και επίσης, ότι έχουµε εφτά νεκρούς σε αυτή την υπόθεση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Υπουργέ, θα σας
δώσω επιπλέον δυο λεπτά. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ναι, ναι.

Από την πρώτη στιγµή, λοιπόν, σας είπα, εάν ο κ. Καµµένος
είχε προτρέψει τον συγκεκριµένο κρατούµενο, όχι να πράξει τα
νόµιµα, όχι να δώσει στοιχεία και να λάµψει η αλήθεια, αλλά κάτι
άλλο, τότε θα είχατε κάθε λόγο να τον κατηγορήσετε. 

Εδώ, όµως, συνέβη ακριβώς, το αντίθετο. Ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας προέτρεψε τον κατηγορούµενο να δώσει στοιχεία, να
αποκαλυφθεί η αλήθεια και να δούµε, επιτέλους, αυτό το κοµ-
µάτι, το οποίο δεν µπόρεσε να το διευκρινίσει η δικαιοσύνη:
ποιος ήταν ο επικεφαλής αυτού του κυκλώµατος. Αυτό τέλος
πάντων να διευκρινιστεί. Γι’ αυτό τον κατηγορείτε; Ή υπάρχει ένα
θέµα, που άκουσα, ηθικής τάξεως, γιατί ένας Υπουργός προτρέ-
πει έναν ισοβίτη να συνδράµει τη δικαιοσύνη στο έργο της; Αυτό
είναι το πρόβληµα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι και αυτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εάν είναι αυτό, µε συγχωρείτε,
εάν λέτε ότι είναι αυτό…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Και αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ!
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): …ένας Υπουργός προέτρεψε
έναν κατηγορούµενο να συνδράµει τη δικαιοσύνη, για να ρίξει
φως σε µια υπόθεση ναρκωτικών δυο τόνων ηρωίνης, και αυτό
είναι πρόβληµα, τότε λυπάµαι για εσάς που το λέτε µέσα στην
Αίθουσα του Κοινοβουλίου. Λυπάµαι για λογαριασµό σας!

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όµως θα ήθελα πολύ να µου πείτε εάν εσείς βρισκόσασταν

στη θέση του Καµµένου, τι θα λέγατε σε αυτόν τον κρατούµενο;
Θα του λέγατε «δεν σου µιλάω, σου κλείνω το τηλέφωνο»; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το κάνετε επανειληµ-
µένως. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Εσείς πόσες φορές το κάνατε; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Όταν µάλιστα αυτός ο κρατού-
µενος εκφράζει φόβο για τη ζωή του, γιατί ξέρει ότι έχουν πεθά-
νει άλλοι επτά πριν από αυτόν.

Αυτά όλα εσείς τα βάζετε στην άκρη και λέτε ότι το πρόβληµα
είναι η συνοµιλία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας πω το εξής: Το κα-
ταλάβαµε απ’ την αρχή ότι εδώ έχουµε να κάνουµε µε µια κωµική
όπερα, όπως λέµε στα Επτάνησα, µε «όπερα µπούφα». Το κατα-
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λάβατε κι εσείς. Γι’ αυτό ακούµε για το ταξίδι του Καµµένου στο
Λονδίνο, γι’ αυτό ακούµε για το ναυάγιο στη Σαλαµίνα, γι’ αυτό
ακούµε διάφορα πράγµατα άσχετα µε την υπόθεση και θα ακού-
σουµε κι άλλα. Έχουµε υποµονή.

Εκείνο, όµως, που πρέπει εσείς να αντιληφθείτε είναι ότι δεν
µπορείτε και δεν σας επιτρέπετε να γίνεστε ιµάντες µεταβίβασης
επιχειρηµατικών συµφερόντων. Γιατί σας θυµίζω µόνο αυτό: Η
όλη υπόθεση ξεκίνησε όταν η οικονοµική αστυνοµία προέβη σε
έλεγχο στα γραφεία του κ. Μαρινάκη. Δεν ξέρω αν ήταν έλεγχος
ρουτίνας ή κάτι άλλο. Δεν το γνωρίζω. Από εκείνου, όµως, του
σηµείου είχαµε πυρ οµαδόν από τον Τύπο που ελέγχει ο κ. Μα-
ρινάκης και ακολούθησε µετά από σαράντα οκτώ ώρες ανακοί-
νωση της Νέας Δηµοκρατίας. Τι είναι αυτό; Σύρεστε πίσω από
επιχειρηµατικά συµφέροντα ή δεν σύρεστε; Γιατί ο κ. Τζαβάρας
έκανε µια ερώτηση. Είπε ότι η Κυβέρνηση θα πρέπει να αποδε-
χτεί…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, ολοκληρώστε,
κύριε Υπουργέ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Η Κυβέρνηση θα πρέπει να αποδεχτεί τον ρόλο της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης να κάνει κριτική. Βεβαίως και τον αποδεχό-
µαστε. Εσείς θα πρέπει να τον αποδεχτείτε, να κάνετε κριτική και
να µην σύρεστε πίσω από επιχειρηµατικά συµφέροντα.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και επειδή θέλω να τελειώσω µε κάτι…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κλείστε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ναι.
Απευθύνοµαι, κύριε Παπαθεοδώρου, σε εσάς. Ξέρετε ότι σας

εκτιµώ και πάντοτε µε προσοχή σας ακούω. Σήµερα κάνατε ένα
λάθος. Καταθέσατε ένα κείµενο της εφηµερίδας «DOCU-
MENTO», της κ. Κατή, στο οποίο διαλαµβάνονται δηµοσιογραφι-
κές πληροφορίες για κάποια στοιχεία του υποµνήµατος της κ.
Τζίβα. Το πόρισµα, λοιπόν, δεν το έχει κανένας κι ούτε µπορεί να
το έχει. 

Το δεύτερο είναι ότι αυτό που είπατε εσείς, ότι δήθεν επιβε-
βαίωσε η κ. Τζίβα την αγωνία του Γιαννουσάκη για την επίσκεψή
της στο κατάστηµα κράτησης, περιλαµβάνεται στο πόρισµα. Εγώ
δεν ξέρω αν περιλαµβάνεται στο πόρισµα, γιατί δεν το έχω δει.
Σίγουρα όµως, κύριε Παπαθεοδώρου, δεν περιλαµβάνεται στο
δηµοσίευµα της εφηµερίδας «DOCUMENTO». Όταν, λοιπόν, ερ-
χόµαστε εδώ και επικαλούµαστε τέτοιου τύπου έγγραφα, σας
παρακαλώ να είµαστε περισσότερο προσεκτικοί. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο επί προσωπικού.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Το ξέρω ότι είστε. Δεν απευ-
θύνω προσωπική µοµφή. Γιατί ζητάτε τον λόγο επί προσωπικού;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, ολοκληρώστε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Σας παρακαλώ, όµως. Όπως,
επίσης, είπα και προηγουµένως ότι αναφέρατε ότι µεταθέσαµε
εσπευσµένα τη διευθύντρια του καταστήµατος κράτησης. Σας
λέω, λοιπόν, ότι η κ. Γέρου ήταν και παραµένει στη θέση της. Σας
παρακαλώ, λοιπόν, κριτική να ακούµε, αλλά να την ακούµε µε
βάση υπαρκτή και συγκεκριµένα στοιχεία, για να µπορούµε να
συζητάµε. Διαφορετικά δεν µπορεί να γίνει τέτοια συζήτηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τι θέλετε, κύριε Παπαθεο-

δώρου; Για ένα ήσσονος σηµασίας ζήτηµα πέντε φορές από το
πρωί έχετε ανταλλάξει κουβέντες. Κάντε µια δήλωση, κάντε κάτι,
πείτε µας µέχρι να έρθει στο Βήµα ο Πρόεδρος κ. Θεοδωράκης.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Πραγµατικά, επειδή ο κύριος
Πρόεδρος έρχεται στο Βήµα, να πω το εξής: Όχι µόνο δεν είπα
περί αγωνίας. Είπα ότι επιβεβαιώνεται το γεγονός ότι έφτασε κα-
θυστερηµένα. Όχι ότι ρωτούσε. Κοιτάξτε τα Πρακτικά. Μην ξα-
νακάνουµε αυτή τη συζήτηση. Είπα ότι επιβεβαιώνει ότι έφτασε
καθυστερηµένα. Κάποιος δεν την είχε στείλει στη σωστή φυλακή.

Κοιτάξτε το λίγο αυτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ. Μα τι;
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Άργησα να µιλήσω -είχα προ-
γραµµατίσει να µιλήσω γύρω στη µία- ακριβώς γιατί ζήτησα τα
Πρακτικά της οµιλίας και τα έχω εδώ. Δεν λέτε αυτό. Λέτε αυτό
που σας διάβασα προηγουµένως.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ωραία. Να διορθωθούν τα
Πρακτικά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Σας παρακαλώ, λοιπόν, ένα
λάθος το οποίο έγινε από εσάς, µη το συνεχίζετε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Καλώς. Γίνεται διόρθωση
των Πρακτικών κατά την τελευταία στιχοµυθία που διευκρινίσατε
το ζήτηµα.

Κύριε Θεοδωράκη, έχετε τον λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και περαστικά σας.
Νόµιζα, για να είµαι ειλικρινής, ότι τα είχα ακούσει όλα. Όµως,

ο κ. Κοντονής είχε τη σωστή πρόταση. Τι πρότεινε ο κ. Κοντονής;
Προσέξτε, παραµένει Υπουργός Δικαιοσύνης της Κυβέρνησης.
Είπε να µαγνητοφωνούµε τις συνδιαλέξεις των Υπουργών µε
τους ισοβίτες και µετά να αποφασίζουµε αν αυτό που λέει ο
Υπουργός είναι σωστό ή όχι.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Είπα εγώ να µαγνητοφωνούµε;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Επιτρέψτε µου, κύριε Κοντονή, αυτό είπατε. Είπατε να
ακούµε πρώτα τι λένε στους ισοβίτες. 

Πώς να ακούµε; Θα έχει ο καθένας µας ένα αφτί µέσα στη φυ-
λακή; Είπατε «να ακούµε τι λένε οι Υπουργοί και µετά να κρί-
νουµε για την πράξη τους». 

Θέλω, όµως, να ξεκινήσω από ένα άλλο σηµείο. Θέλω να σας
διαβάσω είκοσι λέξεις, ειπωµένες από έναν νεαρό πολιτικό, που
αναζητούσε στην αρχή της καριέρας του στήριξη στον ακροδε-
ξιό χώρο. Διαβάζω: «Δεν µπορεί να υπάρχουν απόβλητοι Έλλη-
νες, περιθωριοποιηµένοι πατριώτες, πολίτες β’ κατηγορίας. Ας
θέσουµε τέρµα σε αυτόν τον πολιτικό ρατσισµό». Είναι απόσπα-
σµα της εισήγησης του κ. Καµµένου στο συνέδριο της Νέας Δη-
µοκρατίας το 1994. 

Οι απόβλητοι Έλληνες είναι οι χουντικοί και, για να µην αφήσει
τότε καµµία αµφιβολία γι’ αυτό που πρότεινε ο κ. Καµµένος, όταν
τον ρώτησαν οι δηµοσιογράφοι «τι εννοείς», απάντησε το 1994:
«Ναι, ζητώ την αποφυλάκιση των πρωταιτίων του Πραξικοπήµα-
τος». Και βέβαια δεν ήταν µια µεµονωµένη ενέργεια. Ο κ. Καµ-
µένος συνεργάστηκε -και είναι γνωστό- µε τον Γεωργαλά, τον
Γκέµπελς της χούντας. Έχτισε την πολιτική του καριέρα, πλασά-
ροντας διάφορες θεωρίες συνοµωσίας, µεταξύ των οποίων η κο-
ρυφαία, ίσως, ότι πίσω από την 17 Νοέµβρη κρύβεται το ΠΑΣΟΚ
του Ανδρέα Παπανδρέου. Τα χρόνια κύλησαν και φθάσαµε στο
2015, όποτε ο κ. Καµµένος έγινε στυλοβάτης, πυλώνας της δια-
κυβέρνησης των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, µιας διακυβέρνησης, που θα
µπορούσε να είχε ως σύµβολο τη φωτογραφία µε τον κ. Τσίπρα,
την αγκαλιά µε τον κ. Τσίπρα στις εξέδρες της Αθήνας.

Ας πάµε, όµως, στην υπόθεση που είναι αφορµή για τη σηµε-
ρινή µας συζήτηση. Τι έχουµε; Έχουµε έναν Υπουργό Αµύνης -
δεν µας ενδιαφέρει το περιεχόµενο-, που δώδεκα φορές, όχι µία,
συνοµιλεί µε έναν ισοβίτη. Δώδεκα φορές από είκοσι ένα λεπτά.
Έχουµε, λοιπόν, έναν Υπουργό που συνοµιλεί δώδεκα φορές µε
έναν ισοβίτη και τον πιέζει να καταθέσει εναντίον ενός συγκεκρι-
µένου προσώπου. 

Έγκριτοι συνταγµατολόγοι, καθηγητές νοµικής, χωρίς να
µπουν στην ουσία της υπόθεσης είναι κατηγορηµατικοί, κύριοι
της Κυβέρνησης. Οι εκπρόσωποι της εκτελεστικής εξουσίας δεν
µπορούν να µιλούν µε κατηγορούµενους, πόσω µάλλον µε κατα-
δικασµένους σε ισόβια.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): …(δεν ακούστηκε)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 25 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2017 11885



τάµι): Είναι συγκεκριµένοι. Δεν τους ξέρετε; Κάνετε κακές πα-
ρέες. Να σας πω εγώ µερικούς που µπορείτε να µάθετε.

Γράφει, λοιπόν, ο συνταγµατολόγος κ. Σταύρος Τσακυράκης,
ότι η διάκριση των εξουσιών απαγορεύει –προσέξτε- σε έναν
Υπουργό οποιαδήποτε επαφή µε κάποιον που είναι στα χέρια της
δικαιοσύνης. 

Προφανώς, λοιπόν, απαιτούµε εξηγήσεις από τον κ. Καµµένο,
αλλά και από τον κ. Κοντονή, ο οποίος υπερασπίζεται αυτήν την
πρακτική του Υπουργού, γνώριζε αυτήν τη συµπεριφορά και ως
Υπουργός Δικαιοσύνης, που θα έπρεπε να γνωρίζει τους νόµους
και το Σύνταγµα, υπερηφανεύεται γι’ αυτήν τη συµπεριφορά του
κ. Καµµένου.

Βέβαια γνωρίζουµε ότι και οι εξεταστικές σπάνια φέρνουν απο-
τελέσµατα, για να είµαστε ειλικρινείς, και οι πολίτες έχουν δίκιο
να είναι λίγο καχύποπτοι µε αυτές τις εξεταστικές.

Όµως αυτή είναι µία από τις περιπτώσεις που τα πράγµατα
είναι ξεκάθαρα, είναι σχετικά εύκολα και η Βουλή πρέπει να
πάρει θέση και όχι να συγκαλύψει παρακρατικές συµπεριφορές. 

Είναι σαφές, κυρίες και κύριοι, ότι ο κ. Καµµένος ήθελε να πα-
ρέµβει στην υπόθεση, ήθελε να καθοδηγήσει την έρευνα. Γιατί,
όµως; Εύλογο ερώτηµα. Ίσως γιατί η Κυβέρνηση θέλει να παίζει
παιχνίδια εξουσίας µε εχθρούς και φίλους. Καλοί οι επιχειρηµα-
τίες όταν εµφανίζονται και διεκδικούν τηλεοπτική άδεια, κακοί οι
επιχειρηµατίες όταν δεν στηρίζουν την Κυβέρνηση. Και ο κ. Καµ-
µένος, ως βαρύ πιστόλι, αναλαµβάνει να συνετίσει και να τιµω-
ρήσει τους επιχειρηµατίες που δεν συνεργάζονται. 

Άλλωστε στα χρόνια της υπουργίας του έχει αποδείξει ότι µπο-
ρεί να λέει τα πάντα, να κάνει τα πάντα και κανείς να µην τον
ελέγχει. 

Υπάρχουν αστείες δηλώσεις: «Ο ΕΝΦΙΑ» –δήλωση του κ. Καµ-
µένου- «είναι ένας φόρος που οι Έλληνες δεν πρέπει να πληρώ-
σουν και προσωπικά δεν έχω πληρώσει ποτέ τον ΕΝΦΙΑ και δεν
σκοπεύω να τον πληρώσω». 

Υπάρχουν ρατσιστικές δηλώσεις, όπως τότε που παραλλήλισε
τον γάµο των ατόµων του ίδιου φύλου µε κτηνοβασία. 

Υπάρχουν επικίνδυνες δηλώσεις, όπως τότε που είπε ότι δεν
θα ψηφίσει ποτέ να δοθεί η ιθαγένεια στα παιδιά µεταναστών που
γεννήθηκαν στη χώρα µας. Και το έκανε βέβαια. 

Υπάρχουν δηλώσεις που προκαλούν τη νοηµοσύνη των πολι-
τών, όπως τότε που ψήφισε το πρωί την αύξηση του ΦΠΑ στα
νησιά και µετά πήγε στη Σύρο και δήλωσε: «Η αύξηση του ΦΠΑ
είναι µία πράξη εγκληµατική, είναι µία πράξη αντισυνταγµατική».

Τι να πρωτοθυµηθεί κανείς από τον βίο και την πολιτεία του κ.
Καµµένου! Κυνήγησε –και δεν είναι ίσως δευτερευούσης σηµα-
σίας- µε αγωγές εκατοµµυρίων δηµοσιογράφους, επειδή δεν του
άρεσαν αυτά που έγραφαν. Δύο εκατοµµύρια ζήτησε από τον Αν-
δρέα Πετρουλάκη, για να τροµοκρατήσει, βέβαια, όχι τον Ανδρέα
-δεν θα τα κατάφερνε έτσι κι αλλιώς- αλλά για να τροµοκρατήσει
όσους άλλους δηµοσιογράφους σκέφτονται να του κάνουν κρι-
τική. Δυστυχώς, για τον κ. Καµµένο στην Αθήνα υπάρχουν ακόµη
δικαστές, υπάρχουν ακόµη δικαστίνες και τον Ιούλιο η αγωγή του
κ. Καµµένου απορρίφθηκε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Θ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ)

Το πολιτικά σηµαντικό, όµως, κυρίες και κύριοι, είναι ότι οι δη-
λώσεις και οι πράξεις του κ. Καµµένου έχουν τη στήριξη της Κυ-
βέρνησής σας. Ακόµη και το κόµµα σας, ο ΣΥΡΙΖΑ, και τα
κοµµατικά ΜΜΕ όχι µόνο δεν ασκούν κριτική, αλλά προβάλουν
πάντα θετικά όλες τις δράσεις του κ. Καµµένου. Κορυφαίο πα-
ράδειγµα: η επίσκεψη του κ. Καµµένου µε Βουλευτές της Χρυ-
σής Αυγής και του ΣΥΡΙΖΑ σε Καστελόριζο και Ρω. Ούτε εδώ
υπήρξε η ελάχιστη κριτική.

Παρεµπιπτόντως, βέβαια, να πω στον κ. Καµµένο που µπήκε
στην Αίθουσα ότι οι στολές παραλλαγής που συνηθίζει να φοράει
δεν κάνουν τον πατριώτη. Ο πατριώτης φαίνεται από αλλού.

Ο κ. Καµµένος εκπροσωπεί τον µεσαίωνα της πολιτικής. Είναι
φοβικός µε τους πρόσφυγες, µε τα παιδιά των προσφύγων, µε
τους οµοφυλόφιλους, µε τα ανθρώπους των άλλων θρησκειών,
µε τους άλλους λαούς. Και τον Ιούλιο, το ξέρετε, για να γιορτά-
σει τη νίκη Τσίπρα στο χρέος, που µόνο αυτός είδε, ανάρτησε
στο twitter γραβάτα µε φαλλούς. Και µόλις ξεσηκώθηκε το σύµ-

παν, έβαλε µπροστά –και θέλω να βάλω µία άλλη πτυχή εδώ, της
προσωπικότητας- τον ανήλικο γιο του, ότι αυτός έκανε την ανάρ-
τηση. Τέτοιο θάρρος! Και για τα ψώνια στα Λονδίνα φταίει η ανή-
λικη κόρη. 

Θέλω, όµως, να κάνω µία στάση εδώ, γιατί το θέµα το θεωρώ
πολιτικό. Έχει το δικαίωµα ένας πολιτικός να παίζει σε καζίνο;
Έχει το δικαίωµα ένας Υπουργός, ένας υπουργός προστάτης
των φτωχών –για να ξέρουµε και για τι µιλάµε- να παίζει ρουλέτα;
Το έψαξα. Οι νοµικές απόψεις διίστανται. 

Καταλήγω στο εξής: Καθένας έχει το δικαίωµα να δαπανά τα
χρήµατά του εκεί που αυτός θέλει, άλλος σε πολυτελή ταξίδια,
άλλος σε µακρινά ταξίδια. Για τους πολιτικούς, όµως, υπάρχουν
δύο προϋποθέσεις: Να µην είναι λεφτά του κράτους – φαντάζο-
µαι ότι συµφωνούµε όλοι- και να µην είναι λεφτά από άγνωστα
πορτοφόλια. 

Ρωτώ, λοιπόν, τον κ. Καµµένο και θα έχει τη δυνατότητα πι-
στεύω να µου απαντήσει συγκεκριµένα: Στο τελευταίο «πόθεν
έσχες» το σύνολο των τραπεζικών του λογαριασµών έχουν 8.500
ευρώ. Δικαιολογεί αυτό το ποσό όλο αυτό που βλέπουµε, τις δια-
κοπές στις Άλπεις, τα κότερα, τα ψώνια στα ακριβότερα µαγαζιά
του Λονδίνου, τα παιχνίδια στο καζίνο; Ποιοι είναι οι χρηµατοδό-
τες αυτής της ζωής; 

Και κυρίως, υπάρχει ένα άλλο ζήτηµα. Πώς τα καταφέρνει κά-
ποιος, το πρωί κλάµα στα παράθυρα για τους φτωχούς συνταξι-
ούχους και για τους ανθρώπους που χάνουν τα σπίτια τους και
το βράδυ όλα στο κόκκινο; Πόσο θράσος πια; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και στο µαύρο! 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Περιµένουµε, λοιπόν, τις εξηγήσεις του κ. Καµµένου, αν
και ξέρουµε από τώρα την απάντησή του. Θα είναι ύβρεις,
ύβρεις, ύβρεις, γιατί δεν στάθηκε ποτέ ικανός για µια σοβαρή
πολιτική αντιπαράθεση. 

Για το Ποτάµι και για µένα, το ξέρετε, είχε µόνο ψέµατα και
συκοφαντίες από την πρώτη µέρα που εµφανιστήκαµε. Έφτασε
στο σηµείο –και προσέξτε, είναι λίγο αστείο- τη µια µέρα να ψη-
φίζει στη Βουλή την απαλλαγή Παπαντωνίου –τη θυµάστε- και
την επόµενη να κατηγορεί εµάς -που είχαµε φέρει και είχαµε
αποκαλύψει τους λογαριασµούς του Παπαντωνίου στη Βουλή και
δεν ψηφίσαµε την απαλλαγή Παπαντωνίου- για συνεργάτη του
κ. Παπαντωνίου. 

Κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν θεωρώ πιθανό ότι θα σκί-
σετε τις φωτογραφίες που δείχνουν αγκαλιασµένους τον κ. Τσί-
πρα µε τον κ. Καµµένο, σαν τα αντρόγυνα που κάποια στιγµή
χωρίζουν και ψαλιδίζουν τις φωτογραφίες τους. Ο ένας θα κα-
λύπτει τον άλλον. Και ο κ. Τσίπρας, δυστυχώς, θα συνεχίσει να
λέει ότι είναι φυσικό ένας Υπουργός Αµύνης να µην ασχολείται
µε την άµυνα σε αυτήν τη χώρα, αυτή τη στιγµή, αλλά να ξενυ-
χτάει µιλώντας µε έναν ισοβίτη, προσπαθώντας να επηρεάσει την
εξέλιξη µιας σοβαρής υπόθεσης. 

Είναι φανερό, όµως, ότι ο κ. Τσίπρας αισθάνθηκε ανασφάλεια
το καλοκαίρι µετά από τόσες γκάφες του κ. Καµµένου και του
έχει επιβάλει µια σιωπή για κάποιο διάστηµα. Η σιωπή, όµως, κυ-
ρίες και κύριοι, δεν σβήνει την ιστορία. Και η ιστορία δεν θα γρά-
ψει τις ψευδο-επαναστατικές ατάκες στο twitter κάποιων
Υπουργών ή τις δήθεν αντισυστηµικές κορώνες στα παράθυρα.
Θα γράψει -και αυτό θα ξέρουν τα εγγόνια σας- ότι κυβερνήσατε,
για όσο κυβερνήσατε, αγκαζέ µε την έξαλλη, ψεκασµένη ακρο-
δεξιά. Δώσατε έδαφος στη συντήρηση. 

Και να σας δώσω ένα τελευταίο παράδειγµα, ένα εθνικό πα-
ράδειγµα: Ποια είναι η εθνική γραµµή, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, για το σκοπιανό; Ποια είναι; Για να διευκολύνω λίγο,
επειδή είναι εκτός της ηµερήσιας ατζέντας, είναι σύνθετη ονο-
µασία, µε γεωγραφικό προσδιορισµό του όρου «Μακεδονία».
Αυτό έλεγε µέχρι πρότινος ο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό ξέρω εγώ. Αυτό λένε
τα βιβλία. 

Ο κ. Καµµένος, όµως, δίνει συνεντεύξεις και χαρακτηρίζει προ-
δότες όσους ακολουθούν και έχουν αυτή τη γραµµή. Και ρώτησα
τον κ. Τσίπρα: «Πείτε µας, έχει αλλάξει η εθνική γραµµή; Έχει
αλλάξει η γραµµή του ΣΥΡΙΖΑ»; Και µου απάντησε ότι δεν είναι
του παρόντος. 

Είναι ντροπή, λοιπόν, για όλους εσάς, που κάποτε υποστηρί-
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ζατε τη σύνθετη ονοµασία, τώρα να σκύβετε το κεφάλι και να σύ-
ρεστε και σε αυτό, όπως σε όλα τα άλλα, από τον κ. Καµµένο. 

Αλλά αυτά έχουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι δεσµοί µε
τους ακροδεξιούς εθνικιστές. Κάποια στιγµή τους µοιάζεις. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Ποταµιού για την
ακρίβεια στον χρόνο. Όπως πάντα, ήταν συνεπής. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ναι, κύριε Υπουργέ,
σας ακούµε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, ξαναζητώ
τον λόγο, γιατί για ακόµα µια φορά ο κ. Θεοδωράκης επανέλαβε
τα ίδια ψεύδη στη Βουλή, παρ’ ότι του έχω κοινοποιήσει στα
Πρακτικά της Βουλής τελεσίδικες αποφάσεις ότι αυτά στα οποία
αναφέρεται είναι απόλυτα ψευδή. 

Θυµίζω κατ’ αρχάς ότι ο κ. Θεοδωράκης ήταν αυτός που προ-
έβαλλε την Χρυσή Αυγή. Ήταν αυτός που µε ποτήρι της Χρυσής
Αυγής στο χέρι έπαιρνε συνέντευξη στον κ. Μιχαλολιάκο και του
έκανε διαφήµιση ως δηµοσιογράφος και πριν αναλάβει την προ-
εδρία του κόµµατος, που έχει εναποµείνει µε τέσσερις Βουλευ-
τές συµπεριλαµβανοµένου και του ιδίου. 

Θέλω, λοιπόν, να πω ακόµα µια φορά στη Βουλή -γιατί ακού-
στηκε και από τον κ. Παναγούλη, είχε ακουστεί και από τον Πρό-
εδρο, τον κ. Λεβέντη- ότι αυτό που αναφέρεται περί του
Γεωργαλά αποτελεί ψεύδος, όπως επίσης και αυτό που αναφέ-
ρεται για τη 17 Νοέµβρη στο βιβλίο που είχα γράψει, σε σχέση
µε τον Ανδρέα Παπανδρέου, είναι ψευδές. Με 300.000 ευρώ είχε
καταδικαστεί ο «ΔΟΛ» τελεσίδικα από το εφετείο γι’ αυτήν την
υπόθεση. Νέα καταδικαστική απόφαση για τον Γεωργαλά και για
την 17 Νοέµβρη σε σχέση µε τον Παπανδρέου ή µε στελέχη της
Αριστεράς το 2014 -απόφαση του πρωτοδικείου- µε 10.000 ευρώ
αποζηµίωση. Τρίτη καταδικαστική. Διότι ο κ. Θεοδωράκης -αν θυ-
µάστε- επειδή επί της υποθέσεως δεν είπε απολύτως τίποτα,
γιατί δεν έχει να πει τίποτα απολύτως…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Αφού δεν ήσασταν µέσα.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): …ανεβαίνει στο Βήµα και
αναπαράγει κουτσοµπολίστικες εφηµερίδες τις οποίες διαβάζει. 

Λοιπόν το πρώτο που ζητώ είναι να ζητήσει συγγνώµη αυτή τη
στιγµή από τη Βουλή και να διαβάζει τελεσίδικες αποφάσεις σε
σχέση µε αυτά που αναφέρει περί Γεωργαλά και περί 17 Νοέµ-
βρη για Παπανδρέου.

Δεύτερον, όσον αφορά το θέµα της προσωπικής µου ζωής, θα
θυµάστε ότι ο κ. Θεοδωράκης και κάποιοι άλλοι από εδώ κου-
νούσαν το χέρι µε το περίφηµο πρωτοσέλιδο του κ. Παπαχρή-
στου για το «FOUR SEASON» κατηγορώντας µε ότι χαλάω
δηµόσιο χρήµα και ούτω καθ’ εξής. 

Απόφαση η οποία κοινοποιήθηκε χθες στον κ. Παπαχρήστο τον
καταδικάζει για συκοφαντική δυσφήµιση 68.223,49 ευρώ διότι
απεδείχθη ότι όλο αυτό ήταν ένα κατασκευασµένο ψέµα, όπως
κατασκευασµένα ψέµατα ήταν και αυτά τα οποία βγάλανε την
προηγούµενη εβδοµάδα, ότι δηλαδή έµεινα σε πανάκριβο ξενο-
δοχείο χρεώνοντας το δηµόσιο. Χρέωσα την πιστωτική µου
κάρτα. Είναι ίδια µ’ αυτή σ’ αυτή την απόφαση.

Και κύριε Θεοδωράκη, ψάξτε τις φορολογικές µου δηλώσεις
και το «πόθεν έσχες» µου και θα δείτε ότι τα χρήµατα µε τα οποία
µπήκα στην Βουλή έχουν µειωθεί, αλλά έχω τη δυνατότητα, του-
λάχιστον, να πληρώνω κάποιες φορές όταν πηγαίνω σε ταξίδια
στο εξωτερικό, που έχω την ευκαιρία να συνοδεύοµαι από τη σύ-
ζυγό µου, από την τσέπη µου το ξενοδοχείο µου και τα έξοδά
µου.

Όσον αφορά τα περί καζίνο, θα δείτε στις επόµενες εξελίξεις
που θα έχουµε στα δικαστήρια ότι αναφέρεστε σε ένα κλαµπ,
στο οποίο µε τον κ. Γιακουµάτο –πού είναι ο κ. Γιακουµάτος-
πρωτοµπήκαµε το 1994 και µε κάποιους Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας, που έχει µέσα µία αίθουσα για να βλέπεις αγώνες,

που έχει εστιατόριο, που έχει µπαρ και περνάς κάποιες ώρες.
Τώρα αν βρέθηκε µέσα στα πλαίσια της παρακολουθήσεως να
µε βγάλουν φωτογραφία µπροστά από τη ρουλέτα, έχω να σας
πω ότι δεν παίζω τα λεφτά του ελληνικού λαού, κύριε Θεοδω-
ράκη. Δεν παίζω τα λεφτά του ελληνικού λαού. 

Ακόµα µια φορά οι πληροφοριοδότες σας θα πληρώσουν. Ας
βγει ο Παπαχρήστος που κρύβεται. Χθες πήγε ο δικαστικός επι-
µελητής στην «ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΟΥ ΤΥΠΟΥ» και η πρώτη απάντηση
ήταν ότι δεν «δουλεύει εδώ» και µετά «αφήστε να του επιδώ-
σουµε την αγωγή». 

Θα πρέπει να µάθετε, λοιπόν, ότι θα πρέπει να σέβεστε τις δι-
καστικές αποφάσεις και τέτοιου είδους λασπολογία µη τη χρη-
σιµοποιείτε. Αν έχετε πολιτικά επιχειρήµατα, ανεβείτε και µε πολύ
µεγάλη ευχαρίστηση να αντιπαρατεθούµε. Προαγωγός της
ακροδεξιάς είστε εσείς. Ουδέποτε υπήρξαν τα στοιχεία αυτά που
λέτε σαν αληθή στοιχεία. Έχουν τελεσιδικήσει µε αποφάσεις. Και
τέλος πάντων, σε αυτή εδώ την Αίθουσα οφείλετε να σέβεστε τις
τελεσίδικες αποφάσεις της δικαιοσύνης.

Τα καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ελάτε, κύριε Θεοδω-
ράκη. Έχετε τον λόγο για ένα λεπτό κι εσείς, παρακαλώ.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Θα είµαι πολύ σύντοµος. Δεν θα επαναλάβω τα γνωστά.
Θα µείνω µόνο σε ένα. 

Πρώτον, θα καταθέσω στα Πρακτικά τις δηλώσεις του κ. Καµ-
µένου σε συνέδριο της Νέας Δηµοκρατίας για την αποφυλάκιση
των χουντικών, όπως και τις συνεντεύξεις του εκείνες τις µέρες,
τις ολοσέλιδες συνεντεύξεις του, σε εφηµερίδες της παράταξης.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν υπήρχαν συνεντεύξεις
επί Νέας Δηµοκρατίας το 1994, κύριε Θεοδωράκη. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Προσέξτε. Θα απαντήσω µόνο σε ένα ζήτηµα, γιατί πρέπει
να έχεις πάρα πολύ θράσος να πηγαίνεις στο Καστελόριζο και
στη Ρω αγκαλιά µε τους χρυσαυγίτες και να λες ότι κάποιοι άλλοι
κάνουν πολιτική που είναι κοντά σε αυτούς. 

Είναι δύσκολες οι µέρες αυτές, κύριε Καµµένε. Έχουµε την
επέτειο από τη δολοφονία του Φύσσα και πρέπει να ξέρετε ότι
«Οι Πρωταγωνιστές» η εκποµπή που λέτε, ήταν η εκποµπή που
λίγες µέρες µετά τη δολοφονία του Φύσσα αποκάλυψε αυτό το
έγκληµα και την οµάδα που το έκανε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Άµυνας – Πρόεδρος των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Αγκαλιά µε τον Μιχαλολιάκο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Ακούστε µε µισό λεπτό. Σας άκουσα κι εγώ.

Οι περισσότεροι µάρτυρες που σήµερα αποκαλύπτουν το έγ-
κληµα της εγκληµατικής οµάδας της Χρυσής Αυγής σε σχέση µε
τον Φύσσα ήταν οι µάρτυρες που µίλησαν στους «Πρωταγωνι-
στές». Είµαστε υπερήφανοι γι’ αυτή τη δουλειά που κάναµε, εί-
µαστε υπερήφανοι για τη δηµοσιογραφική αρτιότητα αυτής της
δουλειάς και κυρίως γιατί πολύ νωρίτερα, ακόµα και από τη
Βουλή, αφυπνιστήκαµε σε µια µεγάλη υπόθεση που είναι η
δράση των εγκληµατικών οµάδων της Χρυσής Αυγής στην
Αθήνα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστώ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Κοντονή, δεν
αναφέρθηκε κάτι σε εσάς.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Αναφέρθηκε σε κακές παρέες.
Εγώ δεν θα...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεν είναι, όµως, θέµα
επί προσωπικού αυτή τη στιγµή. Μην αρχίσουµε, σας παρακαλώ,
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την κουβέντα.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανρωπίνων Δικαιωµάτων): Εγώ τα παρακάµπτω, κύριε Θε-
οδωράκη, αυτά που είπατε, ότι δεν κάνω καλές παρέες κ.λπ..
Κάνω τις παρέες που κάνω.

Θέλω, όµως, να αναφερθώ σε κάτι που είπατε γιατί έχει σηµα-
σία, σε σχέση µε τη γνωµοδότηση του κ. Τσακυράκη. Κατά πρώ-
τον, θέλω να ξέρετε ότι εγώ τρέφω µεγάλο σεβασµό στο
πρόσωπο του Σταύρου Τσακυράκη, του πανεπιστηµιακού και
αγωνιστή την περίοδο της αντιδικτατορικής πάλης. Όµως, στο
συγκεκριµένο θέµα ο κ. Τσακυράκης κάνει λάθος, γι’ αυτό και
είναι ο µοναδικός που εκφράζει επιστηµονικά µια τέτοια άποψη.
Κανένας άλλος επιστήµονας δεν έχει πει κάτι παρεµφερές.

Διότι παρέµβαση, κύριε Θεοδωράκη, στη δικαιοσύνη, δεν είναι
όταν ένας Υπουργός ή µέλος της εκτελεστικής εξουσίας προ-
τρέπει έναν κρατούµενο να βοηθήσει τη δικαιοσύνη. Παρέµβαση
στη δικαιοσύνη είναι όταν ένα µέλος της εκτελεστικής εξουσίας
παρεµβαίνει σε δικαστικό λειτουργό για να διαµορφώσει τη δι-
κανική του πεποίθηση. Αυτό είναι παρέµβαση. Να ξεχωρίσουµε,
λοιπόν, τα περί παρεµβάσεως και να µην βαφτίζουµε το κρέας
ψάρι.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, καινοφανείς επιστηµονικές από-
ψεις ακόµα και έγκριτων επιστηµόνων οι οποίες, όµως, δεν τυγ-
χάνουν της αποδοχής της επιστηµονικής κοινότητας να µην
προβάλλονται στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου ως θέσφατο, του-
λάχιστον.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Θα ήθελα τον λόγο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Θεοδωράκη, αρ-
χίζουµε τη συζήτηση και δεν νοµίζω ότι το επιτρέπει...

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Υπάρχει πολύ συγκεκριµένη αναφορά.

Θέλετε δηλαδή, κύριε Κοντονή, να µας πείτε ότι εσείς εκφρά-
ζετε την επιστηµονική νοµική κοινότητα, ότι εσείς εκφράζετε
τους συνταγµατολόγους και όχι ο Σταύρος Τσακυράκης;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Μα, κύριε Θεοδωράκη, αυτό
είπα; Όχι βέβαια. Δεν µπορεί να γίνει σοβαρή συζήτηση έτσι.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Σας λέω, λοιπόν, ότι οι καθηγητές Νοµικής και οι συνταγ-
µατολόγοι που έχουν ερωτηθεί επί του θέµατος -και δεν είναι
µόνον ο Σταύρος Τσακυράκης- λένε ότι δεν µπορούν οι άνθρω-
ποι της εκτελεστικής εξουσίας –και είναι λογικό-, δεν µπορούν
οι Υπουργοί να παρεµβαίνουν στις δικαστικές υποθέσεις και να
συνοµιλούν µε κατηγορούµενους, πόσω µάλλον µε ισοβίτες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Είναι ξεκάθαρο.
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της

Ένωσης Κεντρώων κ. Βασίλης Λεβέντης για δεκαπέντε λεπτά.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, το θέµα για το οποίο κληθήκαµε σήµερα να συζητή-
σουµε είναι η ενδεχόµενη συγκρότηση εξεταστικής επιτροπής
για την υπόθεση του κ. Καµµένου, υπόθεση γνωστή ως «NOOR
1». Επειδή υπάρχει το εκατόν πενήντα τρία, δεν βλέπω και νόηµα
στη συζήτηση. Έτσι δεν είναι;

Τώρα γιατί έκαναν την πρόταση οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας, αυτό ας µας το εξηγήσουν. 

Εγώ παρακολούθησα την οµιλία του κ. Μητσοτάκη, που ζητάει
επίµονα την παραίτηση του κ. Κουρουµπλή, ζητάει επίµονα την
εξεταστική για τον Καµµένο. Θυµάµαι, όµως και τις ηµέρες της
Νέας Δηµοκρατίας και δεν θυµάµαι να παραιτήθηκε ο κ. Πολύ-
δωρας, όταν καήκαν τριάντα άτοµα στην Ηλεία. Ευαισθησία δεν
νοµίζω να υπήρξε. Εποµένως, ζητούν ευαισθησία, ενώ οι ίδιοι
έδειχναν αναισθησία. 

Υπάρχει ένα άλλο πρόβληµα. Τα έβαλαν µαζί µου κάποιοι αξιω-
µατικοί του Λιµενικού, επειδή ζήτησα κάποιο «ξήλωµα». Είχα εγώ
τίποτα προσωπικό µαζί τους; Εγώ πιστεύω ότι µέσα σε κάθε
Υπουργείο είτε είναι Αστυνοµία είτε είναι Λιµενικό είτε είναι τε-
λωνεία υπάρχει µια οµάδα ανθρώπων, οι οποίοι είναι διεφθαρµέ-
νοι. 

Η αντικατάσταση ενός Υπουργού µη νοµίζετε ότι θεραπεύει το

ζήτηµα. Εάν το πιστεύετε αυτό, είστε πεπλανηµένοι. Αν όντως,
λοιπόν, θέλουµε να καθαρίσουµε την Ελλάδα και να δουλέψει η
δηµόσια µηχανή, πρέπει να δηµιουργηθεί ένα συντονιστικό όρ-
γανο που να πάει για τους σεισµούς, για τις πληµµύρες, για τις
φωτιές, για τις εκτεταµένες ρυπάνσεις να πάρει τους φακέλους
µε το τι έχουν κάνει την τελευταία δεκαετία οι αρµόδιοι και εκεί
θα βρούµε όχι «λαβράκια», θα βρούµε «ιχθυόσκαλες». 

Η Νέα Δηµοκρατία δεν είχε Υπουργό Ναυτιλίας; Αυτός ο κ.
Κουντούρης δεν είχε τα πλοία του επί του δικού σας Υπουργού;
Δεν έπαιρνε άδειες; Ήταν καλά τα πλοία τότε, είχαν καλές λα-
µαρίνες; Απλά, το ατύχηµα έγινε επί του ΣΥΡΙΖΑ. Μπορούσε κάλ-
λιστα να είχε γίνει επί των ηµερών σας.

Εάν θέλετε να θεραπεύσουµε την Ελλάδα, να την καθαρί-
σουµε, πρέπει να σταµατήσει αυτός ο τρόπος διακυβέρνησης:
δηλαδή, ένας Υπουργός, κοµµατικοί υφιστάµενοι, διεφθαρµένη
ιεραρχία και περιµένουµε το ατύχηµα. Και όταν έρθει το ατύ-
χηµα, αρχίζουµε να το δικαιολογούµε. Αυτή είναι η αποστολή της
πολιτικής εξουσίας, να δικαιολογεί τα αδικαιολόγητα.

Στις φωτιές τι είπα; Εάν είχαµε αγοράσει έξι αεροπλάνα, θα
είχαµε επέµβει πολύ ταχύτερα, ενώ τώρα θα χρειαστεί το κόστος
σαράντα αεροπλάνων για να επουλώσουµε τις πληγές των πλη-
γέντων. Αυτή είναι η Ελλάδα. Η Ελλάδα είναι «στερνή µου γνώση
να σε είχα πρώτα».

Εάν ο κ. Μητσοτάκης θέλει να γίνει Πρωθυπουργός νοµίζοντας
ότι αλλάζοντας Υπουργεία αλλάζει και το κράτος, να ξέρει ότι το
κράτος είναι βαθύ, είναι κοµµατικό, είναι διεφθαρµένο. Είναι
εκείνο το κράτος για το οποίο δηλώνει η Νέα Δηµοκρατία ότι δεν
θα απολυθεί κανείς. Είναι το κράτος για το οποίο ο Τσίπρας λέει
να φέρω από τη Γερµανία εργάτες να τους βάλω στο δηµόσιο.
Είναι εκείνοι οι συµβασιούχοι που θέλουν µονιµοποίηση. 

Μόνο γι’ αυτό νοιάζεται ο Τσίπρας, να µεγαλώσει το κράτος.
Τις ίδιες θέσεις εργασίας εάν έβρισκε στον ιδιωτικό τοµέα, θα
του έδινα συγχαρητήρια. Μόνο, όµως, στο δηµόσιο νοµίζει ότι
είναι εργαζόµενοι, όλοι οι άλλοι δεν είναι.

Οι κύριοι αξιωµατικοί του Λιµενικού, το blogspot «Λιµενικά
Νέα» µε καθυβρίζουν. Εγώ τους τιµώ όλους. Απλά θέλω να µπει
µια διακοινοβουλευτική επιτροπή να ελέγξει τους φακέλους των
τελευταίων δέκα ετών. Αυτό µόνο θέλω. 

Εάν διαπιστώσω, όµως, κοµµατικές διοικήσεις, εάν διαπι-
στώσω προστατευοµένους, κ.λπ., πρέπει να ξηλωθούν. Τελεία
και παύλα! Εάν και αυτή τη φορά προστατευθούν οι κοµµατικοί,
πάει η Ελλάδα! 

Σας λέω το παράδειγµα του κ. Πολύδωρα. 
Γιατί δεν παραιτήθηκε ο Πολύδωρας στις φωτιές, παρά µίλαγε

για ανέµους; Και τώρα είναι µε τον ΣΥΡΙΖΑ ο Πολύδωρας. Το ξέ-
ρετε;

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Πού είναι, κύριε Πρό-
εδρε; 

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Πήγε στο ΕΣΡ, για να τον βάλει ο Τσίπρας. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Δεν πήγε ποτέ.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Η Νέα Δηµοκρατία αντέδρασε. Θα είχε µπει. 
Θέλω να πω δυο πράγµατα, να ξεκαθαρίσουµε το θέµα µε

τους λιµενικούς. Τους τιµώ όλους, αλλά, είτε λιµενικοί είναι είτε
υπηρεσίες περιβάλλοντος είναι είτε υπηρεσίες για τους σεισµούς
είναι, πρέπει να µπει έλεγχος. Έχετε κάνει τόσα χρόνια κοµµατι-
κές διοικήσεις, αδρανείς, παχυδερµικές και αναποτελεσµατικές.
Μάλλον τα πιάνουν οι περισσότεροι, για να φέρονται έτσι και να
κυκλοφορούν σαπάκια. Πώς αλλιώς εξηγείται αξιωµατικοί του Λι-
µενικού να δίνουν πιστοποιητικά αξιοπλοΐας σε σαπάκια; Πώς αλ-
λιώς εξηγείται; Επί όλων των κυβερνήσεων, κύριοι!

Ερχόµαστε στις δηµοσκοπήσεις. Την προηγούµενη εβδοµάδα
είχε µια δηµοσκόπηση η εφηµερίδα «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ». Διαβά-
ζουµε απ’ έξω: «Η Ένωση Κεντρώων 2,7%». Διαβάζουµε µέσα,
που γράφει ο διενεργήσας τη δηµοσκόπηση τι συνέβη. Γράφει:
«Ένωση Κεντρώων: 3,2% έως 4,3%». 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Έγινε αναγωγή. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Έγινε αναγωγή. Αυτός εδώ γιατί δεν κάνει αναγωγή; Διότι θέλει
να γράψει ότι είναι εκτός η Ένωση Κεντρώων.
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(Γέλωτες στην Αίθουσα)
Γελάτε; Γελάει ο κύριος συνάδελφος. Γελάτε για θέµατα δη-

µοκρατίας. Εντάξει, θα σας τιµωρήσει ο λαός. Ήδη στις δηµο-
σκοπήσεις αρχίζετε και παίρνετε το κεκλιµένο προς τα κάτω.

Το ίδιο κάνει και η εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ». Η εφηµερίδα «ΤΑ
ΝΕΑ» δεν γράφει λέξη για την Ένωση Κεντρώων µπροστά, µόνο
περιποιούνται πάρα πολύ την κ. Γεννηµατά, προφανώς γιατί θέ-
λετε δεκανίκι. Την ηµέρα των εκλογών θέλετε συµπλήρωµα. Γρά-
φουν µέσα στη σελίδα 21 «ΤΑ ΝΕΑ»: «Η Ένωση Κεντρώων µε
εκτίµηση ψήφου 3,4 αν είχαµε εκλογές, θα έδιναν τη µάχη της
εισόδου στο Κοινοβούλιο και από τη δική τους επιτυχία θα κα-
θοριζόταν και η δυνατότητα αυτοδυναµίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας.».

Το καταθέτω αυτό στα Πρακτικά, διότι η Νέα Δηµοκρατία
τώρα τι θέλει; Θέλει, ει δυνατόν, να πεθάνω εγώ, µήπως γίνει αυ-
τοδύναµη. 

Σας καταθέτω και αυτά που προανέφερα για τους λιµενικούς. 
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων κ. Βα-

σίλης Λεβέντης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Τους σέβοµαι τους λιµενικούς. Δεν σέβοµαι όσους απ’ αυτούς
είναι διεφθαρµένοι. Εγώ θα προστατεύσω σαν Βασίλης Λεβέντης
και το κόµµα µας, η Ένωση Κεντρώων, τους υπαλλήλους τους
τίµιους. Όµως, δεν διατίθεµαι οι ανέντιµοι να κρύβονται στο πλή-
θος των εντίµων. Αυτό δεν το ανέχοµαι. 

Ο κ. Τσίπρας λέει ότι στο µέσο του 2018 η χώρα βγαίνει στις
αγορές. Να πάρουµε τις κουβέντες του κ. Τσίπρα µέχρι τώρα να
τις ζυγίσουµε. Πριν από δύο µήνες έλεγε ότι θα πάρει µείωση για
το χρέος και QE. Τι πήρε εκ των δύο, να µην πω, σέβοµαι την Αί-
θουσα. 

Μετά έλεγε ότι µετά τις γερµανικές εκλογές θα πάρει µείωση
για το χρέος. Τώρα οι γερµανικές εκλογές βγήκαν, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, λίγο δυσανάγνωστες και µάλλον, αντί να πάρουµε δι-
ευκολύνσεις για το χρέος, και εκεί δεν ξέρω τι να πω ότι θα
πάρουµε. Μερικοί θέλουν κι έξοδο της χώρας από το ευρώ, το
ξέρετε. 

Θέλω να πω στην Κυβέρνηση κάτι -και στην όποια κυβέρνηση,
γιατί δεν ξέρω πόσο καιρό θα έχουµε αυτή την Κυβέρνηση- εάν
η Ελλάδα αυτή τη στιγµή δεν κάνει όλες τις µεταρρυθµίσεις να
κλείσει τα στόµατα αυτών που θέλουν µέσα στη Γερµανία να µας
πετάξουν εκτός ευρώ, αν δεν κάνουµε όλες τις µεταρρυθµίσεις,
κινδυνεύει η Ελλάδα αυτή τη στιγµή, γιατί ανεβαίνουν στο πηδά-
λιο κατά 99% άνθρωποι που δεν αγαπούν πολύ την Ελλάδα και
δεν θα την περιµένουν. Αυτό έχω να πω. Να το προσέξουµε αυτό. 

Θα ήθελα να πω και κάτι άλλο. Αν µία κυβέρνηση, µε τα λάθη
της, βγάλει τη χώρα από το ευρώ, θα είναι εθνικό έγκληµα, θα
είναι κάτι για το οποίο οι επόµενες γενιές δεν θα µας συγχωρή-
σουν, αν δηλαδή µε λάθη των κυβερνώντων η χώρα βγει εκτός
ευρώ. Καλύτερα να φύγει η Κυβέρνηση, αν δεν είναι διατεθει-
µένη να κάνει το σύνολο των µεταρρυθµίσεων.

Ρωτήθηκα στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, επειδή πρότεινα
κυβέρνηση τεχνοκρατών, το εξής: «Πώς είστε βέβαιος εσείς,
κύριε Λεβέντη, ότι µία κυβέρνηση τεχνοκρατών µε διακόσιες σα-
ράντα έδρες», όπως έλεγα, «θα πετύχει καλύτερη διαπραγµά-
τευση;». 

Τι απάντησα; «Δεν είναι ότι οι διαπραγµατευτές θα είναι ικα-
νότεροι, αλλά ότι αυτή η κυβέρνηση θα κάνει τις µεταρρυθµίσεις
και, άρα, αυτό ζητούν οι ξένοι.». Οι ξένοι βλέπουν µία Κυβέρνηση
που δεν κάνει µεταρρυθµίσεις και κοροϊδεύει, µηρυκάζει περί τα
ίδια και φοβούνται ότι περνούν στη Βουλή αλλαγές και στην κοι-
νωνία δεν υπάρχει το θάρρος εφαρµογής τους. Για αυτό είναι οι
ξένοι εναντίον µας. 

Άρα από τις γερµανικές εκλογές να µην ελπίζετε τίποτα. Η
χώρα πρέπει να κάνει το καθήκον της. Να ελπίζουµε στον εαυτό
µας, στις αλλαγές που θα κάνουµε εµείς. Αν τις κάνουµε σωστά,
όποιος κι αν κυβερνήσει στη Γερµανία, δεν µπορεί να προσάψει
στην Ελλάδα το παραµικρό. Αν, όµως, εµείς δεν κάνουµε το κα-
θήκον µας και ελπίζουµε να βρεθεί στη Γερµανία φίλος που να
κάνει τα στραβά µάτια, πλανώµεθα, τελεία και παύλα. 

Θέλω να πω κάτι για την Κεντροαριστερά, διότι είδατε ότι κά-
ποιοι συζητούν για την Κεντροαριστερά και µε ρωτούν «γιατί δεν
µπήκατε εσείς, κύριε Λεβέντη, στην Κεντροαριστερά;». 

Κύριοι, εγώ, πριν έρθω στην Αίθουσα αυτή, επί σαράντα χρό-
νια ήµουν εκτός Βουλής. Ήµουν εκτός Βουλής κάνοντας αγώνα
εναντίον του συστήµατος Νέας Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ. Το
ΠΑΣΟΚ δεν είναι -αν δεν κάνω λάθος- η ραχοκοκαλιά της Κεν-
τροαριστεράς; Αυτοί δεν είναι που διορίζανε, που χρωστούν δά-
νεια; Αυτοί δεν είναι; 

Αφού έδωσα αγώνες σαράντα ετών εναντίον τους και δηµιούρ-
γησα έναν πυρήνα, που τώρα θα φουσκώσει, θεωρούν ότι η
Ένωση Κεντρώων θα µείνει στο 4% ή στο 4,5%. Δεν θα κάνω τη
χάρη σε κανέναν. Εγώ περιµένω ποιον θα εκλέξετε για να µε αν-
τιµετωπίσει. Εκλέξτε, λοιπόν, κάποιον. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Για αυτό αργούν. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Για αυτό αργούν. Γιατί δεν ξέρουν ποιον να εκλέξουν. 
Μετά από αγώνα σαράντα ετών, παλεύοντας κατά των καθε-

στωτικών νοοτροπιών ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας, µε διορι-
σµούς, µε όλα αυτά που έκαναν, νοµιµοποιούµαι νοµίζετε, κυρίες
και κύριοι, να συµπράξω; Το εξήγησα και στην κ. Γεννηµατά και
στον σύζυγό της. Εγώ είµαι καθαρός. Εξαρχής, της είπα ότι δεν
γίνεται, τελεία και παύλα. 

Θέλω τώρα να µιλήσω για τον κ. Καµµένο. 
Κύριε Κοντονή, είστε στα έδρανα απ’ ό,τι βλέπω. Πιστεύω ότι

ο κ. Καµµένος πρέπει να έρθει ο ίδιος να ψηφίσει υπέρ της εξε-
ταστικής επιτροπής και να µας απαλλάξει από την ευθύνη να ψη-
φίσει η Αίθουσα. Έτσι πιστεύω. 

Όταν υπάρχει στίγµα κατά κάποιου -ακόµα και κακώς υποκι-
νούµενο στίγµα, µε κακοήθεια από τη Δεξιά, επειδή θέλει να σας
ανατρέψει-, η λύση δεν είναι να κρυφτεί πίσω από τον αριθµό
«153», διότι τότε το στίγµα αυξάνει, κύριε Κοντονή. Έτσι εξηγού-
µεθα οι πολιτικοί, όταν είµαστε άνδρες πολιτικοί, µε ήθος. 

Παρακαλώ, λοιπόν, τον κ. Καµµένο να απαλλάξει την Αίθουσα
από τη δοκιµασία να ψηφίσει και να προσέλθει να δηλώσει ότι
δέχεται. Διαφορετικά, αν κρυφτεί ο κ. Καµµένος πίσω από τον
αριθµό «153», τότε, όποτε και αν τελειώσει η θητεία αυτής της
Βουλής, να µη νοµίζει ότι θα έχει αποδοθεί καθαρός. Αυτή είναι
η άποψή µου. 

Πίστευα ότι η Αριστερά έχει υψηλό ήθος και πιστεύω ότι και ο
κ. Καµµένος ως συνάδελφος έχει ένα ήθος. Αυτό κάνει ένας άν-
θρωπος που τον κατηγορούν ανήθικα, έρχεται και αποδέχεται
την εξέτασή του. Δεν κρύβεται πίσω από αριθµούς κυβερνητικών
πλειοψηφιών. Είναι η άποψή µου. 

Τώρα, όσον αφορά κάποια δηµοσιεύµατα, που γράφουν απ’
έξω –για να επανέλθω λίγο στις δηµοσκοπήσεις- για 2,7%, ενώ η
Ένωση Κεντρώων είναι στο 4,3% κ.λπ., θέλω να κάνω µία δή-
λωση. Εγώ ήµουν σαράντα χρόνια έξω από τη Βουλή κι αν πάω
πάλι απ’ έξω, έχω µάθει να είµαι απ’ έξω. Κάποιοι άλλοι έχουν
γίνει επαγγελµατίες. Αυτοί να προσέχουν. 

Μη θεωρείτε ηλίθιο τον λαό, να νοµίζει ότι έχανα. Εγώ δεν έχω
κάνει µέχρι τώρα τίποτα στην Αίθουσα αυτή. Έχω ζητήσει κάποια
πράγµατα και η Κυβέρνηση δεν τα έκανε. Με τη Νέα Δηµοκρατία
είναι αδύνατον να πάω ποτέ. Ξέρετε γιατί; Γιατί το πρώτο, λέει,
που θα κάνει, άµα βγει ο Μητσοτάκης, είναι να κάνει ενισχυµένη. 

Άρα ούτε πρόκειται να δεχθώ τηλέφωνο από τον Μητσοτάκη
τη νύχτα των εκλογών, εκτός αν αλλάξει αυτό και δεχθεί την
απλή αναλογική και κάνει υποχώρηση. Γιατί την απλή αναλογική
τη θεωρώ ουσιωδέστατο βήµα, για να γίνει η χώρα µια χώρα δη-
µοκρατική και νοµιµόφρονη. 

Όσο η Δεξιά µένει στις ενισχυµένες, στα µπόνους και στις κλο-
πές εδρών, θα είναι η αµετανόητη Δεξιά του παρελθόντος και θα
έχει σκληρό αντίπαλο στο πρόσωπο του Βασίλη Λεβέντη. Το
ξέρει ο κ. Μητσοτάκης. Ας πάει µε εκείνους που κάθονται στην
Αίθουσα εκεί, να συµπράξει. 

Με εµάς, µε την Ένωση Κεντρώων, ποτέ. Εµείς αγωνιστήκαµε
για να καθαρίσει η χώρα και θα είµαστε ανυποχώρητοι µέχρι τέ-
λους!

Δεν θα πάρω άλλον χρόνο. Ευχαριστώ πολύ που µε ακούσατε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
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Πρόεδρο της Ένωσης Κεντρώων κ. Λεβέντη.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρα-

τικής Συµπαράταξης κ. Ανδρέας Λοβέρδος για δέκα λεπτά.  
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν

µπω στο θέµα, να κάνω µια γενικότερη αναφορά. Απευθύνοµαι
προς τους Βουλευτές και τους Υπουργούς του ΣΥΡΙΖΑ. 

Πράγµατι, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, αλλάξατε την Ευ-
ρώπη. Στη Γερµανία χθες, δεξιότερα ο τοίχος. Συγχαρητήρια!
Σωστοί κι εσείς στις προβλέψεις σας. Σωστοί σε όλα. Στα κανά-
λια, στη Βουλή, λένε Βουλευτές σας, Υπουργοί και άλλοι ότι αλ-
λάζετε την Ευρώπη. Πράγµατι, την αλλάξατε. Δεξιότερα ο
τοίχος! 

Πάµε τώρα στο θέµα. Μετά την υπογραφή του τρίτου µνηµο-
νίου και κυρίως λόγω των οµιλιών δύο Υπουργών, του Υπουργού
των Οικονοµικών και του Αναπληρωτή του, του κ. Χουλιαράκη,
λέω επανειληµµένα στην Αίθουσα αυτή πως δεν εκλεγήκατε σαν
καλύτεροι διαχειριστές της κρίσης, εκλεγήκατε ως ανατροπείς.
Πήρατε το 2015 εντολή ανατροπής, δις, γιατί και τον Σεπτέµβριο
για παράλληλα προγράµµατα και ισοδύναµα λέγατε.

Τώρα ζητάτε να παίξετε στο γήπεδο των κυβερνήσεων Παπαν-
δρέου, Παπαδήµου, Σαµαρά. Μιλάτε για πλεονάσµατα, µιλάτε
για µικρή, αλλά ελπιδοφόρα, ανάπτυξη, µιλάτε για πιθανή έξοδο
στις αγορές κ.λπ., ενώ εσείς δεν είστε αυτό και συντηρείται το
χειροκρότηµα, ενίοτε, των Βουλευτών σας, όταν κάτι λέτε –όχι
κάνετε- που να παραπέµπει τα µυαλά των Βουλευτών σε εποχές
και λεγόµενα προ του σωτηρίου έτους 2015. Δεν είστε, όµως,
αυτό που ισχυρίζεστε σήµερα. Είστε µία Αριστερά Μαδούρο, µε
εταίρο τον ανοιχτό οπαδό, τον µόνο στην Ελλάδα, του Τραµπ.
Αυτοί είστε. Το θέµα που συζητάµε σήµερα είναι το τρανό παρά-
δειγµα αυτών των σκέψεων που µόλις προηγήθηκαν. Είναι ένα
κλασικό, κλασικότατο παράδειγµα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σβήστε από το µυαλό σας για
λίγα λεπτά την Ελλάδα, τον κ. Καµµένο, το Υπουργείο Εθνικής
Αµύνης και παραπεµφθείτε σε µία χώρα της Λατινικής Αµερικής,
στη Βενεζουέλα. Όχι, όµως, στη Βενεζουέλα, διότι εκεί έχετε θέ-
µατα, έχετε προβλήµατα, ίσως και µαύρες τρύπες. 

Γιατί θυµάµαι να κόπτεστε στη Βουλή για την ισότητα των δύο
φύλων, αλλά για τη σεξουαλική παρενόχληση του πρώην πρέσβη
της Βενεζουέλας να µη λέτε κουβέντα, αντίθετα να συνιστάτε
ησυχία, για να µη γίνει θέµα.

Όχι, λοιπόν, στη Βενεζουέλα, αλλά σε µια άλλη υποθετική
χώρα, ας πούµε την «Εσκοµπαρία». Φανταστείτε ότι ο Υπουργός
Άµυνας εκείνης της χώρας συνοµιλεί είκοσι ένα λεπτά και περισ-
σότερο µε το κινητό του µε ισοβίτη και τον ενθαρρύνει να κατα-
θέσει σε βάρος τρίτου προσώπου συντριπτική καταδικαστική
µαρτυρία και του υπόσχεται ότι θα τον βγάλει καθαρό από τα
δικά του θέµατα. Φανταστείτε το αυτό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Σας παραπέµπει ένα έντυπο στο άρθρο 239 του Ποινικού Κώ-
δικα της «Εσκοµπαρίας» περί κατάχρησης εξουσίας, στο οποίο
διαβάζετε: «Υπάλληλος στα καθήκοντα του οποίου ανάγονται η
δίωξη ή η ανάκριση αξιόποινων πράξεων: α) εάν µεταχειρίστηκε
παρανόµως εκβιαστικά µέσα για να πετύχει οποιαδήποτε έγ-
γραφη ή προφορική κατάθεση κατηγορουµένου, µάρτυρα ή
πραγµατογνώµονα, τιµωρείται… κ.λπ. και β) εάν εν γνώσει του
εξέθεσε σε δίωξη ή τιµωρία κάποιον αθώο ή παράλειψε να διώξει
κάποιον υπαίτιο κ.λπ., τιµωρείται και αυτός και κάθειρξη..» και
ούτω καθεξής.

Μαθαίνατε, δε, ότι στη χώρα αυτή υπάρχουν διατάξεις του
Ποινικού Κώδικα για την ηθική αυτουργία σε ψευδορκία, για την
πρόκληση, για τέλεση αδικήµατος, για την παράβαση καθήκον-
τος -κλασικό υπουργικό αδίκηµα- και τα ξέρατε, τα διαβάζατε
όλα αυτά και ακούγατε ότι αµυνόµενος ο Υπουργός λέει: «Μα,
εγώ για τα ναρκωτικά έχω ένα ενδιαφέρον, δίωξη κατά των ναρ-
κωτικών επιθυµώ. Τι είναι όλα τα άλλα που µου λέτε; Όλα τα
άλλα τα έκανα για να βοηθήσω αυτό. Και εσείς δεν θέλετε τη
δίωξη ναρκωτικών.». Σηµειωθείτω, µαθαίνατε ότι η συγκεκριµένη
περίπτωση της αναφοράς έχει εντοπιστεί και έχει σχηµατιστεί δι-
κογραφία και έχουν γίνει και συλλήψεις επί προηγούµενης κυ-
βέρνησης, όχι επ’ αυτής.

Τότε, λοιπόν, εάν τα ακούγατε όλα αυτά και τα διαβάζατε, θα
λέγατε, µε νοήµατα, µε λόγια, µε κίνηση της κεφαλής, «τι να κά-
νουµε τώρα, σε χώρες σαν και αυτή, δυστυχώς συµβαίνουν
αυτά». Όταν πρόκειται για την Ελλάδα µας, που είναι χώρα µέλος
τη Ευρωζώνης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε έναν συγκεκρι-
µένο πολιτικό, θεσµικό πολιτισµό, θα λέγατε ότι αυτά είναι αδια-
νόητα.

Εδώ, λοιπόν, στη χώρα µας, που µεταφέρουµε τη σκληρή
πραγµατικότητα, έχουµε συγκεκριµένα πραγµατικά περιστατικά,
καταγεγραµµένα. Δεν χρειάζεται καµµία ειδική αναφορά στα
πραγµατικά αυτά περιστατικά. Μας συντρίβει ως χώρα αυτή η
υπόθεση µήνες τώρα. 

Έχουµε και κάτι παράλληλο. Δεν το άκουσα από το πρωί και η
οµιλία µου αυτό έχει κυρίως να συνεισφέρει. Κάνουµε µία σκέψη
-που θα τη φέρουµε και στη Βουλή τις επόµενες µέρες-, γιατί δεν
διέταξε ο κ. Κουρουµπλής, ως έχει από τον νόµο το δικαίωµα,
παραλλήλως µε τα ποινικά, ΕΔΕ κατά υπαξιωµατικού του Λιµενι-
κού; Αυτοµάτως σκεπτόµαστε ότι –και αυτό θα το φέρουµε στη
Βουλή τις επόµενες µέρες, αυτό το υπόσχοµαι και προσωπικά–
ένα πλοίο µε λαθραία τσιγάρα ελληνικής εταιρείας κάπου είναι
επί δέκα µήνες. Έχει σχηµατιστεί ποινική δικογραφία, αλλά δεν
ξέρουµε κάτι άλλο, ενώ ο κ. Κουρουµπλής έλεγε ότι πολύ γρή-
γορα θα αποκαλυφθεί η αλήθεια. Πάει το µυαλό µας ότι γι’ αυτό
δεν ζητάτε την παραίτησή του για τη µαύρη κηλίδα στον Σαρω-
νικό, γιατί σας κρατάει.

Όλα αυτά είναι ένα πράγµα που συνθέτει τις µέρες σας και το
πρόσωπό σας. Αυτό είναι το πολιτικό σας πρόσωπο. Αυτή είναι
η ηθική σας διάσταση. Επειδή σας κρατάει καλά, γι’ αυτό ζήσαµε
την Παρασκευή τα όσα ζήσαµε εδώ -ήταν µια θλιβερή κοινοβου-
λευτική στιγµή- και εσάς τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ µη χειρο-
κροτούντες. Αντιθέτως χειροκροτήσατε τον κ. Σαντορινιό.

Τόσο µεγάλη είναι η µανία για εξουσία αυτού του Πρωθυπουρ-
γού, που όλα τα παραβλέπει για να επικάθεται στον πρωθυπουρ-
γικό θώκο; Γιατί, εάν δεν είναι µανία εξουσίας, τι άλλο είναι;
Υπουργός της Κυβέρνησής του συνοµιλεί διά µακρών και κατ’
επανάληψη µε καταδικασµένο ισοβίτη για εµπορία ναρκωτικών.
Δεν είναι αποκρουστική από µόνη της αυτή η συζήτηση; Έπρεπε
να τίθεται και θέµα συζήτησης σε ένα άλλο επίπεδο, κοινοβου-
λευτικό, µε θέσεις και αρνήσεις;

Αν ερχόταν για αυτή την περίπτωση αυτός ο φάκελος που
ήρθε, οµόφωνα θα έπρεπε να πηγαίναµε σε µία εξεταστική επι-
τροπή. Είναι τιµή για την πατρίδα αυτή η αντιπαράθεση για θέ-
µατα που ανάγονται στο πεδίο του αυτονοήτου; Η εξεταστική
είναι θεσµικός µονόδροµος και όποιος λέει όχι σηκώνει και αυτός
στις δικές του πλάτες πολύ σοβαρό µερίδιο ευθύνης. 

Τα λέµε εµείς, γιατί ως Δηµοκρατική Συµπαράταξη και ως
ΠΑΣΟΚ τα προηγούµενα χρόνια και ως πλειοψηφία της Βουλής
και ως µειοψηφία, όπου ετίθετο θέµα που µας αφορούσε, σπεύ-
δαµε να ψηφίζουµε υπέρ των προτάσεων για εξεταστική επι-
τροπή και παίρναµε και τις πρωτοβουλίες µάλιστα. 

Αυτό είναι η καθαρή, πεντακάθαρη στάση και όχι να λέει ο
Υπουργός Δικαιοσύνης κράτους µέλους της Ευρωζώνης και της
Ευρωπαϊκής Ένωσης σήµερα εδώ: «Και τι; Κάθε Υπουργός έχει
το δικαίωµα να κάνει αυτή την κίνηση.». Λάθος, λάθος µέγα, ανε-
πίτρεπτο! Γνωστό τοις πάσι ότι είναι λάθος. Παραβλέπεις κάτι
που φαίνεται διά γυµνού οφθαλµού. Γιατί το παραβλέπεις; Για
όλα τα προηγούµενα που είπα, όχι τυχαία. 

Όταν, όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι πολιτικοί, ειδικά
οι κυβερνώντες, σκέφτονται αποκλειστικά το κοµµατικό τους
συµφέρον, πώς δεν θα πέσει η Κυβέρνηση, µοιραία παραµελούν
το συµφέρον των θεσµών, παραµελούν το συµφέρον των Ελλή-
νων, παραµελούν το συµφέρον της Ελλάδος και αυτό είναι το µε-
γάλο πρόβληµα της χώρας σήµερα και στη συζήτηση αυτή, αλλά
και πέρα και έξω από αυτή.

Συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, είναι γνωστό σε όποιους έχουν
στοιχειώδη εµπειρία από την πολιτική ότι, όταν µια κυβερνητική
παράταξη καταφεύγει στην πλειοψηφία της στη Βουλή, που είναι
µία πλειοψηφία που της έδωσε κάποια στιγµή ο λαός, για να απο-
φεύγει τον έλεγχό της, χρησιµοποιεί ένα πλεονέκτηµα το οποίο
στις δηµοκρατίες είναι απολύτως παροδικό. 

Είναι σαφές -και µε αυτό κλείνω- πως η χώρα θα οδηγηθεί στις
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κάλπες, το τέλος του κ. Τσίπρα θα βγει µέσα από τις κάλπες
αυτές και αυτό το τέλος αυτού του Πρωθυπουργού θα είναι η
αρχή της αναζήτησης ευθυνών, πολιτικών και ποινικών, µόλις ο
λαός κάνει τις επιλογές του.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Λοβέρδο.
Τον λόγο έχει ο κ. Σαρίδης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

της Ένωσης Κεντρώων. Θα ακολουθήσει η Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Γεν-
νηµατά.

Κύριε Σαρίδη, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά τους εισηγητές και τους αγορητές των κοµµάτων, το

θέµα, κύριοι συνάδελφοι, για το αν ο κ. Πάνος Καµµένος έκανε
το σωστό ή λάθος έχει εξαντληθεί.

Εγώ θα ξεκινήσω µε µία διαπίστωση και θα προσπαθήσω να
την αιτιολογήσω. Αποτύχαµε και εσείς, της Συµπολίτευσης, και
εσείς, της Αντιπολίτευσης. Αποτύχαµε όλοι µας. Ολόκληρο το
εγχώριο πολιτικό σύστηµα απέτυχε. Ως εκλεγµένοι αντιπρόσω-
ποι των Ελλήνων έχουµε απογοητεύσει τους πάντες, όλους όσοι
πίστεψαν σε εµάς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ιστορικός του µέλλοντος θα
αναφέρεται στη σηµερινή ηµέρα και θα παραπέµπει στο ντρο-
πιαστικό περιεχόµενο της σηµερινής εξευτελιστικής για τη δη-
µοκρατία συνεδρίασης της Ολοµέλειας της Βουλής των
Ελλήνων. 

Κάθε φορά που θα τον ρωτάνε «µα, καλά, ενώ συνέβαιναν όλα
αυτά, τι έκαναν οι Έλληνες;», για να απαντήσει κάποιος σε αυτό
το ερώτηµα στο µέλλον θα είναι υποχρεωµένος να χρησιµοποι-
ήσει τη σηµερινή συνεδρίαση σαν µια ακτινογραφία του εγχώ-
ριου πολιτικού συστήµατος, για να καταδείξει την αποτυχία του
και να τεκµηριώσει το γιατί η Ελλάδα έπαθε αυτό που έπαθε. 

Νιώθετε επιτυχηµένοι; Νοµίζουµε όλοι µέσα εδώ ότι έχουµε
τιµήσει τον όρκο τον οποίο έχουµε δώσει; Θα αναφέρω, λοιπόν,
αυτά που εγώ και η Ένωση Κεντρώων θεωρεί σηµαντικά, αυτά
για τα οποία δεν έγινε ποτέ αυτό που γίνεται σήµερα εδώ µέσα
σε αυτή την Αίθουσα.

Είναι ή δεν είναι, αγαπητοί και σεβαστοί συνάδελφοι της Νέας
Δηµοκρατίας, σηµαντικό θέµα στις ηµέρες µας η µείωση της θη-
τείας, που εισηγούνται κάποιοι από την Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ; Είναι ή δεν είναι σηµαντικό; Μπήκε στον κόπο κανείς
από εσάς να κάνει κάτι, να προτείνει κάτι, να επαναστατήσει, να
αγωνιστεί, να φωνάξει; Τι θα σήµαινε για την άµυνα της χώρας η
τυχόν µείωση της θητείας; Είναι ή δεν είναι σηµαντικό;

Γνωρίζετε, σεβαστοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, πως η βασικότερη συζήτηση ανάµεσα σε όσους έχουν την
ευθύνη για την υπεράσπιση των εθνικών µας συνόρων είναι το
αν θα έχουν κάποια αξία, κάποιο νόηµα ή κάποιο αποτέλεσµα
στην Ελλάδα του σήµερα οι παραιτήσεις της στρατιωτικής µας
ηγεσίας, το αν δηλαδή θα ίδρωνε το αυτί των τριακοσίων από τις
παραιτήσεις των Αρχηγών της Αεροπορίας, του Στρατού, του
Ναυτικού; Τι µήνυµα θα έστελναν σε αυτή την περίπτωση οι Αρ-
χηγοί στους πολίτες; Έχουν οι Αρχηγοί τέτοιο δικαίωµα; 

Αυτά απασχολούν τα στελέχη µας, δεν το ξέρετε; Έχετε κα-
ταλήξει στο τι σηµαίνει αυτό για την ψυχολογία τους, για το ηθικό
τους; Έχετε αξιολογήσει, άραγε, εκεί, στα πολυάριθµα επιτελεία
σας, τις απόψεις των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων; Ξέρετε
τη γνώµη τους για τον ευρωστρατό; Ξέρετε τι σκέπτονται για το
µέλλον της νατοϊκής συµµαχίας; 

Θέλετε να µας πείτε, δηλαδή, πως, αφού πρώτα κάτσατε και
αξιολογήσατε µε υπευθυνότητα όλα τα ζητήµατα που αφορούν
τη χώρα και που είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας, κρίνατε ως λογικοί άνθρωποι πως αξίζει να εξαντλήσετε τον
αντιπολιτευτικό σας λόγο στο να εγκαλέσετε για τηλεφωνικές
συνοµιλίες µε ισοβίτες τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας ή για το τι
ενδεχοµένως φόραγε η γυναίκα του; 

Δηλαδή, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας δεν έχει αποτύχει σε τίποτε άλλο ως Υπουργός; Δεν θα

άξιζε να τον κατηγορήσετε επειδή ο Ελληνικός Στρατός φοράει
ακόµα κράνη του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου, ας πούµε; Δεν νιώ-
θετε πως πρέπει να τον «στριµώξετε» για όσα είχε υποσχεθεί για
το µέλλον της ΕΛΒΟ και δεν έχει κάνει ακόµα τίποτα για αυτά; 

Δεν σας απασχολεί, κύριοι της Αντιπολίτευσης, σε τι κατά-
σταση βρίσκεται αυτή τη στιγµή το στράτευµα; Δεν αναγνωρίζετε
κι εσείς ως µεγαλύτερη απειλή για την εθνική άµυνα το γεγονός
πως οι ΑΝΕΛ µαζί µε τον ΣΥΡΙΖΑ κατάφεραν να συνεννοηθούν
και να φέρουν στο ελληνικό στράτευµα τον συνδικαλισµό, µε τις
όποιες παρενέργειες έχει αυτή τη στιγµή αυτό; 

Για εσάς φαίνεται να είναι πιο σηµαντικά αυτά για τα οποία µας
καλέσατε να µιλήσουµε σήµερα εδώ και για τα οποία αρνούµαι
να µιλήσω, αρνείται η Ένωση Κεντρώων να µιλήσει, πέραν της
τοποθέτησης του Προέδρου της και του εισηγητή της, γιατί αυτά
δεν τα θεωρούµε σηµαντικά πράγµατα. Σηµαντικά θεωρούµε
αυτά τα οποία σας είπα. 

Επειδή δεν έχω καθόλου χρόνο ως Κοινοβουλευτικός, µιας και
µίλησε πρώτα ο Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων, θέλω να
κλείσω µε ένα ερώτηµα. Τι εµποδίζει τους Τούρκους, κύριοι, από
το να εξαφανίσουν την Ελλάδα; Οι σύµµαχοί µας στο ΝΑΤΟ; Δεν
την πήραµε την απάντησή µας το 1974; Ποιος νοµίζετε ότι θα
τους σταµατήσει, ο κ. Τραµπ, ο κ. Πούτιν, ο Μακρόν, η Μέρκελ;
Ένα είναι, ένα µόνο πράγµα εµποδίζει τους Τούρκους να δοκι-
µάσουν την τύχη τους, τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων. 

Σήµερα θα έπρεπε να µιλάµε εδώ για τις ανάγκες των στελε-
χών των Ενόπλων Δυνάµεων. Αυτή η Βουλή θα έπρεπε να είχε
δώσει διαφορετικές προτεραιότητες στη χώρα. Δυστυχώς
έχουµε αποτύχει όλοι, και εσείς της Συµπολίτευσης και οι υπό-
λοιποι της Αντιπολίτευσης, οι οποίοι δεν µπορούν επ’ ουδενί να
βάλουν µία προτεραιότητα στα σηµαντικά θέµατα της χώρας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει η
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Φώφη Γεννηµατά.

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δύο χρόνια µετά τις τελευταίες
εθνικές εκλογές, η αντίστροφη µέτρηση για την Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ έχει αρχίσει. Η φθορά είναι µεγάλη, βαθαίνει και
απλώνεται. Αυτός ο κύκλος κλείνει. 

Βέβαια, ο κ. Τσίπρας, κάθε φορά που µιλάει µπροστά σε επι-
λεγµένο ακροατήριο, τα βρίσκει όλα µια χαρά. Τα προβλήµατα
χάνονται ως διά µαγείας, εξαφανίζονται. Δεν υπάρχει εξοντωτική
φορολόγηση, δεν υπάρχει ανεργία στον τόπο, δεν υπάρχουν
κοµµένες συντάξεις ούτε απειλές για πλειστηριασµούς και µάλι-
στα στην πρώτη κατοικία και τώρα µας λένε ότι θέλουν και ανά-
πτυξη. Πώς; Με τους επενδυτές «στα τσακίδια», σύµφωνα µε
τους συµβούλους του ίδιου του Πρωθυπουργού. 

Την ίδια ώρα, βέβαια, ο κ. Μητσοτάκης θεωρεί τις ανισότητες
περίπου ως φυσικό φαινόµενο. Αυτό µας είπε στη Θεσσαλονίκη.
Mε µια σκληρή, συντηρητική άποψη, µας καλεί να ζήσουµε µε
αυτές και υπόσχεται ανάπτυξη, αλλά πώς; Ανάπτυξη που βαθαί-
νει τις ανισότητες, γιατί είναι ανάπτυξη για λίγους και µάλιστα
χωρίς υποχρεώσεις για συλλογικές συµβάσεις, για αξιοπρεπείς
συνθήκες και αξιοπρεπείς µισθούς και αµοιβές για τους εργαζό-
µενους. Δύο όψεις, δηλαδή, του ίδιου νοµίσµατος, της συντήρη-
σης. 

Με αυτές τις αντιλήψεις δεν µπορούµε να πάµε µπροστά. Πρέ-
πει επιτέλους να σταµατήσουµε να είµαστε µια χώρα δακτυλο-
δεικτούµενη και µια κοινωνία που χάνει συνέχεια ευκαιρίες. Η
Ελλάδα µπορεί, οι Έλληνες µπορούν. 

Υπάρχουν δυνάµεις, υπάρχουν άνθρωποι αυτή τη στιγµή στον
τόπο που αγωνίζονται κάτω από πολύ δύσκολες συνθήκες, δηµι-
ουργούν, στέλνουν µηνύµατα αισιοδοξίας, αλλά χρειάζεται γι’
αυτό να αλλάξουµε πορεία και χρειάζεται να καταγραφεί νέα
λαϊκή εντολή, η λαϊκή ετυµηγορία, µε άλλη κυβέρνηση, µε άλλη
πολιτική, µε σχέδιο, µε εθνική γραµµή για την έξοδο από την
κρίση και τα µνηµόνια. Με κύρος και ανάστηµα στην Ευρώπη, για
την επανεκκίνηση της σχέσης µας µε την Ευρώπη. Για την ανά-
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κτηση της αξιοπιστίας της χώρας, που είναι το κλειδί. Με προτε-
ραιότητα τις επενδύσεις και την ανάπτυξη, αλλά ανάπτυξη για
όλους. Για να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε δουλειές. Για δί-
καιη διανοµή του οφέλους της. Για να µειώσουµε τις ανισότητες.
Για να εξασφαλίσουµε κοινωνική δικαιοσύνη και συνοχή. Αυτές
είναι οι προτεραιότητες του σχεδίου «Ελλάδα». Αυτές είναι οι
προτεραιότητες της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, που µέρα µε
την ηµέρα αναδεικνύεται ο πραγµατικός προοδευτικός πόλος, ο
πρωταγωνιστής. Θα πρωταγωνιστήσει η Κεντροαριστερά στις
πολιτικές εξελίξεις στον τόπο το επόµενο διάστηµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, βρισκόµαστε µπροστά στην τρίτη
αξιολόγηση του µνηµονίου Τσίπρα - Καµµένου. Τα όσα λέγονται
και γράφονται δεν µας κάνουν αισιόδοξους. Καθυστερήσεις παν-
τού, ρουσφετολογικές παρεµβάσεις, κοµµατισµός στη δηµόσια
διοίκηση. Είπα-ξείπα από τους Υπουργούς και βεβαίως υπονό-
µευση κάθε επένδυσης που δεν ανταποκρίνεται σε µικροκοµµα-
τικές σκοπιµότητες. 

Δικαιολογηµένοι οι φόβοι για νέες καθυστερήσεις, νέα παρά-
ταση της αβεβαιότητας. Τι θα κάνουν; Θα φουσκώσουν και πάλι
τον λογαριασµό για τους πολίτες. Δικαιολογηµένη και η ανησυ-
χία που δηµιουργούν οι διαρροές των αρµόδιων Υπουργών για
νέα µέτρα, αλλά και οι αναφορές Ευρωπαίων παραγόντων ότι
υπάρχει στην πορεία πολύ σκληρή επιτροπεία. 

Τώρα, µε το τέλος του καλοκαιριού, είναι πιο φανερό ποια είναι
η συµφωνία. Μια συµφωνία βαριά, αδιέξοδη και ταπεινωτική.
Είναι η συµφωνία που έφερε αυτή η Κυβέρνηση. Γιατί; Γιατί κα-
νένας εταίρος δεν την εµπιστεύεται. Η Ελλάδα στην Ευρώπη
χρειάζεται µια σοβαρή κυβέρνηση. Ιδιαίτερα τώρα, τα εκλογικά
αποτελέσµατα στη Γερµανία µάς κάνουν όλους να ανησυχούµε
ιδιαίτερα, δεδοµένου ότι το SPD, που ήταν το κόµµα που µας
στήριξε όλα αυτά τα χρόνια, δηλώνει ότι θα µείνει στην αντιπο-
λίτευση. Αυτό σηµαίνει ότι πρέπει πολύ σοβαρά η χώρα να προ-
ετοιµαστεί για τη στήριξη των εθνικών συµφερόντων. Βλέπουµε
πλέον καθαρά πού µας οδηγεί η αδυναµία και η ανικανότητα
αυτής της Κυβέρνησης. ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, ΑΝΕΛ - ΣΥΡΙΖΑ, ένα και
το αυτό. 

Μαύρη κηλίδα είναι το brand name της Κυβέρνησης. Τα θα-
λάσσωσαν παντού. Τώρα είναι υπεύθυνοι και για οικολογική κα-
ταστροφή. Πού κολυµπάτε, κύριε Τσίπρα, µε το κεφάλι έξω; Στον
Σαρωνικό αποκλείεται, γιατί τον καταντήσατε µαύρη θάλασσα.
Ο υπεύθυνος Υπουργός σας παραµένει στη θέση του ακλόνητος
και περιφέρεται στα µέσα ενηµέρωσης, για να κάνει εκ των υστέ-
ρων προπαγάνδα συγκάλυψης, αφού απέτυχε παταγωδώς στην
έγκαιρη παρέµβαση.

Σε οποιαδήποτε άλλη ευρωπαϊκή χώρα ο κύριος αυτός ή θα
είχε παραιτηθεί ή θα είχε ήδη αποπεµφθεί. Εδώ, βέβαια, ως συ-
νήθως, δεν φταίει κανείς. Η πολιτική ευθιξία δεν υπάρχει στο λε-
ξιλόγιο αυτής της Κυβέρνησης.

Με την ευκαιρία, να επισηµάνουµε ότι είναι ο ίδιος Υπουργός
που κωλυσιεργεί για τα πλοία που συνελήφθησαν για λαθρεµπό-
ριο τσιγάρων. Γιατί καθυστερείτε; Υπάρχει κάποιος ή κάτι που
φοβάστε; Περιµένουµε απαντήσεις. Σε κάθε περίπτωση, περιµέ-
νουµε αποτελεσµατική δράση στην απορρύπανση αλλά και στην
άµεση αποζηµίωση των πληγέντων.

Η βύθιση του πλοίου έφερε στην επιφάνεια και το όργιο του
λαθρεµπορίου καυσίµων. Παρά τα µεγάλα λόγια και τις υποσχέ-
σεις, και σ’ αυτόν τον τοµέα παίρνετε µηδέν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχοµαι τώρα στην πρόταση σύ-
στασης εξεταστικής επιτροπής για τα κατορθώµατα του συγκυ-
βερνήτη σας κ. Καµµένου. Φαίνεται πως ο κ. Καµµένος -µε τις
ευλογίες βεβαίως του κ. Τσίπρα- µετά τον ρόλο του αρχιστράτη-
γου, την υποκατάσταση του Υπουργού Εξωτερικών, υποδύθηκε
τον Υπουργό Δικαιοσύνης ή, ακόµα χειρότερα, τον ανακριτή και
τον δικαστή. Θα µπορούσε να είναι άλλη µία «ψεκασµένη» ιστο-
ρία, εάν δεν αποτελούσε ωµή παρέµβαση Υπουργού σε µια υπό-
θεση ανοικτή, εκκρεµή ενώπιον της δικαιοσύνης. 

Η υπόθεση των ναρκωτικών του «NOOR 1» είναι πάρα πολύ
σοβαρή και δεν χρειάζονται οι Έλληνες τον κ. Καµµένο, για να
τους το πει. Πρέπει και µπορεί να διερευνηθεί κατά προτεραι-

ότητα από τη δικαιοσύνη και να βρεθούν και να τιµωρηθούν όλοι
όσοι ενεπλάκησαν µε οποιονδήποτε τρόπο, όποιοι και αν είναι –
και σ’ αυτό είµαστε απόλυτοι. Όµως από τη δικαιοσύνη, όχι από
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, που ούτε ο ίδιος µπορεί να εξη-
γήσει δηµοσίως µε ποια αρµοδιότητα και για ποιον λόγο ενε-
πλάκη.

Ο κ. Καµµένος έχει παραδεχθεί ότι συζήτησε για αρκετή ώρα
µε τον καταδικασµένο ισοβίτη. Ποιο ήταν το περιεχόµενο της συ-
ζήτησής του; Γιατί θα είναι πραγµατικά εγκληµατικό, εάν προ-
σπάθησε να πείσει κρατούµενους να καταθέσουν σε βάρος
τρίτων προσώπων. Να εφαρµόσει σχεδιασµούς που βολεύουν
τον εαυτό του, την Κυβέρνηση; Ποιος ξέρει τι είδους συµφέ-
ροντα.

Ο κ. Τσίπρας και οι Υπουργοί του έσπευσαν να καλύψουν από-
λυτα, θα έλεγα µαχητικά, τον κ. Καµµένο. Βάστα µε, να σε
βαστώ. Δεν υπάρχουν στην Κυβέρνηση χωρίς τον συγκυβερνήτη
τους, τον ακροδεξιό συνεταίρο τους.

Είπε ο κ. Καµµένος ότι τίποτα δεν θα τους χωρίσει και έσπευσε
ο κ. Τσίπρας στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης να συµφωνήσει
µαζί του. Μετά τις αγκαλιές στην πλατεία Κλαυθµώνος, αγκαλια-
σµένοι θα πέσουν στον γκρεµό και θα είναι και πολύ σύντοµα
που θα συµβεί αυτό.

Ρωτάµε ευθέως τον κ. Τσίπρα: Η Κυβέρνηση διαθέτει τη δε-
δηλωµένη; Ναι ή όχι; Γιατί περιµένουν από εµάς να ψηφιστούν
τα νοµοσχέδια για τα ανθρώπινα δικαιώµατα, ενώ ο ακροδεξιός
εταίρος τους διαφωνεί.

Όλο το προηγούµενο διάστηµα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
εµείς στηρίξαµε τα νοµοσχέδια που ήταν στη σωστή κατεύ-
θυνση, από την ιθαγένεια και το σύµφωνο συµβίωσης µέχρι την
ανέγερση του τεµένους στην Αθήνα. Δεν δείξαµε κακοπιστία όλο
αυτό το διάστηµα. Όµως, δεν µπορούµε να ανεχθούµε την κο-
ροϊδία, από τη µια τον ΣΥΡΙΖΑ να κλείνει το µάτι στους προοδευ-
τικούς πολίτες και από την άλλη οι ΑΝΕΛ να κλείνουν το µάτι
στους υπερσυντηρητικούς και τους ακροδεξιούς. Ε, πού θα πάει
αυτή η ιστορία;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Τελικά, τι πρόσηµο έχει αυτή η Κυβέρνηση, κύριε Τσίπρα; Για
πείτε µας, για απαντήστε µας. 

Λυπάµαι δε που µια ιστορική εφηµερίδα της Αριστεράς κατάν-
τησε επίσηµο όργανο της συγκυβέρνησής σας µε την ακροδεξιά.
Και ακόµα χειρότερα, προσπαθεί µε «κιτρινισµό» να παρέµβει
στην εκλογή Αρχηγού για την Κεντροαριστερά.

Κυρίες και κύριοι, ειδικά για το θέµα της εξεταστικής επιτρο-
πής, θέλω να πω ότι στην υπόθεση αυτή δηµιουργείται µια σειρά
ερωτηµάτων, που δεν αφορούν µόνο τον κ. Καµµένο και τα τη-
λεφωνήµατά του, αλλά και τον ίδιο τον κ. Τσίπρα και την Κυβέρ-
νησή του.

Έχουν ειπωθεί πολλά. Εγώ όµως ερωτώ ευθέως και ερωτώ τον
κ. Τσίπρα: Πρώτον, γνώριζε ή όχι τις ενέργειες του κ. Καµµένου;
Γνωρίζει τώρα το περιεχόµενο των ιδιαίτερων συνοµιλιών του κ.
Καµµένου µε τον ισοβίτη; Εάν ναι, επιβάλλεται να µας ενηµερώ-
σει ο ίδιος σήµερα. Εάν όχι, πώς τον καλύπτει; Γιατί δεν δέχεται
τη δηµιουργία εξεταστικής επιτροπής, που θα διερευνήσει την
υπόθεση σε βάθος; Τι φοβάται;

Ερώτηµα δεύτερο: Ποια άλλα κυβερνητικά στελέχη έχουν εµ-
πλοκή στην υπόθεση αυτή; Το γεγονός της µεταµεσονύκτιας επί-
σκεψης της Προϊσταµένης της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Πειραιά
στο κελί του ισοβίτη το γνώριζαν και άλλοι Υπουργοί; Ποιοι και
γιατί, αν το γνώριζαν; Η εισαγγελέας συνέταξε κάποια έκθεση
µετά από αυτή την επίσκεψη; Εξήγησε ποτέ στους ανωτέρους
της γιατί επέλεξε τη συγκεκριµένη ώρα; Της ζητήθηκαν εξηγή-
σεις γι’ αυτή την περίεργη δραστηριότητα από την εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου ή µήπως ήταν σε γνώση της τελευταίας όλη
αυτή η υπόθεση; Μήπως είχε προηγηθεί και άλλη απόπειρά της
να επισκεφθεί τον ισοβίτη κρατούµενο σε άλλη φυλακή; Ρωτάµε
και περιµένουµε απαντήσεις. 

Ερώτηµα τρίτο: Ο Υπουργός Ναυτιλίας ήταν ενηµερωµένος
για την παράνοµη δραστηριότητα αξιωµατικού του Λιµενικού Σώ-
µατος ή έχει εκχωρήσει κι αυτός αρµοδιότητές του στον κ. Καµ-
µένο; Ας µας πει ο αρµόδιος Υπουργός τι έχει κάνει και ποια είναι
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τα τυχόν αποτελέσµατα της έρευνας, αν έχει κάνει, για τη δρα-
στηριότητα των υφισταµένων του. 

Ερώτηµα τέταρτο: Στις καταθέσεις του ο ισοβίτης φαίνεται να
έχει δώσει ονόµατα µεγαλεµπόρων ναρκωτικών, που ορισµένοι
βρίσκονται εκτός φυλακών. Η αυτονόητα επόµενη πράξη ανήκει
στις ανακριτικές και εισαγγελικές αρχές και είναι µόνο µία: η έκ-
δοση διεθνών ενταλµάτων σύλληψής τους. Ερωτώ, λοιπόν, και
περιµένω απάντηση: Για ποιον λόγο καθυστέρησαν σχεδόν δύο
χρόνια να εκδοθούν από τη δικαιοσύνη τα σχετικά εντάλµατα
κατά ξένων µεγαλεµπόρων ναρκωτικών που έχουν κατονοµαστεί;
Με λίγα λόγια, ποιος κρατάει την µπαγκέτα σε αυτή την υπόθεση;
Δικαστικός λειτουργός ή πολιτικός παράγοντας; 

Όλα αυτά πρέπει να εξεταστούν και να διερευνηθούν, ώστε να
χυθεί άπλετο φως σε αυτή τη σκοτεινή υπόθεση. Η δικαιοσύνη
σε κάθε περίπτωση είµαι βέβαιη ότι θα κάνει απερίσπαστη τη
δουλειά της για τη διερεύνηση της υπόθεσης «NOOR 1» και την
καταδίκη των ενόχων. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αν και δεν υιοθετούµε ορισµένα
σηµεία του σκεπτικού της πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας, η
Δηµοκρατική Συµπαράταξη θα υπερψηφίσει τη σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής, γιατί είναι µια υπόθεση γεµάτη σκιές και σκο-
τεινές γωνίες, που πλήττουν το κύρος της πολιτείας πριν απ’ όλα.
Είµαστε ιδεολογικά, αξιακά ταυτισµένοι µε την ανάγκη για από-
λυτη διαφάνεια στον δηµόσιο βίο, διαφάνεια για τους πάντες και
παντού όµως, όχι αλά καρτ, ανάλογα µε τις κοµµατικές επιδιώ-
ξεις του καθενός. 

Μέχρι σήµερα, έχουµε πει ναι σε κάθε πρόταση για διερεύ-
νηση, ακόµα και θεµάτων που σχετίζονται µε τη δική µας διακυ-
βέρνηση. Εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, τι κάνετε; Είπατε όχι σε
οτιδήποτε σας αφορά µέχρι σήµερα. Αυτή είναι η στάση σας.
Ανάλογα, βέβαια, πράττει και η Νέα Δηµοκρατία. Μαζί αρνείστε
τη διερεύνηση των ευθυνών της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρα-
τίας από το 2004 έως το 2009. Μαζί τα καλύπτετε όλα. 

Αρνείστε, ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, να διερευνηθεί το πώς φτάσαµε στα
capital controls, στο µνηµόνιο του 2015, το µνηµόνιο Τσίπρα -
Καµµένου, να διερευνηθούν οι κινήσεις Βαρουφάκη και οι συνέ-
πειές της στην οικονοµία. Αρνείστε να διερευνήσουµε τους χει-
ρισµούς τους δικούς σας στα θέµατα υγείας και, βέβαια,
αρνείστε σήµερα την εξεταστική για τον κ. Καµµένο. 

Είστε όλο λόγια. Λόγια πολλά για όλα τα θέµατα και για τη δια-
φάνεια και, στο τέλος, τίποτα. Διότι πώς αλλιώς θα εξηγήσετε,
πρώτον, το ότι οι έλεγχοι για το λαθρεµπόριο καυσίµων µειώθη-
καν µεταξύ 2014 και 2016 κατά 53%, οι αποφάσεις επιβολής προ-
στίµων κατά 75%, το ύψος των επιβληθέντων προστίµων κατά
90%, των οποίων µάλιστα το ποσοστό εισπραξιµότητας φτάνει
µόνο στο 10%; 

Δεύτερο θέµα για απάντηση: Το ότι, σύµφωνα µε πρόσφατα
στοιχεία, το ελληνικό δηµόσιο, το 2016, έχασε 600 εκατοµµύρια
ευρώ από το λαθρεµπόριο τσιγάρων, ενώ η Ελλάδα έγινε η δεύ-
τερη χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε την υψηλότερη κατανά-
λωση παράνοµων τσιγάρων. 

Τρίτον, παρά τις παλιές µεγαλόστοµες διακηρύξεις σας, η αρ-
µόδια Υφυπουργός µάς πληροφόρησε σχετικά πρόσφατα ότι
έχουν εισπραχθεί µόνο 43 εκατοµµύρια ευρώ από τη λίστα Λαγ-
κάρντ και ότι έχουν βεβαιωθεί -όχι εισπραχθεί- µόνο 10,9 εκατοµ-
µύρια ευρώ από τη λίστα Μπόργιανς και µάλιστα µε ελέγχους
που άρχισαν πριν από το 2014 από την προηγούµενη κυβέρνηση.
Μην το ξεχνάµε αυτό.

Αυτά είναι τα τεράστια ποσά, που θα εισπράττατε από την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής, για να σταθεί η ελληνική οικονοµία στα
πόδια της; 

Απευθύνοµαι πια όχι στους Υπουργούς, αλλά στους Βουλευ-
τές του ΣΥΡΙΖΑ. Είτε τώρα είτε σε επόµενη φάση αυτή η εξετα-
στική επιτροπή θα γίνει -να είστε σίγουροι- και όλα θα έλθουν
στο φως. Καµµία µεθόδευση δεν θα συσκοτίσει την υπόθεση
αυτή.

Συµφωνείτε, λοιπόν, ή όχι ότι κανένας Υπουργός δεν έχει δι-
καίωµα να παρεµβαίνει στη δικαιοσύνη, να υποκαθιστά τον ανα-
κριτή, τον δικαστή σε µια ευρωπαϊκή δηµοκρατία; Αν ναι, εγώ
σας καλώ να υπερψηφίσουµε όλοι µαζί αυτή την εξεταστική επι-
τροπή. Είναι ευκαιρία, επιτέλους, να δώσουµε ένα µήνυµα ότι κα-

νείς, µα κανείς, δεν είναι πάνω από το Σύνταγµα και τους νόµους
σ’ αυτή τη χώρα. Ας συµφωνήσουµε, επιτέλους, σ’ αυτό το στοι-
χειώδες όλοι µαζί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Απευθύνοµαι και πάλι στον κ. Τσίπρα.
Δεν µπορείτε, κύριε Πρωθυπουργέ, να εµφανίζεστε ως τιµητές

των άλλων και να µας κουνάτε το δάχτυλο. Δεν είχατε και δεν
έχετε κανένα ηθικό πλεονέκτηµα. Τώρα εσείς κρίνεστε πλέον για
πράξεις και παραλείψεις. Έχετε σήµερα µια νέα ευκαιρία να δεί-
ξετε στην πράξη ότι πιστεύετε στην κάθαρση, γιατί, αν και πάλι
δεν το κάνετε, αν δεν το πράξετε ούτε και σήµερα, ξέρετε τι θα
έχετε κάνει; Απλά θα επιβεβαιώσετε ότι δεν τη θέλετε την κά-
θαρση, τη διαφάνεια, γιατί φοβάστε. Ξέρετε τι φοβάστε; Τις απο-
καλύψεις ότι «η κόπρος του Αυγεία» είναι µαζεµένη στη δική σας
αυλή. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Γεννηµατά.
Θα ακολουθήσουν δύο οµιλητές εκ του καταλόγου και µετά

θα παρέµβει ο κ. Λαζαρίδης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
των ΑΝΕΛ.

Τον λόγο, λοιπόν, έχει ο κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης από τη Νέα
Δηµοκρατία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπό κανονικές συνθήκες, δη-

λαδή υπό συνθήκες σεβασµού του Κοινοβουλίου και νοµίζω και
στοιχειώδους αυτοσεβασµού δικού µας, θα περίµενε κανείς ότι
η σηµερινή συζήτηση θα ήταν µια καθαρά διαδικαστικού χαρα-
κτήρα.

Όλοι, δυστυχώς ή ευτυχώς, οι Έλληνες θυµούνται ότι σ’ αυτή
ακριβώς την Αίθουσα πριν από περίπου δύο µήνες ο ίδιος ο
Υπουργός Εθνικής Άµυνας, ο κ. Καµµένος, εκτόξευσε προς την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση την εξής απειλή, αρνούµενος να απαν-
τήσει για το τι έλεγε, αλλά κυρίως γιατί το έλεγε µε τον καταδι-
κασµένο ισοβίτη, τον κ. Γιαννουσάκη, και προκάλεσε ευθέως
τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας -και διαβάζω από τα
Πρακτικά της 3ης  Ιουλίου 2017- λέγοντας: «Γι’ αυτή την ποινική
υπόθεση αν θέλετε, καταθέστε πρόταση µοµφής και αίτηµα για
προανακριτική τώρα. Καταθέστε τώρα.». Απαντάει ο κ. Βορίδης:
«Αφήστε το τι θα κάνουµε εµείς». Πάνος Καµµένος: «Αφήστε τις
απειλές. Καταθέστε πρόταση µοµφής ή καταθέστε αίτηµα για
προανακριτική. Καταθέστε το. Απειλείτε από τις εφηµερίδες.». 

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό Βουλευτής κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης  κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχουµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα εξής δεδο-
µένα: Ένας Υπουργός, ο οποίος είναι γεµάτος αυτοπεποίθηση,
προκαλεί ένα κόµµα να αποκαλύψει την αλήθεια για µια υπό-
θεση, στην οποία εµπλέκεται το όνοµά του και µάλιστα ζητάει το
µείζον: πρόταση µοµφής ή προανακριτική επιτροπή.

Η Νέα Δηµοκρατία, λοιπόν, «σηκώνει το γάντι», συµφωνεί να
διερευνηθεί το ζήτηµα στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου ζητώντας, µάλιστα, το έλασσον, δηλαδή πρόταση για εξετα-
στική επιτροπή. Και όλα, βεβαίως, σχεδόν τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης -το είπαν και σήµερα- αποδέχονται αυτή την πρό-
ταση, συµφωνώντας να χυθεί άπλετο φως και να αποκαλυφθούν
όλες οι σκοτεινές πτυχές, αν υπάρχουν, αυτής της υπόθεσης.

Μάλιστα, υπάρχει ο ισοβίτης, ο οποίος στη συνέντευξή του
λέει ότι είναι διατεθειµένος να έρθει στην εξεταστική επιτροπή,
για να τοποθετηθεί επί του θέµατος. Έχω παρακολουθήσει και
τον Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Βούτση, να λέει δηµοσίως ότι
οι εξεταστικές επιτροπές θα πρέπει να συστήνονται ακόµα και
εάν δεν υπάρχουν ενδείξεις για ποινικές ευθύνες ενός πολιτικού
προσώπου. 

Με βάση αυτά τα δεδοµένα, θα ήθελα να κάνω ευθέως ένα
ερώτηµα προς τον κ. Καµµένο, τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας: Ο
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ίδιος δεν είναι αυτός ο οποίος ζήτησε τη σύσταση επιτροπής,
προανακριτικής µάλιστα, και κατάθεση πρότασης µοµφής γι’
αυτή την υπόθεση;

Για ποιον λόγο, λοιπόν, σήµερα, όλοι εσείς -ακούσαµε και τη
Συµπολίτευση του ΣΥΡΙΖΑ- κρύβεστε πίσω από αυτό το πράγµα
και λέτε ότι δεν την κάνετε δεκτή;

Εµένα, κύριες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό στο χωριό µου,
τουλάχιστον, το λένε «τζάµπα µάγκας»!

Ήταν ο κ. Καµµένος εδώ, ο οποίος έλεγε «καταθέστε πρόταση
για προανακριτική επιτροπή», την κατέθεσε η Νέα Δηµοκρατία
και σήµερα έρχεστε όλοι εσείς και επιχειρηµατολογείτε ότι δεν
πρέπει να γίνει δεκτή. Απαντήστε µου επ’ αυτού του ερωτήµατος
και αυτοί οι οποίοι θα επακολουθήσετε και, βεβαίως, και ο κ. Καµ-
µένος, όταν έρθει εδώ να απαντήσει. 

Η κυβερνητική πλειοψηφία απεφάνθη, και µάλιστα νωρίς
νωρίς, ότι το αίτηµα της Νέας Δηµοκρατίας ήταν έωλο και µάλι-
στα άκουσα από πολλούς συναδέλφους ότι γίνεται για αντιπερι-
σπασµό. 

Βεβαίως, θα µπορούσα να αναρωτηθώ, για ποιον λόγο γίνεται
για αντιπερισπασµό; Μήπως από την ανάπτυξη που έχει κατα-
κλύσει τη χώρα και θα µας περισπάσει από το να εξετάζουµε
αυτά τα ζητήµατα;

Μάλιστα, σήµερα έκλεισε, δυστυχώς, και το µεγαλύτερο ερ-
γοστάσιο παραγωγής παγωτού που υπάρχει σήµερα στην Ελ-
λάδα και µένουν στον δρόµο περίπου εκατόν δύο εργαζόµενοι. 

Αντιπερισπασµός από τι; Από την οικολογική καταστροφή που
συντελείται αυτές τις ηµέρες στον Σαρωνικό; Αντιπερισπασµός
από την πρώτη δόση του ΕΝΦΙΑ, που καλούνται να πληρώσουν
οι Έλληνες; 

Λοιπόν, ας σοβαρευτούµε. Νοµίζω ότι η κοινωνική και πολιτική
πραγµατικότητα που έχει δηµιουργήσει η δική σας Κυβέρνηση
είναι πολύ πιο ζοφερή από την υπόθεση την οποία συζητάµε σή-
µερα. Δόξα τω Θεώ, µε τα κατορθώµατά της η Κυβέρνηση φρον-
τίζει πάντα να διατηρεί το ενδιαφέρον µας πολύ υψηλό. 

Η ουσία των όσων συζητάµε σήµερα είναι ότι η Κυβέρνηση και
προσωπικά ο Πρωθυπουργός, ο κ. Τσίπρας, επέλεξε και επιλέγει
να παίξει τον ρόλο του συνηγόρου του κ. Καµµένου και να πάρει
πάνω του την ευθύνη για ό,τι έχει συµβεί. 

Από σήµερα, κυρίες και κύριοι, κυρίως της Συµπολίτευσης, µε
την ψήφο σας καθίσταστε πολιτικά συνένοχοι και γι’ αυτό καλεί-
στε, ο καθένας προσωπικά, να αναµετρηθεί, νοµίζω, και µε τη συ-
νείδησή του. 

Εδώ, βεβαίως, δύο τινά µπορεί να συµβούν: Είτε ο Πρωθυ-
πουργός, ο κ. Τσίπρας, ήταν ενήµερος και είχε δώσει την έγκρισή
του προς τον κ. Καµµένο και, βεβαίως, εάν ισχύει αυτό, ο κ. Τσί-
πρας θα πρέπει να µας εξηγήσει γιατί αυτός και άλλα κυβερνη-
τικά στελέχη συναντήθηκαν µε τον εµπλεκόµενο επιχειρηµατία
στο Μέγαρο Μαξίµου ήδη από τον Μάιο, εάν είχε δώσει την έγ-
κρισή του στον κ. Καµµένο και εποµένως τον θεωρούσε ως εγ-
κέφαλο αυτής της υπόθεσης. Αυτός νοµίζω ότι είναι ένας
παραπάνω λόγος για να προχωρήσουµε στην εξεταστική επι-
τροπή. 

Εάν πάλι δεν ήταν ενήµερος ο κ. Τσίπρας, τότε µε λύπη µου
µπορώ να πω ότι τέτοιου είδους πρωτοβουλίες έχουν καταστήσει
τον εαυτό του έρµαιο των πρωτοβουλιών ενός Υπουργού, ο
οποίος ασκεί προσωπική πολιτική και αφήνει ακόµα να εκτίθεται
σε συναντήσεις µε πιθανούς, κατά τον κ. Καµµένο πάντα, εµπό-
ρους ναρκωτικών. 

Βεβαίως, σε αυτή την περίπτωση, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι του ΣΥΡΙΖΑ, έχετε την κατανόησή µου. Είστε σήµερα υπο-
χρεωµένοι να παρακολουθείτε άφωνα, να καταπίνετε την οργή
σας και να ανέχεστε αγόγγυστα τις συµπεριφορές του κυβερνη-
τικού σας εταίρου, προκειµένου να διασφαλιστεί η στήριξή του
και να µην οδηγηθούµε σε εκλογές.

Δεν αντιλέγω ότι είναι ταπεινό κίνητρο, αλλά είναι απολύτως
κατανοητό. Εξηγεί απολύτως τη βιασύνη, µε την οποία σπεύσατε
να απορρίψετε το αίτηµα της Νέας Δηµοκρατίας, ως αντιπερι-
σπασµό. 

Δυστυχώς, από το κίνηµα «Δεν πληρώνω», όταν ήσασταν στην
αντιπολίτευση, έχετε πάει στο κίνηµα «Δεν παραιτούµαι», από
όταν είστε στην Κυβέρνηση. Από αυτό, όµως, µέχρι να επικαλεί-

στε έωλα νοµικά επιχειρήµατα, προκειµένου να δικαιολογήσετε
τη σηµερινή στάση σας, πάει πολύ. 

Για παράδειγµα, δεν ξέρω πόσο βολικό είναι για τους συνα-
δέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, κυρίως τους νοµικούς, όταν ακούν τον κ.
Τζανακόπουλο να λέει εάν υπάρχει κάποιος νόµος που να απα-
γορεύει στον Υπουργό να µιλάει µε υπόδικο και µάλιστα όχι µε
έναν οποιοδήποτε υπόδικο, αλλά έναν υπόδικο ο οποίος έχει κα-
ταδικαστεί µε ισόβια για εµπόριο ναρκωτικών. 

Να σας πω, λοιπόν, την αυτονόητη απάντηση. Προφανώς,
υπάρχει νόµος και αυτός είναι το Σύνταγµα. Διάκριση των εξου-
σιών, λέγεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Δεν µπορεί ο οποι-
οσδήποτε Υπουργός, µέλος της εκτελεστικής εξουσίας, να
παίρνει τηλέφωνο δώδεκα φορές, επί εικοσιένα λεπτά, έναν ισο-
βίτη. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Πώς λέγεται;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σύνταγµα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε,

κύριε Κεφαλογιάννη. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι η διάκριση των εξουσιών. 
Αναρωτιέµαι, λοιπόν, πόσο στριµωγµένος…
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Στη διάκριση των εξουσιών εγώ
τρεις εξουσίες ξέρω. Αν υπάρχει και η τέταρτη…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα σας πω, κύριε συνάδελφε. 
Αναρωτιέµαι, λοιπόν, πόσο στριµωγµένος και εσείς ο ίδιος

πρέπει να νιώθετε, που φθάσατε στο σηµείο να ισχυριστείτε ότι
ο Υπουργός Άµυνας είναι οποιοσδήποτε πολίτης σε µια αντί-
στοιχη περίπτωση.

Εγώ, µάλιστα, για τα Πρακτικά θα καταθέσω και το πόρισµα
που έβγαλε ο κ. Μπρακουµάτσος. Και για να µην το αρνηθεί ο κ.
Κοντονής, καταθέτω και το δηµοσίευµα του zougla.gr στις 15-9-
2017, το οποίο ακόµα και τώρα είναι αναρτηµένο και µπορεί κά-
ποιος να µπει και να το εκτυπώσει.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τι κάνει οποιοσδήποτε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Κεφαλο-

γιάννη, σας παρακαλώ, φθάσατε τα επτάµισι λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δώστε µου µισό λεπτό ακόµη,

κύριε Πρόεδρε. 
Πάµε, λοιπόν, να δούµε τι κάνει οποιοσδήποτε πολίτης, σύµ-

φωνα µε τον κύριο Υπουργό Δικαιοσύνης: Πρώτα, λοιπόν, εντο-
πίζει έναν ισοβίτη που θέλει να πει την αλήθεια. Και φαντάζοµαι
ότι είναι πολύ εύκολο, τον πετυχαίνει στον δρόµο. Αφού τον εν-
τοπίσει, στη συνέχεια, αναζητά το κινητό του τηλέφωνο. Και πώς
γίνεται, βέβαια, ένας ισοβίτης να έχει κινητό τηλέφωνο µέσα στη
φυλακή; Δεν αναρωτήθηκε ούτε ο Υπουργός κ. Καµµένος, αλλά
ούτε και κάποιοι άλλοι, οι οποίοι εµπλέκονται στην υπόθεση. Δεν
τον απασχόλησε καθόλου. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Αφού είχε διαταχθεί έρευνα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ναι, βεβαίως και καλώς, αλλά
τον κ. Καµµένο δεν τον απασχόλησε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ, µη δια-
κόπτετε!

Κύριε Κεφαλογιάννη, ολοκληρώστε, παρακαλώ. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τον κ. Καµµένο που τον πήρε

στο κινητό του τηλέφωνο δώδεκα φορές δεν τον απασχόλησε το
γεγονός ότι είχε κινητό τηλέφωνο; 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΟΝΤΟΝΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Περίµενα να ακούσω κάτι πιο
εποικοδοµητικό. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Με συγχωρείτε, αν δεν είναι
αυτό εποικοδοµητικό, τότε τι είναι δηλαδή; 

Και θα ολοκληρώσω µε µια ερώτηση προς τον κ. Κοντονή. Ανα-
φέρεται στο πόρισµα που µόλις κατέθεσα –και είναι και δηµόσιο-
ότι την ίδια µέρα επικοινώνησε µε την ανωτέρω εισαγγελέα και
ο Υπουργός Δικαιοσύνης και της είπε ότι ο Γιαννουσάκης θέλει
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να καταθέσει νέα στοιχεία για την υπόθεση «NOOR 1». 
Σας ερωτώ ευθέως, κύριε Υπουργέ: Πώς γνωρίζατε ότι ο κ.

Γιαννουσάκης ήθελε να καταθέσει στοιχεία; Το κάνετε και σε
άλλες υποθέσεις να παίρνετε εισαγγελείς και να τους λέτε ότι ο
κατηγορούµενος θέλει να καταθέσει νέα στοιχεία; Νοµίζω ότι
πρέπει να απαντήσετε σε αυτό το πράγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Και µε αυτό τελει-
ώνετε, κύριε Κεφαλογιάννη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και κλείνω µε αυτό, βεβαίως. 
Επικαλούµαι δηµόσιο έγγραφο, το οποίο µόλις κατέθεσα και

νοµίζω ότι καλείστε και εσείς να απαντήσετε σε αυτή την ερώ-
τηση: Πώς γνωρίζατε ότι ο κ. Γιαννουσάκης ήθελε να δώσει στοι-
χεία και µάλιστα σας το είπε και η κ. Τζίβα; 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Αριστείδης Μπαλτάς από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω την οµιλία µου, διατυπώνοντας µια

γενικότερη απορία που καλύπτει λίγο περισσότερο διάστηµα από
το σηµερινό και να συνδέσω στο τέλος τη σηµερινή συζήτηση µε
αυτή την απορία.

Η απορία είναι η εξής: Πώς είναι δυνατόν, όλο το τελευταίο
διάστηµα, πριν από την τελευταία αξιολόγηση και µέχρι σήµερα
και σε όλα τα επιµέρους ζητήµατα που προέκυψαν στο µεταξύ,
η Νέα Δηµοκρατία διά του Προέδρου και του Αντιπροέδρου της
και όλες οι πολιτικές δυνάµεις της Αντιπολίτευσης που ακολου-
θούν να συνεχίζουν µια κριτική στον ΣΥΡΙΖΑ και στην Κυβέρνησή
του –Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, όπως λέτε- ότι καταστρέφει τη
χώρα οικονοµικά, ότι δηµιουργεί όλων των ειδών τα προβλήµατα
στους εργαζόµενους, µηδενίζει συντάξεις, αυξάνει φόρους, κα-
ταργεί το άλφα, ολιγωρεί στο βήτα και όλα τα γνωστά και να
φθάνουν µέχρι και τους αντιπερισπασµούς, σαν αυτή τη συζή-
τηση; 

Και πώς είναι δυνατόν να διατυπώνετε αυτή την κριτική, όταν
κατά τη διάρκεια της αξιολόγησης και αµέσως µετά, όλοι ανε-
ξαιρέτως οι εταίροι –αν θέλετε- όλες ανεξαιρέτως οι εφηµερίδες,
ιδίως του εξωτερικού, όλοι οι θεσµοί της Ευρώπης, όλα τα πολι-
τικά κόµµατα της Ευρώπης δηλώνουν ρητά ή έµµεσα ότι η κατά-
σταση της οικονοµίας στην Ελλάδα πάει πολύ καλύτερα, ότι πάει
πολύ καλά τηρουµένων των αναλογιών και ότι είναι ορατή η έξο-
δος από τα µνηµόνια;

Ξέρετε ότι είµαστε υποχρεωµένοι να κάνουµε πράγµατα µε τα
οποία διαφωνούµε. Το έχουµε δηλώσει πολλές φορές και το
έχουµε εξηγήσει από την αρχή. Με αυτό το δεδοµένο µας εµπι-
στεύθηκε ξανά την κυβέρνηση ο ελληνικός λαός και γνωρίζον-
τας, επίσης, ότι υποσχεθήκαµε ότι θα τηρήσουµε δεσµεύσεις µε
τις οποίες διαφωνούµε και τις οποίες αναλάβαµε και τις οποίες,
βεβαίως, τηρούµε. Τηρώντας αυτές τις δεσµεύσεις φθάσαµε
εδώ. Σε αυτή τη βάση σχηµατίστηκε η εικόνα που σας ανέφερα.

Οπότε, πώς είναι δυνατόν, κύριοι της Αντιπολίτευσης, όλοι οι
δικοί σας οµοϊδεάτες στο εξωτερικό, θεσµικοί και οικονοµικοί πα-
ράγοντες, µεγάλες εφηµερίδες και ούτω καθεξής να λένε άλφα
και εσείς να λέτε το ακριβώς αντίθετο; Δεν φοβάστε ότι έτσι εκτί-
θεστε στα µάτια των εταίρων σας, όταν επιπλέον διαρκώς δια-
τείνεστε και υπερθεµατίζετε ότι αυτό στο οποίο προσβλέπετε
είναι όλο και περισσότερη Ευρώπη; Δεν φοβάστε ότι έτσι εκτί-
θεστε; Αυτή είναι η απορία.

Επιτρέψτε µου να δώσω µία απάντηση. 
Κατά µία τουλάχιστον έννοια η Ελλάδα δεν είναι όπως όλες οι

υπόλοιπες χώρες της Ευρώπης. Σε όλες τις χώρες της Ευρώπης
-και στην Αµερική και παντού- προφανώς τη µία ή την άλλη
στιγµή µπορεί να προκύψει ένα µεγάλο σκάνδαλο, να συσταθούν
εξεταστικές επιτροπές, δικαστήρια και ούτω καθεξής. Επίσης,
όπως ξέρετε, και εδώ έχουµε τέτοιες υποθέσεις, από τη
«SIEMENS» και τη «NOVARTIS» µέχρι αυτά που συζητάµε για την
υγεία. 

Αν στην Ελλάδα υπάρχει κάτι ιδιαίτερο σε σχέση µε τις υπό-
λοιπες χώρες της Ευρώπης, είναι αυτό που θα τολµούσα να ονο-
µάσω «µεσαία διαπλοκή». Εδώ συµφύρονται φερόµενοι
συνδικαλιστές, πολιτευτές και πολιτικοί παράγοντες, επιχειρηµα-

τίες -κατά κύριο λόγο σε εισαγωγικά γιατί η επιχειρηµατικότητά
τους είναι συνδεδεµένη µε την κρατική επιχορήγηση-, υπάλληλοι
όχι όλοι αµέµπτου ηθικής, έτσι ώστε µέσα σε αυτό το σύστηµα
να διασπαθίζεται προς κάθε κατεύθυνση δηµόσιο χρήµα και ταυ-
τόχρονα να δοµούνται δίκτυα πελατειακών σχέσεων σαν αυτά
που κυριαρχούν στη χώρα τις τελευταίες δεκαετίες. Αυτό νοµίζω
ότι είναι ιδιαίτερο χαρακτηριστικό της Ελλάδας τουλάχιστον µε
αυτή τη µορφή.

Σε αυτό το χαρακτηριστικό στηρίχθηκαν οι κυβερνήσεις της
Μεταπολίτευσης. Οµαλές εναλλαγές ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρα-
τίας και τούµπαλιν στηρίζονταν στη διάρκεια, στην ισχύ και στην
ευελιξία αυτού του είδους των µηχανισµών. Αυτοί, λοιπόν, οι µη-
χανισµοί –κρατήστε τη λέξη- συνιστούν όρους αναπαραγωγής
του δικού σας πολιτικού συστήµατος.

Εσείς ακριβώς –και ερχόµαστε στη λύση της απορίας- φοβά-
στε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ µπορεί να θίξει αυτούς ακριβώς τους όρους
αναπαραγωγής. Μπροστά σε αυτόν τον φόβο αντιπολιτεύεστε
όπως αντιπολιτεύεστε τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί η διατήρηση αυτών των
µηχανισµών, όσο και να αλλάζουν χρώµα στο µεταξύ, είναι το
κύριο για εσάς. Εξασφαλίζει τη δική σας αναπαραγωγή, τις δικές
σας «καρέκλες», όπως ωραία τις λέτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Το πάθος που επιδεικνύετε επαναλαµβάνοντας ξανά και ξανά

σε όλους τους τόνους και µε όλες τις αφορµές ότι εµείς συνι-
στούµε κάτι σαν ανωµαλία για τη φυσιολογική ροή των πραγµά-
των, ότι οφείλουµε να γίνουµε παρένθεση το συντοµότερο
δυνατόν, εκφράζει ακριβώς αυτόν τον µύχιο φόβο σας, ότι η µε-
σαία διαπλοκή, δηλαδή οι όροι αναπαραγωγής του δικού σας συ-
στήµατος, κινδυνεύουν από εµάς.

Συνεχίζετε, λοιπόν, αυτό το είδος της αντιπολίτευσης, έστω
και µε τον κίνδυνο να γελοιοποιηθείτε στους οµοϊδεάτες σας στο
εξωτερικό για να αντιµετωπίσετε προκαταβολικά αυτό το ενδε-
χόµενο, αυτή τη µέγιστη για εσάς απειλή. Αυτή είναι η απάντηση
στην απορία που µόλις εξέφρασα και απλώς επιτρέψτε µου τε-
λειώνοντας να προσθέσω και κάτι ακόµα.

Όπως ξέρετε, κύριοι της Αντιπολίτευσης, στην πολιτική αυτός
που εκπαιδεύει είναι ο αντίπαλος. Επιτρέψτε µου εδώ να πω ότι
είστε πολύ κακοί δάσκαλοι, διότι δεν ασκείτε κριτική εκεί που θα
έπρεπε, που θα µπορούσατε, εκεί που θα βοηθούσε και τη χώρα
να καλυτερέψει και εσάς τους ίδιους να αναδειχθείτε και να κερ-
δίσετε ψήφους, επισηµαίνοντας τα κενά που, όντως, έχουµε και
παραλείψεις προφανώς που δεν έχουµε καλύψει ακόµα. Επιλέ-
γετε, όµως, να ασκείτε αυτού του είδους την πολιτική που φθάνει
πολλές φορές στα όρια της αστειότητας. Προφανώς είναι
αστεία, όπως φάνηκε από όλη τη συζήτηση σήµερα, η συζήτηση
για την εξεταστική επιτροπή επί τηλεφωνηµάτων εν µέσω µιας
διερεύνησης που αφορά δυόµισι τόνους καθαρής ηρωίνης,
σκάνδαλο µεγαλύτερο αν θέλετε και από τη «SIEMENS» και  από
τη «NOVARTIS» και ούτω καθεξής.

Επιτρέψτε µου, λοιπόν, να προσθέσω τελειώνοντας ότι αυτή η
κάκιστη διδακτική πρακτική σας δεν είναι ανιδιοτελής. Γνωρί-
ζουµε ότι ο κακός δάσκαλος τείνει να φτιάξει κακούς µαθητές.
Με την κακή διδακτική πρακτική σας µάλλον αποσκοπείτε να µας
κάνετε ίδιους µε εσάς, εξίσου κακούς µε εσάς, να αφοµοιώσετε
δηλαδή και εµάς, να ενσωµατώσετε και εµάς στο δικό σας σύ-
στηµα διακυβέρνησης. Μόνον τότε ίσως δεήσετε να µην µας θε-
ωρείτε πλέον ανωµαλία και κακή παρένθεση.

Σας δηλώνουµε όµως κατηγορηµατικά ότι δεν έχουµε κανέναν
σκοπό να γίνουµε ίδιοι µε εσάς. Γι’ αυτό προσπαθήστε να ανε-
βάσετε το επίπεδο της κριτικής σας, για να καλυτερέψετε εσείς,
να γίνετε καλύτεροι δάσκαλοι, τόσο για το δικό σας καλό όσο και
για το καλό του τόπου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Γεώρ-
γιος Λαζαρίδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά την απόφαση του εισαγγελέως Πειραιώς, αντιλαµβάνο-
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µαι ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση διακατέχεται από πανικό και
αµηχανία. Ο εισαγγελεύς εφετών Πειραιώς µε απόφασή του
θέτει στο αρχείο τις καταγγελίες του ισοβίτη Γιαννουσάκη. Στο
πόρισµα αναφέρει ότι δεν προέκυψαν στοιχεία που να στοιχει-
οθετούν τις καταγγελίες εναντίον της Εισαγγελέως κ. Τζίβα. Όσο
για τον Υπουργό Εθνικής Αµύνης κ. Καµµένο, παρεπέµφθη στη
Βουλή για καθαρά τυπικούς λόγους, όπως προβλέπεται και από
το Σύνταγµα.

Μετά απ’ αυτά, αντιλαµβάνεται κανείς την αµηχανία, αλλά και
το κενό στο οποίο βρίσκεται η Αντιπολίτευση. Της κάηκαν όλα τα
αντιπολιτευτικά της χαρτιά. Τώρα, της κάηκε κι αυτό. Τι θα κάνει;
Θα αµφισβητήσει την απόφαση της δικαιοσύνης;

Η επίθεση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στηρίχθηκε στις
καταγγελίες του ισοβίτη Γιαννουσάκη εναντίον του Υπουργού
Εθνικής Αµύνης. Είναι καταγγελίες, όµως, που χαρακτηρίστηκαν
παντελώς αβάσιµες. Για άλλη µία φορά η Αντιπολίτευση εκτίθε-
ται. Πήρατε την απόφαση να ταυτιστείτε µε την πλευρά αυτών
οι οποίοι ερευνώνται, µε αποτέλεσµα να εκτεθείτε και να εκθέ-
σετε και το κόµµα σας.

Το εντιµότερο απέναντι στην κοινωνία σε µία τέτοιου µεγέθους
υπόθεσης διακίνησης ναρκωτικών θα ήταν να απαιτήσετε να
χυθεί άπλετο φως και να επισπευσθούν οι διαδικασίες, να ζητή-
σετε διακοµµατική συνεργασία και όλοι µαζί να κτυπήσουµε τους
εγκληµατίες. Τώρα, για άλλη µία φορά είστε εκτεθειµένοι, στρι-
µωγµένοι στο περιθώριο της ιστορίας και της κοινωνίας.

Κύριοι συνάδελφοι, οι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης αποφάσισαν πριν από δύο µήνες να ζητήσουν εξεταστική
επιτροπή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αδιαφορείτε για το ότι η υπό-
θεση είναι ακόµα στη δικαιοσύνη; Αγνοείτε ότι υπάρχει ο κίνδυ-
νος να προκληθούν προβλήµατα στη δικαστική έρευνα της
υπόθεσης και να προκύψει περαιτέρω καθυστέρηση; Κανονικά,
εδώ θα έπρεπε να συζητούµε γιατί η υπόθεση προχωρά µε τέ-
τοια βραδύτητα. Τι αποτελέσµατα έχουµε από το θέρος του
2014, οπότε η υπόθεση είναι στα χέρια της δικαιοσύνης; 

Σας ζήτησε ο Υπουργός Εθνικής Αµύνης να ζητήσετε προανα-
κριτική επιτροπή. Γιατί δεν το κάνατε; Δεν υπάρχει κανένα στοι-
χείο, ούτε προκύπτει από πουθενά κάτι που να δικαιολογεί κάτι
τέτοιο. Στόχος σας, εποµένως, είναι η δηµιουργία εντυπώσεων
και η προσπάθεια αποπροσανατολισµού της κοινής γνώµης ή,
αλλιώς, το γνωστό που κάνετε, δηλαδή τα πυρά αντιπερισπα-
σµού, για να αποπροσανατολιστεί ο κόσµος από τις επιτυχίες τις
οποίες είχε αυτή η Κυβέρνηση.

Προσέξτε, όµως, γιατί ενώ η Κυβέρνηση προσπαθεί να απο-
καλύψει και να φωτίσει αυτή την απίστευτου µεγέθους υπόθεση,
εσείς µε τις πράξεις σας δείχνετε ότι δεν σας ενδιαφέρει η απο-
κάλυψη και αδιαφορείτε αν µε τις άστοχες πράξεις σας θα προ-
κύψει συγκάλυψη, γιατί στην ουσία εµποδίζετε το έργο της
δικαιοσύνης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε να δεχθούµε εξε-
ταστική επιτροπή, γιατί αυτό θα είχε σαν αποτέλεσµα την περαι-
τέρω καθυστέρηση της υπόθεσης. Γιατί θέλετε να καθυστερήσει
η διερεύνηση της υπόθεσης; Δεν σας προβληµατίζει ότι από το
2014 είναι ελάχιστη η πρόοδος; Δεν σας προβληµατίζει ότι τα
ηλεκτρονικά, αλλά και έντυπα µέσα, ελάχιστα ασχολήθηκαν;

Για να γίνω πιο συγκεκριµένος, από τις εφηµερίδες, εκτός από
δύο-τρεις, όλες οι υπόλοιπες –ή σχεδόν όλες- όσες διάκεινται φι-
λικά στην Αντιπολίτευση, είτε δεν ασχολήθηκαν καθόλου µε την
υπόθεση, είτε το έκαναν ελάχιστα και αυτό όχι για να ασκήσουν
κριτική για την καθυστέρηση των ερευνών ή για να προβάλουν
την πραγµατικά επικίνδυνη διάσταση της υπόθεσης, αλλά για το
τηλέφωνο του Υπουργού Εθνικής Αµύνης. 

Αγνοούν την ουσία, δηλαδή τους τρεις τόνους ηρωίνης. Ήταν
τρεις οι τόνοι ηρωίνης. Τα εννιακόσια κιλά πρόλαβαν και έφυγαν
στο Κόσοβο. Τα δύο χιλιάδες εκατό κιλά τα έπιασαν µέσα στο
σκάφος. Αγνοούν την ουσία, δηλαδή τους τρεις τόνους ηρωίνης
που θα σκότωνε εκατοντάδες χιλιάδες παιδιά. Αγνοούν την
ανάγκη να βρεθούν οι ένοχοι. Η ευαισθησία τους εστιάζεται -υπο-
τίθεται- στη διάκριση των εξουσιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε υπερήφανοι για τον
Υπουργό Εθνικής Αµύνης, γιατί επέδειξε γενναιότητα και αντα-

ποκρίθηκε στο αίτηµα του κρατούµενου, ο οποίος ανησυχούσε
για τη ζωή του και για την προστασία της οικογένειάς του, ο
οποίος το 2014, σηµειωτέον, στις αρχικές του καταθέσεις κατο-
νόµασε πρόσωπα και πράγµατα. Ποιες απειλές και από ποιους
προέρχονται και τον ανάγκασαν να τις πάρει πίσω; Όταν ζήτησε
προστασία από τον Υπουργό Εθνικής Αµύνης, θεσµικά ο Υπουρ-
γός απευθύνθηκε στον Υπουργό Δικαιοσύνης. 

Δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι έχασαν τη ζωή τους οκτώ άνθρωποι.
Είναι ένα γεγονός αναµφισβήτητο. Και αυτό δικαιολογεί τον
φόβο του ισοβίτη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Μάρτυρες της υπόθεσης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ακριβώς. Ήταν µάρτυρες οι οκτώ.

Μάλιστα, έχασαν τη ζωή τους µε κινηµατογραφικό τρόπο.
Είναι ο µόνος µάρτυρας εν ζωή σήµερα. Εποµένως πρέπει να

προστατευθεί, αν θέλουµε να φτάσουµε στην αποκάλυψη όλης
αυτής της τεραστίου µεγέθους υπόθεσης. Μια υπόθεση που ξε-
περνάει τα όρια της χώρας. Μια ποσότητα ναρκωτικών που συγ-
κλόνισε και ευαισθητοποίησε την παγκόσµια κοινότητα.

Μάλιστα, οι Μυστικές Υπηρεσίες των Ηνωµένων Πολιτειών
απεφάνθησαν ότι πίσω από αυτή την υπόθεση κρύβεται η χρη-
µατοδότηση τροµοκρατικών και άλλων οργανώσεων. Το Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο στην έκθεση της εξεταστικής επιτροπής για
το πρόβληµα των ναρκωτικών στην Ευρώπη ήδη από το 1986
προχώρησε στο συµπέρασµα -σας το διαβάζω αυτολεξεί- ότι:
«Οι λαθρέµποροι ναρκωτικών βρίσκονται ήδη σε θέση να επηρε-
άζουν την πολιτειακή λειτουργία ολόκληρων χωρών». Αυτό δη-
λαδή µε µια κουβέντα σηµαίνει: Εσκοµπάρ στην Ευρώπη.
Δηλώσεις συµπεράσµατα που σε κάνουν να ανατριχιάζεις.

Να ξαναγυρίσουµε στο «NOOR 1», κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, και να δούµε τώρα ποια ήταν η αξία των τριών τόνων καθα-
ρής ηρωίνης ή αλλιώς οι εµπλεκόµενοι διακινητές πόσα χρήµατα
θα κέρδιζαν. Με βάση υπολογισµούς ειδικών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, η ηρωίνη αυτή θα τους εξασφάλιζε κέρδη από τις πιά-
τσες του θανάτου ύψους 6 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Μιλάµε για
απίστευτα νούµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Σας ερωτώ, λοιπόν, πόσα ακόµη τέτοια καράβια πέρασαν πριν
το «NOOR 1»; Πόσα δισεκατοµµύρια έχουν βάλει στα ταµεία
τους οι εµπλεκόµενοι κακοποιοί;

Αναφέροµαι και πάλι στην έκθεση της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
η οποία λέει ότι λαθρέµποροι ναρκωτικών επηρεάζουν την πολι-
τειακή λειτουργία ολόκληρων χωρών. Βλέπετε, µόνο από το φορ-
τίο ενός πλοίου θα αποκόµιζαν 6 δισεκατοµµύρια. Αυτό το
οικονοµικό αποτέλεσµα τούς δίνει την ισχύ να κάνουν αυτό που
αναφέρει στην έκθεσή της η Ευρωπαϊκή Ένωση. Πώς; Αγορά-
ζοντας µέσα µαζικής ενηµέρωσης (εφηµερίδα, κανάλια, blogs
κ.λπ.), ποδοσφαιρικές οµάδες, πολιτικά κόµµατα, δήµους, εται-
ρείες και λοιπά, ό,τι δηλαδή µπορεί να κατευθύνει την κοινή
γνώµη και να ελέγχει τις µάζες.

Όπως αντιλαµβάνεστε, µιλάµε για απίστευτη ισχύ. Πρέπει,
εποµένως, να αντιδράσουµε σε αυτά τα φαινόµενα και να µην
παρασυρθούµε από διαδικασίες, που µόνο εµπόδια βάζουν στην
εξέλιξη της υπόθεσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι τρεις τόνοι ηρωίνης εξασφά-
λιζαν 1 δισεκατοµµύριο στους κακοποιούς. Ο ένας τόνος περί-
που, σύµφωνα µε πληροφορίες, διοχετεύτηκε στα Βαλκάνια. Σε
ποιους άραγε;

Κύριε Υπουργέ Εθνικής Αµύνης, στα ταραγµένα Βαλκάνια και
ειδικά στην περιοχή του Κοσόβου ξέρουµε όλοι ποιοι δραστη-
ριοποιούνται. Εποµένως χρειάζεται πολύ µεγάλη προσοχή στα
σύνορά µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, γιατί δεν
συντάσσεστε µε τη γενναία αυτή απόφαση του Πάνου Καµµένου
να κτυπήσουµε όλοι µαζί τη µάστιγα των ναρκωτικών, να προ-
στατεύσουµε τα Ελληνόπουλα, αλλά και τη δηµοκρατία στην πα-
τρίδα µας, για να µη δούµε ξαφνικά και στην πατρίδα µας το
φαινόµενο Εσκοµπάρ;

Δεν υπάρχει λόγος να φοβάστε. Μπήκε µπροστά ο Πάνος Καµ-
µένος σε αυτόν τον δίκαιο αγώνα κατά των εµπόρων ναρκωτικών
για να βοηθήσουµε τη δικαιοσύνη, να προστατεύσουµε τους
µάρτυρες για να αποκαλύψουν την αλήθεια. Σας καλούµε, λοι-
πόν, να συνταχθείτε µε την Κυβέρνηση σε αυτόν τον αγώνα κατά
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των εµπόρων του θανάτου, των εχθρών του λαού και της δηµο-
κρατίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και πριν κλείσω, θα ήθελα να πω ότι ορισµένοι συνάδελφοι
έχουν µία ιδιαίτερη αντίληψη περί ηθικής. Βέβαια, ακούσαµε από
τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι έχουν έναν πε-
ρίεργο τρόπο για να εκφράζονται. Εγώ θα πω ότι έχουν και µία
περίεργη αντίληψη περί ηθικής. Θεωρούν ανήθικο ένα ανδρό-
γυνο να πάει σε ένα νόµιµο καζίνο ή κλαµπ χωρίς να χρεώσει κα-
θόλου το δηµόσιο, ενώ θεωρούν ηθικό να ζητούν να τους
χαριστούν δάνεια ύψους 240.000.000 ευρώ, να τα πληρώσει ο
ελληνικός λαός. Αυτό είναι ηθικό γι’ αυτούς. Όπως είναι ηθικό
να χαρακτηρίζουν «µουρλούς» τους δικαστές. Αυτή είναι η πε-
ρίεργη αντίληψη. 

Και κάτι άλλο και κλείνω σε δύο δευτερόλεπτα, κύριε Πρό-
εδρε.

Άκουσα προηγουµένως την κ. Γεννηµατά να λέει για τον χρόνο
που πήρε την ανάκριση η κ. Τζίβα, ότι ήταν βράδυ κ.λπ.. Και δια-
βάζω µέσα από την απόφαση του εισαγγελέως, ο οποίος λέει:
«Κατά το άρθρο 240 του κοινού Ποινικού Κώδικα ως προς τον
τόπο και τον χρόνο της ανάκρισης δεν υπάρχει κανένας περιορι-
σµός. Η ανάκριση µπορεί να γίνει και κατά τη διάρκεια της νύ-
χτας και Κυριακές και γιορτές. Από την ανωτέρω διάταξη
συνάγεται ότι ο όρος «ανάκριση» περιλαµβάνει και την προκα-
ταρκτική εξέταση», Κονταξής, Κώδικας Ποινικής Δικονοµίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Ιωάννης Σαχινίδης από τη Χρυσή Αυγή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Απ’ ό,τι είδαµε σήµερα σε αυτή την Αίθουσα, τουλάχιστον επι-

κοινωνιακά το διαχειριστήκατε πάρα πολύ καλά. Όλοι σας θέλετε
να καταπολεµήσετε τα ναρκωτικά, όλοι σας θέλετε να προσφέ-
ρετε στη δικαιοσύνη. Δεν µας είπατε, όµως, πόση αλήθεια αντέ-
χετε, πόση διαφάνεια αντέχετε σε αυτή την Αίθουσα και πόση
δικαιοσύνη.

Έγινε µία αναφορά προηγουµένως στις πολλές τοποθετήσεις
που έκανε ο Υπουργός κ. Κοντονής και αναφέρθηκε σε ηθικούς
και φυσικούς αυτουργούς. Μάλλον δεν ξέρει ότι η Αίθουσα αυτή
δεν αναδεικνύει ούτε τους ηθικούς ούτε τους φυσικούς αυτουρ-
γούς, δεν είµαστε δικαστήριο. Αυτή είναι δουλειά της δικαιοσύ-
νης. 

Έκανε, επίσης, µία αναφορά στην τοποθέτηση του Κοινοβου-
λευτικού µας Εκπροσώπου, του Γιάννη Λαγού. Ο Κοινοβουλευ-
τικός µας Εκπρόσωπος δεν έκανε κάποια καταγγελία, έκανε
αναφορά ακριβώς όπως αναφέρεται στη µηνυτήρια αναφορά
που κατέθεσε ο ισοβίτης. Και µάλιστα, απέναντι στο πολιτικό σας
θράσος, θα έλεγα, εµείς αντιπαραθέτουµε το θάρρος το πολι-
τικό. Είχε πει µάλιστα ο συναγωνιστής ο Γιάννης Λαγός ότι σε
περίπτωση που αποδειχθεί ότι όλα αυτά δεν ευσταθούν έχει το
θάρρος, αντρίκεια και αρσενικά, να ζητήσει συγγνώµη από τον
κύριο Υπουργό.

Ας περάσουµε, όµως, στη συζήτηση για τη σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής. Στην προκειµένη περίπτωση διερευνάται η εµ-
πλοκή του Υπουργού Εθνικής Αµύνης κ. Καµµένου και άλλων
στελεχών και λειτουργών σε µία εκκρεµή δικαστική υπόθεση.
Επιγραµµατικά, σε σχέση µε τα ερωτήµατα και τους προβληµα-
τισµούς που τίθενται στην πρόταση, θα αναφέρω κάποια: Ο
Υπουργός Εθνικής Αµύνης µιλά σε κάποιον ισοβίτη, κάτι λένε,
χωρίς όµως να δικαιολογείται σε καµµία περίπτωση ο λόγος µίας
τέτοιας πρωτοβουλίας. Κάποιος εισαγγελέας πηγαίνει µέσα στα
άγρια µεσάνυχτα στις φυλακές. Ένας δηµοσιογράφος επικοινω-
νεί µε κάποιους άλλους κ.λπ., κ.λπ.. 

Από τις 6 Ιουνίου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είχε έρθει το
θέµα αυτό στη Βουλή. Οφείλουµε σε αυτό το σηµείο τα εύσηµα
στον Προεδρεύοντα εκείνη την ηµέρα, τον κ. Νικήτα Κακλαµάνη,
γιατί δυστυχώς για εσάς, σε κάποιες κρίσεις αλήθειας που σας
πιάνουν σε αυτή την Αίθουσα, είχε δηλώσει από µικροφώνου –
και ευτυχώς για εµάς αυτά υπάρχουν καταγεγραµµένα στα Πρα-
κτικά- ότι για όλα όσα ακούστηκαν δεν έφερε καµµία απολύτως

ευθύνη η Βουλή, αλλά µόνο ο οµιλητής, ο κ. Λαγός. 
Τον ευχαριστούµε που είπε την αλήθεια για το ποιος ανέδειξε

πραγµατικά αυτό που συζητάµε σήµερα και ποιος το έφερε πρώ-
τος στη Βουλή. Και για να ξέρουµε τι λέµε και να µιλάµε µε ονό-
µατα, δώδεκα ολόκληρες ηµέρες δεν υπήρξε θέµα συζήτησης
ούτε εντός αυτής της Αιθούσης, ούτε από κανένα µέσο µαζικής
ενηµέρωσης, ούτε από κανάλια, ούτε από εφηµερίδες.

Έρχεται σήµερα η Νέα Δηµοκρατία και καταθέτει πρόταση για
συζήτηση και λήψη απόφασης για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής. Και καλά κάνει. Όµως, µας δίνει το δικαίωµα να υποθέσουµε
ότι στο διάστηµα αυτό των δώδεκα ηµερών εξέτασε εξονυχιστικά
µήπως κατά λάθος εµπλέκεται σε αυτή την υπόθεση κάποιο δικό
της στέλεχος. Και αφού είδαν µάλλον ότι δεν εµπλέκεται, θεώ-
ρησαν ότι καλό θα ήταν ένα θέµα που έφερε η Χρυσή Αυγή να
το εκµεταλλευτούν µετά από δώδεκα ολόκληρες µέρες. Για την
ακρίβεια και συγκεκριµένα, όπως σας ανέφερα και πριν, ο Βου-
λευτής Πειραιώς Γιάννης Λαγός το έφερε και από εκεί και πέρα
ακολούθησαν όλοι οι υπόλοιποι. 

Έρχεται, λοιπόν, σήµερα η Νέα Δηµοκρατία και καταθέτει
αυτή την πρόταση για τη σύσταση της επιτροπής µε βάση, όπως
σας προείπα, τα στοιχεία που εµείς φέραµε. Εδώ µοιραία θα πρέ-
πει να ειπωθούν κάποιες σκέψεις. Όταν ακούγεται αυτή η λέξη
«εξεταστικές επιτροπές» οι συνειρµοί είναι: λόγοι εντυπώσεων,
κανένα αποτέλεσµα, συγκάλυψη, κουκούλωµα. Πόσες και πόσες
επιτροπές, αλήθεια, δεν έχουν συσταθεί εδώ µέσα µε σκεπτικό,
µε βαρύγδουπες δηλώσεις, µε διάθεση πάντα να χυθεί άπλετο
φως, µε τοποθετήσεις, µε παρεµβάσεις κ.ο.κ.; Το αποτέλεσµα,
όµως; Αυτό είναι η µία σκέψη.

Η άλλη σκέψη έχει να κάνει µε το ποιος είναι αυτός που κατα-
θέτει τι. Εδώ ζητείται διερεύνηση εµπλοκής πολιτικού προσώπου
σε εκκρεµή δικαστική υπόθεση. Και καλώς ζητείται, κατά την
άποψή µας. Από ποιόν, όµως; Από το κόµµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Μόνο που, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, το 2013
δεν είναι πολύ πίσω. Και από ό,τι φαίνεται, εδώ σε αυτή την Αί-
θουσα, η δική σας η πτέρυγα ξεχνάει πολύ εύκολα.

Ρωτά, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία για την παρέµβαση πολιτικού
προσώπου σε εκκρεµή υπόθεση. Μάλιστα, ο Πρόεδρος της, ο κ.
Μητσοτάκης, ανέφερε ότι στη σηµερινή συζήτηση για σύσταση
εξεταστικής επιτροπής υπάρχουν ενδείξεις. Στη δική µας υπό-
θεση, κυρίες και κύριοι, όταν καταθέσαµε τη δικογραφία για την
παρέµβαση του πρώην Αρχηγού της Νέας Δηµοκρατίας υπήρχαν
αποδείξεις. Υπάρχει τεράστια διαφορά.

Επίσης, ο Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας δήλωσε ότι είναι
κοντά στη δικαιοσύνη κρατώντας αποστάσεις. Πόσο πιο κοντά
θα θέλατε να είστε στη δικαιοσύνη; Να είστε σιαµαία αδερφάκια;
Και αλήθεια, ακούστηκε επίσης από τον Πρόεδρο της Νέας Δη-
µοκρατίας ότι θα προστατέψει τη δικαιοσύνη. Εµάς δεν µας
είπαν ποιος θα µας προστατέψει από αυτούς!

Όταν ελήφθησαν οι δηµοσκοπήσεις τότε, το 2013, και είχαν
φέρει στο φως µια φοβερά σηµαντική άνοδο για το εθνικιστικό
κίνηµα, ξεκίνησαν και επακολούθησαν όσα ανέφερα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Ξέχασαν, βέβαια, το περίφηµο τηλεφώνηµα Σαµαρά προς την

τότε εισαγγελέα του Αρείου Πάγου. Ξέχασαν τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης και συγκυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ.
Αθανασίου, ξέχασαν το πώς είχαν παρέµβει όλοι αυτοί κατά τη
διάρκεια των ανακρίσεων του Αρχηγού της Χρυσής Αυγής, του
Χρήστου Παππά, και των υπολοίπων Βουλευτών. Ξέχασαν τον
Σαµαρά όταν έπαιρνε τηλέφωνο και ζητούσε την προφυλάκιση
των άλλων τριών Βουλευτών χρησιµοποιώντας υβριστικές εκ-
φράσεις, όπως ξεχάστηκε και το βίντεο Μπαλτάκου. Γενικώς σε
αυτή την Αίθουσα όλα ξεχνιούνται πάρα πολύ εύκολα.

Εµείς, επειδή ως εθνικιστικό κίνηµα έχουµε βιώσει το τι θα πει
πραγµατικά παρέµβαση πολιτικού προσώπου σε εκκρεµή ποινική
υπόθεση, έχουµε βιώσει στο πετσί µας τι θα πει παρεµπόδιση
στο έργο της δικαιοσύνης, θέλουµε να ριχτεί άπλετο φως. Θέ-
λουµε να εξεταστούν οι καταγγελίες που εµείς πρώτοι φέραµε
στη Βουλή και συνηγορούµε στη σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής.
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Το ίδιο, όµως, απαιτούµε και από εσάς, από την Κυβέρνησή
σας, να συνηγορήσετε στη σύσταση µιας εξεταστικής επιτροπής
για να διερευνηθούν οι ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες του πρώην
Πρωθυπουργού Αντώνη Σαµαρά για την πράξη της πρόκλησης
για την τέλεση πληµµελήµατος, άρθρο 186, παράγραφος 2 του
Ποινικού Κώδικα και ειδικότερα για το γεγονός ότι προέτρεψε δι-
καστικούς λειτουργούς να διαπράξουν το πληµµέληµα της πα-
ράβασης καθήκοντος, άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα.

Όλα όσα προανέφερα αναδεικνύουν το περίσσευµα πολιτικής
υποκρισίας σε θέµατα που αφορούν παρεµβάσεις στην ελληνική
δικαιοσύνη. 

Κλείνοντας έχω να σας επισηµάνω ότι αληθινή και πραγµατικά
ανεξάρτητη δικαιοσύνη στην Ελλάδα µπορεί να υπάρξει µόνον
µε µια εθνική κυβέρνηση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Βασίλειος Τσίρκας από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΣΙΡΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ση-

µερινή συζήτηση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τον
Υπουργό Άµυνας θα έλεγα ότι είναι µια ακόµα απεγνωσµένη
προσπάθεια της Νέας Δηµοκρατίας να δηµιουργήσει ένα κλίµα
σκανδάλου, δήθεν σκανδάλου, αφού το αφήγηµά της περί ολικής
καταστροφής της οικονοµίας έχει καταρρεύσει. Και αρχίζει τώρα
έναν νέο γύρο καταστροφολογίας σε µια περίοδο που η χώρα
γυρίζει σελίδα. Γιατί µετά από πολλά χρόνια ύφεσης και διαρ-
κούς λιτότητας, βρισκόµαστε µπροστά σε µια νέα πραγµατικό-
τητα, αφού έχουµε µπροστά µας έναν καθαρό ορίζοντα εξόδου
από τα µνηµόνια και τη σκληρή επιτροπεία. Και παρά τις κινήσεις
αντιπερισπασµού που επιχειρεί η Αντιπολίτευση, παραµένουµε
προσηλωµένοι στην επίτευξη του βασικού µας στόχου: Την
έξοδο της χώρας απ’ τα µνηµόνια, τη σκληρή επιτήρηση µέσω
της ανάκαµψης της ελληνικής οικονοµίας. Και αυτός ο στόχος
σήµερα είναι περισσότερο εφικτός από οποιαδήποτε άλλη φορά.

Σε αυτή τη νέα περίοδο η χώρα έχει επιστρέψει σταδιακά σε
θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, µετά από τόσα χρόνια ύφεσης και
στασιµότητας. Η ανεργία βαίνει µειούµενη, ενώ οι δηµοσιονοµι-
κές επιδόσεις κινούνται πάνω από τον στόχο, µε τους δείκτες ζω-
τικών οικονοµικών δραστηριοτήτων να καταγράφουν δυναµική
άνοδο.

Αυτή την αντικειµενική πραγµατικότητα αρνείται να την απο-
δεχτεί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, µη µπορώντας να αντιπαρα-
τεθεί σε κανένα πεδίο πολιτικής, αφού η ίδια έχει να επιδείξει
µόνο τις συνέπειες των καταστροφικών της πολιτικών. Ακόµη κι
όταν το επιχειρεί, όπως είδαµε πρόσφατα στη ΔΕΘ, προβάλλει
φθαρµένες και καταστροφικές νεοφιλελεύθερες πολιτικές που
χρεοκόπησαν τη χώρα και την οικονοµία. Το σχέδιο της Νέας Δη-
µοκρατίας περιλαµβάνει απολύσεις και ιδιωτικοποιήσεις δηµό-
σιων αγαθών, ένα ακόµα µνηµόνιο δηλαδή.

Και µετά την τακτική αυτών των αντιπερισπασµών, που οδή-
γησε και στη σηµερινή συζήτηση στην Ολοµέλεια, τώρα έχουµε
και τη νέα στάση από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης που σκοπεύει να τηρήσει από εδώ και πέρα, την παράλογη
θέση δηλαδή να καταψηφίζει κανείς ακόµα και σε όσα συµφωνεί,
που θα έλεγα ότι αποτελεί απειλή για την ίδια τη λειτουργία του
κοινοβουλευτικού συστήµατος, για τη λειτουργία δηλαδή της δη-
µοκρατίας. Και ο µόνος λόγος που το επιχειρεί αυτό είναι γιατί
αδιαφορεί για το δηµόσιο συµφέρον.

Εµείς προχωράµε, παρ’ όλα αυτά, για να υλοποιήσουµε το
σχέδιό µας για µια Ελλάδα χωρίς µνηµόνια, χωρίς αυτούς που
τώρα εµφανίζονται σαν σωτήρες και θέλουν να σώσουν τη χώρα,
χωρίς αυτούς που έχουν βαριά ευθύνη για τη λεηλασία του δη-
µόσιου πλούτου, που θυσίασαν την ανάπτυξη στο βωµό θαλασ-
σοδανείων, αφήνοντας τη µεγάλη πλειοψηφία απροστάτευτη.

Κι έχουµε αποδείξει την αποφασιστικότητά µας δίνοντας µε-
γάλες µάχες και στο εξωτερικό και στο εσωτερικό για να προ-
ασπίσουµε τα συµφέροντα του ελληνικού λαού, να βάλουµε ένα
τέρµα στην ασυδοσία της εξουσίας συγκεκριµένων κύκλων και
συστηµάτων. Και φέραµε στην επιφάνεια υποθέσεις πραγµατι-
κής διαφθοράς, υποθέσεις που έχουν συγκλονίσει το πανελλήνιο

τα προηγούµενα χρόνια και που σε µεγάλο βαθµό στη συνείδηση
της ελληνικής κοινωνίας αποτελούν σηµαντικές αιτίες της χρεο-
κοπίας και της κρίσης.

Δεν είδαµε, όµως, την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να διακατέ-
χεται από τον ίδιο ζήλο να πατάξει εκεί τη διαπλοκή και τη δια-
φθορά, να τοποθετηθεί µε σαφήνεια σε ζητήµατα που είναι
ανοικτά και κάποια απ’ αυτά αποτελούν και αντικείµενο ήδη εξε-
ταστικών επιτροπών. Αποφάσισαν ο κ. Μητσοτάκης και η Νέα Δη-
µοκρατία από την αρχή να ακολουθήσουν έναν δρόµο
καταστροφολογίας και να επενδύσουν πολιτικά στην ενδεχόµενη
αποτυχία, την εµπλοκή των διαπραγµατεύσεων για την οριστική
έξοδο από τα µνηµόνια.

Η όλη συζήτηση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, περί παρέµβα-
σης δήθεν στη δικαιοσύνη, είναι νοµικά ανυπόστατη, διότι σε κα-
νένα σηµείο αυτής της υπόθεσης, όπως ειπώθηκε εδώ σήµερα
και από άλλους οµιλητές, δεν έγινε προσπάθεια από κανέναν να
υποδείξει στη δικαιοσύνη τον τρόπο µε τον οποίο θα λειτουργή-
σει σε ένα συγκεκριµένο ζήτηµα.

Σε κάθε περίπτωση, η δικαστική έρευνα βρίσκεται σε εξέλιξη.
Και αν σεβόµαστε τη δικαιοσύνη, πρέπει να σεβόµαστε και τα
αποτελέσµατά της. Και για να υπάρξει ηθικός αυτουργός, όπως
ακούστηκε και προηγουµένως, πρέπει να υπάρχει και φυσικός
αυτουργός. Και η φυσική αυτουργία δεν κρίθηκε αξιόποινη και
αποσύρθηκε. Είναι προφανές, λοιπόν, πως δεν υπάρχει κανένα
στοιχείο που να στοιχειοθετεί τη σύνθεση µιας τέτοια εξεταστι-
κής επιτροπής.

Η Νέα Δηµοκρατία αντίθετα προσπαθεί να προκαταβάλει τη
δικαιοσύνη, ενώ αυτό που θα έπρεπε να ενδιαφέρει σήµερα είναι
η έρευνα αυτή να φέρει αποτελέσµατα για την ουσία της υπόθε-
σης. Να χυθεί δηλαδή, άπλετο φως σε αυτή την υπόθεση διακί-
νησης τεράστιων ποσοτήτων ναρκωτικών.

Από την πλευρά µας, εµείς έχουµε δεσµευτεί να µην συγκα-
λύψουµε τίποτα, να µην υποθάλψουµε, να µην υποχωρήσουµε
απέναντι στις δυνάµεις εκείνες που υπονόµευσαν το δηµόσιο
συµφέρον, που διασπάθισαν το δηµόσιο χρήµα, που δωροδόκη-
σαν και δωροδοκήθηκαν και ξέπλυναν µαύρο χρήµα.

Η ελληνική Κυβέρνηση, στο πλαίσιο των συνταγµατικών της
δυνατοτήτων, αλλά και της δικαιοκρατίας έκανε και θα συνεχίσει
να κάνει ό,τι περνά από το χέρι της, ώστε η ελληνική δικαιοσύνη
να αφεθεί απερίσπαστη να εξετάσει όλες αυτές τις υποθέσεις
και ο ελληνικός λαός να µάθει, αλλά και οι υπεύθυνοι να βρεθούν
και να τιµωρηθούν. 

Εµείς προχωράµε µε στόχο το πολιτικό σχέδιο της επόµενης
διετίας. Και µε την οικονοµία να γυρίζει σελίδα µετά από έναν
δύσκολο κύκλο διαπραγµατεύσεων, αυτό που πρέπει να µας εν-
διαφέρει είναι η κοινωνία να αρχίσει να δρέπει τους καρπούς
αυτής της ανάπτυξης. Το πεδίο της πραγµατικής αντιπαράθεσης
είναι η πραγµατικότητα, και η πραγµατικότητα συνεχώς βελτιώ-
νεται, αλλά είναι και η οικονοµία που συνεχώς ανακάµπτει. Και
για την πραγµατικότητα αυτήν κρινόµαστε καθηµερινά από τους
πολίτες και θα κριθούµε και τελικά στις εκλογές στο τέλος της
τετραετίας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος από το Ποτάµι κ. Μαυρωτάς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ας µπούµε κατευθείαν στην υπόθεση. Ένας Υπουργός µιλάει

µε έναν δηµοσιογράφο και µετά συνοµιλεί δώδεκα φορές µε
έναν ισοβίτη, έµπορο ναρκωτικών που είναι στη φυλακή για υπό-
θεση 2,1 τόνων ηρωίνης. Τα παραπάνω δεν είναι τρέιλερ από τις
σειρές «House of Cards» ή «Narcos», που είναι ουσιαστικά η ιστο-
ρία του Πάµπλο Εσκοµπάρ. Είναι ένας συνδυασµός και των δύο
που δεν ξέρουµε αν θα τον δούµε ποτέ στην τηλεόραση. Τον βλέ-
πουµε, όµως, στην ελληνική πολιτική σκηνή.

Πού είναι όµως, το περίεργο, κύριοι συνάδελφοι; Μήπως ότι
δεν είχε καλό σήµα ο Υπουργός και έπρεπε να πάρει δώδεκα
φορές τηλέφωνο έναν καταδικασµένο για να του πει τα αυτο-
νόητα; Δηλαδή ότι «τα ναρκωτικά είναι πολύ κακό πράγµα», «πες
την αλήθεια, θα σώσουν την ελληνική κοινωνία και την ελληνική
νεολαία». Μήπως το ότι υπάρχουν τηλέφωνα στις φυλακές για
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να επικοινωνούν κρατούµενοι µε δηµοσιογράφους και Υπουρ-
γούς;

Πού είναι το περίεργο; Το ότι µία εισαγγελέας ξεκίνησε µέσα
στη µαύρη νύχτα του Γενάρη να ταξιδέψει ως τον Αυλώνα να
πάρει κατάθεση από τον ισοβίτη, ο οποίος τελικά είδε ένα σηµα-
διακό όνειρο και το µετάνιωσε; Ή το ότι η υπόθεση είναι ξεκά-
θαρη, ένα θέµα εθνικής άµυνας -και αυτό το ακούσαµε ακόµα
στη Βουλή- και έπρεπε να υπάρχει εµπλοκή του Υπουργού Εθνι-
κής Άµυνας; Ή το ότι για τις περιπτώσεις πληροφοριοδοτών δη-
µοσίου συµφέροντος, τους γνωστούς «whistleblowers» δεν
υπάρχουν κατάλληλες υπηρεσίες, αλλά πρέπει και αυτό να το
κάνει ο Υπουργός Άµυνας;

Πού είναι, λοιπόν, το περίεργο; Και τι είναι προς εξέταση για
να ζητάει εξεταστική επιτροπή η Αντιπολίτευση; Όλα αυτά είναι
για εσάς φυσιολογικά και καθηµερινά και δεν χρήζουν διερεύνη-
σης. Business as usual!

Για να σοβαρευτούµε τώρα όµως, κάποιες απορίες. Ήταν σε
συνεννόηση µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης ο κ. Καµµένος όταν
έκανε αυτές τις επικοινωνίες; Αν ήταν, πώς το επέτρεψε αυτό ο
κ. Κοντονής; Μπορεί ένας Υπουργός να δρα παραθεσµικά και να
τηλεφωνεί σε κρατούµενους καταδικασµένους, ενώ η υπόθεσή
τους πρόκειται να δικαστεί σε δεύτερο βαθµό; Μήπως το κάνουν
κι άλλοι Υπουργοί αυτό; Και αν, όπως επικαλείται ο κ. Κοντονής,
αλλά και ο κ. Παρασκευόπουλος στην Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας, ήταν στο πλαίσιο µιας νόµιµης διαδικασίας, τότε δεν
έχει να φοβηθεί τίποτα ο κ. Καµµένος και µπορεί άνετα να δηµο-
σιοποιήσει το περιεχόµενο των συνοµιλιών, να κάνει δηλαδή
άρση του τηλεφωνικού απορρήτου για τις δώδεκα συνοµιλίες αυ-
τοβούλως και να λάµψει η αλήθεια. Τόσο απλά. Αν δεν το κάνει
όµως, κάτι δεν πάει καλά και βάζει νερά η ιστορία.

Άκουσα επίσης, ότι δεν είναι σωστό να γίνει η Βουλή «βιοµη-
χανία εξεταστικών επιτροπών». Ως βετεράνος σκαπανέας πλέον
στις εξεταστικές, για τα δάνεια των κοµµάτων και των µέσων µα-
ζικής ενηµέρωσης και τώρα για την υγεία, δεν θα διαφωνήσω.
Όµως, τώρα το θυµηθήκαµε αυτό; Όταν οι εξεταστικές αφορούν
τους αντιπάλους, δεν ανήκουν στη βιοµηχανία των εξεταστικών;
Αυτές είναι οι χρήσιµες εξεταστικές, ενώ οι άλλες που αφορούν
σπλάχνο της Κυβέρνησης είναι άχρηστες;

Η συγκεκριµένη είναι µια εξεταστική επιτροπή που δεν έχει να
κάνει µε κατασπατάληση δηµοσίου χρήµατος, όπως οι προηγού-
µενες, αλλά µε κατασπατάληση θεσµικού κεφαλαίου.

Η εµπλοκή Υπουργών σε τέτοιες υποθέσεις είναι εξίσου επώ-
δυνη για τη δηµοκρατία, όπως και η απιστία. Η παραθεσµική ανά-
µειξη σε ζέουσες δικαστικές υποθέσεις είναι απιστία απέναντι
στη διάκριση των εξουσιών που ορίζει το Σύνταγµα και όποιος
το υποστηρίζει αυτό δεν είναι δάκτυλος του κ. Μαρινάκη, αλλά
δάκτυλος µιας υποτυπώδους θεσµικής λειτουργίας. Και αν ένας
Υπουργός δεν ξέρει τα όριά του, πώς να του εµπιστευτείς τις
τύχες ενός Υπουργείου, πόσω µάλλον όταν το Υπουργείο αυτό
είναι το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

Και µε την ευκαιρία αυτή να καταθέσω στα Πρακτικά αυτά που
ουσιαστικά είπε ο Πρόεδρός µας, κ. Θεοδωράκης, για το συνέ-
δριο του 1994 της Νέας Δηµοκρατίας, που έλεγε ότι πρέπει να
αποκατασταθούν οι πρωτεργάτες του πραξικοπήµατος.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μαυρωτάς κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτές, λοιπόν, είναι οι χρήσιµες εξεταστικές, ενώ οι άλλες που
αφορούν το σπλάχνο της Κυβέρνησής σας είναι άχρηστες. 

Κλείνοντας, επιτρέψτε µου να πω και δύο λόγια σε σας, κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε αφορµή τη σηµερινή σας στήριξη
στον κ. Καµµένο και τους ΑΝΕΛ. Συγκυβερνάτε γιατί φαντάζοµαι
συµφωνείτε στα βασικά κι έχετε τις θεµιτές, όπως λέτε, διαφω-
νίες σας στα πιο επουσιώδη. Το είπε άλλωστε και ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος, ο κ Τζανακόπουλος, τις προάλλες, λέγοντας ότι
συµφωνείτε στα µεγάλα. 

Δηλαδή, τα δικαιώµατα για σας είναι στα µικρά, διότι εκτός
από την ιθαγένεια, το τέµενος, το σύµφωνο συµβίωσης, την απο-
τέφρωση, θα έρθει µεθαύριο το θέµα της ταυτότητας φύλου. Σε
όλα αυτά διαφωνείτε µε τους συγκυβερνώντες. Άρα να υποθέσω

ότι -κατά τον κ. Τζανακόπουλο πάντα- αυτά δεν είναι στα µεγάλα,
είναι στα µικρά. Είναι τόσο χαµηλά τα δικαιώµατα στην αξιακή
σας κλίµακα, ώστε να τα κάνετε γαργάρα µπροστά στην παρα-
µονή στην εξουσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τότε, για ποιο ηθικό πλεονέκτηµα µιλάτε; Εγώ βλέπω ένα συµ-
φεροντολογικό πλεονέκτηµα που στηρίζει µια κυνική συµµαχία
εξουσίας, µια συµµαχία που κλείνει τα µάτια στα θέµατα των δι-
καιωµάτων. Εµείς δεν κάνουµε παζάρια µε τα δικαιώµατα κι έτσι
περνάνε, τελικά, αυτά τα θέµατα. Και αυτή είναι η διαφορά µας:
Σε αντίθεση µε σας, τις αξίες µας τις βάζουµε πάνω από τη δίψα
σας για εξουσία.

Ξέρω ότι δυσφορείτε που τα λέω αυτά, αλλά κατά βάθος ξέ-
ρετε ότι αυτή είναι η αλήθεια. Απλώς βάζετε µπροστά τη δια-
φθορά και τη διαπλοκή των προηγούµενων για να έχετε ένα
άλλοθι προς τους εαυτούς σας λέγοντας ότι τουλάχιστον αυτά
τα χέρια είναι καθαρά. Αυτά, όµως, τα έχουν πει και άλλοι. Κι αν
δεχτούµε ότι ισχύει, σας αρκεί; 

Τελειώνοντας, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, η πολι-
τική είναι για να υπερασπίζεσαι αρχές και αξίες. Σήµερα θα ψη-
φίσετε ότι δεν πρέπει να διερευνηθούν κάποιες πρακτικές
παρακράτους και υποκόσµου και όλα αυτά ήταν καλώς καµω-
µένα. Με τις επιλογές σας έχετε εγκλωβιστεί σε ένα άβολο δί-
ληµµα: ή την αρχή -την εξουσία δηλαδή- ή τις αρχές σας. Και
είναι φανερό ότι έχετε επιλέξει την πρώτη, βάζοντας πολύ νερό
στις δεύτερες, τόσο νερό που βλέπω να βουλιάζουν σαν την
«ΑΓΙΑ ΖΩΝΗ ΙΙ» και να κηλιδώνουν την «αριστερή Ριβιέρα» των
ιδεών σας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυπούµαι που δεν είναι στην Αί-
θουσα ο κ. Παναγιώτης Καµµένος. Φαντάζοµαι ότι θα απαντήσει
στη συνέχεια σε αυτά που θα πω, αλλά καλύτερα να απευθυνθώ
σε όλους εσάς, τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί το πραγµατικό
πρόβληµα είστε εσείς.

Λοιπόν, µε έχετε κυριολεκτικά ξεµπροστιάσει µε όλη τη δύ-
ναµη της Αριστερής σας ψυχής, εκατό φορές, διακόσιες φορές
-ο κ. Παπαδηµούλης σε δεκάδες tweet του- για µια αφιέρωση
που µου έκανε στο βιβλίο του ο Παττακός. Μάλιστα. Προηγου-
µένως, όταν ο κ. Θεοδωράκης ανέφερε τον µακαρίτη Γεωργαλά,
σηκώθηκε ο κ. Καµµένος και ανεφέρθη σε κάποιες δικαστικές
αποφάσεις, συσκότισε την υπόθεση για να είναι καλά η αριστερή
σας συνείδηση, έτσι;

Καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής το παρακάτω έγγραφο,
το οποίο είναι ένα δηµοσίευµα από το site e-nikos.gr του κ. Νίκου
Χατζηνικολάου, το αυθεντικό είναι από το «Ε» της «ΕΛΕΥΘΕΡΟ-
ΤΥΠΙΑΣ». Είναι µια συνέντευξη του 1996 του Γεωργίου Γεωργαλά
-µακαρίτη τώρα- για τη σχέση του µε τον Πάνο Καµµένο, στην
οποία συνέντευξη στην «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» -την έγκριτο τότε-
γράφει: «Δεν συνεργάζοµαι µε τη Νέα Δηµοκρατία. Μεµονωµένα
µόνο µε τον Πάνο Καµµένο. Τον συµβουλεύω και γράφω τους
λόγους του».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και επειδή διαµαρτυρήθηκε µετά ο Γεωργαλάς γι’ αυτά που
έγραψε η «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ», κύριε Βίτσα, που είστε και κολλη-
τοί τώρα µε τον Καµµένο -σας ενοχλεί ο Γεωργιάδης ακροδεξιός,
αλλά ο Καµµένος τίποτα, επειδή έχετε καρέκλα- δείτε εδώ, λοι-
πόν, από την «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ», για να µη λέτε ότι τα λέω εγώ.
Από το γραφείο τύπου του Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Παναγιώτου
Καµµένου µάς κοινοποιήθηκε η παρακάτω επιστολή του κ. Γεωρ-
γαλά.

Πάρτε την για τα Πρακτικά, επειδή αµφισβήτησα αυτά που
είπε ο Σταύρος Θεοδωράκης.
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και επειδή είπε για το βιβλίο «Τροµοκρατία», αλλά ο Θεοδω-
ράκης δεν είχε το χαρτί για να τα πει, από την εφηµερίδα «ΔΗ-
ΜΟΚΡΑΤΙΑ» τώρα. Είναι, κύριε Βίτσα, δηµοσιευµένο το εξώδικο
του κ. Γεωργίου Γεωργαλά στον Πάνο Καµµένο. Ακούστε τώρα
τι έγραφε ο µακαρίτης Γεωργαλάς: «Κύριε Καµµένε, καθώς γνω-
ρίζετε, στο παρελθόν διετέλεσα επικοινωνιακός σύµβουλός σας
σε επικοινωνιακά θέµατα κατά τη διάρκεια των προεκλογικών
σας αγώνων. Επιπλέον, µου αναθέσατε και συνέγραψα βιβλίο
σχετικό µε την τροµοκρατία που εκδόθηκε στο όνοµά σας και
συνέβαλε αποτελεσµατικά στην προσωπική σας προβολή. Δυ-
στυχώς για την εργασία µου αυτή δεν τηρήσατε την οικονοµική
συµφωνία µας. Επίσης παραλάβατε...». Για να µην σας τα πολυ-
λογώ, του ζητούσε 14.000 ευρώ.

Πάρτε και αυτό για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τα πλήρωσε προφανώς, απέστειλε το εξώδικο ο Γεωργαλάς
και έτσι κέρδισε και τη δίκη. Γύρευε τι µπορεί να έχει γίνει!

Αυτά τα καταθέτω γιατί θέλω να σας αποδείξω, κύριε Βίτσα -
και µην γελάτε καθόλου- πόσο ψεύτες και υποκριτές είστε!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): ... (δεν ακούστηκε).

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ξέρω, γιατί είστε αγωνι-
στής της Αριστεράς. Στο πρόσωπό σας βλέπω την Αριστερά
τώρα. Δεν είναι προσωπικό. Ή στον κ. Μανιό που κάπου ήταν,
όταν ανεφέρθη το όνοµά του -τον είχε στο βιβλίο ως τροµοκράτη
της 17 Νοέµβρη- ή την κ. Τασία.

Διότι µπροστά στην καρέκλα σας και τον Γεωργαλά θα κατα-
πιείτε και το καζίνο θα καταπιείτε και τη ρουλέτα θα καταπιείτε
και όλα τα άλλα που λέτε εδώ πέρα µέσα είναι για να περνάει η
ώρα!

Και θα τα πάρω λίγο µε τη σειρά.
Κύριε Παπαγγελόπουλε, µε αφήσατε έκπληκτο. Είπατε επί

λέξει ότι κάποιοι -λέει- µικρόνοες θέλουν να δυναµιτίσουν το πο-
λιτικό κλίµα την ώρα που η Ελλάδα είναι να βγει από το µνηµόνιο.
Αυτό δεν είπατε; Μήπως θυµάστε σε αυτή την Αίθουσα ποιος
έλεγε τον Πρωθυπουργό της χώρας, Γιώργο Παπανδρέου, bro-
ker; Ο κ. Παναγιώτης Καµµένος! Μήπως θυµάστε ποιος έλεγε
για «γερµανοτσολιάδες» και «Πηλιογούσηδες»; Ο κ. Παναγιώτης
Καµµένος!

Άνθρωπέ µου, είσαι και συµπαθής. Είναι δυνατόν να έρχεσαι
στη Βουλή των Ελλήνων να εκπροσωπείς τον Πάνο Καµµένο και
να µας κάνεις οµιλία περί του ηπίου πολιτικού λόγου και της συ-
ναινέσεως; Είσαι µε τα καλά σου; Ο άνθρωπος έχει κάνει καριέρα
υβρίζοντας, διχάζοντας και συκοφαντώντας. Εκτός και αν νοµί-
ζετε ότι έχουµε πάθει όλοι οµαδικό αλτσχάιµερ.

Αλλά είπατε και το άλλο επιχείρηµα, το οποίο είναι συγκλονι-
στικό. Ότι τώρα -λέει- η δικαιοσύνη ασχολείται µε αυτή την υπό-
θεση και οποιαδήποτε δική µας εµπλοκή, κύριε Μαντά, είπε ο
Υπουργός σας εδώ -το ξέρω από την εξεταστική της υγείας-
οποιαδήποτε εµπλοκή µας στην υπόθεση, όταν ερευνά η δικαιο-
σύνη, είναι δείγµα ότι δεν εµπιστευόµαστε τη δικαιοσύνη.

Το «Ερρίκος Ντυνάν» δεν το ερευνά η δικαιοσύνη, κύριε
Υπουργέ; Το ΚΕΕΛΠΝΟ δεν το ερευνά η δικαιοσύνη; Τα φάρ-
µακα της «NOVARTIS» δεν τα ερευνά η δικαιοσύνη; Τι έγινε; Εκεί,
όταν ερευνάτε αυτή την εξεταστική δείχνετε ότι δεν σέβεστε τη
δικαιοσύνη;

Απήντησε ένας συνάδελφος του ΣΥΡΙΖΑ -δεν συγκράτησα το
όνοµά του, δεν είναι από αυτούς που µιλάνε συχνά- και λέει:
«άλλο αυτά», γιατί αυτό είναι το επιχείρηµα του Τσίπρα, ξέρετε.
Γιατί; Γιατί, λέει, αυτά είναι πραγµατικά σκάνδαλα, ενώ αυτό που
κάνουµε σήµερα δεν είναι πραγµατικό. Λοιπόν, δεν αφήνουµε
τώρα αυτά που συζητάµε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Μη σφυρίζετε, κύριε, µέσα στην Αίθουσα.

Λοιπόν, δεν τα αφήνουµε αυτά και να συζητήσουµε λίγο για τα
σοβαρά; 

Λοιπόν, ακούστε και για τα σοβαρά. Ακούστε ποια είναι τα σο-
βαρά. Είπε ο κ. Κοντονής, που δυστυχώς δεν είναι στην Αίθουσα,
ότι δεν είναι -λέει- παρέµβαση το να πάρει τηλέφωνο τον Γιαν-
νουσάκη ο Υπουργός. Είναι παρέµβαση αν ο Υπουργός πάρει τη-
λέφωνο τον ανακριτή, τον δικαστικό.

Μα, ρώτησα στην επίκαιρή µου ερώτηση τον κ. Καµµένο εδώ
και τρεις µήνες: «Κύριε Υπουργέ, µε τον Χριστοφορίδη, τον λι-
µενικό υπάλληλο που έκανε την ανάκριση, έτυχε να µιλήσετε;».
Έχετε ακούσει σε καµµία από τις συνεντεύξεις του κ. Καµµένου
να αναφέρεται στον Χριστοφορίδη; Ποτέ! Του είπα: «Θέλετε να
µην γίνει καµµία εξεταστική; Φέρτε στη Βουλή τους λογαρια-
σµούς των τηλεφώνων σας να δούµε αν µιλάγατε ταυτόχρονα
και µε τον ανακριτικό υπάλληλο». Τον ακούσατε να απαντάει
ποτέ για αυτό; Ποτέ!

Και ξέρετε ποιοι θα εµποδίσετε να δούµε αν µίλαγε ταυτό-
χρονα και µε τον Χριστοφορίδη; Που µίλαγε! Και σας το λέω εγώ
που ξέρω πόσο αλαζόνας είναι. Εσείς µε την ψήφο σας! Διότι
εσείς αρνούµενοι να γίνει η εξεταστική επιτροπή της Βουλής
στην ουσία τι κάνετε; Τον συνεργάτη του Γεωργαλά τον καλύ-
πτετε, για να µένετε Βουλευτές και Υπουργοί. Άρα µη µου το παί-
ζετε και πολύ αριστεροί.

Όσον αφορά δε στα άλλα που είπε περί των αποφάσεων και
τις συκοφαντικές δυσφηµίσεις και επειδή είπε ο κ. Κοντονής ότι
δεν ήταν καλή η µέρα που έγινε αυτή η συζήτηση, θα πω ότι η
µέρα ήταν τέλεια. 

Σήµερα εξεδόθη η απόφαση από το Πολυµελές Πρωτοδικείο
Αθηνών -την καταθέτω για τα Πρακτικά- όπου καταδικάστηκε για
συκοφαντική δυσφήµιση ο Πάνος Καµµένος κατά του εκδότη της
εφηµερίδας «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» Γιάννη Κουρτάκη για όλα όσα έχει
πει για το «NOOR 1». Σήµερα, για όσα έχει πει για το «NOOR 1»,
για τον Γιάννη Κουρτάκη, τον καταδίκασε το δικαστήριο και εσείς
τον προστατεύετε εδώ πέρα στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Μη γελάτε, αγαπητέ και βάλτε γραβάτα! Στις µισές εκδηλώ-

σεις βάζετε γραβάτα, στις άλλες µισές όχι. Αν σας αρέσει η γρα-
βάτα, να την βάζετε σε όλες.

Ακούστε, λοιπόν. Εσείς τον συκοφάντη, τον οποίο σήµερα κα-
ταδίκασε το δικαστήριο, τον προστατεύετε. Γιατί τον προστα-
τεύετε; Διότι σας αρέσει να είστε Βουλευτές, γι’ αυτό καταπίνετε
και τον Γεωργαλά, γι’ αυτό καταπίνετε και τη ρουλέτα µε το κα-
ζίνο.

Είπε πριν ο κ. Καµµένος: «Τα πλήρωσα µε τα δικά µου έξοδα».
Μπα; Κύριε Βίτσα, έτσι είναι; 

Ακούστε. Ο κ. Καµµένος έχει δώσει σειρά συνεντεύξεων κατά
το παρελθόν όπου έχει πει ότι είναι τόσο φτωχός που δεν µπορεί
να πληρώσει το χαράτσι και στο «πόθεν έσχες» του έχει κάτι ελά-
χιστα χρήµατα δηλωµένα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Οκτώ χιλιάδες ευρώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Οκτώ χιλιάδες. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Γεωργιάδη,

σας παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Σε ένα λεπτό κλείνω,

κύριε Πρόεδρε.
Με ποια ακριβώς χρήµατα ο κ. Καµµένος πλήρωσε το ακριβό-

τερο ξενοδοχείο του Λονδίνου και πήγε και στο καζίνο;
Λοιπόν, εγώ αιτούµαι να κάνουµε µια συµφωνία. Θέλετε να την

κάνουµε τη συµφωνία; Σιγά µην την κάνετε. Να φέρει σήµερα
µέχρι τη λήξη της συνεδριάσεως τη χρέωση της πιστωτικής του
κάρτας που πλήρωσε το ξενοδοχείο στο Λονδίνο και να κάνει δή-
λωση εδώ ότι επιτρέπει στο καζίνο να πει σε όποιον δηµοσιο-
γράφο θέλει στη Βουλή πόσα λεφτά ξόδεψε στη ρουλέτα, γιατί
το ρεπορτάζ της εφηµερίδας λέει για εκατό λίρες το χτύπηµα.
Άµα έχει το θάρρος, να φέρει εδώ πέρα την πιστωτική του κάρτα,
κύριε Υπουργέ κατά της διαφθοράς.

Ακούστε, κύριε Υπουργέ κατά της διαφθοράς. Έρχεται ένας
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µε «πόθεν έσχες» οκτώ χιλιάδες ευρώ και δηλώνει στη Βουλή ότι
είχε λεφτά να πληρώσει το ακριβότερο ξενοδοχείο στο Λονδίνο
και να πάει και στη ρουλέτα. 

Εσείς τώρα ως Υπουργός πρέπει να ζητήσετε αυτό που ζητάω
εγώ, εάν όντως µάχεστε τη διαφθορά, γιατί εγώ ισχυρίζοµαι ότι
λέει ψέµατα και δεν τα πλήρωσε µόνος του και δεν θα φέρει καµ-
µία απόδειξη στη Βουλή, ούτε θα πει να ψάξουµε και όποιος δη-
µοσιογράφος θέλει, να ρωτήσει το καζίνο πόσα λεφτά έπαιξε στη
ρουλέτα. 

Το βράδυ που µου έλεγε εδώ στη Βουλή -δεν έχει περάσει µία
εβδοµάδα, κύριε Βίτσα δεν µπορεί να µην το είδατε αυτό- «είχα
πολύ σκληρή δουλειά στο Λονδίνο και δέκα λεπτά ξέκλεψα να
πάρω µια Barbie για την κόρη µου από τα “SELFRIDGES”». Είχε
πολύ βαριά δουλειά στο Λονδίνο, έχετε δίκιο. Όλο το βράδυ η
ρουλέτα είναι βαρύ ξενύχτι. Πού να ανοίξει τα µάτια του να πάει
να πάρει την Barbie! 

Κλείνω µε το τελευταίο χαρτί. Καλά, ξέρετε κάτι; Ούτως ή
άλλως, επειδή λέτε για τις επιτυχίες της Κυβερνήσεως, δείτε πού
είναι το χρηµατιστήριο σήµερα. Οι τράπεζες είναι πάλι στο µείον
10. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Λες ψέµατα. Είσαι ψεύτης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Έχουν φτάσει µείον 40

σε ενάµιση µήνα.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Από εµάς έπεσε; Από

τις γερµανικές εκλογές έπεσε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν λέω από εσάς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μη διακόπτετε.
Ολοκληρώστε, σας παρακαλώ, κύριε Γεωργιάδη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Επειδή βαυκαλίζεστε για

τις επιτυχίες σας, οι µέρες σας είναι µετρηµένες. Για λίγες ακόµα
µερούλες στην εξουσία καταπίνετε και τον Γεωργαλά και όλα!

Κύριε Κοντονή, επειδή δεν ήσασταν στην Αίθουσα, το µείζον
είναι ότι εσείς µε τη συµπεριφορά σας εµποδίζετε να ανοίξουµε
τις γραµµές και να δούµε αν µιλούσε µε τον Χριστοφορίδη ταυ-
τόχρονα µε τον Γιαννουσάκη, γιατί το επιχείρηµά σας είναι ότι
εµείς πρέπει να ντρεπόµαστε που δεν δεχόµαστε να βοηθήσουµε
µια υπόθεση εµπορίας ναρκωτικών. 

Όχι, κύριε Κοντονή, εσείς πρέπει να ντρέπεστε που για να µεί-
νετε Υπουργός µπαίνετε µπροστά και εµποδίζετε την έρευνα,
γιατί ξέρετε ότι η δικαιοσύνη δεν µπορεί να ανοίξει τις γραµµές
του Υπουργού. Μόνο εάν ψηφίσετε εσείς µπορεί να ανοίξουν οι
γραµµές του Υπουργού. 

Άρα εσείς τι κάνετε τώρα; Συγκαλύπτετε την περίπτωση να
βρούµε ότι µιλούσε µε τον Χριστοφορίδη, ο οποίος Χριστοφορί-
δης πήρε –λέει- και την έρευνα τώρα για το λαθρεµπόριο καυσί-
µων. Προσέξτε. Όλη η Ελλάδα βοά µε τον Χριστοφορίδη και αντί
να του κάνει ΕΔΕ ο Κουρουµπλής, του έδωσε και την έρευνα για
το λαθρεµπόριο. 

Ποιος Κουρουµπλής τώρα; Ο Κουρουµπλής -σήµερα βγήκε το
βίντεο- που µας έλεγε την Παρασκευή ότι δεν ήξερε τον ιδιο-
κτήτη του «ΑΓΙΑ ΖΩΝΗ ΙΙ» και χόρευε στη γιορτή του ζεϊµπέκικο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε µε
αυτό, κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αυτοί είστε: Ψεύτες, φα-
ρισαίοι, υποκριτές! Το βίντεο µε τον Κουρουµπλή να χορεύει το
βλέπει όλη η Ελλάδα. Το πήραν από το Facebook της συζύγου
του ιδιοκτήτη του «ΑΓΙΑ ΖΩΝΗ ΙΙ». Και µόνο γι’ αυτό ένας κανο-
νικός Πρωθυπουργός θα τον είχε διώξει. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Αυτά τα έχετε πει χίλιες φορές.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Υπάρχει βίντεο που βρίζεις τον

Μητσοτάκη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ολοκληρώνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Γεωργιάδη,

σας παρακαλώ. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εντάξει, φτάνει! Μέχρι
εδώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Βρίσε τον Μητσοτάκη!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για να ανακεφαλαιώσω:

Και το καζίνο καταπίνετε και τον Γεωργαλά καταπίνετε και

ασπίδα προστασίας για να µην προχωρήσει η δικαιοσύνη γίνε-
στε, για να µείνετε Βουλευτές λίγες µέρες παραπάνω. Αυτό ήταν
το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς! Το µόνο καλό είναι ότι ο
ελληνικός λαός πλέον είδε πόσο ανθρωπάκια είστε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Ανθρωπάκι είσαι και φαίνεσαι!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος για ένα λεπτό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Θα ήθελα να ευχαριστήσω τον κ. Γεωργιάδη για τη δηµόσια δή-
λωση συµπάθειας που έκανε για µένα και θέλω να πιστεύω ότι
θα εξακολουθεί να µε συµπαθεί, γιατί εγώ εµµένω στην ανάγκη
συναίνεσης, οµοψυχίας και εθνικής συνεννόησης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Αθανάσιος Παπαχριστόπουλος από τους Ανεξάρτητους Έλλη-
νες. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Πριν από µερικές µέρες είδα το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης να διαµαρτύρεται για τις κακές δηµοσκοπήσεις. Η
«ΚΑΠΑ RESEARCH» προσγείωνε τη Νέα Δηµοκρατία σε διαφο-
ρές γύρω στο 6,1, η «ALCO» γύρω στο 7, η «COMMON-VIEW»
γύρω στο 3. Οι λαµπρές µέρες του κ. Μαραντζίδη των είκοσι µο-
νάδων κάπου πήγαν πίσω. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ποια «COMMON-VIEW»; Δεν
υπάρχει... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε συνάδελφε,
σας παρακαλώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ θα συµφωνήσω µε
τη Νέα Δηµοκρατία. Τότε, λοιπόν, θυµήθηκε να διαµαρτυρηθεί.
Καλά κάνει και διαµαρτύρεται κι εγώ µαζί της, διότι εµείς χτυπιό-
µαστε για τις λάθος δηµοσκοπήσεις και τον λάθος τρόπο που γί-
νονται εδώ και µεγάλο χρονικό διάστηµα και κάποτε πρέπει να
µπει τάξη. 

Πάµε τώρα παρακάτω. Πριν από µερικές µέρες άναυδοι ακού-
σαµε ότι το θέµα της «EL DORADO» θα συζητηθεί στο Eu-
rogroup. Ευσεβείς πόθοι του κόµµατος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Αυτό διέδιδε. Βγαίνει ο Ντάισελµπλουµ και λέει:
«Καµµία σχέση, αυτό το θέµα δεν πρόκειται να συζητηθεί».
Έφτασαν στο σηµείο να λένε ότι ο Τζάστιν Τριντό, δηλαδή ο
Πρωθυπουργός του Καναδά, παρεµβαίνει για την «EL DORADO»
και γελάει κάθε πικραµένος. Έφτασαν ακόµα να λένε ότι ο ίδιος
ο Μακρόν παρεµβαίνει για την «ΕL DORADO». Κλείνω την παρέν-
θεση γιατί πιστεύω ότι η υπερβολή, αργά ή γρήγορα, έχει κοντά
ποδάρια. 

Θέλω ακόµα να πω και κάτι που µε αφορά λίγο προσωπικά,
επειδή έχει γίνει viral κι επειδή δεν αφήνω τίποτα να πέσει κάτω.
Προσπαθούσαν µε νύχια και µε δόντια κάποιοι που φτιάχνουν κα-
ριέρα στη δηµοσιογραφία µε την πετρελαιοκηλίδα -και κάποιοι
άλλοι πολιτική καριέρα- να βάλουν στο κάδρο τη Βούλα, το Κα-
βούρι, τη Βουλιαγµένη, τη Βάρκιζα και τη Σαρωνίδα, που ξέρει
όλος ο κόσµος που ζει εκεί -και είναι πάρα πολλά τα ξενοδοχεία
και πάρα πολλές οι επιχειρήσεις- ότι αυτές οι παραλίες δεν έχουν
πάθει το παραµικρό. Τόλµησα να πω το αυτονόητο ότι πήγα ανά-
µεσα στη Βούλα και στο Καβούρι, γιατί εγώ έχω πρόβληµα, ένα
προσωπικό θέµα και το θεωρώ αστείο πράγµα και πηγαίνω
ακόµα και µε δέκα υπό το µηδέν και κάνω φυσικοθεραπεία. Βγή-
καν και είπαν ότι πέντε εκατοµµύρια Αθηναίοι πρέπει να τον µη-
νύσουν που σπέρνει αυτές τις ειδήσεις κ.λπ.. Η Βούλα δεν ήταν
ποτέ στα απαγορευµένα µέρη. Να µην τα θυµίσω. Κλείνω κι αυτή
την παρένθεση, γιατί πιστεύω ότι η υπερβολή και η άκρατη φλυα-
ρία αργά η γρήγορα θα οδηγήσουν σε µπούµερανγκ. 

Θέλω κατ’ αρχάς να πιστεύω ότι όλοι σεβόµαστε τις αποφά-
σεις της δικαιοσύνης. Θέλω να καταθέσω, λοιπόν, στα Πρακτικά
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της Βουλής το εξής: Πρωτοδικείο Αθηνών, Τµήµα Ενοχικό, ειδική
διαδικασία. Αριθµός απόφασης 2399/2014. Το Πολυµελές Πρω-
τοδικείο Αθήνας εγκαλεί το «ΒΗΜΑ», τα «ΝΕΑ», τον κ. Ψυχάρη,
τον διευθυντή τότε της εφηµερίδας «ΒΗΜΑ». Να µην τα λέω όλα
αυτά. 

Η απόφαση είναι εδώ. Διαβάζω λίγο, γιατί δεν θέλω να χάσω
χρόνο από την οµιλία µου. Ακούστε λίγο. Έχει σχέση µε τα προ-
ηγούµενα. Για τα ψεύδη που έγραφαν τους υποχρεώνει καταχώ-
ριση εντός δεκαπέντε ηµερών από τις επιδόσεις τελεσίδικης
απόφασης στο «ΒΗΜΑ» στην ίδια θέση κ.λπ.. Το ίδιο ισχύει και
στα «ΝΕΑ». Το ίδιο και στους ανθρώπους που έχουν ήδη καταδι-
καστεί.

Αυτά σε ό,τι αφορά τον Γεωργαλά, σε ό,τι αφορά τη θέση του
Πάνου Καµµένου στη χούντα. Εδώ είναι η δικογραφία και αν κά-
ποιος αµφισβητεί αποφάσεις της δικαιοσύνης, να µας το πει.

Την καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό Βουλευτής κ. Αθανάσιος Παπαχριστόπουλος

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάµε παρακάτω. Εγώ θα ξεκινήσω λίγο ανάποδα, να δούµε αν
πράγµατι αυτό που έκανε ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κόλλαγε
ή δεν κόλλαγε. Λέω το εξής -για ακούστε µε λίγο προσεκτικά-
µόνο µε στοιχεία, όχι µε κραυγές.

Υπάρχει ένας κύριος που λέγεται Νικόλαος Συντυχάκης. Δεν
τον ξέραµε όλοι. Συνελήφθη στις 23-9-2014 να έχει 622.000 στα
χέρια του, που δεν µπορούσε να τα δικαιολογήσει. Οι αρχές έκα-
ναν αυτό που έπρεπε να κάνουν. Του δέσµευσαν αυτό το ποσό.
Για ακούστε λίγο. Να συνεννοηθούµε για να δούµε τι ακριβώς
έκανε ο κ. Πάνος Καµµένος. Μάλιστα, η Ένωση Τελωνειακών συ-
νεχάρη τότε γι’ αυτή την επιτυχία τις τελωνειακές αρχές, που
έκαναν αυτή την ωραία κίνηση. Ω του θαύµατος, επί πρωθυπουρ-
γίας Αντώνη Σαµαρά, Υπουργού Οικονοµικών Γκίκα Χαρδούβελη
και Γενικής Γραµµατέως Ανεξάρτητης Αρχής Δηµοσίων Εσόδων
Κατερίνας Σαββαΐδου, το ποσό αυτό κατά περίεργο τρόπο επι-
στρέφεται. Ακούστε λίγο. Ο ίδιος δε ο κ. Συντυχάκης λέει ότι
ήταν ναυτιλιακό συνάλλαγµα.

Ποιος είναι πραγµατικά ο κ. Συντυχάκης; Ψάξαµε λίγο µε προ-
σοχή στην ιστοσελίδα της εταιρείας «CAPITAL PRODUCT PART-
NERS» του κ. Μαρινάκη. Είναι στο Δ.Σ. αυτή η εταιρεία, για
όσους δεν ξέρουν. Είναι εισηγµένη στη χρηµαταγορά της Νέας
Υόρκης. Ανάµεσα στους πολλούς, λοιπόν, που συµµετέχουν στο
Δ.Σ. είναι και ο κ. Νικόλαος Συντυχάκης, ο οποίος µάλιστα επο-
νοµάζεται director. 

Άλλο ένα όνοµα που επίσης θα µας απασχολήσει είναι ο κ.
Ευάγγελος Μπαϊρακτάρης. Κρατήστε κι αυτό το όνοµα.

Τι θέλω να πω; Όταν, λοιπόν, έγινε ό,τι έγινε, ο Συντυχάκης
είναι αυτός ο άνθρωπος, του οποίου κατά περίεργο τρόπο επε-
στράφησαν. 

Θέλουµε εδώ να κάνουµε έναν συνδυασµό, να δούµε την κί-
νηση του λογαριασµού της εταιρείας «G. TANKERS». Προσέξτε.
Είναι εταιρεία του υπόδικου, του κ. Μάκη Γιαννουσάκη. Επίµαχες
ηµεροµηνίες είναι το καλοκαίρι του 2013, που εµφανίζονται τα
παρακάτω εµβάσµατα στην εταιρεία µε ποσά. Τα έχω µπροστά
µου. Δύο από αυτές τις εταιρείες, η µία είναι η «EXPRESS EN-
ERGY GREECE», συµφερόντων του κ. Μαρινάκη, την επίµαχη πε-
ρίοδο στέλνει εµβάσµατα 1 εκατοµµυρίου στην «G. TANKERS»
του κ. Γιαννουσάκη. Η «MARATHON CARRIERS», συµφερόντων
Μπαϊρακτάρη, είναι το άλλο όνοµα στο διοικητικό συµβούλιο της
εταιρείας του κ. Μαρινάκη, που είναι εισηγµένη στο χρηµατιστή-
ριο της Νέας Υόρκης, έµβασµα την επίµαχη περίοδο 150.000 στη
«G. TANKERS», συµφερόντων του κ. Γιαννουσάκη, ιδιοκτήτη του
«NOOR 1». Και άλλη µια, η «MARLEX CORPORATION», πάλι συµ-
φερόντων του κ. Μπαϊρακτάρη, 90.000 εµβάσµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Παπαχριστό-
πουλε, ολοκληρώνετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω λίγο χρόνο, κύριε
Πρόεδρε. Είµαι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και θέλω λίγο
χρόνο. Ο Πρόεδρός µου δεν έχει µιλήσει και θέλω µερικά λεπτά
ακόµη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με συγχωρείτε. Έξι

λεπτά δικαιούστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, γιατί δεν έχει µιλή-

σει ο Πρόεδρός µου ακόµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μα, δεν είστε Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Είστε στον κατάλογο των οµιλη-
τών.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μπορώ να έχω την
ανοχή σας τουλάχιστον για δύο λεπτά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Να σας εξηγήσω
πρώτα, για να µην υπάρξει παρεξήγηση. 

Ο χρόνος της οµιλίας σας είναι έξι λεπτά. Ήδη καλύψατε τα
εξίµισι λεπτά. Επτά και σαράντα, για την ακρίβεια, επειδή σας
διέκοψα εγώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Στη λίστα εταιρειών που απέστειλαν εµβάσµατα στη «G

TANKERS» του κ. Γιαννουσάκη φιγουράρουν εταιρικές οντότη-
τες που όχι µόνο συµµετείχαν και είχαν εµπλακεί, αλλά έχουν κα-
ταδικαστεί για το «NOOR 1». Σε αυτές τις εταιρείες
συµπεριλαµβάνονται εταιρείες συµφερόντων του «EXPRESS EN-
ERGY» και η εταιρεία του Ευάγγελου Μπαϊρακτάρη, δικηγόρου
της «MARATHON CARRIERS». Βγαίνει ένα συµπέρασµα εδώ για
το αν πράγµατι ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας είχε λόγο να παρέµ-
βει. 

Τηλεγραφικά τελείως, γιατί ο χρόνος µου τελειώνει, θέλω να
αναφερθώ στους οκτώ θανάτους. 

Στις 26 Σεπτέµβρη η δεκαεννιάχρονη Ζιντάστι -κόρη Τούρκου
επιχειρηµατία- και ο οδηγός της δολοφονούνται. 

Στις 12 Δεκεµβρίου 2014, δύο νεκροί, που ήταν πιθανόν οι δο-
λοφόνοι της κοπέλας και του οδηγού της. 

Στις 15 Μαρτίου δολοφονείται ο Ιρανός Αχµέτ Τσαχίντ σε ξε-
νοδοχείο της Κωνσταντινούπολης. Αυτός είχε διαφύγει όταν
τους πιάσανε στο Κορωπί. 

Τον Αύγουστο 2015 ο Σερχάν Πασκάλ, εκ των εγκεφάλων της
διακίνησης, σύµφωνα µε την ελληνική δικαιοσύνη, αισθάνεται
αδιαθεσία και εκπνέει στον Ερυθρό Σταυρό. Θάνατος από καρ-
διά. Ήταν µόλις σαράντα ενός ετών. 

Στις 15 Απρίλη 2016 δεύτερος κρατούµενος, ο τριανταδυάχρο-
νος Ινδός Κουµάντ, παθαίνει επίσης έµφραγµα και καταλήγει στη
ΜΕΘ του «Τζανείου». 

Όγδοος είναι ένας Ιρανός, που στις 4 Μαΐου 2016 µε επτά πυ-
ροβολισµούς «ξαπλώνεται» στο Ντουµπάι. 

Δεν έχω χρόνο. Θα µπορούσα να πω και άλλα. Θα τα κατα-
θέσω, όµως, για τα Πρακτικά. 

Θέλω, όµως, να πω το εξής: Αυτό ενδιαφέρει την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση; Αν ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας συµβούλευε τον
Γιαννουσάκη, που η ζωή του κινδύνευε, γιατί συνυπηρετούσε µε
κάποιους από αυτούς που δολοφονήθηκαν; Αυτό ενδιαφέρει ή
ότι οκτώ άνθρωποι πέθαναν σαν τα σκυλιά και δύο τόνοι και εκα-
τόν πενήντα κιλά ηρωίνης σκοτώνουν κόσµο; 

Ξαναλέω: Ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας δεν έπιασε κανέναν δι-
καστή. Έκανε το αυτονόητο που θα έκανε ο καθένας. Είπε σε
έναν κρατούµενο: «Ναι, σου διασφαλίζουµε τη ζωή, κάνε ό,τι νο-
µίζεις». 

Αυτές τις καταθέσεις για τον Συντυχάκη τις έχει κάνει ο Γιαν-
νουσάκης. Μπορεί να είναι αναξιόπιστος µάρτυρας, αλλά όλες
οι καταγγελίες που έκανε αποδείχτηκαν µε χαρτιά και έγγραφα,
τα οποία καταθέτω στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Παπαχριστόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Παφίλης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτός είναι ο αγγελικός κόσµος και
αυτό είναι το δίκαιο σύστηµα που υπερασπίζεστε όλοι: Ο καπι-
ταλισµός. Έχει όνοµα. Αυτά είναι πράγµατι δραµατικά και τρα-
γικά, αλλά ωχριούν σε όλες τις υποθέσεις που κατά καιρούς και
για διάφορους λόγους βρίσκουν το φως της δηµοσιότητας. 
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Αλήθεια, δεν µπορεί να χτυπήσει το σύστηµα το εµπόριο ναρ-
κωτικών; Ξεκινώ απ’ αυτά. Δεν µπορεί το παντοδύναµο σύστηµα,
που µπορεί να βοµβαρδίσει ψύλλους µε τέτοια ακρίβεια, να πιά-
σει το εµπόριο ναρκωτικών που έρχεται από διάφορες χώρες;
Ούτε γνωρίζει πού παράγονται, ούτε γνωρίζει ποιοι το µεταφέ-
ρουν; 

Ποιοι το µεταφέρουν; Εργάτες; Ποιοι; Οι µικροεπαγγελµατίες;
Οι αγρότες; Ποιοι έχουν τα µέσα για να το µεταφέρουν; Δεν τα
γνωρίζει όλα αυτά το σύστηµα; Φυσικά και τα γνωρίζει. Δεν γνω-
ρίζει πολλές φορές και τη διακίνηση; Εδώ τη γνωρίζουν απλοί
άνθρωποι. Γιατί δεν τη χτυπάει και δεν την τσακίζει; 

Θέλω να πω και κάτι ακόµα. Σχετικά µε το κίνηµα των χίπις,
που ξεκίνησε όπως ξεκίνησε, η CIA αποκάλυψε µετά από πολλά
χρόνια ότι τους έριξε στα ναρκωτικά. Οι ίδιοι τα έγραψαν. Τους
έριξε στα ναρκωτικά η ίδια, µε δουλειά, µε επιχείρηση, γιατί από
ένα σηµείο και µετά, όταν έλειψε και το αντίπαλο δέος, οι διάφο-
ροι άρχισαν να εκδίδουν βιβλία για να βγάλουν κάποια χρήµατα. 

Αυτά είναι απότοκα, λοιπόν. Αυτός είναι ο κόσµος, που δεν
είναι αγγελικός. Είναι βάρβαρος, είναι άδικος, είναι εκµεταλλευ-
τικός, δεν διστάζει σε τίποτα, γιατί µία είναι η επιδίωξη και ένα
το κίνητρο: Είναι το κέρδος. 

Ας πάµε, λοιπόν, και στις εξεταστικές. Ξέρετε, επειδή συζητάτε
πολύ για επενδύσεις και τσακώνεται η Νέα Δηµοκρατία µε το
ΠΑΣΟΚ για το ποιος θα φέρει τις περισσότερες, απ’ ό,τι φαίνεται
αυτό που πετυχαίνετε είναι οι επενδύσεις στις εξεταστικές επι-
τροπές. Εδώ θα έχει γίνει βιοµηχανία που οδηγεί, υποτίθεται, σε
µεγάλες αντιπαραθέσεις. Είναι υπαρκτά προβλήµατα. Εµείς δεν
λέµε ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα. Για ποιον λόγο; Για να απο-
προσανατολιστεί ο κόσµος. Για να κρυφτεί, όσο γίνεται, η στρα-
τηγική αντιπαράθεση. 

Ξέρετε, επειδή υπάρχει µεγάλη εµπειρία τώρα και στη χώρα
µας -στον λαό απευθυνόµαστε κυρίως- όσο πιο πολύ συγκλίνουν
στρατηγικά τόσο οξύνεται η αντιπαράθεση στα επιµέρους, που
δεν είναι µόνο για να κρύψει αλλά είναι για το ποιος θα διαχειρι-
στεί καλύτερα αυτό το σύστηµα. Γίνεται αποπροσανατολισµός,
λοιπόν, του κόσµου, για να κρύψουµε τις στρατηγικές συγκλί-
σεις. Τι φωνάζετε; Αφού σε όλα συµφωνείτε. Εδώ έχουµε διαγω-
νισµό. Εδώ ο Πρωθυπουργός διαφηµίζει τις εταιρείες οι οποίες
έχουν έναν άλλο χαρακτήρα, λες κι αυτές δεν στηρίζονται στην
εκµετάλλευση των εργαζοµένων. Εδώ έχετε υιοθετήσει κι εσείς
όλα όσα έλεγε η Νέα Δηµοκρατία και η Νέα Δηµοκρατία -το έχω
ξαναπεί- µένει στην ανεργία µε όλη αυτή την πολιτική. 

Ένα τρίτο θέµα -και αυτή είναι η µεγαλύτερη υπηρεσία που
προσφέρει κυρίως ο ΣΥΡΙΖΑ και την προσέφερε µάλιστα γενναι-
όδωρα τα προηγούµενα χρόνια- είναι να κρύψουµε τις αιτίες που
ο κόσµος ζει αυτή τη βαρβαρότητα, που ο κόσµος ζει στη δυστυ-
χία, στο άγχος, στην αγωνία. Τι του λέτε; Λέτε: «Φταίει ο τάδε
Υπουργός, φταίνε τα λαµόγια». Φυσικά και υπάρχουν τα λαµόγια.
Είναι συστατικό στοιχείο του ίδιου του συστήµατος. Έτσι δου-
λεύει η µηχανή. Αυτή, όµως, είναι η βασική αιτία, το ότι έκλεψαν;
Αποµονώνετε για να κρύψετε ότι είναι συνυφασµένα όλα µε το
ίδιο το σύστηµα και καλλιεργήσατε την αντίληψη ότι υπάρχει φι-
λολαϊκή διαχείριση του καπιταλισµού, αλλά η ίδια η πραγµατικό-
τητα το διαψεύδει.  

Η πολιτική αντιπαράθεση έχει µεγάλη ιστορία, που γίνεται στα
πρόσωπα. Όχι ότι δεν έχουν ευθύνη τα πρόσωπα και οι Υπουρ-
γοί. Τεράστιες ευθύνες έχουν. Είναι για να κρυφτεί συνολικά το
σύστηµα. Θυµάστε; Λέγατε «να παραιτηθεί ο Αρσένης». Κι άµα
παραιτούνταν ο Αρσένης, θα ερχόταν ένας άλλος και θα έκανε
τα ίδια στην παιδεία. Λέγατε «να παραιτηθεί η Γιαννάκου». Λέω
για τα του ΣΥΡΙΖΑ. Τα ίδια και από τη Νέα Δηµοκρατία τώρα. Όχι
ότι δεν έχει ευθύνες ο κ. Κουρουµπλής. Έχει τεράστιες ευθύνες.
Αν, όµως, παραιτηθεί, θα αλλάξουν οι νόµοι; Θα σταµατήσουν
να δίνονται πιστοποιητικά ναυσιπλοΐας στα σαπάκια; Όχι βέβαια.
Δεν θα σταµατήσουν.

Την ιδιωτικοποίηση του νηογνώµονα που άρχισε τη δεκαετία
του 1990, τώρα την ολοκληρώνει ο Πρωθυπουργός. Αυτό κι αν
είναι! Έτσι γινόταν και µε τα αεροπλάνα. Πληρώνεις και σου βγά-
ζει πιστοποιητικό. Θα αλλάξει συνολικά η νοµοθεσία που προ-
στατεύει όλους αυτούς που κάνουν τα λαθρεµπόρια κι όλα τα
υπόλοιπα; Φυσικά και όχι µε µια παραίτηση Υπουργού, αλλά µε

ανατροπή του ίδιου του συστήµατος.
Επίσης, µιας και µιλάµε για τη συγκεκριµένη υπόθεση, γιατί

και ο Γενικός Γραµµατέας του κόµµατός µας και ο εισηγητής
µας, ο Γιάννης Δελής, αναφέρθηκαν στο ότι εδώ έχουµε να κά-
νουµε -και δεν είναι τίποτα παράξενο, ούτε καινούργιο- µε έναν
πόλεµο ισχυρών επιχειρηµατικών συµφερόντων, οι οποίοι διεκ-
δικούν µερίδια της αγοράς και όχι µόνο εδώ, αλλά και γενικό-
τερα, µε διεθνείς προεκτάσεις. Σε αυτόν τον πόλεµο των
συµφερόντων, πέρα κι έξω απ’ όλα τα υπόλοιπα, παίρνουν θέση
και όλα τα αστικά κόµµατα, είτε µε το ένα κοµµάτι είτε µε το
άλλο, είτε αυτά µπορεί να αλλάζουν κατά το δοκούν για να γί-
νονται και διάφορες συµφωνίες. Έχουν αποδειχθεί κι αυτά. 

Βεβαία, αυτός ο πόλεµος των συµφερόντων καµµιά φορά βγά-
ζει και άπλυτα στη φόρα. Πώς βγήκε η «SIEMENS»; Ποιος την
έβγαλε; Την έβγαλε η σύγκρουση µε τους Αµερικάνους. Πήγαν
στο αµερικάνικο χρηµατιστήριο, τους έκαναν έλεγχο και βγήκε
διεθνώς. Έκαναν συµφωνία µετά κι όλα κουκουλώθηκαν. 

Αλήθεια, πού είναι τώρα όλες εκείνες οι διακηρύξεις της Κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ; Καλά, οι άλλοι τα κουκούλωσαν. Εσείς; Πού
είναι που θα ακυρώνατε τη συµφωνία; Μεγάλες κουβέντες. Το
αντίθετο µάλιστα.      

Ο κ. Τσακαλώτος νοµίζω –εάν δεν κάνω λάθος- της έκανε και
διαφήµιση, ότι προσφέρει το τάδε πρόγραµµα και το ένα και το
άλλο. Κάπου το άκουσα στην τηλεόραση.

Τέλος, -επειδή τελείωσε και ο χρόνος µου- η τύχη των εξετα-
στικών είναι γνωστή. Δεν έχουµε καµµία αυταπάτη. Εδώ εννια-
κόσιες ώρες δουλειάς συνεδριάσεων για τη «SIEMENS» και τι
βγήκε; Βγήκαν δύο άνθρωποι, οι οποίοι ήταν πασίγνωστοι. Και
µάλιστα ο ένας παραπέµφθηκε. Και εάν βγει κάποια «Ιφιγένεια»,
υπάρχουν δικλίδες ασφαλείας του συστήµατος και τα κλείνουν
όλα. 

Εµείς να ξεκαθαρίσουµε τη θέση µας. Εµείς δεν συµφωνούµε
µε το σκεπτικό της Νέας Δηµοκρατίας. Εµείς πάντα ψηφίζουµε
υπέρ των εξεταστικών επιτροπών, εκτός εάν πρόκειται για µε-
γάλα πολιτικά ζητήµατα, που δεν είναι θέµα εξεταστικών επιτρο-
πών αλλά είναι θέµα πολιτικής.

Παραδείγµατος χάριν, λέγατε –τώρα, δεν ξέρω, αποσύρθηκε
και το υιοθέτησε η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ- να γίνει εξε-
ταστική για τα µνηµόνια. Μα, τι ήταν τα µνηµόνια, προϊόν συνω-
µοσίας; Ή κάποιοι «τα πήραν» και έφτιαξαν το µνηµόνιο; Ήταν
οι ανάγκες του κεφαλαίου, του καπιταλιστικού συστήµατος σε
συνθήκες κρίσης, όλες αυτές οι καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις,
για να τσακίσουν τον κόσµο, για να δηµιουργήσουν ευνοϊκές συν-
θήκες και να ξεπεραστεί όσο το δυνατόν πιο ανώδυνα για το κε-
φάλαιο η κρίση. Και στην περίοδο της ανάκαµψης έρχεστε εσείς
-που τους τα έχετε προσφέρει όλα έτοιµα- και διαφηµίζετε ότι η
Ελλάδα έχει –λέει- τις καλύτερες προϋποθέσεις σε σχέση µε το
εργασιακό, ενώ είναι δούλοι. Γαλέρα, δηλαδή. Αυτό ήταν το µνη-
µόνιο.

Θα κάνεις εξεταστική γι’ αυτό, δηλαδή; Τα έκανε κανένας µε
συνωµοσία; Σε όλο τον καπιταλιστικό κόσµο αυτά δεν γίνονταν;
Με αυτή τη λογική αθωώνεται το ίδιο το σύστηµα. 

Παρ’ όλα αυτά –εκτός απ’ αυτά που ανέφερα- εµείς ψηφίζουµε
πάντα σταθερά να γίνει εξεταστική επιτροπή. Δεν έχουµε αυτα-
πάτες. Προσπαθούµε όσο µπορούµε. Και εµείς δεν έχουµε τις
προσβάσεις που έχουν τα αστικά και τα κυβερνητικά κόµµατα.

Τέλος, ας σταµατήσει αυτό µε τη δικαιοσύνη. Θα σας φέρω τα
Πρακτικά την άλλη φορά να δείτε τι λέγατε εσείς, όταν ήταν κυ-
βέρνηση η Νέα Δηµοκρατία. Ακριβώς αυτό το πακέτο πήρε η Νέα
Δηµοκρατία και το λέει για εσάς: «Παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη,
κοµµατικό κράτος».

Αλήθεια, είναι ανεξάρτητη η δικαιοσύνη; Για ποια ανεξάρτητη
δικαιοσύνη µιλάµε σε ένα τέτοιο σύστηµα; Δεν καλείται να εφαρ-
µόσει νόµους; Οι νόµοι είναι ανεξάρτητοι; Ποιου συµφέροντα
εξυπηρετούν; Δεν εξυπηρετούν τα συµφέροντα της κυρίαρχης
τάξης, του κεφαλαίου; Όλοι σας οι νόµοι για ποιον είναι, για τον
εργαζόµενο, για τον λαό; Να µη συνεχίσω. Είναι πενήντα επτά
φοροαπαλλαγές. Θα τις αλλάξατε; Τότε τι φωνάζετε;

Τώρα, λοιπόν, έχουµε το ίδιο από την πλευρά της Νέας Δηµο-
κρατίας προς τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Παφίλη, ολο-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 25 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2017 11903



κληρώστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελείωσα. 
Δεύτερον, ποιος διορίζει τη δικαιοσύνη; Όταν ήταν κυβέρνηση

η Νέα Δηµοκρατία, λέγατε τα ίδια, ότι η κυβέρνηση διορίζει τους
δικούς της. Τώρα, λοιπόν, µε τις νέες επιλογές η Νέα Δηµοκρα-
τία λέει τα ίδια για εσάς. Γιατί δεν πάτε σε µια άλλη πρόταση –
δεν λέµε ότι θα ανατραπούν τα πράγµατα- που η ηγεσία της
δικαιοσύνης να εκλέγεται από ένα ευρύτερο σώµα; Και να γίνει
συζήτηση γι’ αυτό. Να το κάνετε τώρα που είναι και ο ΣΥΡΙΖΑ, ο
οποίος φώναζε τόσο καιρό. Γιατί δεν το κάνετε αυτό; Γιατί δεν
ανοίγει µια συζήτηση για το τι θα γίνει, να κατατεθούν και κά-
ποιες προτάσεις;

Δεν έχουµε καµµία αυταπάτη ότι θα γίνει «δίκαιη» η δικαιο-
σύνη, γιατί τους νόµους που φτιάχνετε καλούνται οι δικαστές να
τους εφαρµόσουν. Άλλοι δείχνουν υπερβάλλοντα ζήλο. Υπάρ-
χουν και φωτεινές εξαιρέσεις που πάνε κόντρα. Αυτή την υπο-
κρισία, όµως, νοµίζω ότι ο κόσµος την έχει πάρει χαµπάρι.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Δηµήτριος Καβαδέλλας από την Ένωση Κεντρώων.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν χρειάζεται να είναι κάποιος ιδιαίτερα

έµπειρος, για να κατανοήσει ότι όλο αυτό είναι ένα παιχνιδάκι
της Νέας Δηµοκρατίας µε απώτερο σκοπό τη διάσπαση της κυ-
βερνητικής συνοχής, ελλείψει πειστικού αντιπολιτευτικού λόγου.

Ο Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας βιάζεται να κυβερνήσει.
Εµείς είµαστε κεντρώοι. Εκπροσωπούµε το µέτρο και τη λογική.
Οφείλουµε να είµαστε δίκαιοι και δεν χτυπάµε κάτω από τη ζώνη.
Έχουµε κάνει –και κάνουµε- συνέχεια αυστηρή κριτική στη συγ-
κυβέρνηση. Θεωρούµε ότι, όπως και οι προηγούµενες, είναι µια
αποτυχηµένη Κυβέρνηση. Δεν προτιθέµεθα, όµως, να παίξουµε
αυτό το παιχνιδάκι. Και επιθυµούµε να έχουµε σοβαρά στοιχεία,
για να µπορέσουµε να ψηφίσουµε ανεπηρέαστοι από ψιθύρους.

Πρέπει να έχουµε στοιχεία και όχι υποθέσεις ότι ο Υπουργός
χρησιµοποίησε την εξουσία που του παρέχει η δηµοκρατία µας,
προκειµένου να επηρεάσει απολογία κρατουµένου, που όντως
είναι σοβαρό αδίκηµα.

Η Νέα Δηµοκρατία, λοιπόν, κατηγορεί τον Υπουργό για αντι-
θεσµικά παιχνίδια, συλλαµβάνεται, όµως, και η ίδια κατά το πα-
ρελθόν κλέπτουσα οπώρας και γνωρίζετε τι εννοώ, αν όχι θα τα
πούµε παρακάτω. Στη συνείδηση, λοιπόν, του ελληνικού λαού
φαίνεται ως ευκαιριακή και εκδικητική αυτή η συµπεριφορά. 

Θα ρωτήσω µε σεβασµό τον κ. Μητσοτάκη να µας εξηγήσει
αυτά που ακούστηκαν κάποτε για τη «SIEMENS», γιατί εγώ δεν
ξέρω κανέναν Έλληνα που να τον ξέχασε η «SIEMENS» και να
µην πήγε να ζητήσει εγκαίρως να πληρώσει αυτά που έπρεπε να
πληρώσει. 

Θέλω να πω ότι αυτό εξυπηρετεί και τους δύο διεκδικητές της
εξουσίας, και τη Νέα Δηµοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ, διότι πολώνουν
το κλίµα και, όσο πλησιάζουν οι εκλογές, θα ανεβαίνουν οι τόνοι. 

Εγώ δεν περίµενα από τη Νέα Δηµοκρατία να καταλήξει σε
λαϊκισµό. Συνήθως ο λαϊκισµός ήταν ίδιον της Αριστεράς, µε
ντουντούκες, µε αποκλεισµούς µε τέτοια πράγµατα. Η Νέα Δη-
µοκρατία, λοιπόν, καταδικάζει µε λαϊκίστικο τρόπο µια επίσκεψη
στο καζίνο, που µπορεί να χάλασε κάποιος εκατό λίρες, ή αν το
αυτοκίνητο που επέβαινε ήταν Jaguar, που σήµερα τα πουλάνε
δύο και τρεις χιλιάδες ευρώ. Εγώ βλέπω ότι υπάρχει έλλειψη πο-
λιτικού λόγου, γι’ αυτό και καταφεύγουν στον λαϊκισµό.

Ας πάµε τώρα στην ουσία, δηλαδή αν ήταν σωστό ο κύριος
Υπουργός να συνοµιλεί µε έναν έγκλειστο. Αν πάρουµε την πιο
απλή περίπτωση, η απλή συνοµιλία δεν αποτελεί έγκληµα κα-
θαυτό, δηλαδή ποινικώς ενδιαφέρουσα συµπεριφορά. Στην Ελ-
λάδα του 2017, που έχουµε δηµοκρατία, ο καθένας µπορεί να
µιλάει µε τον καθένα. Όµως, βέβαια, για τους πολιτικούς υπάρχει
κάποιο πρόβληµα. 

Εν πάση περιπτώσει, ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας ισχυρίζεται
ότι ενεθάρρυνε έναν εµπλεκόµενο, ο οποίος έχει καταδικαστεί,
να πει την αλήθεια και να εµφανίσει στοιχεία τα οποία, αν και
γνωρίζει, φοβάται να τα καταθέσει, δηλαδή, ισχυρίζεται ότι εν-
θάρρυνε κάποιον ο οποίος δηλώνει ότι γνωρίζει άγνωστα στη δι-
καιοσύνη και αξιόποινα γεγονότα να τα καταθέσει χωρίς φόβο. 

Βεβαίως, ο πολιτικός, ο Βουλευτής, ο Υπουργός έχει δικαίωµα
και υποχρέωση, θα έλεγα, να πληροφορηθεί την αλήθεια από
οποιονδήποτε επ’ ωφελεία του ελληνικού λαού, να συνοµιλήσει
ακόµα -θα έλεγα σχηµατικά- και µε τον διάβολο. Εδώ, όµως, απ’
ό,τι καταλαβαίνουµε και απ’ ό,τι ξέρουµε όλοι, πρόκειται για σύγ-
κρουση επιχειρηµατικών συµφερόντων. Η πράξη του κ. Καµµέ-
νου θα µπορούσε δε να χαρακτηριστεί από κάποια µερίδα του
ελληνικού λαού ως σύννοµη, από κάποια άλλη ως αντισυµβατική,
από κάποια άλλη µερίδα αντιθεσµική και κακουργηµατική. 

Γι’ αυτό τον λόγο ο κ. Καµµένος έχει την υποχρέωση να ζητή-
σει ο ίδιος να διερευνηθεί το περιστατικό, για να µην υπάρχει
καµµία σκιά. Το συµφέρον της συγκυβέρνησης, αλλά και της δη-
µοκρατίας µας, είναι να πέσει άπλετο φως στα συµβάντα. Η πα-
τρίδα χρειάζεται όσο ποτέ άλλοτε να είµαστε ενωµένοι, την ώρα
που εξωτερικοί εχθροί εποφθαλµιούν, την ώρα που Έλληνες πο-
λίτες αυτοκτονούν εξαιτίας της ψηφοθηρικής πολιτικής του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας που έριξαν το καράβι στα
βράχια και εξαιτίας της ανικανότητας της συγκυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ να πράξει αυτά που υποσχέθηκε. 

Δεν µπορούµε, λοιπόν, να εµπιστευτούµε µια Κυβέρνηση όπου
ο Πρωθυπουργός αυταπατάται και οι Υπουργοί κάνουν αλλεπάλ-
ληλα λάθη, σαν αυτά του κ. Καµµένου ή του κ. Κουρουµπλή.
Ούτε µία Αντιπολίτευση που να έχει θέσει ως σκοπό το κυνήγι
της εξουσίας διά της µεθόδου του ώριµου φρούτου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, ακόµη, κύριε Πρόεδρε, δεν θα καταχραστώ τον
χρόνο σας. 

Έρχεται, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία, σαν αγνή παρθένος,
τώρα, εξελθούσα µόλις από την κολυµβήθρα του Σιλωάµ να
θέσει ζήτηµα υπογείων συνεννοήσεων. Όµως, κάτι µάλλον ξέρει
η Νέα Δηµοκρατία από υπόγειες συνεννοήσεις και υποπτεύεται
τους πάντες, γιατί ακόµη µυρίζουν σαπίλα αυτές οι κασέτες του
κ. Κασιδιάρη µε τον κ. Μπαλτάκο.

Κλείνοντας, εµείς δεν ισχυριζόµαστε ότι ο κ. Καµµένος είναι
ένοχος ή ότι είναι αθώος. Πρέπει να διερευνηθεί η υπόθεση, γιατί
υπάρχουν σκοτεινά σηµεία, κάποιες µεταθέσεις δικαστικών λει-
τουργών, κάποιες πιέσεις να κατονοµαστούν και να καταδειχ-
θούν πρόσωπα, χρήση κινητού τηλεφώνου µέσα από τη φυλακή,
αλλά βεβαίως ο σκοπός αγιάζει τα µέσα.

Βασιζόµαστε στην ευθιξία του κ. Καµµένου, να ζητήσει ο ίδιος
σύσταση εξεταστικής επιτροπής, αφού, όπως ισχυρίζεται, δεν
έχει να κρύψει τίποτε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σπυρίδωνας Λάππας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν µπω στην ουσία του θέµα-

τος, που συζητά σήµερα η Ολοµέλεια, θα κάνω δύο παρατηρή-
σεις:

Πρώτον, τιµά το πολιτικό σύστηµα, τιµά το Κοινοβούλιο, τιµά
την ιδιότητά µας ως Βουλευτών, αντιπροσώπων του ελληνικού
λαού, η φρασεολογία, πριν από λίγο, του κ. Γεωργιάδη, ότι εµείς
είµαστε «ανθρωπάκια», «κλέφτες», «αγύρτες», «απατεώνες» και
δεν ξέρω τι άλλο είπε;

Θέλει να µας πει, δηλαδή, υβρίζοντας συστηµατικά ότι ο Καµ-
µένος ή οποιοσδήποτε άλλος κάνει κάτι το οποίο δεν το θεωρεί
σωστό. Και ξέρω ότι αυτό το ύφος, που υποκρύπτει και ένα πο-
λιτικό ήθος κατά το ύφος, αυτή η φρασεολογία, αυτή η ρητορική,
δεν βρίσκει σύµφωνους όλους τους Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας. Είµαι απολύτως βέβαιος γι’ αυτό. Το λέω, λοιπόν, και το
επισηµαίνω, γιατί γίνεται συστηµατικά. 

Δεν θέλω να του επιστρέψουµε τις κατηγορίες. Απλώς το το-
νίζουµε, για να καταλάβει ο ελληνικός λαός ποιοι χτυπούν την
πόρτα της εξουσίας, µε την έννοια ότι θέλουν να τον κυβερνή-
σουν και τι πολιτικό ήθος κρύβεται κάτω από το πολιτικό ύφος.

Πολλοί συνάδελφοι των άλλων κοµµάτων είπαν «τι διαφέρει η
σηµερινή πρόταση για σύσταση εξεταστικής από τις εξεταστικές
που ήδη έχουν διενεργηθεί και έχουν βγάλει τα πορίσµατά τους
ή απ’ αυτή που γίνεται τώρα, όπως αυτή για το σκάνδαλο στην
υγεία;». Θα µιλήσω κατ’ αρχάς ως νοµικός και όχι ως Βουλευτής
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και θα το καταλάβουν οι νοµικοί τουλάχιστον.
Ακούστε να δείτε, η Βουλή για να συστήσει εξεταστική επι-

τροπή πρέπει να διερευνήσει φαινόµενα τα οποία έχουν να κά-
νουν µε σύνολο δοµών, υπηρεσιών, Υπουργείων, µε αόριστο
αριθµό ανθρώπων και ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα, το οποίο να
αφορά έναν τοµέα του κράτους, έναν τοµέα της δηµόσιας διοί-
κησης. 

Εδώ κοιτάξτε τι λέει η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι
απολύτως εξατοµικευµένη σε ένα πρόσωπο, για τα τηλεφωνή-
µατα του κ. Καµµένου. Για ποιο σκάνδαλο µιλάτε; Τι αφορά; Έχει
σχέση αυτό το πράγµα που αποδίδετε στον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας για τα τηλεφωνήµατά του µε τον ισοβίτη; Γιατί εκεί στα-
µατάει η πρότασή σας. Να διερευνηθεί τι και για ποιον λόγο;
Έχει σχέση µε τα σκάνδαλα των ΜΜΕ από τους «µιντιάρχες» που
στοίχισαν 1,5 δισεκατοµµύριο ή το σκάνδαλο µε τα δάνεια των
κοµµάτων που έχουν φτάσει το µισό δισεκατοµµύριο; Αυτό είναι
ένα φαινόµενο που αφορά την παθογένεια του πολιτικού συστή-
µατος και είναι αρµόδια η Ολοµέλεια να αποφασίσει τη σύσταση
τέτοιων επιτροπών. Τώρα τι θα συζητήσουµε; Τι θα εξετάσουµε;
Αν καλώς ή κακώς ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας τηλεφωνήθηκε
µε τον ισοβίτη; Θα δούµε αν καλώς ή κακώς ο ισοβίτης επικοι-
νώνησε µε τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, όπως ανακοινώνει του-
λάχιστον ο δηµοσιογράφος. 

Άρα, λοιπόν, δεν µπορούµε να συστήσουµε εξεταστική επι-
τροπή για εξατοµικευµένες περιπτώσεις έρευνας. Πρέπει να
είναι γενικά, καθολικά τα αιτήµατα και να αφορούν αόριστο
αριθµό ατόµων και δοµές. Ένα αυτό. 

Έχει καµµία σχέση η πρότασή σας µε τα σκάνδαλα στον χώρο
της υγείας; Όταν συζητούσαµε τη σύσταση της επιτροπής για
τα σκάνδαλα στην υγεία, δεν υπήρχε πολιτική παράταξη που να
διαφωνήσει για το ποσό του µαύρου χρήµατος. Αρχή και τέλος
της συζήτησης και της αντιπαράθεσης ήταν ότι το µαύρο χρήµα,
που αφορά το σκάνδαλο στην υγεία, είναι 85 δισεκατοµµύρια.

Έχετε κάτι ανάλογο να προσάψετε ή να επιχειρηµατολογήσετε
ή να µας προτείνετε ότι θα προκύψει ένα τέτοιο µέγεθος, εάν διε-
ρευνήσουµε σήµερα το τηλεφώνηµα του Υπουργού Εθνικής Άµυ-
νας προς τον ισοβίτη; Δεν νοµίζω. 

Αυτά ήθελα να πω ως προοίµιο. Τέλος, πλέον, µε τον κ. Γεωρ-
γιάδη. 

Άκουσα πριν εδώ τον κ. Λοβέρδο, που µας έδωσε συγχαρητή-
ρια, γιατί αλλάξαµε την Ευρώπη, θέλοντας να κάνει αναφορά για
τα εκλογικά αποτελέσµατα της Γερµανίας. Θα του έλεγα ότι εάν
αυτή είναι η πολιτική του ανάλυση µετά από τόσα χρόνια ενα-
σχόλησης µε την πολιτική, τότε εµείς τον συγχαίρουµε δύο
φορές. Μπράβο, κύριε Λοβέρδο, αυτή είναι σωστή ανάλυση,
αυτή που κάνετε!

Όµως, θα σταµατήσω σε ένα δεύτερο σηµείο απ’ αυτά που
είπε ο κ. Λοβέρδος, πέραν βεβαίως του πώς αναλύει την πολιτική
κατάσταση στην Ευρώπη και στην Ελλάδα κατά τέτοιον τρόπο:
Εµείς ευθυνόµαστε που δεν αλλάζει η Ευρώπη. 

Υπήρχε και µια απειλή. Είπε: Στη νέα Βουλή θα αναζητηθούν
πολιτικές και ποινικές ευθύνες, κύριε Τσίπρα, κύριε Καµµένο και
κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Απειλή ευθεία. Δηλαδή, αυτό τι θα πει; Ότι
εάν ο κ. Λοβέρδος στη νέα κυβέρνηση είναι Υπουργός, το πρώτο
που θα κάνει είναι να συστήσει εξεταστική επιτροπή, για να ζη-
τήσει ποινικές ευθύνες του Πρωθυπουργού, των Υπουργών, των
Βουλευτών κ.λπ..

Κύριε Λοβέρδο, δεν ξέρω εάν ακούτε, αλλά θα σας πω εγώ µε-
ρικά πράγµατα. Αντί να µας εκτοξεύετε ευθείες απειλές σε όλα
τα θεσµικά όργανα και του Κοινοβουλίου και της Κυβέρνησης και
του πολιτικού συστήµατος, εσείς µπορείτε να µας απαντήσετε
στα εξής ερωτήµατα: 

Ήταν το δικό σας κόµµα που απαξίωσε και χρεοκόπησε το πο-
λιτικό σύστηµα συνολικά στην Ελλάδα ή όχι; 

Εµπεδώσατε αισθήµατα αναξιοπιστίας και παρακµής στα ίδια
τα κόµµατα σας που κυβέρνησαν τη χώρα και απλώσατε ένα
γκρίζο πέπλο απαξίωσης και παρακµής και στην ελληνική κοινω-
νία, φθάνοντας στο ναδίρ την αξιοπιστία του πολιτικού συστήµα-
τος και των προσώπων της, Υπουργών και Βουλευτών, τα
τελευταία σαράντα χρόνια; Ποιος ευθύνεται για όλα αυτά; Δώστε
µας µια απάντηση.

Τρίτον, συνεργάτες του ανθρώπου που είχατε Πρωθυπουργό,
έξι από τους επτά, ελέγχθηκαν ή ελέγχονται για σοβαρές κα-
κουργηµατικές πράξεις. Πλην ενός, του Νίκου Θέµελη, όλοι οι
άλλοι ελέγχθηκαν ή ελέγχονται. Γι’ αυτό έχετε µια απάντηση, για
να δείτε πόσο ευθύνονται και πόσο «ανθρωπάκια» είµαστε εµείς
του ΣΥΡΙΖΑ; 

Τέταρτον, έχετε χρεοκοπήσει το ίδιο το κόµµα σας, που οφεί-
λει 220 εκατοµµύρια και έχετε από το φθινόπωρο του 2011 να
καταβάλετε έστω και 1 ευρώ; Μας είπατε ότι εσείς, ως κόµµα,
ακόµα και για πράξεις και παραλείψεις των δικών σας στελεχών,
αποφασίζατε οµόφωνα στο Κοινοβούλιο, για να συσταθεί επι-
τροπή. Και µετά από εκεί, τι κάνατε; Ερχόσασταν µέσα στις επι-
τροπές και παριστάνατε τον συνήγορο υπεράσπισης αυτών που
η Βουλή αποφάσισε ως εγκαλούµενους και ελεγχόµενους. Ας
ανατρέξει κάποιος στα πρακτικά της επιτροπής των δανείων των
ΜΜΕ και των κοµµάτων, για να δει τις ερωτήσεις σας, τις παρεµ-
βάσεις σας και τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργήσατε. Λειτουρ-
γήσατε υπέρ της απόφασης της Ολοµέλειας της Βουλής ή για
την προστασία των ελεγχόµενων και των εγκαλούµενων;

Πέµπτον, ενταφιάσατε τον ίδιο τον τίτλο σας, κύριοι της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης, ως Κεντροαριστερά ως προς το Κέν-
τρο, αλλά κυρίως ως προς το δεύτερο συστατικό, αυτό της
Αριστεράς; Το ενταφιάσατε οριστικώς και διά βίου σε αυτή τη
χώρα; Θα τολµήσετε να πάτε να µιλήσετε και για την Αριστερά
ως Κεντροαριστερά; Γι’ αυτό δεν έχετε ευθύνες; 

Για όλα αυτά, λοιπόν, να κατηγορήσετε τον εαυτό σας, αφού
κοιταχθείτε καλά στον καθρέφτη, εάν έχετε καθρέφτη, και όχι
τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. 

Να πω και κάτι άλλο για τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Εµείς
έχουµε τιµή που είµαστε στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Στην προ-
ηγούµενη ρήση -στο όριο της διαβολής, θα έλεγα- του κ. Μητσο-
τάκη, ότι λίγες είναι οι µέρες µας και θα γυρίσουµε στα σπίτια
µας, ότι εκεί είναι ο ρόλος µας, του απαντώ ότι εµείς δεν θα γυ-
ρίσουµε στα σπίτια µας, κύριε Μητσοτάκη, θα γυρίσουµε στις
δουλειές µας, που κοπιαστικά επί χρόνια, επί δεκαετίες διακο-
νούσαµε το κοινωνικό σύνολο, ο καθένας από το µετερίζι τού
επαγγέλµατός του και της επιστήµης του. Στα σπίτια µας δεν θα
πάµε και να το ξέρετε!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Πάµε τώρα στο θέµα που συζητάµε. Τι δεν αντιληφθήκατε, κύ-

ριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας; Δύο πράγµατα. Και ανα-
φέροµαι κυρίως στους νοµικούς. Στις 6 Ιουλίου καταθέσατε την
πρότασή σας για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Τότε δεν
υπήρχε καµµία δικαστική κρίση ούτε καµµιά απόφαση κανενός
δικαστικού λειτουργού. Θα έλεγα ότι έχετε, βρε αδερφέ, µια υπό-
νοια ότι κάτι µπορεί να συνέβη. Επειδή ο κ. Κεφαλογιάννης πριν
από λίγο κατέθεσε αυτούσιο το εισαγγελικό πόρισµα του κ.
Μπρακουµάτσου, δεν είχα σκοπό να ασχοληθώ µε αυτό, αλλά
έχω το δικαίωµα τώρα να επικαλεστώ ό,τι έχει αποφασίσει.

Ακούστε. Σηµείωσα, διαβάζοντας το πόρισµα που επικαλέ-
στηκε ο κ. Κεφαλογιάννης και κατέστη ήδη δηµόσιο έγγραφο, τα
εξής φοβερά και τροµερά, για να καταλάβετε εάν έχει βάση, την
ελαχίστη βάση, νοµική, πολιτική, λογική η πρότασή σας: 

Πρώτον, η εισαγγελέας κ. Τζίβα έκανε το καθήκον της, δεν
συµµετείχε σε καµµία έκνοµη δραστηριότητα µε κίνητρο τη στο-
χοποίηση Μαρινάκη. 

Δεύτερον, ο ίδιος ο Γιαννουσάκης έδωσε αφορµή για την εµ-
πλοκή του ονόµατος του Μαρινάκη στην υπόθεση του «NOOR
1», καταθέτοντας και στο δικαστήριο και προανακριτικά εδώ.

Τρίτον, γίνεται επισήµανση από τον αρµόδιο εισαγγελέα εφε-
τών των τριών καταθέσεων του Γιαννουσάκη -τις προσκόµισε
στις 26 Ιουνίου ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας- που είχε δώσει µε
δική του πρωτοβουλία, όπως λέει ο εισαγγελέας εφετών. Δεν τον
πίεσε κανένας. Δεν τον προέτρεψε κανένας. Μόνος του πήγε κι
έκανε τρεις καταθέσεις κι εκεί ενέπλεξε τον Μαρινάκη για λα-
θρεµπόριο καυσίµων και ως πιθανό ύποπτο για το θέµα του
«NOOR 1». Κανένας άλλος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Τέταρτον, το πόρισµα κάνει αναφορά -εγώ δεν θα το επικα-
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λούµουν, αλλά το προσκόµισε ο κ. Κεφαλογιάννης και κατέστη
δηµόσιο έγγραφο και το διάβασα τώρα και αποκόµισα αυτά τα
συµπεράσµατα- σε όσα διαδραµατίστηκαν το βράδυ της 17ης Ιου-
λίου 2017, όταν η εισαγγελέας κ. Τζίβα επισκέφθηκε τον Γιαν-
νουσάκη στη φυλακή. Γιατί λέτε; Το πόρισµα λέει «διότι ο
ισοβίτης επειγόντως επιθυµούσε την κυρία εισαγγελέα να προ-
σέλθει και να της δώσει κατάθεση, γιατί φοβόταν για τη ζωή του
και τη ζωή των µελών της οικογένειας του.» 

Κύριε Δένδια, που θα έρθετε µετά να µιλήσετε, αυτό να το θε-
ωρείτε ως δεδοµένο. Είναι τµήµα του πορίσµατος του εισαγγε-
λέα. Να, λοιπόν, γιατί έπρεπε να πάει γρήγορα η κυρία
εισαγγελέας, γιατί το αξίωνε ο Γιαννουσάκης. 

Πέµπτον, το ίδιο το πόρισµα επισηµαίνει ότι όταν ο Γιαννου-
σάκης κλήθηκε ενώπιόν του, για να υποστηρίξει τις καταγγελίες
περί εκβιασµού εκ µέρους της εισαγγελέως, λέει ο Γιαννουσάκης
στον κ. Μπρακουµάτσο: «Δεν µου ασκήθηκε καµµία µορφή εκ-
βιασµού». 

Έβδοµον, τονίζει ότι η εισαγγελέας Ειρήνη Τζίβα είχε επικοι-
νωνήσει, πριν πάει στη φυλακή, µε την εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου και την ενηµέρωσε µετά τη φυγή της από τη φυλακή, λέ-
γοντας ότι αρνήθηκε τελικά ο Γιαννουσάκης να καταθέσει. 

Όγδοον, το πόρισµα περιγράφει όλες τις παλινωδίες του ισο-
βίτη. Επισηµαίνει ο ίδιος –λέει το πόρισµα- για να αποδείξει ότι
συνεργάζεται µε τις αρχές, προκειµένου να αποκαλυφθούν και
άλλοι εµπλεκόµενοι στην υπόθεση του «NOOR 1». Ανέφερε αυ-
θορµήτως ενώπιον του δικαστηρίου –αναφέρεται στα πρακτικά
του πρωτόδικου δικαστηρίου- όπου είχε µιλήσει και είχε καταθέ-
σει και τραπεζικό εξτρέ της εταιρείας του κ. Μαρινάκη. 

Ποιος λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, ενοχοποιεί τον άλφα ή τον
βήτα επιχειρηµατία; Η Κυβέρνηση; Ο Υπουργός Άµυνας; Κάποιο
στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ; Κάποιος διοικητικός παράγοντας; Ο ίδιος
ο ισοβίτης. 

Ένατον, για τη σύσταση συµµορίας σε βάρος του κ. Μαρινάκη
από τον Χριστοφορίδη, τον Πατέρα και τον Μελισσανίδη ουδέν
απεδείχθη και είναι παντελώς αβάσιµο. 

Άρα, λοιπόν, τι έχετε τώρα µπροστά σας; Έχετε ένα πόρισµα
που από τα τρία βασικά ζητούµενα, τα τρία πραγµατικά περιστα-
τικά -που το πρώτο είναι το τηλεφώνηµα του Γιαννουσάκη, το
δεύτερο η επίσκεψη της εισαγγελέως στη φυλακή και το τρίτο η
ανάµειξη Χριστοφορίδη- το πρώτο και το δεύτερο έχει κριθεί µε
αυτό το πόρισµα. Θα δούµε εάν διαφοροποιηθεί κάτι. Άρα είναι
τελικώς αµετάκλητο και τελεσίδικο. 

Ένα τελευταίο, όσον αφορά τον ανακριτικό υπάλληλο, τον κ.
Χριστοφορίδη, έχει δώσει εντολή ο εισαγγελέας να ερευνηθεί
από το Ναυτοδικείο. 

Γιατί µέµφεστε την Κυβέρνηση; Ότι δεν έκανε τι; Προς ποια
κατεύθυνση ότι δεν έκανε κάτι καλό; 

Κύριε Πρόεδρε, θα πω κάτι επί της ουσίας και ολοκληρώνω. 
Εν πάση περιπτώσει, τι το µεµπτό καταλογίζετε σε ένα πολιτικό

πρόσωπο που ενθαρρύνει έναν ισοβίτη να δώσει στοιχεία για πε-
ραιτέρω έρευνα σε µια πάρα πολύ σοβαρή υπόθεση, όχι µόνο σε
πανελλήνια, αλλά και σε πανευρωπαϊκή διάσταση; Τι το µεµπτό
διακρίνετε; Μιλάτε για παρέµβαση και χειραγώγηση της δικαιο-
σύνης. 

Αυτή η απόφαση του εισαγγελέα εφετών, του Μπρακουµά-
τσου, πιστεύετε ότι είναι αποτέλεσµα χειραγώγησης; Αν υπαινίσ-
σεστε αυτό, πείτε το εδώ δηµόσια, αν τολµάτε. Πείτε ότι αυτό το
πόρισµα δεν είναι προϊόν ελεύθερης δικαστικής πεποίθησης και
κρίσης, αλλά είναι προϊόν εκβιασµού, απειλής ή πίεσης. Πείτε το
για να καταλάβουν και οι δικαστές περί τίνος πρόκειται. 

Όσον αφορά τα θέµατα που έχουν νοµικό ενδιαφέρον, είναι η
υπόθεση του ανακριτικού υπαλλήλου και η υπόθεση της φυλα-
κής. Και τα δύο θέµατα, µας ενηµέρωσε ο αρµόδιος Υπουργός
Δικαιοσύνης ότι ερευνώνται από τη δικαιοσύνη. Τι θέλετε να
κάνει το πολιτικό σύστηµα ή ο αρµόδιος Υπουργός ή η Κυβέρ-
νηση; Να παρέµβει σε αυτά που ερευνάει η δικαιοσύνη; Τι υπο-
λείπεται, λοιπόν, από την υπόθεση αυτή που φτιάχνει ολόκληρο
αυτό το σενάριο της πρότασής σας; Τίποτα απολύτως. Τα πάντα
ερευνώνται κανονικά και σύµφωνα µε τον νόµο και το Σύνταγµα. 

Κλείνω, λέγοντας ένα τελευταίο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Λάππα, είναι

η πέµπτη φορά που λέτε ότι είναι τελευταίο αυτό που λέτε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. Θα ήταν

παράλειψη να µην το πω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Αυτό τώρα να είναι

πραγµατικά το τελευταίο! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 
Επειδή θεωρώ αυτό το πόρισµα του εισαγγελέα εφετών τολ-

µηρό πόρισµα, θα ήταν παράλειψη, εάν δεν τόνιζα ότι είναι µια
απόδειξη πραγµατικά δικαστικής ανεξαρτησίας και τόλµης.
Θέλω να αναφέρω δυο λέξεις που είπε κάποτε ο Σαρτζετάκης,
τη δεκαετία του ’80, ως Πρόεδρος της Δηµοκρατίας, για τους
τολµηρούς δικαστές: 

«Είναι πρώτιστα υπόθεση φρονήµατος, δηλαδή εκπορεύεται
από την ψυχή του δικαστικού λειτουργού και συνυφαίνεται µε
την προσωπική του αξιοπρέπεια, µε µήνυµα παρρησίας ως εκ-
φράσεως του ηθικούς θάρρους, αυτού του θάρρους που έχει ως
αναπόφευκτο τίµηµα την παρενόχληση και συνακόλουθα την εξέ-
γερση των φαύλων, των µικρόψυχων και των ασήµαντων που συ-
νασπίζονται και ασχηµονούν, που φοβούνται και αντεπιτίθενται. 

Αυτό το θάρρος το ηθικό, το δύσκολο και πολύτιµο είναι για
τον λειτουργό της δικαιοσύνης η αρετή sine qua non». 

Σήµερα µιλάµε για το τέλειο αγαθό της δικαιοσύνης, που είναι
πραγµατικά αυτό το αγαθό, η απονοµή της, το summum bonum.

Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν δώσω τον
λόγο στον τελευταίο οµιλητή, που είναι ο κ. Ψαριανός, ζήτησε
τον λόγο ο κ. Βίτσας, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας
για ένα λεπτό.

Ορίστε, κύριε Βίτσα, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όταν ζήτησα τον λόγο από τον Πρόεδρο, µε ρώτησε αν θα µι-

λήσω για τις τέσσερις αναφορές που έκανε στο όνοµά µου ο κ.
Γεωργιάδης και του είπα «όχι» κι ούτε θα µιλήσω γι’ αυτό. Το
θεωρώ και εγώ -και φαντάζοµαι- και ο Θοδωρής και ο Χρήστος
Μαντάς, που αναφέρθηκαν τα ονόµατά τους, κοµµάτι της παρά-
στασης. Οπότε έχουµε µία διαφορετική πολιτική αντίληψη για το
πώς γίνεται η πολιτική και πώς γίνεται η συζήτηση. Γιατί να ανα-
φερθώ σε αυτό το πράγµα; Εγώ µία ενηµέρωση θέλω να κάνω
στη Βουλή, γιατί εδώ συζητιόνται και πράγµατα έξω από τη συ-
ζήτηση για την εξεταστική επιτροπή, που για µένα πια έχει µετα-
τραπεί σε εξεταστική επιτροπή χαρακτήρα.

Εγώ θέλω λοιπόν, να πω το εξής…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ησυχία παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Εγώ λέω γιατί θέλω να σας ενηµερώσω. 
Η αεροπορική βάση του Αράξου είναι υπό ελληνική διοίκηση

εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Μετά την περίοδο της δικτατορίας
δεν υπάρχουν πυρηνικά όπλα στην αεροπορική βάση του Αρά-
ξου, ούτε πρόκειται να υπάρξουν, ούτε υπάρχει κάποιος σχεδια-
σµός, ούτε έχει κάποια σχέση µε οποιοδήποτε –θα έλεγε
κάποιος- αµερικάνικο ειδικό συµφέρον. Άρα, αυτό να είναι κα-
θαρό. 

Αυτή τη στιγµή που µιλάµε και αύριο υπάρχει ένα επιτελείο
Αµερικάνων τεχνικών στον Άραξο, το οποίο ασχολείται µε το F16
που βγήκε εκτός διαδρόµου και έχει υποστεί καταστροφή και γι’
αυτόν τον λόγο είναι εκεί και µετά θα πάνε να δούνε και ένα F16
το οποίο έχει καταστραφεί ένα κοµµάτι του, στη Σούδα. 

Θέλω να είναι καθαρό, θέλω να είναι γνωστό αυτό, όπως θέλω
να είναι γνωστό ότι από εκείνη την παλιά βάση, µιλάµε για το
1967-1974, έχει παραµείνει µία ανενεργή κεραία, δηλαδή έχει
µείνει το κουφάρι της, η οποία δεν µετακινείται λόγω κόστους.
Μόλις έχουµε τη δυνατότητα να το κάνουµε, θα τη µετακινή-
σουµε. 

Θα ήθελα να πω ότι το κακό θα είναι ότι το 2020 δεν θα βλέ-
πετε µόνο Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ στη Βουλή. Θα βλέπετε και
Υπουργούς του ΣΥΡΙΖΑ, όχι εµάς, κάποιους άλλους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ο κ. Ψαριανός έχει
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τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί προ-

σωπικού θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καθίστε κάτω. 
Ο κ. Ψαριανός είναι ο τελευταίος…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Θα κάνετε λίγη ησυχία; Σας παρακαλώ πολύ!
Μετά τον κ. Ψαριανό, ο οποίος είναι ο τελευταίος οµιλητής εκ

του καταλόγου, θα πάρει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Νέας Δηµοκρατίας ο κ. Δένδιας και µετά ο κύριος
Πρωθυπουργός ή ο κ. Καµµένος.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα µου δώσετε ένα
λεπτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ, δεν
σας έδωσα τον λόγο. 

Κύριε Ψαριανέ, ξεκινήστε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ πάρα πολύ και τους παλιούς συντρόφους και κά-

ποιους άγνωστους που είναι εδώ που έτυχε να βρεθούν εδώ και
να µε παρακολουθήσουν µε προσοχή. 

Δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα για µένα και για µας που θέ-
λουµε κάτι καινούργιο σ’ αυτή τη χώρα, θέλουµε να γίνει µία κα-
νονική ευρωπαϊκή χώρα και να σταµατήσει να είναι
«κατσαπλιαδιστάν». Το έχω ξαναπεί.

Δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα µε τους «Καµµένους», τους
«Κουρουµπλήδες», τους «Παπαγγελόπουλους» από διάφορες
παρατάξεις του παλιού πολιτικού συστήµατος που κυβέρνησαν
αυτή τη χώρα και τώρα καταριούνται τις κυβερνήσεις στις οποίες
µετείχαν και συµµετέχουν σε µία Κυβέρνηση πρωτοφανούς συ-
νεργασίας Αριστεροδεξιάς, µεταξύ ψεκασµού και επανάστασης,
µε πάρα πολλές αντιφάσεις: Είµαστε και µε τον Ολάντ και κατά
του Ολαντρέου. Είµαστε και µε τον Αµόν και τον Μελανσόν και
είµαστε και µε τον Μακρόν εκ των υστέρων. Μπορούµε να στη-
ρίζουµε και τη Μέρκελ και τον Σούλτς και τη Die Linke, δεν
έχουµε κανένα πρόβληµα. Είµαστε και µε τον Μαδούρο και µε
τον ρηµαδούρο. Είµαστε και µε τους λαθρέµπορους και µε τους
διώκτες τους. Είµαστε και µε τις εκδιδόµενες και µε τους προ-
αγωγούς. Είµαστε και µε τα συγκροτήµατα και κατά των συµφε-
ρόντων.

Όλα τα σφάζουµε, όλα τα µαχαιρώνουµε! Δεν έχουµε κανένα
πρόβληµα. Και δεν έχουµε κανένα πρόβληµα γιατί πρέπει να
ασκήσουµε εξουσία προς το συµφέρον του λαού. Τον λαό υπη-
ρετούµε, υπηρέτες του λαού είµαστε. 

Και επειδή αυτά µας τα είχαν πει και άλλοι, ρώτησα έναν νυν
και έναν πρώην Υπουργό, παλιό µου σύντροφο και του είπα:
«Πώς το αντέχετε αυτό το πράγµα. Αντί να κάνετε πέντε πράγ-
µατα που ο λαός σας έδωσε την ευκαιρία να αλλάξετε αυτή τη
χώρα, πώς κάνετε αυτά τα πράγµατα που κάνετε και ανέχεστε
αυτά και αυτούς που ανέχεστε και τα κάνετε γαργάρα;

Κάνετε γαργάρα µε πετρέλαιο, µε πίσσα, µε λαθρεµπόρια, µε
ρουλέτες, µε ξενοδοχεία, µε το «MANDARIN», µε Jaguar, µε υπε-
ρατλαντικές πτήσεις, µε επαφές στο Τέξας, µε µεγαλοσυµφέ-
ροντα καρχαριών του κεφαλαίου στη µητρόπολη του διεθνούς
καπιταλισµού και ιµπεριαλισµού, στο Τέξας, Μασαχουσέτη, Αρι-
ζόνα! Πώς τα καταφέρνετε και τα κάνετε όλα αυτά;»

Και µου είπαν και ο πρώην και ο νυν Υπουργός: «Γιατί και οι
άλλοι αυτά δεν έκαναν;». Ναι, αλλά εσείς δεν είσαστε οι άλλοι.
Εσείς βγήκατε γιατί είσαστε άλλοι από τους άλλους. Αυτό υπο-
σχεθήκατε, ότι δεν είσαστε «οι άλλοι», ότι είσαστε εσείς, ότι εί-
σαστε εµείς, ας πούµε!

Ο κ. Καµµένος, θέλοντας µε αυτήν την αριστερή Κυβέρνηση
να ελέγξει τα ΜΜΕ, τις εφηµερίδες, τα περιοδικά, τις τηλεορά-
σεις, τα ραδιόφωνα, πανηγύριζε µέσα στο αεροπλάνο, ενώ
έκλεινε µία ιστορική εφηµερίδα, και έκανε µία χειρονοµία σαν
«ευλογία» κάπως, κραδαίνοντας το φύλλο της εφηµερίδας που
έκλεινε εκείνη την ηµέρα. Γιατί έχουµε ανοίξει καινούργιες εφη-
µερίδες, «πουσάραµε» καινούργιους µεγαλοκαρχαρίες, αριστε-
ρούς, προς τα συµφέροντα του λαού, για να πάρουν κανάλια,
εφηµερίδες καινούργιες, να κρύβουµε τα πλοία µε τα τσιγάρα,
να βουλιάζουµε τα λαθρεµπορικά πλοία, να στέλνουµε για απάντ-
ληση πετρελαίου ένα λαθρεµπορικό πλοίο και την υπόθεση αυτή

να την ελέγχει ο κ. Χριστοφορίδης, για τον οποίο ο παλιός µου
σύντροφος, ο Νεκτάριος, είπε ότι δεν έχει ξεκινήσει καµµία
έρευνα, που εµπλέκεται στην υπόθεση «NOOR 1». Και επειδή δεν
έχει ξεκινήσει κανένας έλεγχος και καµµία έρευνα, τώρα του ανα-
θέσαµε να κάνει και την καινούργια έρευνα, για τα λαθραία, για
το πλοίο που πήγε να απαντλήσει το πετρέλαιο και κουβάλαγε
ήδη λαθρεµπορικό. 

Κάναµε αυτές τις χειρονοµίες της «ευλογίας», στείλαµε στα
διαδίκτυα τις γραβάτες µε τα πουλάκια -που όµως τα έβαλε το
παιδάκι µας, δεν τα βάλαµε εµείς-έχουµε ένα σερί µε εθνικολαϊ-
κιστικές κορώνες κόντρα στην αριστερή Κυβέρνηση, για το Μα-
κεδονικό, για τους οµοφυλόφιλους, για τα ανθρώπινα
δικαιώµατα, για τους µετανάστες, έχουµε αυτές τις ηρωικές πτή-
σεις µε στολές παραλλαγής –πεζοναύτες είµαστε άλλωστε!- και
έχουµε αυτές τις συνοµιλίες µε τους ισοβίτες που είναι απολύ-
τως θεσµικές. Δεν υπάρχει κανένα θέµα: Ανά πάσα στιγµή και
έχοντας τα τηλέφωνα όλων των ισοβιτών, να τα µοιράσουµε
στους Υπουργούς και στους Βουλευτές, να τους παίρνουµε κα-
νένα τηλέφωνο, να τους λέµε να ενισχύουν τη δικαιοσύνη, ρε γα-
µώτο. 

Δηλαδή, να µη σαπίζουν στις φυλακές έτσι, χωρίς να βάλουν
ένα χεράκι να βοηθήσουν τη δικαιοσύνη. Κρίµα είναι! Δηλαδή δα-
κρύζω και µόνο που το σκέπτοµαι. Και είναι απολύτως θεσµική
αυτή η λειτουργία. Μας το είπε και ο Υπουργός Δικαιοσύνης και
ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης και οι Αναπληρωτές και όλοι. 

Και όλα αυτά τα κάνετε γαργάρα, µεγάλη γαργάρα, γιατί πρέ-
πει να εξαντλήσετε την τετραετία –σας το εύχοµαι!- και να εξαντ-
λήσετε και κανένα, δυο µήνες µετά, δηλαδή όσο προβλέπει το
Σύνταγµα, όσο µπορείτε -και µπορεί να πάρετε και καθυστέρηση
και πέναλτι- για να το προχωρήσετε λίγο, να ολοκληρωθεί δη-
λαδή αυτός ο αριστερός µετασχηµατισµός της κοινωνίας µας.
Κρίµα είναι να τον αφήσουµε στη µέση! 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ) 

Έχω συγκινηθεί πάρα πολύ, σύντροφοι! Είµαι βαθιά συγκινη-
µένος. Και θέλω να σας πω «µαζί θα προχωρήσουµε», δηλαδή ο
ένας συνεταίρος λέει ότι ο Ανδρέας ήταν αρχηγός της 17 Νοέµ-
βρη και του ΠΑΣΟΚ και ο άλλος προσπαθεί να µιµηθεί τον Αν-
δρέα και κάνει τις παύσεις µετά το αναφορικό, ακριβώς όπως το
έκανε ο Ανδρέας. 

Έχουµε διαβάσει πολλές ώρες βίντεο και προσπαθούµε τώρα
να µαζέψουµε και από την Κεντροαριστερά και από την Κεντρο-
δεξιά και από την «Κεντροκεντρώα» και βέβαια, από όλα. 

Και τα κάνουµε γαργάρα όλα τα υπόλοιπα, γιατί πρέπει να ολο-
κληρώσουµε προς το συµφέρον του λαού τον προοδευτικό µε-
τασχηµατισµό της χώρας, κύριε Γάκη µου, που γελάτε, παλιέ µου
σύντροφε Ροδίτη. 

Και δεν θυµάστε αυτά που λέγαµε. Και αυτά που λέγατε, τα
θυµόµαστε. Mερικοί τα θυµούνται και ντρέπονται, αλλά κρύβον-
ται. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Ψαριανέ, παρακαλώ,

τελειώνετε. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Και αυτοί για εµένα είναι –πώς να

σας πω;- οι πιο θλιβερές περιπτώσεις. Κάτι άλλους δεν τους υπο-
λογίζω, που µπορεί να είναι πάνω µε τα καδρόνια ενάντια στις
Σκουριές και µετά να το παίζουν χαλαρά. Ξέρετε τι γίνεται; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Ψαριανέ, τελειώνετε. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ναι. 
Δεν έχω κανένα πρόβληµα µε τους «Καµµένους» και µε τους

«ψεκασµένους» και µε τους «Κουρουµπλήδες». Ποτέ δεν είχα,
δεν έχω και τώρα. Μπορείτε να κάνετε όσες «κολλεγιές» θέλετε.
Και µε ένα µέρος της άλλης Δεξιάς επίσης µπορείτε να κάνετε
διάφορα νταλαβέρια. Δεν έχω κανένα πρόβληµα µε αυτά. 

Έχω ένα πρόβληµα µε το αν ο κόσµος που µας ακούει έχει αρ-
χίσει να καταλαβαίνει. Ειλικρινά, δεν είµαι σίγουρος. Δεν έχω
καµµία αµφιβολία ότι συµπλέετε, διότι «όµοιος οµοίω αεί πελά-
ζει» και διότι τα παιδία µας, που µας εψήφισαν και τώρα διορί-
ζουµε, βελάζει. Αττική σύνταξη. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε συνάδελφε, έχετε τε-
λειώσει. 
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ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μην επαναλαµβάνεστε,

σας παρακαλώ. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Δεν την έχω ξαναπεί την παροιµία

αυτή. Δεν είναι επανάληψη.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Όχι, την έχετε πει µε άλλα

λόγια. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Θέλω να κλείσω µε έναν στίχο του

Διονύση Σαββόπουλου. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κλείστε. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Θέλω να κλείσω µε έναν στίχο για

εσάς, παλιοί µου σύντροφοι, που λέει: «Χόρευε τώρα, γύφτισσα
µαϊµού, δεν έχει τέλος αυτό το πανηγύρι. Χειροκροτήστε άλλη
µια. Ευχαριστώ». 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ωραία. 
Παρακαλώ, κάνετε ησυχία! Τα ακούσαµε όλα. 
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Νικόλαος Δένδιας έχει τον λόγο. 
Ορίστε, κύριε Δένδια, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά µε µια

µικρή ανοχή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν κατάλαβα καλά από την ανά-

λυση του εισηγητή της Πλειοψηφίας, του καθηγητή κ. Παρα-
σκευόπουλου όσο και από τις τοποθετήσεις, κατ’ αρχάς του
Υπουργού Δικαιοσύνης, αλλά και του Κοινοβουλευτικού Εκπρο-
σώπου κ. Λάππα, αυτά τα οποία συνέβησαν και αυτά τα οποία
συζητάει η Εθνική Αντιπροσωπεία οφείλονται απλώς σε παραξε-
νιές, σε παραλογισµούς της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και των
άλλων κοµµάτων. 

Αν κατάλαβα καλά, σε µια χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης είναι αυτονόητο τµήµα του θεσµικού πλαισίου η δυνατότητα
ενός Υπουργού, οποιουδήποτε Υπουργού, σε αυτή την περί-
πτωση του Υπουργού Εθνικής Άµυνας, να διατηρεί τηλεφωνική
συνδιάλεξη µε βαρυποινίτη, ο οποίος παρανόµως κατέχει κινητό
στις φυλακές, να διαλέγεται µαζί του, να τον προπέµπει να κάνει
κάτι, να βοηθά, να ασχολείται µε το ανακριτικό έργο και όλα αυτά
να εντάσσονται σε ένα πλαίσιο οµαλής λειτουργίας της έννοµης
τάξης. Αν κατάλαβα καλά, αυτό ισχυρίζεται η κυβερνητική πλει-
οψηφία. 

Μάλιστα ο καθηγητής ο κ. Παρασκευόπουλος στην Επιτροπή
Θεσµών και Διαφάνειας πήγε ένα ακόµα βήµα παραπέρα. Βρήκε
και άρθρο συγκεκριµένο. Μου λένε -δεν σας άκουσα εγώ, κύριε
καθηγητά και το θεωρώ απώλεια για τη νοµική µου κατάρτιση-
ότι επικαλεστήκατε το άρθρο 28 του ν.4139/2013 ως ενισχυτικό
της θέσης της σύννοµης συµπεριφοράς του κυρίου Υπουργού
Εθνικής Άµυνας, ότι ενήργησε ως εντεταλµένο όργανο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βεβαίως δεν θα ξέρετε σε τι
αναφέρεται το άρθρο αυτό του νόµου. Θα σας το πω εγώ. Είναι
στον νόµο περί ναρκωτικών. Αφορά αυτούς που στέλνει η Αστυ-
νοµία για να παγιδεύσουν στην αγορά ναρκωτικών. Αυτό το
άρθρο επικαλείστε για να νοµιµοποιήσετε τη συµπεριφορά του
κυρίου Υπουργού Εθνικής Άµυνας. 

Καταλαβαίνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πρέπει να δη-
µιουργηθεί εδώ µία παραµυθία, για να µπορέσετε να αντέξετε
αυτό το οποίο καλείστε να πράξετε, να ψηφίσετε εναντίον της
σύστασης εξεταστικής των πραγµάτων επιτροπής, µια παραµυ-
θία η οποία υπό την αφελή, την παιδική της έκφανση, παρουσιά-
ζει τον κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας κάτι λίγο σαν Μπάτµαν
στην Γκόθαµ Σίτυ: ο καλός που µάχεται το κακό σε όλες του τις
εκφάνσεις, το κακό ως έκφανση εχθρού της εθνικής ασφάλειας,
το κακό ως έκφανση του εγκλήµατος, το κακό ως έµπορος ναρ-
κωτικών. Όπου κακό, εκεί ο Υπουργός της Εθνικής Άµυνας µε τη
στολή του να το πολεµήσει, να το νικήσει, να το παλέψει! 

Και είναι και η πιο «σοφιστικέ» προσέγγιση, η νοµική προσέγ-
γιση, την οποία καλείται και υπερασπίζει ένας καθηγητής πανε-
πιστηµίου, της νοµικής επιστήµης, ένας Υπουργός Δικαιοσύνης,
µέγας σφραγιδοφύλαξ του κράτους, ένας Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης και ένας δικηγόρος Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος, εκτός από όλους τους άλλους συναδέλφους, οι οποίοι

ισχυρίζονται ότι σε ένα σύγχρονο κράτος, µε τον νοµικό πολιτι-
σµό µιας ευρωπαϊκής χώρας, δεν εµποδίζει τίποτα απολύτως
έναν Υπουργό να συνοµιλεί µε έναν βαρυποινίτη µέσα στις φυ-
λακές, ο οποίος κατέχει παράνοµα ένα κινητό. 

Όλα αυτά είναι πράγµατα απολύτως λογικά, κατανοητά, ευ-
ρωπαϊκά, επαινετέα, σύγχρονα, έντιµα, ηθικά, γενναία! Ότι έτσι
διοικούνται οι χώρες στον εικοστό πρώτο αιώνα! Ότι αυτό περί-
µενε η ελληνική κοινωνία! Ότι γι’ αυτό έφερε εσάς στην εξουσία,
για να γίνονται αυτά τα ωραία, τα τίµια πράγµατα, για να πολε-
µήσετε έτσι το εµπόριο ναρκωτικών! Εύγε, κύριοι συνάδελφοι! 

Με συγχωρείτε, αλλά αυτά τα οποία λέτε και τα οποία υποστη-
ρίζετε δεν αντέχουν σε καµµία σοβαρή αντιµετώπιση. Δεν υπάρ-
χει κανένας λόγος να καθίσει κανείς να συζητήσει µαζί σας ούτε
για τα πολλά τηλέφωνα ούτε για τη διάρκειά τους ούτε για το τι
γύρευε εκεί µια εισαγγελέας, ενώ υπήρχε εισαγγελέας για τις
φυλακές, ούτε αν υπάρχει ηθική αυτουργία. Όλα αυτά παρέλ-
κουν. Ένας σοβαρός άνθρωπος δεν θα ασχολούνταν µε αυτά
ούτε ένα δευτερόλεπτο. Θα τα πήγαινε στην µπάντα. 

Ένα πράγµα απλώς καλείσθε να καταλάβετε, υπό δύο θεσµι-
κές εκφάνσεις: 

Πρώτον, εξεταστική επιτροπή: Καλείστε να απαντήσετε εάν
είναι δικαίωµα της Πλειοψηφίας ή της Μειοψηφίας. Σας προλέγω
ότι αυτό το οποίο λέτε, δηλαδή ότι είναι δικαίωµα και µόνο της
κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, αντίκειται στην ουσία του θε-
σµού. Η εξεταστική επιτροπή δεν είναι αυτό. Είναι δικαίωµα κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου και κατά συνέπεια, όπως πολύ σωστά
ανέλυσε ο κ. Τζαβάρας και όπως ελέχθη και από τους εισηγητές
µας, είναι δικαίωµα της Αντιπολίτευσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα µισό λεπτό ακόµα.
Οφείλετε, εάν έχετε στοιχειώδη δηµοκρατική συνείδηση –δεν

αναφέροµαι σε σοβαρότητα, σε αυτό αναφέρθηκα στο πρώτο
κοµµάτι της τοποθέτησης-, να δεχθείτε τη σύσταση της εξετα-
στικής των πραγµάτων επιτροπής, ανεξαρτήτως εάν συµφωνείτε
ή διαφωνείτε µε το πνεύµα της πρότασης µε την οποία υποβάλ-
λεται.

Το δεύτερο στο οποίο καλείστε επιτέλους να καταλήξετε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το θέµα της διάκρισης των
εξουσιών. Εάν µε την τοποθέτησή σας αυτή αποδεχθείτε τη δυ-
νατότητα την οποία άσκησε ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας, ο οποι-
οσδήποτε Υπουργός, της παρέµβασης στη δικαιοσύνη, τότε στην
πραγµατικότητα καταλύεται πλήρως το θεσµικό πλαίσιο όχι
µόνον του νοµικού µας πολιτισµού, αλλά και του τρόπου λειτουρ-
γίας του συστήµατος. 

Τελειώνω λέγοντάς σας το εξής: Έχει γίνει αρκετά µεγάλη συ-
ζήτηση διεθνώς. Υπάρχει ένα βιβλίο –αν θέλετε, µπείτε στον κόπο
να το διαβάσετε- των Ατζέµογλου και Ρόµπινσον για το γιατί κα-
ταρρέουν τα κράτη. Αναφέρεται στη θεσµική τους κατάρρευση.
Θεσµική κατάρρευση µιας πολιτείας είναι αυτό το οποίο πρώτο,
πάνω και πέρα απ’ όλα δηµιουργεί την παρακµή. 

Αυτό το οποίο έχετε κάνει αυτά τα χρόνια είναι µία ώθηση της
χώρας όχι προς µία έξοδο από την κρίση, αλλά προς µία συνο-
λική θεσµική της κατάρρευση. Αυτό το οποίο στηρίζετε σήµερα
εδώ αποτελεί πραγµατικά µία προµετωπίδα θεσµικής κατάρρευ-
σης ενός κράτους που µε τέτοιες αποφάσεις δεν µπορεί, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, να λέγεται «ευρωπαϊκό».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Παρασκευόπουλε, θέλετε να πείτε κάτι;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Δέν-

διας αναφέρθηκε σε µένα προσωπικά.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Όχι, δεν είναι προσωπικό.

Δεν ετέθη κάποιο ζήτηµα προσωπικό. Επί των απόψεων είναι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Μπορώ να λάβω τον λόγο

αργότερα. Όµως, κάποια στιγµή πρέπει να το κάνω.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ορίστε, έχετε τον λόγο για

µισό λεπτό, αν θέλετε, να ανασκευαστεί κάτι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
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Η διάταξη στην οποία αναφέρεται ο κ. Δένδιας και στην οποία
αναφέρθηκα κι εγώ, ειπώθηκε απ’ αυτόν σωστά, πολύ σωστά.
Έτσι λέει ο νόµος. Και δεν το λέει µόνο το άρθρο 27 της νοµο-
θεσίας για τα ναρκωτικά, αλλά και η Ποινική Δικονοµία τα ίδια
λέει…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Το άρθρο 28.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό το λάθος, κύριε Δέν-

δια, δεν είναι σηµαντικό, έτσι δεν είναι; Καταλάβατε περί τίνος
πρόκειται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Όχι, είναι απλώς ένα ακόµα λάθος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Το 253Α του Κώδικα Ποι-

νικής Δικονοµίας αναφέρεται σ’ αυτό, τα ίδια περίπου προβλέπει
και η διεθνής σύµβαση για το οργανωµένο έγκληµα και τα ίδια η
σύµβαση για την τροµοκρατία. Αυτά είναι τα κυριότερα εργαλεία
τα οποία έχει η έννοµη τάξη, για να µπορέσει να καταπολεµήσει
το οργανωµένο έγκληµα, η οποία λέει «Προκειµένου να χτυπηθεί
το µεγάλο έγκληµα, µπορεί να δικαιολογηθεί και ένα µικρό πταί-
σµα».

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Αναφερθήκατε το πρωί σ’
αυτό εκτενώς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω
κι εγώ τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ορίστε, κύριε Δένδια,
έχετε τον λόγο, για να λυθεί το νοµικοπολιτικό ζήτηµα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, ρωτώ
ένα πράγµα, για να καταλάβω, διότι το νοµικό εδώ παρέλκει και
νοµίζω ότι έγινε σαφές και από τη δική µου τοποθέτηση, αλλά
και από την τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού. Η κυβερνητική
πλειοψηφία επικαλείται διάταξη που αφορά την παγίδευση αγο-
ραπωλησίας ναρκωτικών ουσιών για τη συµπεριφορά του Υπουρ-
γού Εθνικής Άµυνας; Αυτό επικαλείται ως νοµιµοποιητικό
στοιχείο; Έστειλε, δηλαδή, η Αστυνοµία, κατόπιν προφανώς ει-
σαγγελικής παραγγελίας, τον κ. Καµµένο να παγιδεύσει έµπορο
ναρκωτικών; Αυτό είναι το σενάριο το οποίο τώρα καλείται να
υπερασπίσει η Πλειοψηφία; Σας ρωτώ για να καταλάβω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε.
Από το πρωί εξελίχθηκε η συζήτηση και όλοι κατάλαβαν ό,τι

ήταν να καταλάβουν.
Καλώ στο Βήµα τον Πρωθυπουργό κ. Αλέξη Τσίπρα.
Ορίστε, κύριε Τσίπρα, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρακολουθώντας όχι µόνο τη

σηµερινή συνεδρίαση –διότι δεν είχα τον χρόνο να την παρακο-
λουθήσω και ενηµερώθηκα από τους συνεργάτες µου- αλλά και
τον τρόπο µε τον οποίο ασκείτε αντιπολίτευση στη Διεθνή Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης αλλά και πιο πριν, τη σπουδή σας όλο αυτό
το διάστηµα που επικεντρώθηκε στο αφήγηµα της παρένθεσης,
στο αφήγηµα της αδυναµίας ολοκλήρωσης της αξιολόγησης,
της επίσπευσης των εκλογών, αλλά και αργότερα τον τρόπο µε
τον οποίο σε κάθε γεγονός που έρχεται µπροστά µας, ζητάτε
διαρκώς παραιτήσεις Υπουργών –έχω µετρήσει πάνω από δεκα-
πέντε αιτήµατα για παραιτήσεις Υπουργών από τότε που αναλά-
βαµε τη διακυβέρνηση-, έχω την αίσθηση ότι, αν έκρινα
αποκλειστικά µε κριτήρια εκλογικών σκοπιµοτήτων, θα οµολο-
γούσα ευθαρσώς ότι η Νέα Δηµοκρατία του κ. Μητσοτάκη µάς
προσφέρει την αντιπολίτευση των ονείρων µας.

Πρόκειται για µία Αντιπολίτευση που κάθε κυβέρνηση θα
ήθελε να έχει, µε έναν ακραίο πολιτικό λόγο, που κινείται διαρ-
κώς στα όρια του παροξυσµού, χωρίς στρατηγική, µε γραµµή
που υπαγορεύουν πολλές φορές τα εκδοτικά συγκροτήµατα και
τα πρωτοσέλιδα των εφηµερίδων, µε θέσεις που δεν κρύβουν το
αντικοινωνικό µένος της ηγετικής οµάδας και µε διαρκείς ανοί-
κειες προσωπικές επιθέσεις δολοφονίας χαρακτήρων, για τις
οποίες εγώ θα έλεγα ότι µόνο αφαιρούν από την αξιοπιστία και
τη σοβαρότητα ενός κόµµατος και µίας παράταξης που για χρό-
νια, παρά τις διαφωνίες βεβαίως που είχαµε, δεν µπορούσε κα-
νείς παρά να παραδεχθεί ότι λειτουργούσε µε όρους
εξυπηρέτησης του δηµόσιου συµφέροντος, όπως από τη δική
της οπτική, τη συντηρητική, όριζε αυτό το δηµόσιο συµφέρον.

Σήµερα, όµως, σαν να θέλατε να µας αποδείξετε ότι αυτό δεν

σας ενδιαφέρει καν. Δεν σας ενδιαφέρει καν δηλαδή, ακόµα και
αν ο µέσος πολίτης θα συνειδητοποιήσει ότι ο τρόπος µε τον
οποίο αντιπολιτεύεστε έχει να κάνει πολλές φορές και µε την εξυ-
πηρέτηση συγκεκριµένων συµφερόντων και επιχειρηµατικών
σχεδιασµών. 

Βεβαίως, θα έλεγα, αν σκεφτόµουν αποκλειστικά –επαναλαµ-
βάνω- µε το κριτήριο της εκλογικής σκοπιµότητας, ότι αυτό που
συµβαίνει είναι εξαιρετικά καλό για εµάς, όµως νοµίζω ότι δεν
είναι καλό τελικά για το πολιτικό σύστηµα. Δεν προσφέρετε
καλές υπηρεσίες στον τόπο, ιδιαίτερα όταν αυτός ο τόπος είναι
ταλαιπωρηµένος µετά από επτά χρόνια κρίσης, που η εµπιστο-
σύνη των πολιτών απέναντι στους θεσµούς έχει διαρραγεί και
που η αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος, των κοµµάτων και
των θεσµών έχει δεχθεί βαρύτατα πλήγµατα. 

Είναι αµέτρητες οι φορές αυτό τον ενάµιση χρόνο, που ο κ.
Μητσοτάκης είναι Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και
έχει υποπέσει σε πρωτοφανή ηθικά και πολιτικά ατοπήµατα. Δίνει
την αίσθηση ότι πάσχει από στερητικό σύνδροµο, σύνδροµο στέ-
ρησης εξουσίας. Από εκεί πηγάζει και το άγχος, ώστε µε κάθε
κόστος για τη χώρα, την οικονοµία και τους ίδιους τους πολίτες,
να επανέλθει το συντοµότερο στις θέσεις της Κυβέρνησης. 

Η υπόθεση που µας φέρατε σήµερα εδώ να συζητάµε -εδώ και
τρεις µήνες, βεβαίως, είχατε ζητήσει τη σύσταση αυτής της εξε-
ταστικής επιτροπής- δεν είναι παρά ένα ακόµα επεισόδιο, ένα
ακόµα σύµπτωµα, αν θέλετε, αυτής της καταστροφικής και αυ-
τοκαταστροφικής πολιτικής. 

Στην προσπάθειά σας, όµως, να σπιλώσετε υπολήψεις, να ανα-
καλύψετε δήθεν µεγάλα σκάνδαλα εκεί όπου δεν υπάρχουν, να
δηµιουργήσετε εντυπώσεις, φαίνεται ότι έχετε υποπέσει και σε
ένα ακόµη µοιραίο λάθος. Ταυτίζεστε µε επιχειρηµατικά και εκ-
δοτικά συµφέροντα, µε τρόπο που δεν ταιριάζει στην ιστορία της
παράταξής σας. 

Κατηγορείτε έναν Υπουργό της σηµερινής Κυβέρνησης ότι
έκανε, τι ακριβώς; Ότι συνοµίλησε µε έναν κατάδικο, ο οποίος
έσπευσε να τον βρει, να επικοινωνήσει µαζί του για να αναδείξει
ένα θέµα του κοινού ποινικού εγκλήµατος. Και τον κατηγορείτε
γιατί έκανε τι; Τον παρέπεµψε στη δικαιοσύνη για τα δέοντα.
Τρεις µήνες τώρα, που ανακυκλώνετε διαρκώς αυτή την κατηγο-
ρία, δεν έχω καταλάβει ακριβώς ποιο είναι το πρόβληµά σας µε
αυτό, µε το ότι τον παρέπεµψε στη δικαιοσύνη. Είναι πρόβληµα
που τον παρέπεµψε στη δικαιοσύνη; Θέλετε µήπως κάτι να µείνει
κρυφό από τη δικαιοσύνη; 

Όµως, νοµίζω ότι το πιο ενδιαφέρον το αποκόµισα πριν λίγο,
όταν, σκεπτόµενος τη σηµερινή οµιλία µου, θέλησα να διαβάσω
την πρόταση που καταθέσατε για τη σύσταση της εξεταστικής
επιτροπής. Στην πρόταση αυτή γράφετε εσείς -δεν το λέω εγώ-
ότι ο κ. Καµµένος και συνακόλουθα η Κυβέρνηση στοχοποιεί
έναν επιχειρηµατία, ούτε λίγο ούτε πολύ, προκειµένου να εξον-
τώσει πολιτικά τον κ. Μητσοτάκη. 

Πράγµατι, είναι λίγο περίεργη η οµολογία αυτή. Για ποιο λόγο
να οµολογεί στην πρότασή της η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε
τόσο κραυγαλέο τρόπο ότι -ακόµα και ας υποθέσουµε, εγώ δη-
λαδή να δεχτώ απολύτως το επιχείρηµά σας, ότι θέλουµε να στο-
χοποιήσουµε, όπως λέει, έναν επιχειρηµατία- η στοχοποίηση
ενός επιχειρηµατία εξοντώνει πολιτικά τον Αρχηγό της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης; Ποιος είναι αυτός ο άρρηκτος δεσµός που
ενώνει έναν επιχειρηµατία, όποιος και να είναι αυτός, µε τον Αρ-
χηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Εσείς τα λέτε αυτά στο κείµενο που καταθέσατε, δεν τα λέω

εγώ. Εποµένως, πρέπει να απαντήσετε επ’ αυτού. Και να απαν-
τήσετε και για κάτι ακόµα. Σε αυτή την πρόταση που καταθέσατε
αναφέρεστε πολλές φορές στον επιχειρηµατία, λες και είναι ανώ-
νυµος ο επιχειρηµατίας, δεν µας λέτε το όνοµά του. Γιατί; Τι φο-
βάστε; 

Για να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα πράγµατα, λοιπόν, ο εν λόγω
επιχειρηµατίας, του οποίου αποφεύγετε ακόµα και να αναφέρετε
το όνοµά του, είναι γνωστός σε όλους µας, είναι ο κ. Μαρινάκης.
Όσον αφορά τον κ. Μαρινάκη, όπως και κάθε επιχειρηµατία που
έχει εκκρεµείς υποθέσεις µε τη δικαιοσύνη –και δεν είναι λίγοι
αυτοί που έχουν εκκρεµείς υποθέσεις µε τη δικαιοσύνη- δουλειά

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 25 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2017 11909



των κοµµάτων δεν είναι ούτε να παρεµβαίνουν ούτε να προκα-
ταλαµβάνουν τις αποφάσεις της δικαιοσύνης, είτε την ενοχή είτε
την αθωότητα. 

Προς τι, λοιπόν, αυτός ο ζήλος και αυτή η πρεµούρα από πλευ-
ράς σας, προκειµένου να αναδείξετε ότι τάχα στοχοποιεί η Κυ-
βέρνηση τον εν λόγω επιχειρηµατία και ο λόγος για τον οποίο
τον στοχοποιεί είναι για να εξοντώσει πολιτικά τον κ. Μητσοτάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση ούτε ενοχοποίησε
ούτε στοχοποίησε τον κ. Μαρινάκη, παρά µονάχα στωικά και θε-
σµικά, όπως οφείλει να κάνει, περιµένει τις αποφάσεις της δι-
καιοσύνης. 

Αλήθεια, εσείς γιατί επισπεύδετε; Αυτό είναι το ερώτηµα.
Μήπως τελικά δεν έχετε εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη και στους
δικαστικούς λειτουργούς; Ή µήπως οι ευαισθησίες σας και ο σε-
βασµός σας απέναντι στη δικαιοσύνη είναι α λα καρτ; 

Εµείς, λοιπόν, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ούτε
κατασκευάζουµε κατηγορίες ούτε προκαταλαµβάνουµε αποφά-
σεις. Άλλοι είναι αυτοί που καθηµερινά κατασκευάζουν κατηγο-
ρίες και fake news και µολύνουν την πολιτική ζωή του τόπου µε
αθλιότητες και µε µίσος. Και ας αναρωτηθούν αυτοί που µας πα-
ρακολουθούν το γιατί το κάνουν. 

Εγώ από την πλευρά µου δεν πρόκειται να κάνω κρίσεις για
τις υποθέσεις που εξετάζονται από τη δικαιοσύνη και που αφο-
ρούν τον συγκεκριµένο επιχειρηµατία είτε άλλους επιχειρηµα-
τίες. Θα ερευνηθούν και η δικαιοσύνη θα αποφασίσει. Και µακάρι
-το λέω απολύτως ειλικρινά- ο εν λόγω άνθρωπος να είναι αθώος.

Όµως, η δική σας σπουδή να προεξοφλήσετε τα αποτελέ-
σµατα των ερευνών είναι που γεννά ερωτηµατικά. Μοιάζει πάρα
πολύ µε επιχείρηση παρέµβασης και επηρεασµού της δικαστικής
κρίσης. Και αυτά ξέρετε είναι επικίνδυνα πράγµατα. 

Είναι επικίνδυνα πράγµατα για τη δηµοκρατία, αλλά επικίνδυνα
πράγµατα και για την παράταξή σας και προσωπικά για τον κ.
Μητσοτάκη. Διότι, όταν κάποιος συνδέεται αξεχώριστα µε συγ-
κεκριµένους επιχειρηµατίες -και οµολογείτε µάλιστα στην πρό-
τασή σας ότι όποιος επιχειρεί να πλήξει τον συγκεκριµένο
επιχειρηµατία, επιχειρεί να εξοντώσει τον Αρχηγό σας- τότε µάλ-
λον κάτι πολύ σηµαντικό είναι αυτό που σας ενώνει. 

Σε κάθε περίπτωση, αυτά τα πράγµατα είναι επικίνδυνα γιατί
στο τέλος της ηµέρας µπορεί να βρεθείτε εσείς απολογούµενοι.
Διότι, ξέρετε, αυτή η υπόθεση έχει κακοφορµίσει τώρα τρεις
µήνες. Είχατε την ατυχία στην προηγούµενη συνεδρίαση, συζή-
τηση για την εξεταστική επιτροπή να τύχει αυτός ο σεισµός. Πέ-
ρασε καιρός, κύλησε νερό στο αυλάκι και σήµερα έχει αρχίσει
αυτή η υπόθεση να γυρνάει µπούµερανγκ σε εσάς. Είναι αυτό
που λέµε «πάτε για µαλλί και θα βγείτε κουρεµένοι» στο τέλος,
γιατί αποδεικνύεται ότι τελικά εσείς είστε αυτοί που κάνετε αυτά
για τα οποία µας κατηγορείτε. 

Μας λέτε ότι προσπαθούµε να ελέγξουµε τον Τύπο και τα
µέσα ενηµέρωσης. Όµως, εµείς βρισκόµαστε, εδώ που βρισκό-
µαστε, παρά τις διαρκείς και πρωτοφανείς επιθέσεις που δεχό-
µαστε καθηµερινά από την πλειοψηφία του Τύπου και των µέσων
ενηµέρωσης. Ρίξτε µια µατιά στα κρεµασµένα πρωτοσέλιδα των
εφηµερίδων. Μας καίγεται καρφί για αυτό; Τρεις εκλογικές ανα-
µετρήσεις δεν κερδίσαµε, δυο εκλογές και ένα δηµοψήφισµα, µε
όλα σχεδόν τότε τα µέσα απέναντί µας;

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Ποιον Τύπο να ελέγξουµε; Ποια η πρεµούρα µας να ελέγξουµε

τον Τύπο και γιατί; Εσείς µάλλον έχετε αυτό το σαράκι, γιατί
εσάς λιβανίζει απ’ το πρωί µέχρι το βράδυ ο Τύπος, η πλειοψηφία
του και άρα, µάλλον εσείς φοβάστε µην τυχόν και χάσετε αυτήν
τη στήριξη.

Και µε µία έννοια, θα έλεγα, ότι και ο κάθε επιχειρηµατίας που
βλέπουµε το τελευταίο διάστηµα, σε µια εποχή κρίσης του
Τύπου, που µεγάλα εκδοτικά συγκροτήµατα, µε εκατοµµύρια
χρεών, χρεοκοπούν και που οι προηγούµενοι που σας λιβάνιζαν
και υποστηρίζατε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα δεν δίνουν δεκάρα
για τους εργαζόµενους -ενδεχοµένως ούτε και οι καινούργιοι να
δίνουν, θα το δούµε- σε µια εποχή, λοιπόν, κρίσης του Τύπου,
βλέπουµε κάποιοι να παίρνουν και µία και δύο και τρεις και τέσ-
σερις εφηµερίδες. Ο λόγος; Για να λιβανίζουν την Αντιπολίτευση
και να καταδικάζουν την Κυβέρνηση. Ας έχουν και επτά και δε-

καεπτά πρωτοσέλιδα. Το πρόβληµα είναι δικό τους, δεν είναι δικό
µας. Δεν δίνουµε δεκάρα, ειλικρινά σας το λέω.

Κι αν εσείς θεωρείτε ότι σας τιµά να έρχεστε σε αυτήν εδώ την
Αίθουσα και να επικαλείστε παράνοµα αποκτηθείσες συνοµιλίες
και ηχογραφήσεις, αν θεωρείτε ότι σας τιµά να επικαλείστε πα-
ρακολουθήσεις και φωτογραφίσεις της προσωπικής ζωής για να
κάνετε αντιπολίτευση, αν θεωρείτε ότι µε το να λειτουργείτε ως
παρακράτος προσφέρετε υπηρεσίες στη δηµοκρατία, τότε εγώ
παραµένω άφωνος, αλλά είναι η αντιπολίτευση που έχετε επιλέ-
ξει και που ταιριάζει όχι στην παράταξή σας, αλλά σε κάποιους
νεόκοπους που τώρα είδαν φως και µπήκαν.

Εµάς καλό µας κάνετε, ειλικρινά σας το λέω, διότι δεν κερδί-
ζετε µε αυτά. Με τα ψέµατα και τις επιθέσεις κάτω απ’ το τραπέζι
κάνετε ζηµιά σε εσάς και καλό σε αυτούς που επιτίθεστε. Όπως
πολύ µεγάλο καλό κάνατε σήµερα –πολύ µεγάλο καλό- στον
Υπουργό Ναυτιλίας, τον κ. Κουρουµπλή, µε το πρωτοσέλιδο του
site «parapolitika.gr» «fake news» που έλεγε ότι ο Κουρουµπλής
γλεντοκοπούσε στο πάρτι της ονοµαστικής εορτής του πλοι-
οκτήτη του πλοίου «ΑΓΙΑ ΖΩΝΗ II», το οποίο διέρρευσε το πετρέ-
λαιο και είχαµε την οικολογική αυτή καταστροφή, τη µόλυνση
στον Σαρωνικό. 

Εάν κάποιος, λοιπόν, όλες αυτές τις µέρες είχε αρχίσει να είναι
καχύποπτος απέναντι στον Κουρουµπλή και να µην τον συµπα-
θεί, µε αυτά που κάνουν αυτοί που σας υποστηρίζουν, του κά-
νουν ένα µεγάλο δώρο. Και ο τελευταίος πολίτης σήµερα θα τον
συµπαθήσει τον Παναγιώτη τον Κουρουµπλή, µε αυτού του εί-
δους τις κατηγορίες.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Αλέξης Τσί-

πρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επιλέξτε, αν θέλετε, αυτήν την τακτική. Είναι δικαίωµά σας.
Επιλέξτε αυτήν την τακτική.

Για την αποκατάσταση της αλήθειας µόνο να πω ότι επρόκειτο
για την ετήσια εκδήλωση του Συνδέσµου Επιχειρήσεων Ναυπη-
γικής Βιοµηχανίας. Όφειλε να βρίσκεται εκεί ο Υπουργός και
έχουµε και την ανοιχτή επιστολή διαµαρτυρίας του Πανελλήνιου
Συλλόγου Υπαλλήλων του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας για
αυτή την απίστευτη χυδαιότητα των µέσων ενηµέρωσης, που
στον βωµό της προπαγάνδας, της αντικυβερνητικής προπαγάν-
δας, δεν διστάζουν, δεν ορρωδούν προ ουδενός.

Και θέλω να σας πω και κάτι τελευταίο, για να κλείσουµε αυτήν
την υπόθεση. Σπεύσατε να την φέρετε ενώπιον της Βουλής, κα-
τηγορώντας τον Υπουργό Άµυνας ως ηθικό αυτουργό, χωρίς να
περιµένετε την απόφαση της δικαιοσύνης για τα κύρια αδική-
µατα. Και για τον κ. Καµµένο, σας προλαβαίνω, η δικογραφία
ήρθε στη Βουλή, γιατί δεν έχει αρµοδιότητα η τακτική δικαιο-
σύνη. Είναι Υπουργός. Και τι έγινε στο µεταξύ; Εγώ δεν είµαι νο-
µικός, αλλά ρωτήστε τους νοµικούς σας. Για τους υποτιθέµενους
φυσικούς αυτουργούς οι υποθέσεις µπήκαν στο αρχείο.

Εποµένως, σε τι συνίσταται η ηθική αυτουργία του Υπουργού
Άµυνας; Πού πήγε το αδίκηµα; Στο αρχείο. Άρα, δεν υπάρχει αδί-
κηµα. Και χωρίς αδίκηµα προφανώς δεν υπάρχουν και αυτουρ-
γοί, φυσικοί ή ηθικοί. Εποµένως, τι αλήθεια συζητάµε εδώ; Για
ποιον λόγο συγκαλέσατε τη Διάσκεψη; Για ποιο λόγο σήµερα
µας ζητάτε τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής; 

Εγώ θα σας πω για ποιον λόγο είµαστε σήµερα εδώ και για
ποιο λόγο συζητάµε. Συζητάµε επί της υπόθεσης αυτής, διότι δεν
έχετε τίποτα άλλο πλέον να πείτε, διότι κάνετε µια αντιπολίτευση,
η οποία είναι αντιπολίτευση της πυρκαγιάς και της συµφοράς,
διότι όλοι πλέον κατανοούν ότι βρίσκεστε σε στρατηγικό αδιέ-
ξοδο. Αντί να καταρρεύσει η οικονοµία, που παρακαλάγατε επί
ενάµιση σχεδόν χρόνο και η χώρα που προβλέπατε ότι θα πάει
στα βράχια και θα καταρρεύσει και δεν θα κλείσουν οι αξιολογή-
σεις, κατέρρευσε το αφήγηµά σας. Γι’ αυτόν τον λόγο είµαστε
σήµερα εδώ. Γιατί κατέρρευσε το αφήγηµα της καταστροφολο-
γίας, της κινδυνολογίας, της κατατροµοκράτησης των πολιτών.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Ρίξτε µια µατιά στα µεγέθη της πραγµατικής οικονοµίας, που

επί δύο χρόνια µας λέγατε ότι καταρρέει και θα καταλάβετε γιατί
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δέχεστε πλέον κριτική και από τους σοβαρούς και συντηρητικούς
ανθρώπους. Δείτε, λοιπόν, τα µεγέθη. Η ελληνική οικονοµία βα-
δίζει µε σταθερότητα στην έξοδο από την κρίση. Για πρώτη φορά
τα θεµελιώδη µεγέθη ανακάµπτουν, οι άµεσες ξένες επενδύσεις,
οι εξαγωγές, η βιοµηχανική παραγωγή, το λιανικό εµπόριο και το
διαθέσιµο εισόδηµα των νοικοκυριών. Η ανεργία µειώνεται µήνα
µε τον µήνα. Θα θέλαµε µε µεγαλύτερους ρυθµούς, µειώνεται
όµως. 

Όλα δείχνουν ότι η χώρα βαδίζει, σε πείσµα δικό σας και
αυτών των συµφερόντων που ασκούν αυτήν την ανοίκεια αντιπο-
λίτευση, µε σταθερά βήµατα στην έξοδο από τα µνηµόνια, στην
έξοδο από το πρόγραµµα και τη µνηµονιακή επιτροπεία. Το
χρέος είναι σε πορεία ρύθµισης µετά την απόφαση της 15ης Ιου-
νίου. 

Η χώρα κατάφερε να έχει µια επιτυχηµένη έξοδο στις αγορές.
Οι διεθνείς οίκοι αξιολόγησης µάς αναβαθµίζουν και µάλιστα µε
θετική προοπτική. Μόλις σήµερα και επισήµως βγήκαµε από τη
διαδικασία υπερβολικού ελλείµµατος της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής, που είµαστε από τα χρόνια της αρχής της κρίσης, το 2009.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και βεβαίως, πριν από λίγες ώρες ο Πρόεδρος του Eurogroup

-για τον οποίο κάποτε ορισµένοι, όχι εσείς, ορισµένοι φανατικοί
της παραφυάδας της παράταξής σας, εσείς δεν τα λέγατε εσείς,
εσείς λέγατε «Γερούν-γερά», προκειµένου να αντισταθεί στην ελ-
ληνική Κυβέρνηση- ο Γερούν πολύ γερά δήλωσε ότι η χώρα
οδεύει στην καθαρή έξοδο από τα µνηµόνια και αυτό είναι µια
προοπτική ιστορικής σηµασίας για τον τόπο. Αυτό δεν θέλετε να
καταλάβετε, δεν θέλετε να χωνέψετε.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και τι σας έχει µείνει, λοιπόν, τώρα; Σας έχει µείνει να τροφο-

δοτείτε ή να σας τροφοδοτούν µε δηµοσιεύµατα πικρόχολα και
δηλητηριώδη στον εγχώριο Τύπο, αλλά και βεβαίως να τροφο-
δοτείτε τον διεθνή Τύπο µε δυσφηµιστικά δηµοσιεύµατα -εγώ,
όµως, θα έλεγα όχι δυσφηµιστικά για την Κυβέρνηση, δυσφηµι-
στικά για τη χώρα- µε στόχο να εµποδίσετε την ανάκαµψη. 

Σας το είπα όµως από την αρχή, δεν προσφέρετε καλές υπη-
ρεσίες στη χώρα. Κάνετε ζηµιά, αλλά ευτυχώς για τη χώρα η
ζηµιά που µπορείτε να κάνετε πια είναι πολύ µικρή, γιατί δεν µπο-
ρείτε να εµποδίσετε την προδιαγεγραµµένη πια πορεία της ανά-
καµψης της οικονοµίας.

Δεν είναι, όµως, µόνο ότι κατέρρευσε το αφήγηµα της κατα-
στροφής ο λόγος για τον οποίον επιλέγετε αυτού του είδους την
αντιπολίτευση και ο λόγος για τον οποίο βρισκόµαστε σήµερα
εδώ. Η αιτία θα έλεγα ότι είναι ακόµα πιο βαθιά. Η αιτία είναι ότι
κατανοείτε αυτό που κάποιοι εκ των συµβούλων σας µάλλον σας
λένε, γιατί από ό,τι φαίνεται η ηγεσία σας δεν έχει πλήρη την ει-
κόνα της ελληνικής κοινωνίας, ότι δηλαδή το πολιτικό σας πρό-
γραµµα, το πρόγραµµα του σοκ και δέους που προτείνετε για
την ελληνική κοινωνία δεν µπορεί να γίνει και δεν θα γίνει ποτέ
πλειοψηφικό. 

Κάθε φορά που µιλάτε µε ειλικρίνεια για το πρόγραµµά σας,
κάθε φορά που οµολογείτε τους πολιτικούς σας σχεδιασµούς
και τις ιδεολογικές σας αντιλήψεις, κύµατα ρίγους και ανατριχί-
λας διαπερνούν τον ελληνικό λαό, αλλά και πολλούς ακόµα από
την ίδια σας την παράταξη. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Από πού να το πιάσει κάποιος και πού να το αφήσει. Από τον

καθαγιασµό και τη δικαίωση των κοινωνικών ανισοτήτων, που
είναι δήθεν φυσικά φαινόµενα; Από την απελευθέρωση των απο-
λύσεων για τους δηµόσιους υπαλλήλους; Από την πρότασή σας
να πουλήσουµε µέχρι να ιδιωτικοποιήσουµε µέχρι και το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους; Από την ταξικότητα των απόψεών σας
για την αγορά εργασίας; Από τις απόψεις σας για την ανάγκη κα-
τεδάφισης του συστήµατος δηµόσιας υγείας; Από τις απόψεις
σας για το δηµόσιο σχολείο, για την οποία αναγκάστηκε ο Αρχη-
γός σας να κάνει και διορθωτικές δηλώσεις µετά; 

Εγώ ένα πράγµα θα ήθελα να σας παρακαλέσω: Να συνεχί-
σετε έτσι, να µην κρύβετε την ιδεολογία σας, να λέτε αυτά που
πιστεύετε συχνότερα και χωρίς αναστολές. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιδεολογία που σήµερα

πρεσβεύει η Νέα Δηµοκρατία του Κυριάκου Μητσοτάκη και του
Αδώνιδος Γεωργιάδη είναι ένα µείγµα πολιτικής που έκανε χθες
ολόκληρη την Ευρώπη να προβληµατιστεί πολύ, ένα µείγµα FDP
και AFD µαζί, ένα µείγµα FDP ο κ. Μητσοτάκης ο φιλελεύθερος
και AFD ο κ. Γεωργιάδης της ακραίας λαϊκής Δεξιάς. Αυτή είναι
η ιδεολογία σας. Αυτό είναι το µείγµα της πολιτικής σας. 

Μακάρι, λοιπόν, για εµάς να συνεχίσετε στον ίδιο δρόµο, διότι
γίνονται ευδιάκριτα, γίνονται φανερά και τα κοινωνικά συµφέ-
ροντα που εκπροσωπείτε. Και µε αυτόν τον τρόπο φαίνεται και η
κάθετη διαχωριστική γραµµή που τέµνει το πολιτικό σύστηµα στα
δύο.

Διότι, εµείς πράγµατι, µέσα από πολύ µεγάλες δυσκολίες,
αναγκαστήκαµε και πήραµε πολύ δύσκολες αποφάσεις. Όµως,
κάναµε ό,τι περνούσε από το χέρι µας για να προστατεύσουµε
την κοινωνική πλειοψηφία. Κάναµε ό,τι είναι δυνατόν και κάνουµε
ό,τι είναι δυνατόν για να αµβλύνουµε τις συνέπειες της κρίσης
στο κοινωνικό σώµα, µε το σύστηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας
υγείας, την ενίσχυση του δηµόσιου σχολείου και του δηµόσιου
πανεπιστηµίου, τη χρηµατοδότηση της έρευνας που στα χρόνια
των παχέων αγελάδων ήταν στο 0,5% και το πήγαµε στο 1% του
ΑΕΠ, δηλαδή 200 εκατοµµύρια το 2015 σε συνθήκες δηµοσιονο-
µικής ασφυξίας, το κοινωνικό εισόδηµα αλληλεγγύης, χωρίς πε-
ρικοπές επιδοµάτων, την ενίσχυση της διαπραγµατευτικής
δύναµης των εργαζοµένων, µε το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Εργασίας πριν λίγες εβδοµάδες που εσείς το καταψηφίσατε, τον
νόµο για τον εξωδικαστικό συµβιβασµό που συµπεριλαµβάνει και
τις µικρές επιχειρήσεις, που εσείς το καταψηφίσατε, την εφάπαξ
παροχή της υπεραπόδοσης της οικονοµίας το 2015 στους συν-
ταξιούχους, στους χαµηλοσυνταξιούχους που σχεδόν µας κα-
ταγγείλατε στους θεσµούς και µετά φυσικά καταψηφίσατε και
άλλα πολλά, ων ουκ έστιν αριθµός. 

Είναι, λοιπόν, αυτό ακριβώς το πεδίο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, που δεν µπορείτε να αντιπαρα-
τεθείτε. Είναι ακριβώς αυτό το πεδίο της πολιτικής που θέλετε
να αποφύγετε και γι’ αυτόν τον λόγο βρισκόµαστε σήµερα εδώ,
σε µια µεταχρονολογηµένη οµολογώ έκκληση για σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής που ούτε εσείς δεν την πιστεύετε πια. 

Και για αυτό αναγκάζετε και τους Βουλευτές σας, σύµφωνα
µε αυτήν την αξιολύπητη πρακτική, να δηµιουργούν αντιπερισπα-
σµούς, να κατασκευάζουν κατηγορίες, να µηχανεύονται σκευω-
ρίες και τελικά –και αυτό είναι το χειρότερο για το πολιτικό
σύστηµα- να καταλήγουν στα µάτια της ελληνικής κοινωνίας ως
ατζέντηδες προσωπικών στρατηγικών και επιχειρηµατικών συµ-
φερόντων. 

Εάν επιθυµείτε να συνεχίσετε έτσι, κάντε το. Καλό µας κάνετε,
κακό σε σας κάνετε. Κακό του κεφαλιού σας. Συνεχίστε έτσι.
Εµείς θα προχωρήσουµε όπως νοµίζουµε, όπως ξέρουµε και
όπως µπορούµε για το καλύτερο αυτής της χώρας και όχι για το
καλύτερο ορισµένων συµφερόντων που έχουµε επιλέξει να στη-
ρίζουµε.

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες
του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ.
Καλώ στο Βήµα ως τελευταίο οµιλητή τον Πρόεδρο των Ανε-

ξαρτήτων Ελλήνων και Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτη
Καµµένο. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, θα είµαι αρκετά σύντοµος, γιατί θεωρώ ότι
όσα έπρεπε να λεχθούν έχουν ειπωθεί από τους συναδέλφους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, από τους Υπουργούς, από
τον ίδιο τον Πρωθυπουργό και από συναδέλφους Βουλευτές. 

Είναι χρήσιµο, όµως, ο ελληνικός λαός να µάθει και δυο-τρεις
αλήθειες πέραν των νοµικών που αναπτύχθηκαν κατά τη διάρκεια
αυτής της πολύωρης συζήτησης. Διάγω αισίως, µε τη βοήθεια
του Θεού και µε την ψήφο του ελληνικού λαού, µόνο µε σταυρό
προτίµησης, την τρίτη δεκαετία στη Βουλή των Ελλήνων. Εκλεγ-
µένος από το 1993 ανελλιπώς µέχρι σήµερα, έξι φορές µε τη Νέα
Δηµοκρατία, το 1993, το 1996, το 2000, το 2004, το 2007 και το
2009. Και όταν η Νέα Δηµοκρατία διά του Αντώνη Σαµαρά απο-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 25 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2017 11911



φάσισε να διευρυνθεί µε τα ακροδεξιά στελέχη του ΛΑΟΣ, µε τον
πρώην Πρόεδρο της νεολαίας της ΕΠΕΝ της χούντας, µε τον
υµνητή του Γκέµπελς και τον κ. Πλεύρη, όταν αποφάσισε να µε-
τατρέψει τη Νέα Δηµοκρατία σε συνήγορο υπεράσπισης του
ΠΑΣΟΚ, που µέχρι και προηγουµένως βλέπαµε πώς υπερασπι-
ζόντουσαν το ΠΑΣΟΚ που αντιπολιτεύετο τότε τη Νέα Δηµοκρα-
τία, τότε ξεχώρισαν οι δρόµοι µας και γεννήθηκαν οι Ανεξάρτητοι
Έλληνες, ένα κίνηµα πολιτών που συµπεριέλαβε στελέχη της
Κεντροδεξιάς, του Κέντρου, της Κεντροαριστεράς, του πατριω-
τικού ΠΑΣΟΚ, όπως τον Αντιπρόεδρο, τον Παναγιώτη τον Σγου-
ρίδη, και δηµοκρατικούς πολίτες.

Κύριε Πρόεδρε, ποτέ δεν συνεργάστηκα µε την ακροδεξιά.
Εγώ ξεκίνησα από τη ΔΗΑΝΑ του Κωστή Στεφανόπουλου και εν
συνεχεία ανταποκρίθηκα στο κάλεσµα του Κωνσταντίνου Μητσο-
τάκη και υπηρέτησα µέχρι τον Κώστα Καραµανλή, εκείνον τον
Πρωθυπουργό που έλεγε ότι δεν συνεργάζεται µε τα άκρα. 

Φτάσαµε εδώ, λοιπόν, µετά από όλα αυτά τα χρόνια που ήµουν
πιστός στους κοινοβουλευτικούς θεσµούς και στην κοινοβουλευ-
τική διαδικασία, να έρχοµαι σήµερα ερωτώµενος για το αν πρέ-
πει να συσταθεί εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή, διότι -λέει-
συνοµίλησα ως Υπουργός µε έναν κρατούµενο, που ζήτησε εκεί-
νος τη συνοµιλία µαζί µου δι’ ενός δηµοσιογράφου, για να κα-
ταγγείλει την µεγαλύτερη υπόθεση ναρκωτικών που έχει ποτέ
συλληφθεί στην Ελλάδα.

Και µάλιστα, βλέπω για πρώτη φορά την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση -και λυπούµαι γι’ αυτό- να προτείνει τη διενέργεια εξετα-
στικής επιτροπής, όχι για την αποκάλυψη της αλήθειας ή έστω
και για πολιτική σκοπιµότητα, αλλά µε σαφέστατο τρόπο για την
παρεµπόδιση της δικαιοσύνης και της δικαστικής έρευνας γι’
αυτήν τη µεγαλύτερη υπόθεση ναρκωτικών. Είναι η πρώτη φορά
που κόµµα κινδυνεύει να κατηγορηθεί ότι λειτουργεί ως πολιτι-
κός βραχίονας µιας εγκληµατικής οργάνωσης.

Και δεν σας κρύβω ότι όταν άκουσα τον Γιάννη Κεφαλογιάννη
προηγουµένως στην οµιλία του να χρησιµοποιεί τη λέξη «τζάµπα
µάγκας» θυµήθηκα, τότε, τον Κώστα Σηµίτη όταν έλεγε «τζάµπα
µάγκα» τον Κώστα Καραµανλή. «Τζάµπα µάγκας» ήταν ο ορισµός
του Κώστα Σηµίτη στον Κώστα Καραµανλή.

Και βεβαίως το «τζάµπα µάγκας» δεν είναι τυχαίο, διότι αυτή
η υπόθεση θα αποδείξει ότι υπάρχουν πράγµατι τζάµπα µάγκες
αλλά και επί πληρωµή βλάκες ή απατεώνες στην πολιτική ζωή
του τόπου, επί πληρωµή εκπρόσωποι συµφερόντων εγκληµατι-
κών και επιχειρηµατικών. Και τα λεφτά είναι πολλά. Είναι πάρα
πολλά τα λεφτά, γιατί θα πρέπει κανείς να ξέρει ότι αυτή η πο-
σότητα ναρκωτικών των δύο τόνων -δεν λέω των τριών τόνων-
καθαρής ηρωίνης κοστίζει στην παραγωγή ένα εκατοµµύριο δο-
λάρια και όταν εµπλουτιστεί και φτάσει για να δολοφονήσει τα
παιδιά µας µαζεύονται τρία δισεκατοµµύρια µαύρα. Πολλά τα
µαύρα, λοιπόν. Και αυτά τα µαύρα είναι αυτά που χρησιµοποι-
ούνται για να βρίσκουν συνηγόρους υπερασπίσεως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιστορία αυτή ξεκίνησε στις 15
Ιουνίου. Το µεσηµέρι της 15ης Ιουνίου εκλήθην από έναν εκδότη
-που δεν θα πω το όνοµά του, αν θέλει, ο ίδιος να το πει- ο οποίος
µου είπε ότι η δικαστική του συντάκτης του έφερε ένα άρθρο µε
τίτλο: «Ειδικό Δικαστήριο για τον Καµµένο». Και µάλιστα ότι το
άρθρο αυτό ήταν προ-τυπωµένο, και επειδή την έχει χρόνια συ-
νεργάτη, είναι από κάπου δοσµένο. Παρότι ο εκδότης αυτής της
κυριακάτικης εφηµερίδας είχε οικονοµικά προβλήµατα, όπως
όλοι οι εκδότες, αρνήθηκε να το δηµοσιεύσει.

Είναι το άρθρο που έβγαλε «ΤΟ ΚΑΡΦΙ» στις 17 του µηνός και
ξεκίνησε η διαδικασία της προτάσεως συστάσεως εξεταστικής
των πραγµάτων επιτροπής, «Ειδικό Δικαστήριο για τον Καµµένο».
Το αντίγραφο που µου έδωσε στα χέρια µου ο εκδότης, που το
ενεχείρισε τότε η δικαστική συντάκτης για να το δηµοσιεύσει,
είναι ακριβώς το ίδιο µε αυτό που δηµοσίευσε «ΤΟ ΚΑΡΦΙ».

Φαντάζοµαι ότι θα έψαξαν και άλλες εφηµερίδες για να το βγά-
λουν, προκειµένου να µην κατηγορηθούν ότι είναι ο Όµιλος που
προάγει το συγκεκριµένο δηµοσίευµα.

Από εκείνη την ηµέρα και µέχρι σήµερα εκδόθησαν δύο και-
νούργιες εφηµερίδες, αγοράστηκε άλλη µία εφηµερίδα, εξαγο-
ράστηκαν άλλες τρεις υπο-εφηµερίδες. Μέχρι σήµερα είµαι ο
µόνος πολιτικός που είµαι πρωτοσέλιδο κάθε εβδοµάδα και στις

επτά αυτές εφηµερίδες, για το έγκληµα του να οδηγήσω στην
δικαιοσύνη έναν µάρτυρα που ήθελε να καταθέσει για µια υπό-
θεση ναρκωτικών. Στις υπόλοιπες είναι ο Πρωθυπουργός ή κά-
ποιοι άλλοι Υπουργοί. Και αυτοί οι οποίοι εκτελούν τα συµβόλαια
είναι αυτοί που λαµβάνουν και τα χρήµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεύτερο γεγονός τζάµπα µάγκα
ή βλάκα επί πληρωµή. Σήµερα δηµοσιεύτηκε στο διαδίκτυο η µή-
νυση ενός επιχειρηµατία της νύχτας, ενός επιχειρηµατία που
έγραψε στη ζωή του πολλά χρόνια, του Ευστράτιου Κακέτση,
ιδιοκτήτη της γνωστής «ΝΕΡΑΙΔΑΣ», κατά του Ιωάννη Κουρτάκη,
του Αλέξιου Κούγια και παντός υπευθύνου.

Είναι ο επιχειρηµατίας αυτός που κάλεσε τον δικηγόρο Αλέξη
Κούγια για να τον προστατεύσει ως δικηγόρος σε υπόθεση που
έχει µε το ΤΑΙΠΕΔ για κέντρο που βρίσκεται στο Παλαιό Φάληρο.
Τι έγινε εκεί, λοιπόν;

Διαβάζω από τη µήνυσή του: «Πρέπει να επισηµάνω στο ση-
µείο αυτό ότι, πέραν της παραγράφου 3 του άρθρου 370 του Ποι-
νικού Κώδικα, που τελέστηκε από αµφότερους τους
µηνυοµένους-εγκαλουµένους, στρέφω τη µήνυσή µου ευθέως
κατά του δικηγόρου και ως δράστη του αδικήµατος της παρα-
γράφου 2, ότι δηλαδή αποτύπωσε σε υλικό φορέα το περιεχό-
µενο της ιδιωτικής συνοµιλίας του µε εµένα χωρίς τη συναίνεσή
µου, δεδοµένου ότι στην εν λόγω συζήτηση δεν συµµετείχε και
δεν παρευρίσκετο κανένας άλλος πέραν εµού και του δικηγόρου
και εκ των πραγµάτων δεν µπορεί η συνοµιλία αυτή να υπεκλάπη
από κανένα άλλο πρόσωπο, παρά µόνον από τον ίδιο».

Και συνεχίζει: «Και ενώ γνώριζε ότι η συνοµιλία µου αυτή έλαβε
χώρα αποκλειστικά λόγω της ιδιότητάς του ως πληρεξουσίου δι-
κηγόρου µου και επ’ αφορµής της εντολής, πολλώ δε µάλλον ότι
η συναισθηµατική µου κατάσταση ήταν τραγική, όχι µόνον λόγω
της έξωσής µου, αλλά και της απειλής ότι αυτή θα δηµοσιοποι-
ηθεί από τα ΜΜΕ του δεύτερου εγκαλουµένου και εφοπλιστή
Ευάγγελου Μαρινάκη, οι οποίοι σε περίπτωση που αποδεχόµουν
να καταθέσω ενώπιον του κ. Εισαγγελέα Εφετών Πειραιώς, ενο-
χοποιώντας τρίτα πρόσωπα, θα µου έδιναν πλούσια ανταµοιβή
άνω του ενός εκατοµµυρίου ευρώ και θα έσωζα την περιουσία
µου». 

Καταθέτω τη µήνυση. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ένα εκατοµµύριο ευρώ θα πλήρωναν, για να βγει ο επιχειρη-
µατίας και να µας κατονοµάσει. Γιατί; Γιατί ο κ. Μπρακουµάτσος,
κάνοντας την έρευνα, δυστυχώς γι’ αυτούς, στη µήνυση την
οποία υπέβαλαν κατά της εισαγγελέως έκρινε ότι δεν υπάρχει
φυσικός αυτουργός. Άρα, δεν υπάρχει και ηθικός αυτουργός.
Άρα, όλη αυτή η συνωµοσία η οποία στήθηκε για να σταµατήσει
η έρευνα, δεν θα πήγαινε καλά. 

Ο συγκεκριµένος δεν πήρε το ένα εκατοµµύριο, όπως δεν το
πήρε και ο εκδότης, που είχε ανάγκη από διαφηµίσεις, όπως δεν
τα πήραν πιθανώς και άλλοι, αλλά κάποιοι άλλοι τα πήραν. Και
όχι απλώς τα πήραν, αλλά λειτουργούν πραγµατικά ως πιστόλια
της συγκεκριµένης εγκληµατικής οµάδος.

Και έρχοµαι στη Βουλή. Ανέφερε ο Πρωθυπουργός προηγου-
µένως για το πρωτοσέλιδο που αφορούσε τον Υπουργό κ. Κου-
ρουµπλή. Πράγµατι, και εγώ όταν είδα το πρωί ότι ο κ.
Κουρουµπλής ήταν -λέει- στη γιορτή του εφοπλιστή, που βού-
λιαξε το καράβι και µάλιστα χόρευε και ζεµπέκικο, τον πήρα
κάνα-δυο φορές τηλέφωνο. Δεν µπόρεσα να τον βρω.

Είδα σε λίγο την ανακοίνωσή του και την ανακοίνωση των ερ-
γαζοµένων στα ναυπηγεία στη ζώνη του Περάµατος και την ανα-
κοίνωση των πολιτικών υπαλλήλων. Στοχοποιήθηκε ο Κουρου-
µπλής και του έφτιαξαν µαϊµού-είδηση, την οποία την έφερε εδώ,
ποιος άλλος; Ο εκπρόσωπος των συµφερόντων, ο Αντιπρόεδρος
της Νέας Δηµοκρατίας, για να ανακοινώσει στο Σώµα την µαϊµού-
είδηση.

Και ποια άλλη είδηση µας έφερε εδώ; Έφερε αγωγή, η οποία
µε καταδικάζει, γιατί εµπλέκω τον κ. Κουρτάκη στην υπόθεση του
“NOOR 1». Και διαβάζω την απόφαση πριν από λίγο. Δέκα σελί-
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δες είναι η απόφαση. Τις τρεις σελίδες κατέθεσε. Παραδέχεται
ότι ο κ. Κουρτάκης -γιατί δεν µπορεί να µην το παραδεχτεί η
αγωγή- ήταν υπάλληλος του εγκεφάλου του Αιµίλιου Κοτσώνη,
όπου συνεχίζει να συστεγάζει την εταιρεία του κ. Κοτσώνη, το
“ΜΕΤΡΟΡΑΜΑ”, στην ίδια διεύθυνση, αλλά τον απαλλάσσει, γιατί
δεν είχε ποινική εµπλοκή µέχρι τώρα ο κ. Κουρτάκης στην υπό-
θεση του “NOOR 1”. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, πάρα πολύ, να

κάνετε ησυχία. Μη ρωτάτε, για να µην υπάρχουν και απαντήσεις.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Τρίτον, βγήκε ο συγκεκρι-
µένος πάλι εκπρόσωπος των συµφερόντων, όταν κατέπεσε η
σκευωρία µε το πόρισµα Μπρακουµάτσου, έπρεπε να βρουν
άλλον τρόπο. Ποιος ήταν ο τρόπος; Η παρακολούθησή µου, πα-
ρακολούθηση όπου µε έβρισκαν. Πήγα, λοιπόν, στο Λονδίνο σε
επίσηµο ταξίδι. Δεν έµεινα στο ξενοδοχείο στο οποίο είχα κλείσει
από την αρχή, γιατί από κάτω ήταν δύο συγκεκριµένα πρόσωπα,
οι οποίοι έκαναν αυτή τη δουλειά και µε ειδοποίησε η ασφάλειά
µου. Έκλεισα δωµάτιο και το πλήρωσα µε την κάρτα µου, το
οποίο το καταθέτω, γιατί ήθελε να το δει ο κ. Γεωργιάδης. Το
πλήρωσα µε την κάρτα µου, εδώ είναι και η κάρτα µου, να την
δείτε όλοι, το πλήρωσα από την τσέπη µου. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και τι βγήκε και είπε πρωί-πρωί στον «ΣΚΑΪ»; Είπε ότι ο Υπουρ-
γός Άµυνας πρέπει να παραιτηθεί, γιατί ο Κανονισµός του
Υπουργικού Συµβουλίου δεν του επιτρέπει να µπαίνει σε καζίνο.
Ψάχνω να βρω τον Κανονισµό του Υπουργικού Συµβουλίου, δεν
υπάρχει. Παίρνω τον κ. Μπαλτάκο, τον πρώην Γραµµατέα της
Κυβέρνησης του κ. Γεωργιάδη, δεν υπάρχει ούτε υπάρχει τέτοια
διάταξη. Μαϊµού-είδηση, προκειµένου να δηµιουργήσει δήθεν
νέο για ποιον λόγο πρέπει να παραιτηθούµε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε λίγο ησυχία.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κι επόµενη εµπλοκή. Είναι
ο συγκεκριµένος που όταν θα φτάσουµε στο να ανοίξουµε πράγ-
µατι την υπόθεση και να διερευνήσουµε µε εξεταστική επιτροπή
ή µάλλον µε προανακριτική επιτροπή, όταν θα λήξει η διαδικασία
της δικαιοσύνης, θα πρέπει να απολογηθεί, µαζί µε άλλους για
ποινικά αδικήµατα, τα οποία έχουν εκτελέσει. 

Και βεβαίως, το πρώτο ποινικό αδίκηµα και σοβαρότερο είναι
ο εκβιασµός δικαστών.

Καταθέτω ενδεικτικά τα εξής πρωτοσέλιδα: «Οι ποινικές ευθύ-
νες Τζίβα και Χριστοφορίδη δεν παραγράφονται» -απειλή κατά
δικαστή που αθωώθηκε, «Γιατί είναι ακόµα στην υπόθεση του
«NOOR 1» η Τζίβα», «Ως ύποπτοι στον εισαγγελέα Τζίβα, λιµενι-
κός και Τριανταφυλλόπουλος», «Παναγιωτόπουλος: Η κ. Τζίβα
έπρεπε να µετατεθεί από τον Φεβρουάριο», «Όταν ο Καµµένος
προαναγγέλλει και η Τζίβα εκτελεί», «Να ανοίξουν οι τηλεφωνικές
συνοµιλίες Τζίβα και Χριστοφορίδη» -τώρα βρήκε ότι έχω µιλήσει
εγώ και µε τη Τζίβα και µε τον Χριστοφορίδη και έχω συναντηθεί
και µαζί τους- «Παναγιωτόπουλος: Περίεργοι οι ρόλοι της Τζίβα
και του Χριστοφορίδη», «Τζαβάρας: Επελέγη η Τζίβα για να κάνει
τη δουλειά».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Εγώ; Το διαψεύδω. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ».
Δώστε το στον κ. Τζαβάρα. Δεν το καταθέτω. Διάβασέ το. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Μαϊµού είναι, Κώστα; Μαϊµού είναι; Fake news είναι από τα

«ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» του Κουρτάκη; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Μήνυση!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): «Μήνυση» λέει ο Τζαβάρας.
Αυτό πρέπει να κάνετε, κύριοι συνάδελφοι. Μηνύσεις να κάνετε,
για να κάνουµε µια πραγµατική εξεταστική επιτροπή, να δούµε

ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι χρησιµοποιούν τον πολιτικό κόσµο
πέραν των υπαλλήλων τους, επί πληρωµή νόµιµη ή όχι. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Συνεχίζω µε τα πρωτοσέλιδα: «Παπαθεοδώρου: Θα παρέµ-

βουµε για τον ρόλο της Τζίβα», «Θεοχαρόπουλος: Θα παρέµβουµε
στον Άρειο Πάγο για τον ρόλο της Τζίβα», «Καµµένος-Gate: Καυτά
ερωτήµατα για την εισαγγελέα Πειραιώς», «Κούγιας για «NOOR
1»: Θα καθίσουν στο σκαµνί για κατάχρηση εξουσίας», «Θυµίζουν
παραδικαστικό κύκλωµα οι µεθοδεύσεις για τη «σωστή» κατά-
θεση», «Λοβέρδος για «NOOR 1»: Με εντολή Τσίπρα στο απυρό-
βλητο ο λιµενικός». Και καµιά πενηνταριά ακόµα δηµοσιεύµατα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα πρωτοσέλιδα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι αποδεικνύουν αυτά τα δηµοσιεύµατα; Αποδεικνύουν ότι το
αδίκηµα της εκβίασης δικαστικού λειτουργού το έχουν διαπρά-
ξει. Έχουν διαπράξει ξεκάθαρα αυτό το αδίκηµα, όπως επίσης
και το αδίκηµα της χρήσης παράνοµα αποκτηθεισών τηλεφωνι-
κών συνοµιλιών ή άλλων. 

Διότι, κύριοι συνάδελφοι, αν υπάρχουν επίσηµες συνοµιλίες -
το ζητώ από το Βήµα της Βουλής από την Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών- και περιλαµβάνουν κι εµένα µέσα, ζητάω να
κατατεθούν σε όλη τη Βουλή. Να τις πάρουµε όλοι. Αν έχουν
δικές µου συνοµιλίες, που θα έπρεπε να έχουν αν παρακολου-
θούσαν, να δοθούν στη Βουλή. Όµως, όχι το κόψε-ράψε των διά-
φορων ισοβιτών, που είναι δικοί σας συνοµιλητές και όχι δικοί
µου συνοµιλητές. 

Επίσης, ο Εισαγγελέας Εφετών Πειραιώς κρίνει: Οι συνοµιλίες
που προσκοµίστηκαν στη δικογραφία είναι παράνοµες υποκλο-
πές και δεν λαµβάνονται υπ’ όψιν. Συνεπώς, όσοι τις προσκόµι-
σαν κι όσοι έκαναν χρήση αυτών των πληροφοριών διέπραξαν
κακούργηµα του άρθρου 370 του Ποινικού Κώδικα που επισείει
ποινή καθείρξεως δέκα ετών, πέραν του ότι οι συνοµιλίες προ-
κύπτει εξόφθαλµα ότι είναι παραποιηµένες, νοθευµένες και µον-
ταρισµένες. 

Αυτές είναι οι συνοµιλίες, στις οποίες στάθηκαν όλο αυτό το
διάστηµα, προσπαθώντας να χτίσουν την εξεταστική των πραγ-
µάτων επιτροπή. Και αντί να ζητήσουν σήµερα συγγνώµη από
την έντιµη εισαγγελέα που συκοφαντούσαν, έχουν το θράσος να
παριστάνουν τους κατηγόρους. 

Μάλιστα, στην ίδια δικογραφία, ο κ. Ιωάννης Κουρτάκης, σε
συνεργασία µε τον διορισµένο δικηγόρο Αλέξιο Κούγια, καταµή-
νυσαν επιπλέον ως δήθεν συµµέτοχούς µου, πέραν της εισαγγε-
λέως και του λιµενικού υπαλλήλου, έναν ακόµα λιµενικό
υπάλληλο και συγκεκριµένα, τον βασικό µάρτυρα κατηγορίας
στη δίκη του «NOOR 1», Γεώργιο Κατσούλη, ο οποίος εδώ και
πολλούς µήνες βρίσκεται στο εξωτερικό ως προξενικός λιµενάρ-
χης. 

Και απαντώ ευθέως στους ισχυρισµούς του κόµµατος του κ.
Μητσοτάκη: Πρώτον, ο Γιαννουσάκης επεδίωξε την επαφή µαζί
µου κι όχι εγώ µαζί του. Δεύτερον, υποστήριξε ότι θα αποκάλυ-
πτε εγκλήµατα και φοβόταν για τη ζωή του και τη ζωή της οικο-
γένειάς του. Τρίτον, εγώ έπραξα το αυτονόητο, επικοινώνησα ως
όφειλα µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης κι αυτός έκανε το θεσµικό
του καθήκον, επικοινώνησε µε την αρµόδια εισαγγελέα προϊστα-
µένη της εισαγγελίας Πειραιά, που εκκρεµούσαν ήδη συναφείς
δικογραφίες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δικαιοσύνη δεν είναι να ψειρί-
ζεις το γράµµα του νόµου για να αποφυλακίζεις τα λαµόγια της
«ENERGA”, που κάποιοι εκ των συναδέλφων κατηγόρων ήταν δι-
κηγόροι τους. Δικαιοσύνη δεν είναι οι τροπολογίες που πέρναγε
τη νύχτα ο κ. Αθανασίου για να φυγαδεύονται βαρόνοι ναρκωτι-
κών και µιζαδόροι εξοπλιστικών. 

Δικαιοσύνη είναι το ηθικό χρέος που έχουµε να αποκαλύψουµε
και να συντρίψουµε αυτούς που δολοφονούν αργά και σαδιστικά
τριακόσιες χιλιάδες παιδιά, που ρίχνουν στην πυρά τριακόσιες
χιλιάδες οικογένειες, για να πλουτίσουν οι ίδιοι και οι συνεργοί
τους. Δολοφονούν την κοινωνία και πλουτίζουν οι ίδιοι. Και κά-
ποιοι από εδώ µέσα δέχονται να πάρουν από τα χέρια τους το
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αιµατοβαµµένο αντίδωρο, για να τους συγκαλύψουν. 
Σας δηλώνω από το Βήµα της Βουλής ότι δεν θα προσκυνήσω

τα καθάρµατα της ηρωίνης, για να εξαγοράσω διθυραµβικά πρω-
τοσέλιδα στις εφηµερίδες, που προφανώς ελέγχουν. 

Δεν προσκύνησα ούτε τότε τους µεσολαβητές των εξοπλιστι-
κών, όταν έλεγαν από τον κ. Βενιζέλο µε τον κ. Λοβέρδο ότι ήταν
αριθµοί τηλεφώνων οι αριθµοί των λογαριασµών και το πλήρωσα
ακριβά. 

Χρησιµοποιούν το ότι δήθεν λέω για τα παιδιά µου και την οι-
κογένειά µου. Συνελήφθησαν στο σπίτι µου στην Ικαρία οι υπάλ-
ληλοι του Κουρτάκη να φωτογραφίζουν τα ανήλικα παιδιά.
Βγήκαν εν συνεχεία και είπαν ότι οι γιοι µου, δεκαέξι και είκοσι
τριών ετών, είναι αναρχικοί και φίλοι της Πόλας Ρούπα. Ο ένας
είναι στον Αµερική έξι χρόνια και ο άλλος δεν έχει περάσει το
Παλαιό Φάληρο να ανέβει ποτέ πάνω. Αλλά, τους βάζουν τη ρε-
τσινιά. 

Καταδικάζονται σε είκοσι τρεις µήνες φυλακή. Συνεχίζουµε.
Στοχοποιούν εν συνεχεία τον πατέρα µου, ως τοκογλύφο που
έχει σκοτώσει παιδιά. Για τη µάνα µου είπαν ότι «ανοίξτε τις off-
shore της Καµµένου». Ογδόντα έξι χρονών! Και, βεβαίως, έβαλαν
την οικογένειά µου µπροστά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η τακτική -αν αύριο δεν
τους κάνετε κάποιοι το κέφι- θα στραφεί κατά της δικής σας οι-
κογένειας. Διότι αυτοί δεν «κωλώνουν» µε κανέναν τρόπο όταν
κάποιοι δεν “πηγαίνουν µε τα νερά τους”. Και αν τους αφήσουµε
να υπάρχουν, τότε θα έχουµε ευθύνη όλοι µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τα υπόλοιπα, ει-
πώθηκαν πολλά για την υπόθεση του «NOOR 1» και από τον Κοι-
νοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο και από τους δύο Βουλευτές, τον
eισηγητή και τον Βουλευτή που µίλησε, µε κατάθεση µάλιστα και
λογαριασµών που έφερναν τα χρήµατα από τον Μαρινάκη για τις
εταιρείες του Γιαννουσάκη. 

Δεν είµαστε υπεύθυνοι να τα εξετάσουµε εµείς. Η ανεξάρτητη
δικαιοσύνη θα τα εξετάσει, αλλά πρέπει να την αφήσουµε να
ανοίξει λογαριασµούς, να βρει τη ροή του χρήµατος. Μακάρι να
είναι αθώοι. Κανείς δεν θέλει να είναι ένοχοι. 

Δεν έχω κανέναν προσωπικό λογαριασµό µε τον Μαρινάκη.
Κανέναν προσωπικό λογαριασµό! Αν, όµως, είναι πίσω από αυτή
την υπόθεση, όπως και αν λέγεται, πρέπει να πληρώσει. Διότι η
υπόθεση αυτή του «ναρκω-πλοίου» είναι υπόθεση που έχει να
κάνει µε εκκρεµείς ποινικές υποθέσεις, των οποίων τα βουλεύ-
µατα αργούν εδώ και ενάµιση χρόνο.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα

ήθελα το λόγο. Δεν υπάρχει περίπτωση να µην µου δώσετε το
λόγο. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Υπάρχει η υπόθεση των
στηµένων αγώνων, η οποία, µε πρόταση Δασκαλόπουλου για
προφυλάκιση, µε αιτήσεις εξαιρέσεων που γίνονται καθηµερι-
νώς, παραµένει στο συρτάρι. Και, δυστυχώς, δεν έχει γίνει έλεγ-
χος για το ποιος την κρατά στο συρτάρι. 

Υπάρχουν εκκρεµείς υποθέσεις για τον ίδιο επιχειρηµατία. Να
προχωρήσει η διερεύνησή τους και αν είναι αθώος, να αθωωθεί.
Αν είναι ένοχος, να πληρώσει. 

Κάποιοι ανακάλυψαν την τουρκική ηρωίνη τώρα. Αλλά η τουρ-
κική ηρωίνη -θυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι- είναι αυτή
που πλήρωσε τους δολοφόνους του Θεόφιλου Γεωργιάδη στην
Κύπρο. Πέντε κιλά πήραν στα χέρια τους οι δολοφόνοι του Θεό-
φιλου Γεωργιάδη από τη ΜΙΤ. 

Η τουρκική ηρωίνη είναι αυτή που το 1994 προµήθευαν ο Χου-
σεΐνογλου και ο Σαΐτ Σαµπάν ως παλιοί υπάλληλοι της στρατο-
χωροφυλακής στα ελληνικά στρατόπεδα, σκοτώνοντας
ολόκληρες κωµοπόλεις κάθε χρόνο. Και κάποιοι τους αθώωναν
και τους άφηναν να φύγουν. 

Ποιος δεν θυµάται τον αείµνηστο Εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου, Ανδρέα Φλούδα, ο οποίος συνέταξε το πόρισµα κατα-
πέλτη το 1991 για διεφθαρµένους λειτουργούς, που κάλυπταν
τον Χουσεΐνογλου; 

Εδώ, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι νοµική υπο-
χρέωση της δικής µου παρέµβασης. Υπαγορεύεται από το άρθρο

37 παράγραφος 2 και το άρθρο 40 του Κώδικα Ποινικής Δικονο-
µίας ως πολίτης, αλλά και ως δηµόσιος λειτουργός. 

Και δεν είµαι εγώ που ανακάλυψα τον κ. Μαρινάκη. Τον κατο-
νόµασε τρεις φορές ο Γιαννουσάκης. Στη «Δίκη στον ΣΚΑΪ» το
έπαιζαν από το πρωί µέχρι το βράδυ. Μετά τα βρήκαν. Η δικαιο-
σύνη πρέπει να αφεθεί να κάνει τη δουλειά της.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας διαβεβαιώσω, ανα-
κεφαλαιώνοντας, ότι όσον αφορά τις δικές µου ενέργειες, όλες
οι επαφές και οι συνοµιλίες µου γίνονται από το προσωπικό µου
τηλέφωνο κι όχι από πακιστανικά τηλέφωνα στο όνοµα Φαταούλ
Χακέ, σαν αυτά που χρησιµοποιούσαν κάτι αθώοι ολιγάρχες, για
να στήνουν δικαστικές έδρες. 

Ουδέποτε µίλαγα για την υπόθεση µε εισαγγελικό ή άλλο λει-
τουργό,  που ασχολείται µε αυτή. Ουδέποτε εκβίαζα τον Γιαν-
νουσάκη να εµπλέξει τον µεγαλοεπιχειρηµατία Μαρινάκη στην
υπόθεση του «NOOR1». Το έχει καταθέσει εξάλλου στη συνέν-
τευξη του Τριανταφυλλόπουλου. Το έχει κάνει και µόνος του σε
πανελλαδική συχνότητα, πριν από τη συνοµιλία που είχα µαζί
του, το έχει κάνει και στις απόρρητες καταθέσεις του. Και φυ-
σικά, δεν ήµουν σε θέση να καθοδηγήσω εγώ τα λεφτά του κ.
Μαρινάκη, ώστε να καταλήξουν στον Γιαννουσάκη. 

Ο εφοπλιστής Ευάγγελος Μαρινάκης είναι στενός φίλος και
συνεργάτης του παραπάνω ναρκεµπόρου Ευθύµιου Γιαννου-
σάκη, στενός φίλος του καταδικασµένου για την υπόθεση Αιµί-
λιου Κοτσώνη, στενός φίλος και συνεργάτης της Ντόρας
Μπακογιάννη και του συζύγου της Ισίδωρου Κούβελου. Και
ρωτάω: Εργάζεται εκεί ή όχι; Εργάζεται στο γραφείο του κ. Μα-
ρινάκη ή όχι ο κ. Κούβελος; Στενός φίλος και συνεργάτης του
Μάκη Βορίδη, ο οποίος είναι και δικηγόρος τους. Και βέβαια,
είναι δικηγόρος και των «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΩΝ» του κ. Κουρτάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να θυµίσω ότι κάποιοι, που
σήµερα γίνονται συνήγοροι, ήταν αυτοί που κατηγορούσαν τον
Μαρινάκη. Ας δει κανείς τι έλεγε για τις παράνοµες υποκλοπές
ο Αλέξης Κούγιας. Τον αποκαλούσε «χούντα του ποδοσφαίρου»,
«παχύδερµο», «µέλος εγκληµατικής οργάνωσης». Τώρα είναι δι-
κηγόρος του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Ευάγγελος Μαρινάκης και το
«γιουσουφάκι», το οποίο ενεργεί ως εγκληµατική οργάνωση, δο-
λοφονώντας χαρακτήρες, ο κ. Ιωάννης Κουρτάκης, θα πρέπει να
αντιληφθούν ότι σε αυτή τη χώρα δεν διατάζουν ούτε οι σουλτά-
νοι ούτε οι Εσκοµπάρ. Σε αυτή τη χώρα υπάρχουν θεσµικά, δι-
καιοδοτικά όργανα, υπάρχει δικαιοσύνη, που σύντοµα θα
αποφανθούν εάν είναι τυχαίο το γεγονός, συµπτώσεις ή επίορκες
συναλλαγές, οι καθυστερήσεις των βουλευµάτων, οι αυστηροί
εισηγητές σε βάρος όσων πολιτών συνοµιλούν µε µεγαλεµπό-
ρους ναρκωτικών. Συνεργάτες δε, των κατηγορουµένων που
απαλλάσσουν τόσο οι ποινές-χάδι σε µεγαλεµπόρους ναρκωτι-
κών από αναπληρωµατικές θέσεις, τόσο οι µειοψηφίες για την
αποφυλάκιση µεγαλεµπόρων ναρκωτικών, ενώ οι Ηριάνες παρα-
µένουν στη φυλακή, τόσο οι περισσότερες συναντήσεις κατηγο-
ρουµένων και υποδίκων µε ανώτερους δικαστικούς λειτουργούς,
τόσο οι καθυστερήσεις στις ανακριτικές διαδικασίες, τόσο οι δια-
βρώσεις µεγάλης µερίδας δηµοσίων λειτουργών, όσο φυσικά και
στα στοχευµένα οργανωµένα, συντονισµένα και µολυσµατικά δη-
µοσιεύµατα υπανθρώπων του Τύπου, που υποκρίνονται ότι δεν
έχουν νταβατζήδες, για να κρύψουν το πόσο εκδιδόµενη είναι η
λάσπη και η συκοφαντία, που τολµούν να ρίχνουν απέναντι σε
ανθρώπους που υπηρετούν την αλήθεια κι όχι τα κελεύσµατα του
Εσκοµπάρ, ο οποίος, κύριοι της Αντιπολίτευσης, πιστέψτε µε, δεν
θα επικρατήσει. 

Προτιµώ τον ρόλο του «τζάµπα µάγκα», παρά τον ρόλο του επί
πληρωµή βλάκα και απατεώνα της πολιτικής.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω

τον λόγο; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου

δώσετε κι εµένα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Θα δώσω τον λόγο στον κ.

Αθανασίου µόνο, γιατί δεν είχε την ευχέρεια…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά θα

δώσετε τον λόγο και σε εµένα. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριε Γε-
ωργιάδη! 

Θα δώσω τον λόγο στον κ. Αθανασίου και στην κ. Μπακο-
γιάννη, αν θέλει, διότι δεν είχαν την ευχέρεια να εκφράσουν τις
απόψεις του από του Βήµατος. Ο κ. Γεωργιάδης µίλησε δώδεκα
λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μετά θα δώσετε τον
λόγο και σε εµένα. Ήταν ο ορισµός του προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο θα τον δίνω σε
όποιον θέλω, όποτε θέλω κι όποτε πρέπει.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα µου δώστε τον λόγο

κατά τον Κανονισµό. Με ανέφερε τρεις φορές ως «εκπρόσωπο
συµφερόντων». Είναι ο ορισµός του προσωπικού. Δεν θα µου
στερήσετε τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Όχι, κύριε Γεωργιάδη. Για
τον κ. Καµµένο… 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τρεις
φορές µε κατονόµασε ως «εκπρόσωπο συµφερόντων». Θα µου
δώσετε τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Καθίστε και ακούστε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα µου δώσετε τον λόγο.

Δεν θα ακούσω. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Γεωργιάδη, θα ακού-

σετε και δεν θα σας δώσω τον λόγο, διότι µιλήσατε δώδεκα
λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν έχει σηµασία. Τώρα
το ανέφερε. Κύριε Πρόεδρε, είναι ο ορισµός του προσωπικού.
Το ξέρετε καλά. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Φέρατε µία είδηση, η οποία
απεδείχθη…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είναι ο ορισµός του προ-
σωπικού, το ξέρετε καλά.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Καθόλου δεν είναι προσω-
πικό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν είστε τύραννος και
δεν µπορείτε να δίνετε τον λόγο όποτε θέλετε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τύραννος δεν είµαι, αλλά
από το πρωί εξακόσιες δώδεκα φορές ακούστηκε το όνοµα του
κ. Καµµένου. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, περι-
µένω τον λόγο. Τρεις φορές µε ανέφερε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Εσείς θα περιµένετε, αλλά
όχι σε αυτήν τη συνεδρίαση. Σας το λέω ευθύτατα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μη χαλάσετε την καλή
σας εικόνα, συµπεριφερόµενος ως τύραννος.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ! Η καλή ει-
κόνα συµπεριλαµβάνει την ισηγορία και την ισονοµία.

Κύριε Γεωργιάδη, επί µία εβδοµάδα και σήµερα ιδιαίτερα…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µη χα-

λάσετε την καλή σας εικόνα, για να σώσετε τον Καµένο. Είναι ο
ορισµός του προσωπικού. Θα µου δώσετε τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν υπάρχει προσωπικό.
Τον λόγο έχει ο κ. Αθανασίου για δύο λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σύµφωνα µε το άρθρο 68 του Κανονισµού, κύριε Πρόεδρε, ο

κ. Γεωργιάδης έχει δίκιο. Παρακαλώ, οι συνεργάτες σας να σας
δείξουν το άρθρο 68. Είναι η πρώτη περίπτωση.

Τώρα, όσον µε αφορά, κύριε Καµένο, για ποια διάταξη λέτε
και πότε έγινε αυτή; Και ποια είναι η ιστορία της διάταξης, που ο
Υπουργός Δικαιοσύνης έκρινε ειδική διάταξη για να βγαίνουν έξω
οι «βαρώνοι»; 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Αυτή που ανακαλέσατε
µέσα σε µία εβδοµάδα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ! Κύριε Καµµένο, παρακαλώ µην απαντάτε.

Συνεχίστε, κύριε Αθανασίου.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Είστε άσχετος. Δεν είστε µόνο

συκοφάντης.
Κανονικά, δεν θα έπρεπε κανείς να απαντά σε ένα συκοφάντη,

ο οποίος αποτελεί βάναυση προσβολή της αισθητικής αυτής της
Βουλής. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και
των ΑΝΕΛ)

Θα τα ακούσετε!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα, κύριοι συνάδελ-

φοι!
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Εν πάση περιπτώσει, όµως,

υπήρχαν πολλές καταδίκες –παρακαλώ και τον κ. Παρασκευό-
πουλο να συµπληρώσει- από το Δικαστήριο Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων για τη συµφόρηση των φυλακών. 

Οι προκάτοχοί µου Υπουργοί και οι επόµενοι Υπουργοί, πράγ-
µατι πήραµε µέτρα µε διατάξεις, για την αποσυµφόρηση των φυ-
λακών. Μέσα στο πλαίσιο αυτό, εφόσον είχαν τις προϋποθέσεις
της υφ’ όρων απόλυσης και είχαν εκτίσει ένα µέρος της ποινής,
πράγµατι απολύθηκαν πάρα πολλοί κατηγορούµενοι. Μεταξύ
αυτών µπορεί να ήταν και κατηγορούµενοι για ναρκωτικά.

Οι δικές µου διατάξεις, όµως, προέβλεπαν µέχρι δέκα χρόνια
κάθειρξη γενικώς και εξαιρούσαν πολλά αδικήµατα. Η διάταξη
που ακολούθησε µετά, όχι µόνο δεν εξαιρούσε αδικήµατα, αλλά
το πήγε µέχρι και είκοσι χρόνια. Αυτό ήταν ένα θέµα το οποίο συ-
ζητήσαµε και όταν ήταν ο κ. Παρασκευόπουλος και προχθές
όταν ήρθε η διάταξη για την παράταση την οποία έκανε ο κ. Κον-
τονής. Είναι µια πραγµατικότητα. Αυτή, όµως, είναι η ιστορία.
Όχι όµως, ότι έγινε επίτηδες για συγκεκριµένα άτοµα.

Τώρα, όσον αφορά το συγκεκριµένο ζήτηµα -που είναι παρεµ-
φερές, γιατί αφορά και την δική µας κυβέρνηση, αλλά και πριν-
κύριε Καµµένο, δεν απαντήσατε στην ουσία του θέµατος. Δεν
είναι το θέµα εάν δεν υπάρχει φυσικός, ηθικός αυτουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, αυτό παρέλκει
της συζήτησης. Δεν είναι αυτό το προσωπικό.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Έχετε παραβιάσει το άρθρο 186
του Ποινικού Κώδικα, «Πρόκληση σε τέλεση αδικήµατος». Και
αυτό έπρεπε να ερευνήσει η Βουλή και -εάν υπάρχουν στοιχεία
και τα συλλέξει- να µπορέσει ενδεχοµένως….

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κύριε
Αθανασίου.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Αυτή είναι η ιστορία και να µην
συκοφαντείτε. Αυτό που σας λέω! Και παρακαλώ τον κ. Παρα-
σκευόπουλο να πει εάν είναι έτσι το ιστορικό της αποσυµφόρη-
σης.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ. Το
ιστορικό είναι γνωστό.

Παρακαλώ, κυρία Μπακογιάννη, έχετε τον λόγο. Εάν θέλετε,
µη σηκωθείτε.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, έχω µάθει να
σέβοµαι το Κοινοβούλιο. Και έχω µάθει ότι το Κοινοβούλιο έχει
µια βασική αρχή, τον διάλογο. Οµολογώ ότι µου έκανε αλγεινή
εντύπωση ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας και ο κ. Καµµένος µι-
λούν τελευταίοι, διότι φοβούνται τις απαντήσεις. Και υπάρχουν
απαντήσεις, κύριοι συνάδελφοι.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και
των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κάντε ησυχία,
για να κλείσουµε τη συζήτηση.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ηρεµήστε, κύριοι συνάδελφοι.
Και επειδή, είµαι λίγο πιο παλιά από τους περισσότερους από

εσάς εδώ µέσα, τζάµπα µάγκας είναι αυτός που σηκώνεται από
εκεί και προκαλεί να γίνει εξεταστική επιτροπή και στην εξετα-
στική κρύβεται πίσω από τις φούστες του κ. Τσίπρα. Αυτός είναι
ο τζάµπα µάγκας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, κύριοι συνά-
δελφοι!

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τα παντελόνια του κ. Τσίπρα, αν
αυτό σας ενόχλησε.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε, ο κ. Καµµένος ανέφερε
ότι είµαι φίλη µε τον κ. Μαρινάκη. Τον διόρθωσα. Είµαι κουµπάρα
του από το 1996. Με έχει παντρέψει και έχω βάλει λάδι στον γιο
του, ο οποίος σήµερα είναι δεκαοκτώ ετών, προς αποκατάσταση
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της αλήθειας. 
Αλλά, επειδή εγώ από το 1996 είµαι στη Νέα Δηµοκρατία, θυ-

µάµαι πάρα πολύ καλά τις εξαιρετικές σχέσεις του κ. Καµµένου
µε τον κ. Μαρινάκη. Και σας διαβεβαιώ ότι εγώ µεν είχα κοινωνι-
κές σχέσεις και µε τον κ. Καµµένο, για να είµαι ειλικρινής, αλλά
και µε τον κ. Μαρινάκη, και είναι γνωστό τοις πάσι, διότι, όπως
ξέρετε, ο γάµος µου µεταδόθηκε live σε ολόκληρη την Ελλάδα,
εκείνη την εποχή….

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Ψυχραιµία! Μη συγχύζεστε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, παρακαλώ!
Σας παρακαλώ ολοκληρώστε, κυρία Μπακογιάννη.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ο κ. Καµµένος, όµως, ο οποίος

δεν είχε αυτού του είδους την κουµπαριά µε τον κ. Μαρινάκη,
τον επισκέπτετο πολλές φορές στο γραφείο του. 

Έτσι δεν είναι, κύριε Καµµένε;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εγώ;
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Εσείς. Και όταν βρισκόσασταν

σε αδυναµία, τώρα τελευταία, στέλνατε και τη σύζυγο να τον επι-
σκεφθεί, κύριε Καµµένε. Έτσι δεν είναι;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον
λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Και επειδή θα σας πρότεινα να
είστε προσεκτικός, διότι στη ζωή αυτή το ψέµα έχει κοντά ποδά-
ρια, κύριε Καµµένε, και επειδή τα νταηλίκια καλό είναι να µπορεί
κανένας να τα υποστηρίξει και άλλως πώς, µε προσοχή, µε σε-
βασµό για ό,τι έχετε να πείτε -αν θέλετε, επειδή παλιά σας έλεγα
και καµµιά συµβουλή- αν έχετε στοιχειώδη δηµοκρατική ευαισθη-
σία, θα σηκωθείτε και αυτό που είπατε από αυτό το έδρανο θα
το πείτε τώρα σε όλους τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Θα τους
πείτε «ψηφίστε την εξεταστική, για να µην γίνετε εσείς «ρόµπα»».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Πριν απαντήσει ο κ. Καµ-

µένος, για λόγους τάξης και για να κλείσει καλά η συνεδρίαση,
θα πάρει τον λόγο για ένα-δύο λεπτά και ο κ. Γεωργιάδης επί του
συγκεκριµένου θέµατος, για να τα λάβει υπόψη του και ο κύριος
Υπουργός.

Έχετε τον λόγο, κύριε Γεωργιάδη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,

κύριε Πρόεδρε, που δεν χαλάσατε την καλή γνώµη που έχω για
εσάς. Ως Πρόεδρο εννοώ.

Κύριοι συνάδελφοι, πάµε µε τη σειρά. Εγώ κατέθεσα, κύριε
Καµµένε, ολόκληρη την απόφαση του δικαστηρίου, από την
πρώτη µέχρι την τελευταία σελίδα. Η απόφαση στην οποία ανα-
φερθήκατε, σας καταδικάζει για συκοφαντική δυσφήµιση εναν-
τίον του κ. Κουρτάκη στο ύψος των 10.000 ευρώ. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εν µέρει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Το «εν µέρει» είναι γιατί
ζητούσε περισσότερα χρήµατα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Α, αυτό είναι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα, λοιπόν, ξαναλέω ότι
έχετε 10.000 ευρώ να πληρώσετε, γιατί το δικαστήριο είπε ότι
είστε συκοφάντης. 

Τώρα, επειδή αναφέρατε εκ νέου τα ίδια, προφανώς θα σας
ξανακάνει αγωγή και θα πολλαπλασιαστεί το ποσό. Αλλά αυτό
είναι δική σας δουλειά.

Δεύτερον, επειδή είχατε το θράσος να κατονοµάσετε εσείς
εµένα για εκπρόσωπο συµφερόντων –εσείς, ο Πάνος Καµµένος,
ο οποίος ωρυόταν εδώ στη Βουλή ότι ούτε πεθαµένος δεν θα
ψηφίσει το µνηµόνιο ή δεν θα συνεργαστεί µε κανέναν για το
µνηµόνιο και εδώ τα ψηφίζετε όλα- πάµε να τα δούµε, λοιπόν, µε
τη σειρά.

Πρώτα απ’ όλα, την κάρτα σας θα τη δω. Εγώ είπα δύο πράγ-
µατα, µην βιάζεστε. Πρώτον, είπα να δούµε την πιστωτική σας
κάρτα –θα τη δούµε- και δεύτερον, να µας δώσετε την άδεια να
ρωτήσουµε το καζίνο πόσα λεφτά παίξατε.

Αυτό ξεχάσατε να µας το πείτε. Δεν µας λέτε, κύριε Υπουργέ,

τώρα που θα µιλήσετε, πόσα λεφτά παίξατε στη ρουλέτα;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Μην πετάγεστε, κύριοι συνάδελφοι.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ακούστε, κύριοι συνά-

δελφοι, τώρα το καλύτερο. Τι είπε ο κύριος Πρόεδρος των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων και συγκυβερνήτης σας; «Πήρα» -λέει-
«τηλέφωνο τον κ. Μπαλτάκο». 

Εσείς, κύριε Τσίπρα, δεν µας λέγατε τον κ. Μπαλτάκο ακρο-
δεξιό, χρυσαυγίτη και δεν ξέρω τι άλλο; Ο συγκυβερνήτης σας
τον παίρνει και τηλέφωνο; Φιλαράκια µε τον κ. Μπαλτάκο;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Γραµµατέας σας ήταν.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πάµε τώρα στο τελευ-
ταίο, που είναι και το πιο σοβαρό.

Ο κ. Καµµένος ανεφέρθη, σε δηµοσιογράφους για το σπίτι του
στην Ικαρία και τα παιδιά του.

Πράγµατι, κύριε Υπουργέ, όποτε είστε σε δύσκολη θέση, βά-
ζετε µπροστά τα παιδιά σας.

Καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Το δηµοσιογραφικό ενδιαφέρον δεν είναι για τα παιδιά σας,
κύριε Υπουργέ, στο σπίτι σας στην Ικαρία. Είναι γιατί οι κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ δεν γνωρίζουν ότι έχει επιβληθεί πρό-
στιµο σε αυτό το σπίτι, διότι…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δικό µου είναι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Της πεθεράς σας.
Διότι έκλεψαν το κράτος. Πήραν τα λεφτά του ΕΣΠΑ, είπαν ότι

θα το κάνουν τουριστικό κατάλυµα, το κάνανε βίλα, φάγανε το
πρόστιµο και τώρα δεν πληρώνουν και το πρόστιµο. Αυτό είναι
το δηµοσιογραφικό ενδιαφέρον για το σπίτι στην Ικαρία.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Γεωργιάδη, ευχαρι-
στούµε, ολοκληρώσατε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και το τελευταίο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Γεωργιάδη, έχετε

ολοκληρώσει. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για τον δε Γεώργιο Γε-

ωργαλά…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τελευταίο ήταν το προ-

ηγούµενο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: ..σε µένα δεν τολµήσατε

να πείτε «κιχ» και καλά κάνατε, γιατί µαζί σας τον είδα στο γρα-
φείο σας, όταν µε υπεδέχθη το ’96. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Το δικό µου;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εγώ, εσείς και αυτός.
Να είστε καλά!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ο κύριος Υπουργός έχει
τον λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Τον Ιωάννη τον Μεταξά τον
είδατε στο γραφείο µου µήπως, κύριε Γεωργιάδη;

Στο γραφείο µου δεν περνούσες ούτε απ’ έξω. Ούτε εσύ ούτε
τα άλλα φασιστοειδή. Από το γραφείο το δικό µου µέσα δεν τολ-
µούσες να περάσεις ποτέ. Εσύ και τα άλλα τα φασιστοειδή δεν
µπαίνατε ούτε για χαιρετισµό µέσα, ούτε για έρανο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καλά, καλά, εντάξει.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεύτερον, όσον αφορά τις
φωτογραφίες, να σας στείλουµε καµµιά φωτογραφία από την
κρεβατοκάµαρά µας; Άµα δεν σας δίνει ο Κουρτάκης, να σας δώ-
σουµε εµείς. Η κάρτα είναι εκεί, µπορείτε να την ελέγξετε.

Κυρία Μπακογιάννη, τον κ. Μαρινάκη τον συνάντησα ενώπιόν
σας, του κ. Γιακουµάτου και άλλων συναδέλφων σε µια χριστου-
γεννιάτικη γιορτή µε τον κ. Πατέρα. Αυτή ήταν η φορά που τον
συνάντησα. Η γυναίκα µου, λοιπόν, δεν τον συνάντησε ποτέ. Τον
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µόνο που συνάντησα εν συνεχεία ήταν τον κ. Κουρτάκη και όταν
έκανα την περίφηµη εκποµπή στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» ήλθε και ο
κ. Μαρινάκης να χαιρετίσει. Αυτές είναι οι συναντήσεις. 

Για πείτε µας, κυρία Μπακογιάννη, εκείνο το εκατοµµύριο στο
Λονδίνο που σας βρήκαν στο «πόθεν έσχες», µήπως έφυγε από
ναυτιλιακή που συστεγάζεται ο κ. Μαρινάκης; Φέρτε, λοιπόν,
πίσω τα κλεµµένα και αφήστε τη λάσπη σε µένα.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο, παρα-
καλώ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Για ένα λεπτό, κυρία Μπα-
κογιάννη, για το εκατοµµύριο.

Και ύστερα ξανά, κύριε Καµµένε, θα σας δώσω τον λόγο, αλλά
όταν ανοίγουν θέµατα και όταν υπάρχει προσωπική διένεξη -διότι
εδώ µέσα το ξέρετε καλύτερα εµού ότι µιλάµε διά του Προ-
έδρου- όταν είναι ερωταπάντηση, πρέπει να δοθεί. Εσείς θα κλεί-
σετε, σε κάθε περίπτωση.

Κυρία Μπακογιάννη, παρακαλώ, επί του θέµατος, το οποίο
είναι γνωστό.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, εµένα δεν µε εκ-
πλήσσει η χυδαιότητα του κ. Καµµένου. Αλλά επειδή ακούει ο ελ-
ληνικός λαός, έχω υποχρέωση να θυµίσω ότι όταν έγινε η ιστορία
µε το «πόθεν έσχες», όπου αναρωτήθηκαν εάν αυτό το ένα εκα-
τοµµύριο ήταν µετοχές ή µετρητά, εγώ, κύριε Καµµένε, επειδή
φοράω παντελόνια, προσήλθα σε αυτή τη Βουλή και είπα…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ!
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Προσήλθα σε αυτή τη Βουλή και

ζήτησα από τους συναδέλφους έναν-έναν να ψηφίσουν υπέρ της
άρσης της ασυλίας µου. Και επειδή ο Μανώλης Γλέζος ζει, ήλθε
και µε ρώτησε το εξής: «Μα, θέλεις να ψηφίσουµε όλοι υπέρ της
άρσης ασυλίας σου»; Και είπα «ναι». 

Πήγα στο δικαστήριο, αθωώθηκα πανηγυρικά και φάνηκε ότι
ήταν µία στηµένη πολιτικά υπόθεση και όχι ότι µπήκε στο αρχείο,
κύριε Καµµένε…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Από πού ήταν τα λεφτά;

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Από τη ναυτιλιακή δραστηριό-
τητα του άντρα µου.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων): Πού είναι το γραφείο του;

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Αλλά αυτό είναι γνωστό τοις
πάσι.

Εσείς, λοιπόν, προσέξτε, κύριε Καµµένε, διότι εµένα µε έχουν
ψάξει άνθρωποι άλλου επιπέδου. Σας διαβεβαιώ, πριν και µετά
το Βουκουρέστι, µε έψαξαν άνθρωποι, όχι του δικού σας επιπέ-
δου. Δεν έχω, λοιπόν, τίποτα να φοβηθώ. Εσείς, όµως, µε τον
τρόπο που έχετε µαζέψει τα λεφτά σας, προσέξτε, διότι µιλήσατε
και στα Πρακτικά γράφτηκαν.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κυρία Μπα-
κογιάννη.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Και δεν υπάρχει χειρότερο
πράγµα, παρά να µην έχεις καν το θάρρος να πεις σ’ αυτούς

τους ατυχείς συναδέλφους, που οι µισοί απ’ αυτούς είναι µουγ-
κοί σήµερα, ότι τους δίνεις τη δυνατότητα να ψηφίζουν υπέρ της
εξεταστικής.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Καµµένο, έχετε τον
λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Τα χρήµατα, λοιπόν, του χα-
µένου εκατοµµυρίου της κ. Μπακογιάννη πήγαν από ναυτιλιακή
εταιρεία, η οποία κατά τύχη είχε έδρα τις εταιρείες του κ. Μαρι-
νάκη. Εµένα µου αρκεί αυτό, για να γίνει µία πράγµατι µεγάλη
εξεταστική, όταν θα τελειώσει η δικαιοσύνη και να δούµε ποιος
είχε σχέσεις µε ποιον. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προ-
τάσεως που κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και οι Βουλευτές του κόµ-
µατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε τη
διερεύνηση της εµπλοκής του Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ.
Πάνου Καµµένου και άλλων στελεχών και λειτουργών σε εκκρεµή
δικαστική υπόθεση.

Θα ακολουθήσει ονοµαστική ψηφοφορία, η οποία θα διεξαχθεί
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 72 του Κανονισµού της
Βουλής. 

Οι αποδεχόµενοι την πρόταση λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι την πρόταση λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ». 
Καλούνται επί του καταλόγου η Γραµµατέας της Βουλής κ.

Αναστασία Γκαρά από τον ΣΥΡΙΖΑ και ο Βουλευτής Ηµαθίας κ.
Απόστολος Βεσυρόπουλος από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι έχουν έλθει
στο Προεδρείο τηλεοµοιοτυπίες (φαξ) συναδέλφων, σύµφωνα
µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνω-
στοποιούν την ψήφο τους επί της πρότασης. Οι ψήφοι αυτές θα
ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση, η
οποία θα ακολουθήσει. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Υπάρχει συνάδελ-

φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Οι επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους

συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής, θα καταχωριστούν στα Πρακτικά. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι έχει έλθει στο Προεδρείο επι-
στολή του συνάδελφου Χριστόφορου Παπαδόπουλου, ο οποίος
µας γνωρίζει ότι απουσιάζει από την ψηφοφορία και ότι αν ήταν
παρών, θα ψήφιζε «ΟΧΙ». 

Επίσης, οι κ.κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, Γεώργιος Κουµουτσά-
κος, Γεώργιος Κασαπίδης, Χρήστος Σταϊκούρας, Κωνσταντίνος
Σκανδαλίδης, Ευάγγελος Βενιζέλος, Χαρούλα Κεφαλίδου, Σπυ-

ρίδων Λυκούδης και Σπυρίδων Δανέλλης απουσιάζουν και µε επι-
στολή µας γνωρίζουν ότι αν ήταν παρόντες και παρούσες, θα ψή-
φιζαν «ΝΑΙ». 

Οι επιστολές αυτές, οι οποίες εκφράζουν πρόθεση ψήφου, θα
καταχωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης, αλλά
δεν συνυπολογίζονται στην καταµέτρηση των ψήφων. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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11926 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11928 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11930 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11932 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11934 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρα-
καλώ τους κύριους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση
των ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέσµατος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλε-
σµα της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας. 

Ψήφισαν συνολικά 272 Βουλευτές.
Υπέρ της πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψή-

φισαν 121 Βουλευτές. 

Κατά της πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψή-
φισαν 151 Βουλευτές.

«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε ουδείς. 
Συνεπώς η πρόταση που κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατι-

κής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και οι
Βουλευτές του κόµµατός του για σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε τη διερεύνηση της εµπλοκής του Υπουργού Εθνι-
κής Άµυνας κ. Πάνου Καµµένου και άλλων στελεχών και
λειτουργών σε εκκρεµή δικαστική υπόθεση, απορρίπτεται.

(Το πρωτόκολλο της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας
καταχωρίζεται στα Πρακτικά και έχει ως εξής:
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11936 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11938 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της ση-
µερινής συνεδρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Έχουν έρθει δύο αιτήµατα προς τον Πρόεδρο της Βουλής για

άδειες απουσίας στο εξωτερικό.
Ο Βουλευτής κ. Θεοχάρης (Χάρης) Θεοχάρης ζητεί άδεια ολι-

γοήµερης απουσίας στο εξωτερικό από 28 Σεπτεµβρίου έως και
29 Σεπτεµβρίου 2017, για να παραστεί σε συνέδριο. Η Βουλή εγ-
κρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.

Επίσης, ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Στύλιος ζητεί άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας σε χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για προσω-
πικούς λόγους, από 27 έως και 30 Σεπτεµβρίου 2017. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 20.33’ λύεται η συνεδρίαση για την προ-
σεχή Πέµπτη 28 Σεπτεµβρίου και ώρα 9.30’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                        ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


